
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν επι-

σκέπτες από το 2ο Κ.Α.Π.Η. του ∆ήµου Καισαριανής, σελ.632
2. Ανακοινώνονται οι συνεδριάσεις Κοινοβουλευτικών επι-

τροπών, σελ.627
3. Επί του Κανονισµού, σελ.628,638,648

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.607
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.610
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Τρί-

της 30 Ιουνίου 2009, σελ.637
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος των ναρκωτικών κ.λπ., σελ.622

β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την καθυ-
στέρηση ολοκλήρωσης του σχεδιασµού διαχείρισης απορ-
ριµµάτων στο Νοµό Θεσσαλονίκης κ.λπ., σελ.623

γ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την επίλυση προβληµάτων των αγροτοκτηνοτρό-
φων όσον αφορά την ενεργοποίηση ατοµικών δικαιωµάτων
του Ολοκληρωµένου Συστήµατος ∆ιαχείρισης Ενισχύσεων
(ΟΣ∆Ε) κ.λπ., σελ.625

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Συζήτηση επί της αρχής της πρότασης νόµου αρµοδιότη-

τας του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Για την
προστασία του λαϊκού εισοδήµατος, την κατάργηση της έµ-
µεσης φορολογίας στο πετρέλαιο θέρµανσης και στα είδη
λαϊκής κατανάλωσης και την κατάργηση των διοδίων»,
σελ.628

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί του Κανονισµού:
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.648
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ Α., σελ.628
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν.,

σελ.628
ΝΙΚΟΛΑ’Ι’∆ΟΥ Β., σελ.628
ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ Π., σελ.638

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε.,

σελ.624,625
ΝΑΚΟΣ Α., σελ.624,625
ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ Μ., σελ.626,627
ΣΑΛΜΑΣ Μ., σελ.622,623
ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ Σ., σελ.626
ΣΟΥΡΛΑΣ Γ., σελ.623

Γ. Επί της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:

ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ Κ., σελ.652
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.635,637
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε., σελ.650,651,652
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.648
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ.640
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ., σελ.641
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ Α., σελ.645
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν.,

σελ.628,654
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ.634,647
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ.632,634,654
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ ∆., σελ.639
ΜΠΕΖΑΣ Α., σελ.643,651
ΜΠΟΥΖΑΛΗ Π., σελ.630
ΡΑΓΙΟΥ-ΜΕΝΤΖΕΛΟΠΟΥΛΟΥ Ν.,

σελ.638
ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ Π., σελ.638
ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ Σ., σελ.642
ΣΟΥΡΛΑΣ Γ., σελ.652
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Αθήνα, σήµερα στις 25 Ιουνίου 2009, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
09.33’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, καλή σας µέρα. Αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Σταύρο Σκοπελίτη,
Βουλευτή Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, τα
ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Με-
νηίδος Νοµού Πέλλας ζητεί την εξέταση του φαινοµένου της
ακαρπίας σε ποικιλίες συµπύρηνου ροδάκινου στο ∆ήµο του και
την αποζηµίωση των διακαιούχων αγροτών.

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίου Νικολάου Νοµού Λασι-
θίου ζητεί την ίδρυση Σχολείου ∆εύτερης Ευκαιρίας στο ∆ήµο
του.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γίνεται διαµαρτυρία για σο-
βαρές υποθέσεις αρχαιοκαπηλίας και καταστροφής αρχαιοτή-
των.

4) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο Τουριστικών ∆ήµων Αγίου Νι-
κολάου Κρήτης ζητεί να αποφασιστεί άµεσα ο τρόπος αναπλή-
ρωσης των χαµένων εσόδων λόγω της µείωσης του τέλους
παρεπιδηµούντων και εκδιδοµένων λογαριασµών από το 2% σε
0,5%.

5) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυρο-
σβεστικού Σώµατος Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας ζητεί
να αυξηθούν οι τοποθετήσεις νέων Πυροσβεστών στις ΠΥ και ΠΚ
της χώρας.

6) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εκπρόσωπος των εργαζοµένων

στο ∆Σ του ΟΣΕ διαµαρτύρεται για την πορεία ανατροπής της
σηµερινής οργανωτικής και εργασιακής κατάστασης στον Όµιλο
του ΟΣΕ.

7) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Εµπόρων Νοµού Θεσσαλονίκης ζητεί να µην εγκριθεί η απόφαση
του ∆Σ του ΟΑΕΕ για αύξηση των ασφαλιστικών εισφορών.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Αχαίας ζητεί
την άµεση παράδοση των εργατικών κατοικιών στους δικαιού-
χους του Νοµού.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Υπηρεσιών
Βοήθεια στο Σπίτι Κεντρικής Μακεδονίας ζητεί τη µόνιµη λει-
τουργία των υπηρεσιών αυτών κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αναστάσιος Κίρτσιος από
Θεσσαλονίκη ζητεί την ένταξή του στο «Πρόγραµµα της επιδό-
τησης 3.000 νέων ελεύθερων επαγγελµατιών ηλικίας 22-32 ετών
- νέοι και επιχειρηµατικότητα».

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Σωµατείου Ερ-
γαζοµένων στο Νοσοκοµείο Νοµού Σερρών ζητεί την
τροποποίηση του οργανισµού µε αύξηση των θέσεων προσωπι-
κού κ.λπ..

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ηµοτικών Υπαλλή-
λων Νοµού Σερρών ζητεί τη στελέχωση των υπηρεσιών µε
προσωπικό σύµφωνα µε τον οργανισµό κ.λπ..

13) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
Ελληνικού ∆ηµοτικού Σχολείου Ντύσσελντορφ Γερµανίας δια-
µαρτύρεται για τη µη επίλυση του κτιριακού προβλήµατος του
∆ηµοτικού αυτού Σχολείου.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Καθαριστριών Νοµού
Σερρών «Η ΑΓ. ΕΙΡΗΝΗ» ζητεί τη µονιµοποίηση των συµβασιού-
χων καθαριστριών στα ∆ηµόσια Σχολεία κ.λπ.
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ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Αχαίας ζητεί την ένταξη
του Νοµού Αχαίας στην απόφαση µε την οποία παρέχεται εγ-
γύηση του Ελληνικού ∆ηµοσίου για τη ρύθµιση οφειλών επιχει-
ρήσεων προς τις Τράπεζες.

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο Τουριστικών ∆ήµων Αγίου
Νικολάου Κρήτης ζητεί την τροποποίηση της απόφασης που
αφορά στην παραχώρηση χρήσης αιγιαλού και παραλίας στους
ΟΤΑ.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδε-
µόνων Ειδικού ∆ηµοτικού και Ειδικού Νηπιαγωγείου Σερρών
ζητεί τη µονιµοποίηση όλων των εργαζοµένων στις µονάδες ει-
δικής αγωγής και πρόνοιας.

18) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εθνικό Κέντρο Κοινωνικών Ερευνών
ζητεί τη µη κατάργησή του.

19) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Κρητών Σύρου
ζητεί τη µόνιµη ακτοπλοϊκή σύνδεση Σύρου - Κρήτης, µέσω της
δροµολογιακής γραµµής Θεσ/νίκη - Σποράδες - Κυκλάδες - Ηρά-
κλειο.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αγίας Βαρβάρας
Νοµού Ηρακλείου ζητεί να ενηµερωθεί σχετικά µε την αύξηση
κατανάλωσης ηλεκτρικού ρεύµατος για δηµοτικό φωτισµό το
έτος 2008 κ.λπ..

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιωτάκης Κωνστα-
ντίνος ζητεί την υποστήριξη της επιχείρησής του, από το πρό-
γραµµα CLIQ.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Κρη-
τών Σύρου ζητεί µόνιµη ακτοπλοϊκή σύνδεση Σύρου - Κρήτης
δια µέσω της δροµολογιακής γραµµής Θεσ/νίκης - Σποράδες -
Κυκλάδες - Ηράκλειο.

23) Οι Βουλευτές Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ-
∆ΟΥ, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και Β’ Πειραιώς κ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα
Σωµατεία Συνταξιούχων, ΙΚΑ και Επικουρικών Ταµείων Νίκαιας -
Κορυδαλλού «Ο Προµηθέας» και Επαγγελµατιών - Βιοτεχνών
ΟΑΕΕ ζητούν την αναβάθµιση των παρεχοµένων υπηρεσιών υγει-
ονοµικής περίθαλψης προς τους ασφαλισµένους και συνταξιού-
χους του ΙΚΑ της περιοχής.

24) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αναπτυξιακός Σύνδεσµος Ο.Τ.Α.
Ι καρίας - Φούρνων ζητεί χρηµατοδότηση για την κατασκευή
σφαγείου στην Ικαρία.

25) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί να ανα-
τεθεί η διοργάνωση των επόµενων Αιγαιοπελαγίτικων Αγώνων
Στίβου στην Ικαρία.

26) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί χρη-
µατοδότηση για τα έργα βελτίωσης των οδικών προσπελάσεων
του υβριδικού ενεργειακού έργου Ικαρίας.

27) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί την εκτα-

µίευση ποσού στο «∆ΙΚΤΥΟ ΣΥΝΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ ΟΜΑ∆ΩΝ ΤΟ-
ΠΙΚΗΣ ∆ΡΑΣΗΣ ΑΙΓΑΙΟΥ» για τις υπηρεσίες που παρέχουν οι τέσ-
σερις Αναπτυξιακές Β. Αιγαίου.

28) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί τη διά-
θεση αυτοκινήτων στην Αγροφυλακή και σε άλλες υπηρεσίες του
Νοµού.

29) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί τον εξο-
πλισµό της αίθουσας φυσικοχηµείας στο Γυµνάσιο Ευδήλου
Ικαρίας.

30) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βαθέος Σάµου προτείνει
η Πολυτεχνική Σχολή του Πανεπιστηµίου Αιγαίου να έχει έδρα
την πόλη της Σάµου.

31) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί την
άµεση επαναλειτουργία του ΚΕΠ στο Επαρχείο Ικαρίας.

32) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί την
άµεση αποµάκρυνση πλοίου από το λιµάνι του Αγίου Κηρύκου
κ.λπ..

33) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί την το-
ποθέτηση θερµοκαµερών στους λιµένες Σάµου και
Πυθαγορείου.

34) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου και οι ∆ή-
µαρχοι Βαθέος και Πυθαγορείου διαµαρτύρονται για τη συνεχή
µεταφορά λαθροµεταναστών από τα ∆ωδεκάνησα στο Κέντρο
Λαθροµεταναστών Σάµου.

35) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Σάµου ζητεί την κα-
θηµερινή δροµολόγηση πλοίου στη γραµµή Πειραιάς - Άγιος
Κήρυκας - Φούρνους - Σάµος.

36) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΟΠΑΠ Αποσπα-
σµένων στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού ζητεί να µετατραπεί
η εργασιακή τους σχέση από Ορισµένου χρόνου ιδιωτικού δι-
καίου σε αορίστου χρόνου.

37) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί τη νοµοθετική ρύθµιση αιτήµατος
που αφορά στην οικονοµική αποκατάσταση κατηγορίας δηµο-
σίων υπαλλήλων.

38) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Μπενέκος Κωνσταντίνος ζητεί την
πρόσβαση στην τριτοβάθµια εκπαίδευση µε βάση την επίδοση
των µαθητών στο Λύκειο.

39) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Γκέκας Ευάγγελος διαµαρτύρεται
για την περικοπή του έκτακτου επιδόµατος από δικαιούχους συ-
νταξιούχους του ΟΑΕΕ/ΤΣΑ.

40) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Τ∆ Ανθήλης ∆ήµου Λα-
µιέων ζητεί να ενηµερωθεί για τη νέα χάραξη του Ε65 στο ύψος
της Αλαµάνας.

41) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία ζητεί την τροποποίηση της ισχύουσας
νοµοθεσίας που αφορά στις συνεταιριστικές τράπεζες.

42) Ο Βουλευτής Β Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μπενέκος Κωνσταντίνος
ζητεί την πρόσβαση στην τριτοβάθµια εκπαίδευση µε βάση την
επίδοση των µαθητών στο Λύκειο.

43) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σητείας Νοµού Λασιθίου ζητεί να
µην ανασταλεί η λειτουργία της Σχολής Αστυφυλάκων.

44) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Γονέων Μα-
θητών Ελλάδας ζητεί άµεση παρέµβαση ώστε να µην ισχύσει ο
νέος ∆είκτης Μάζας Σώµατος, ο οποίος µειώθηκε κατά 17% για
τις προκαταρκτικές εξετάσεις υποψηφίων στρατιωτικών σχολών.

45) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δυσλειτουρ-
γία πολλών κλινικών στα Νοσοκοµεία της Σητείας.

46) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δηµιουργία
του Πολυδύναµου Περιφερειακού Ιατρείου Μακρύ Γιαλού Λασι-
θίου.

47) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Σταθόπουλος ζητεί να γίνει
έρευνα για παράβαση καθήκοντος της Επιτροπής Κεφαλαιοα-
γοράς και σύµπραξη σε ξέπλυµα κ.λπ..

48) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην καθυ-
στέρησηαποπληρωµήςαπότοΕΣΥτωνµεγάλωνφαρµακοβιοµηχανιών.

49) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εθνικό Κέντρο Κοινωνικών Ερευνών
ζητεί τη µη κατάργησή του.

50) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Μαρουδιάς ζητεί τη δηµι-
ουργία τροπολογίας πάνω στο τεχνικό επίδοµα των ΜΠΥ.

51) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Προσωπικού Εθνικού Ιδρύ-
µατος Ερευνών ζητεί να µην γίνει η χωροταξική και γνωστική
αναδιάταξη των ερευνητικών κέντρων της Αθήνας.

52) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Νέας Ιωνίας Μαγνησίας
ζητεί να παραστεί στη συνεδρίαση του Κεντρικού Συµβουλίου
Νεότερων Μνηµείων που αφορά στο χαρακτηρισµό η µη ως νε-
ώτερου µνηµείου του Σιδηροδροµικού Σταθµού Θεσσαλίας.

53) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΠΑΣΚ Καθηγητών
Μέσης Εκπαίδευσης καταγγέλλει τη διαροή των αποτελεσµάτων
των εισαγωγικών εξετάσεων για τα ΑΕΙ και ΤΕΙ.

54) Οι Βουλευτές Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ και Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στα Ναυπηγεία
Σκαραµαγκά «Η ΤΡΙΑΙΝΑ» ζητεί την επανένταξη των εργαζοµέ-
νων του τροχαίου υλικού στα Ελληνικά Ναυπηγεία κ.λπ..

55) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο για τα ∆ικαι-
ώµατα του Παιδιού ζητεί την εκπόνηση σχεδίου µέριµνας και τη
δηµιουργία Κέντρων Κρατικής Μέριµνας για την προστασία των
ανήλικων µεταναστών.

56) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
∆ασολόγων ∆ηµοσίων Υπαλλήλων διαµαρτύρεται για τις πολιτι-
κές αποφάσεις που πλήττουν τα επαγγαλµατικά δικαιώµατα των
µελών της.

57) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΗΛΙΑΣ ΜΠΕΡΙΑΤΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Γεράσιµος Σταµατάτος κάτοικος Αρ-
γοστολίου Κεφαλληνίας διαµαρτύρεται για καταπάτηση οικοπέ-
δου που ανήκει στο ∆ηµόσιο κ.λπ..

58) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ιστιαίας Νοµού Ευ-
βοίας ζητεί την εξασφάλιση νέων στεγαστικών δανείων για τους
υπόλοιπους Αθίγγανους του ∆ήµου του κ.λπ..
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 17235/03/04/2009 ερώτηση του Βουλευτή

κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900α/7249/
10256/28/04/2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας
η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 17292/06/04/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου, Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε

µε το υπ αριθµ. ΥΠΠΟ/ΓΡ.ΥΠ.ΚΕ./1102/28/04/2009 έγγραφο από
τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 17305/06/04/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κουράκη Αναστάσιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1043310/

2040/28/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 17380/07/04/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βερελή Χρίστου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/9730

/28/04/2009έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 17425/08/04/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κουβέλη Φώτιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 25505 /28/04/2009έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτη είναι η µε αριθµό 31/22-6-2009 επίκαιρη ερώτηση του
Α’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την
αντιµετώπιση του προβλήµατος των ναρκωτικών κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σούρλα έχει ως εξής:
«Ακόµα µία ηµέρα κατά των ναρκωτικών και το πρόβληµα της

εξάπλωσης εντείνεται παγκοσµίως και στην Ελλάδα. Ηγέτες της
παγκόσµιας κοινότητας συµπεριφέρονται σαν θεατές µπροστά
σε αυτήν την κοινωνική µάστιγα.

Κλασική περίπτωση το Αφγανιστάν, όπου παράγεται το 90%
της ηρωίνης, παρουσία δεκάδων χιλιάδων ενόπλων από τριάντα
επτά και πλέον χώρες. Στη χώρα µας τα δίκτυα διάθεσης των
εξαρτησιογόνων ουσιών δρουν σχεδόν ανενόχλητα.

Είναι προφανές ότι δεν αρκούν οι φιλότιµες προσπάθειες των
∆ιωκτικών Αρχών και απαιτούνται αποτελεσµατικότερες ενέρ-
γειες από την πολιτεία για τη σύλληψη των εµπόρων ναρκωτι-
κών.

∆εκάδες χιλιάδες νέοι, ίσως και εκατοντάδες, σέρνονται στους
δρόµους του θανάτου για την εξασφάλιση της δόσης και οι οι-
κογένειές τους ζουν το δικό τους δράµα.

Χιλιάδες χρήστες περιµένουν στη λίστα αναµονής για τη χο-
ρήγηση υποκατάστατων.

Με την πεποίθηση ότι είναι στις προθέσεις της Κυβέρνησης η
αντιµετώπιση αυτού του προβλήµατος, ερωτάται ο κύριος
Υπουργός και παρακαλείται να ενηµερώσει τη Βουλή:

1. Αν πρόκειται να ληφθούν ουσιαστικότερα µέτρα για την πά-
ταξη των εµπόρων ναρκωτικών.

Αν πρόκειται η χώρα µας να λάβει πρωτοβουλίες σε διεθνές
επίπεδο για την αντιµετώπιση του προβλήµατος, όπως επί πα-
ραδείγµατι για το Αφγανιστάν.

Αν θα καταργηθεί η λίστα αναµονής των εξαρτηµένων που πε-
ριµένουν χρόνια για την ένταξή τους στις µονάδες απεξάρτησης
και των υποκατάστατων.

2. Αν πρόκειται να εκδοθεί το περιβόητο Προεδρικό ∆ιάταγµα
που βάσει του ν. 2163/93, άρθρο 6, παρέχει τη δυνατότητα να
ιδρύουν µονάδες εκτός από τον ΟΚΑΝΑ και άλλοι φορείς (Το-
πική Αυτοδιοίκηση, Eκκλησία, φιλανθρωπικά σωµατεία, φυσικά
πρόσωπα κ.ά.).

Αν πρόκειται να γίνει δεκτή η εισήγηση της διοίκησης του
ΟΚΑΝΑ για υλοποίηση προγράµµατος Β’ περίθαλψης ουσιοε-
ξαρτηµένων ατόµων που υπεβλήθη στο Υπουργείο τον Ιανουάριο
2009».

Στην ερώτηση του Α’ Αντιπροέδρου της Βουλής κ. Σούρλα θα
απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.
Σαλµάς.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι γνωστό, κύριε Πρόεδρε, το ενδιαφέρον σας για το πολύ

σοβαρό θέµα της κοινωνίας µας, το θέµα των ναρκωτικών, εν-
διαφέρον σας που φαίνεται και από το έργο το οποίο έχετε πα-
ράξει πάνω στον τοµέα αυτό, όταν είχατε την ευθύνη και την
ηγεσία του Υπουργείου Υγείας πριν κάποια χρόνια και πραγµα-
τικά είναι και από τις προτεραιότητες που έχουµε θέσει τόσο στο
Υπουργείο Υγείας, αλλά και γενικότερα ως πολιτεία.

Τα δύο πρώτα ερωτήµατά σας, τα οποία αφορούν τα µέτρα
που έχει λάβει η ελληνική κοινωνία, η ελληνική πολιτεία για την
πάταξη του εµπορίου των ναρκωτικών, αλλά και τις διεθνείς πρω-
τοβουλίες που παίρνουµε σε διεθνές επίπεδο για θέµατα, όπως
το Αφγανιστάν που είπατε, αρµόδιο, βέβαια, είναι το Υπουργείο
Εσωτερικών, αλλά εγώ ζήτησα κάποια πράγµατα, προκειµένου
να ενηµερωθείτε, για να επικεντρωθώ στα ερωτήµατα που αφο-
ρούν καθαρά το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης.

Θα καταθέσω την ενηµέρωση από το Υπουργείο Εσωτερικών
για τα δύο αυτά ερωτήµατα στη Βουλή, κερδίζοντας έτσι χρόνο,

για να σας απαντήσω στο πρώτο ερώτηµά σας που έχει να κάνει
µε τις λίστες, λίστες -που πράγµατι κανείς δεν αισθάνεται υπε-
ρήφανος γι’ αυτές- των χρηστών που περιµένουν, προκειµένου
να µπουν σε θεραπεία µε υποκατάσταση σε προγράµµατα που
εφαρµόζει ο ΟΚΑΝΑ.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης κ. Μάριος Σαλµάς καταθέτει για τα Πρακτικά τα προα-
ναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Πράγµατι, το 2004, για να σας πω τι κάναµε τα τελευταία πέντε
χρόνια, υπήρχαν δύο χιλιάδες εξακόσιοι στη λίστα αναµονής,
αλλά ήταν πολύ λίγοι οι χρήστες που ήταν σε θεραπεία υποκα-
τάστασης, διότι ήταν πολύ λίγα τα κέντρα υποκατάστασης.

Ουσιαστικά, σχεδόν διπλασιάσαµε αυτά τα κέντρα. Από το
2004 µέχρι και σήµερα, έχουµε δηµιουργήσει επτά νέες µονάδες
που εφαρµόζουν προγράµµατα υποκατάστασης και µέσα στο
2009 ετοιµάζονται άλλες τρεις µονάδες, δηλαδή δέκα στο σύ-
νολο, συν τα απογευµατινά του Πειραιά που δουλεύουν και της
Αθήνας που ετοιµάζεται τώρα να λειτουργήσει το απογευµατινό.
Πάλι, όµως, η λίστα είναι πέντε χιλιάδες, διότι όσο βλέπουν ότι
«τρέχουν» οι λίστες, περισσότεροι χρήστες απευθύνονται πλέον
στον ΟΚΑΝΑ ως αξιόπιστο φορέα, σ’ αυτά τα Κέντρα Υποκατά-
στασης, αναζητώντας θεραπεία.

Προκειµένου να λυθεί αυτό το πρόβληµα, ο ΟΚΑΝΑ πριν από
πέντε µήνες έκανε µία πρόταση, αυτή στην οποία αναφέρεστε, το
Πρόγραµµα Ελεγχόµενης ∆ευτεροβάθµιας Χορήγησης και Θε-
ραπείας ουσιοεξαρτηµένων ατόµων.

Την πρόταση αυτή την είδαµε µε πολύ µεγάλη προσοχή στο
Υπουργείο, δεν είµαστε αντίθετοι. Γι’ αυτό και µε δική µας πρω-
τοβουλία, πριν δύο µήνες περίπου, φέραµε αυτήν την πρόταση
προς συζήτηση στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και στην
ειδική επιτροπή για την αντιµετώπιση των ναρκωτικών και διαπι-
στώσαµε µε µεγάλη µας χαρά ότι πραγµατικά, πλην του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, τα υπόλοιπα τέσσερα κόµµατα
του ελληνικού Κοινοβουλίου συµφώνησαν στο να υιοθετηθεί
αυτή η πρόταση.

Εποµένως, είχαµε δεσµευτεί για µία δεύτερη συζήτηση στην
επιτροπή και την επόµενη εβδοµάδα, την Τρίτη –εσείς θα γνωρί-
ζετε καλύτερα- θα γίνει και η δεύτερη επιτροπή προκειµένου να
ακούσουµε τους ανθρώπους που διαχειρίστηκαν την υπόθεση
των ναρκωτικών επί πολλά χρόνια –γιατί αυτό είναι µία πολύ σο-
βαρή ρύθµιση- για να προχωρήσουµε στο λεγόµενο ΠΕ∆ΠΟ,
όπου πλέον θα µπορούν οι γιατροί εκτός ΟΚΑΝΑ –είτε στα νο-
σοκοµεία, είτε ιδιώτες γιατί η υπουργική απόφαση που εκκρεµεί
είναι υπό διαµόρφωση- υπό συγκεκριµένες προϋποθέσεις και
αφού οι χρήστες περάσουν πρώτα από τα Κέντρα Υποκατάστα-
σης του ΟΚΑΝΑ, να δίνουν αυτοί οι γιατροί που θα είναι ίσως
συµβεβληµένοι µε το ΟΚΑΝΑ τη θεραπεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Εποµένως, επίκειται άµεσα, κύριε Σούρλα, πιθανόν σε χρονικό
ορίζοντα ενός µηνός, η υπογραφή της Υπουργικής Απόφασης,
σε συνέχεια του ν. 3459/2006 που αφορά τον Κώδικα Νόµων για
τα Ναρκωτικά, όπως προβλέπει το άρθρο 22, παράγραφοι 2 και
3, που πλέον θα υλοποιήσει αυτήν την πρόταση του ΟΚΑΝΑ και
θα είναι το πρώτο στάδιο για να µπορέσουµε να πούµε ότι αυτή
η λίστα εξαφανίζεται σιγά-σιγά, ώστε µέσα σε δύο χρόνια να µη-
δενιστεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Άρα, ήδη έχει γίνει συνεννόηση µε το Υπουργείο Εθνικής Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών και έχουµε ζητήσει και την πρώτη πί-
στωση προκειµένου να υπάρξει η πρώτη πιλοτική φάση αυτού
του προγράµµατος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ, να
σας θυµίσω ότι έχετε και δευτερολογία.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Να απαντήσω τώρα, κύριε Πρόεδρε και θα χρησι-
µοποιήσω λιγότερο χρόνο στη δευτερολογία µου.

Όσον αφορά το Προεδρικό ∆ιάταγµα, πρέπει να σας πω ότι
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το Προεδρικό ∆ιάταγµα που αφορά τις διαδικασίες ίδρυσης,
αδειοδότησης και λειτουργίας µονάδων που κάνουν θεραπευ-
τικά προγράµµατα από φορείς, όπως είναι οι δήµοι και οι κοινό-
τητες, η εκκλησία, τα κοινωφελή ιδρύµατα, εφόσον το
προβλέπουν στο καταστατικό τους και άλλοι φορείς και νοµικά
πρόσωπα ιδιωτικού ή δηµοσίου δικαίου, έγινε αντικείµενο επε-
ξεργασίας από το Υπουργείο Υγείας.

Εστάλη, λοιπόν, ένα σχέδιο του Προεδρικού ∆ιατάγµατος στο
Συµβούλιο της Επικρατείας, το οποίο το επέστρεψε για διορθώ-
σεις και είµαστε στη φάση τώρα που κάνουµε τις οριστικές διορ-
θώσεις για να το στείλουµε ξανά και να είναι πραγµατικότητα και
αυτή η δέσµευση που εξάλλου περιλαµβάνεται και στο επιχει-
ρησιακό σχέδιο δράσης για τα ναρκωτικά ως τρίτο στάδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής και Α’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής κ. Γεώργιος Σούρλας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ (Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Μία µέρα ακόµα κατά των ναρκωτικών και δεν δικαιολογείται

η αισιοδοξία. Είναι χειρότερη η κατάσταση. Και δεν µπορεί να
είναι διαφορετικά, αφού δεν αντιµετωπίζουµε τα αίτια τα οποία
οδηγούν τους νέους στα ναρκωτικά. Αδιάφοροι στέκουµε σ’
αυτό το θέµα, αφού οι ηγέτες, οι ισχυροί της γης, παρακολου-
θούν απαθείς την όλο και περισσότερο αυξηµένη παραγωγή ναρ-
κωτικών. Και χαρακτηριστική περίπτωση είναι το Αφγανιστάν,
όπου το 2001 είχαµε εκεί παραγωγή εκατόν ογδόντα πέντε τόνων
οπίου, µε τον Μουλά Οµάρ, τον αρχηγό των Ταλιµπάν, µετά από
συµφωνία µε τον ΟΗΕ.

Και όπως µε πληροφόρησαν χθες από την Καµπούλ που επι-
κοινώνησα, η παραγωγή του οπίου ξεπερνάει τους οκτώµισι χι-
λιάδες τόνους, παρουσία δεκάδων χιλιάδων –περίπου εξήντα
χιλιάδες- ενόπλων από το ΝΑΤΟ, από την Αµερική, από την Ελ-
λάδα, από 37 χώρες. Και όλο και αυξάνεται η παραγωγή του
οπίου. Και έχουν και Υπουργείο κατά των ναρκωτικών.

Κύριε Υφυπουργέ, να πείτε στον κύριο Υπουργό να καλέσει
επιτέλους τον Υπουργό κατά των ναρκωτικών από το Αφγανι-
στάν, όπως και τον Εκτελεστικό Γραµµατέα, τον κ. Κώστα Μαρία,
που είναι στη Βιέννη, για να συζητήσουµε µαζί τους και να δούµε
τι σκέφτονται και τι προτείνουν. Θα δείτε ότι µάλλον υπάρχει
αδιαφορία. Και βεβαίως, οι έµποροι δρουν ανενόχλητα. Οι διω-
κτικές αρχές καταβάλλουν προσπάθεια.

∆εν µπόρεσα ποτέ να καταλάβω πώς είναι δυνατόν κάθε µέρα
να προµηθεύονται εκατό χιλιάδες, εκατόν πενήντα χιλιάδες παι-
διά τη δόση τους και να µην µπορούµε να εντοπίσουµε από πού
ξεκινάνε τα ναρκωτικά. Ή δεν είµαστε καθόλου οργανωµένο κρά-
τος ή είµαστε οργανωµένο κράτος -και είµαστε πραγµατικά- σ’
αυτή την περίπτωση όµως κάτι σκοτεινό παίζεται. ∆εν επιτρέπε-
ται να µην µπορούµε να έχουµε πληροφόρηση για το ποιος προ-
µηθεύει τα ναρκωτικά.

Και βέβαια, από εκεί και πέρα εµείς θα κάνουµε το καθήκον
µας µε περιορισµένες δυνατότητες και για την πρόληψη -να δια-
θέσετε χρήµατα στα κέντρα ενηµέρωσης- και για τα κέντρα απε-
ξάρτησης. Είναι σηµαντικό αυτό που λέτε, επιτέλους όµως να
γίνει. Αυτό το περιβόητο Προεδρικό ∆ιάταγµα περιφέρεται από
το Υπουργείο στο Συµβούλιο Επικρατείας χρόνια. Να αποφασί-
σετε, να τολµήσετε, να δώσετε τη δυνατότητα να εφαρµοστεί ο
νόµος 2161, το άρθρο 6, που παρέχει τη δυνατότητα σε ιδιωτι-
κούς φορείς –στην Εκκλησία, στους ∆ήµους, σε φυσικά πρό-
σωπα- να κάνουν µονάδες απεξάρτησης. Μπορεί ορισµένοι να
έχουν άλλη άποψη. Είναι δικαίωµά τους. ∆εν µπορεί να προχω-
ρήσει και να εξαντληθεί η λίστα µε αυτή τη βραδύτητα, µε την
οποία προχωράει το πολύ καλό ΚΕΘΕΑ µε τα στεγνά προγράµ-
µατα. Χρειάζονται και υποκατάστατα.

Με ικανοποίηση άκουσα ότι το Πρόγραµµα Ελεγχόµενης ∆ευ-
τεροβάθµιας Περίθαλψης, το περιβόητο ΠΕ∆ΠΟ, είναι σε καλό
δρόµο. Αυτές είναι δυο καλές ειδήσεις που φέρνετε σήµερα εδώ.
Και το ότι µπορούν να χορηγούνται υποκατάστατα από γιατρούς
που θα είναι συµβεβληµένοι µε το ΟΚΑΝΑ και το ότι θα ψηφιστεί
το προεδρικό διάταγµα. Τουλάχιστον να ανοίξει ο δρόµος στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση και στην εκκλησία. Είναι πολύ ευχάριστες
αυτές οι δύο ανακοινώσεις σήµερα εδώ.

Είναι µεγάλο το πρόβληµα, δεν είναι εύκολο να το αντιµετωπί-
σουµε, πρέπει όµως κάτι περισσότερο να κάνουµε. Και πιστεύω
ότι και στις προθέσεις σας είναι και µέσα στα όρια των δυνατο-
τήτων µας, να καταβάλουµε µεγαλύτερη προσπάθεια. Πάντως
είναι κρίµα που ακόµα µια µέρα κατά των ναρκωτικών βρίσκει τα
παιδιά να είναι στο δρόµο του θανάτου. Για εµάς έχει ιδιαίτερη
σηµασία, γιατί όχι µόνο αποδεκατίζεται η νεολαία µας, αλλά απο-
νευρώνεται και το έθνος. Και έχει εθνική διάσταση το θέµα στην
Ελλάδα. ∆εν είναι απλά όπως στις άλλες χώρες. ∆εν έχω το
χρόνο να αναπτύξω πώς ανώτερος αξιωµατικός της Τουρκίας
χορηγούσε ναρκωτικά στην Ελλάδα ως έµπορος ναρκωτικών,
δωρεάν και όταν συνελήφθη και δραπέτευσε όλως περιέργως,
βρέθηκε να είναι ταξίαρχος των µυστικών υπηρεσιών της Τουρ-
κίας. Και παρουσίασα κάποτε στοιχεία και φωτογραφία για τον
συγκεκριµένο, δίπλα τότε στην κ. Τσιλέρ. Ας δούµε και το θέµα
αυτό στην εθνική του διάσταση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Κυρία Πρόεδρε, επειδή καταχράστηκα λίγο το
χρόνο της πρωτολογίας, θα είµαι σύντοµος.

Πράγµατι, κυρία Πρόεδρε, είναι δύο ειδήσεις που τις ανακοι-
νώνουµε σήµερα. Τουλάχιστον η µία, αυτή του ΠΕ∆ΠΟ, έχει τη
µεγάλη αποδοχή των Βουλευτών. Αυτό είναι σηµαντικό, γιατί µε-
ταρρυθµίσεις που αφορούν τα θέµατα των ναρκωτικών πρέπει
να τυγχάνουν ευρύτερης τόσο κοινοβουλευτικής αποδοχής όσο
και αποδοχής, από την κοινωνία.

Θέλω, όµως, να σας πω µε την ευκαιρία της σηµερινής µας
συζήτησης ότι πρωτοβουλίες έχουµε πάρει σαν Υπουργείο
Υγείας. Θα σας πω χαρακτηριστικά ότι εγώ προσωπικά συµµε-
τείχα στη Σύνοδο του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών, που έγινε
το Μάιο στη Βιέννη. Και µάλιστα η Επιτροπή των Ναρκωτικών
ήταν περίπου από εκατό χώρες σ’ όλο τον κόσµο. Εµείς εκπρο-
σωπηθήκαµε σε επίπεδο Υπουργών. Υπήρξε µια σοβαρή προ-
βληµατική σ’ όλο τον κόσµο, ένας προβληµατισµός, που
αφορούσε το κατά πόσο πρέπει να στραφεί η στρατηγική µας
για την αντιµετώπιση του προβλήµατος των ναρκωτικών στην
πρωτογενή καταπολέµηση της εµπορίας, της διακίνησης και της
παραγωγής ή κατά πόσο θα πρέπει να στραφεί στη µείωση της
λεγόµενης βλάβης. Η πρώτη περίπτωση αφορά κυρίως τις αµε-
ρικανικές χώρες και λίγο το Ηνωµένο Βασίλειο και η δεύτερη
αφορά όλη την Ευρώπη.

Όταν λέµε µείωση βλάβης, όπως γνωρίζετε, εννοούµε ότι από
τη στιγµή που οι χρήστες υπάρχουν, να υπάρξουν προγράµµατα
τέτοια που να µην αφήνουν τα παιδιά αυτά να είναι όµηροι των
εµπόρων ναρκωτικών αλλά να τους δίδονται υποκατάστατα. Μά-
λιστα σε µερικές χώρες έχουν προχωρήσει και σε χορήγηση
ηρωίνης από το ίδιο το κράτος, προκειµένου να αποφευχθεί τόσο
η διασπορά νόσων και η επιδείνωση της υγείας των χρηστών
αυτών όσο και να έχουν την πηγή χρηµατοδότησης από αυτά τα
παιδιά οι έµποροι των ναρκωτικών.

∆ευτερευόντως να σας πω, από την εµπειρία µου στο ΝΑΤΟ –
είναι και ο κ. Βορίδης εδώ- πολλές φορές στη ∆ιακοινοβουλευ-
τική Συνέλευση του ΝΑΤΟ είναι βασικό θέµα στην ατζέντα το
θέµα του Αφγανιστάν, νοµίζω σε όλες τις συνεδριάσεις. Είναι ένα
ειδικό πρόβληµα. Οι θέσεις οι δικές µας υπήρχαν πάντα σαν
χώρα. ∆εν µέναµε αµέτοχοι. Είναι όµως ένα πιο πολύπλοκο θέµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Η δεύτερη µε αριθµό 32/22-6-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βου-

λευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεοδώρας
Τζάκρη προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε τη διερεύ-
νηση της υπόθεσης της Κωνσταντίνας Κούνεβα κ.λπ., διαγρά-
φεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Προχωρούµε στην τέταρτη µε αριθµό 27/22-6-2009 επίκαιρη
ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου - Πασχαλίδου προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών και Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆η-
µοσίων Έργων, σχετικά µε την καθυστέρηση ολοκλήρωσης του
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σχεδιασµού διαχείρισης απορριµµάτων στο Νοµό Θεσσαλονίκης
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Αµµανατίδου Πασχαλίδου έχει ως
εξής:

«Ένα σχεδόν χρόνο µετά την έναρξη λειτουργίας του ΧΥΤΑ
Μαυρορράχης, η τοπική κοινωνία δεν έχει πειστεί πως ο ΧΥΤΑ
λειτουργεί µε σεβασµό στους κατοίκους και το περιβάλλον της
περιοχής και γι’ αυτό έκαναν προσφυγή στον εισαγγελέα στις 15
Μαΐου 2009.

Η δηµοτική αρχή της Ασσήρου, φορείς και κάτοικοι της πε-
ριοχής ξεκίνησαν ήδη κινητοποιήσεις προκειµένου να αποτρέ-
ψουν τις αρνητικές συνέπειες για τους ίδιους και το περιβάλλον
από τον πληµµελή µέχρι σήµερα τρόπο λειτουργίας του ΧΥΤΑ.

Επίσης, διαφαίνεται µια µεγάλη καθυστέρηση στην ολοκλή-
ρωση των απαραίτητων συνοδευτικών έργων που εξασφαλίζουν
την ορθή λειτουργία ενός ΧΥΤΑ.

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
Ποια µέτρα θα πάρουν ώστε:
Να ολοκληρωθούν άµεσα τα απαραίτητα έργα υποδοµής στο

ΧΥΤΑ Μαυρροράχης όπως υπόλοιπες κυψέλες και ο βιολογικός
καθαρισµός που προβλέπονται και είναι απαραίτητα για την ου-
σιαστική και σωστή λειτουργία του ΧΥΤΑ (Σταθµοί Μεταµόρφω-
σης, Κέντρα ∆ιαλογής Ανακυκλώσιµων Υλικών, υπόλοιποι ΧΥΤΑ
στο νοµό, ανανέωση και ενίσχυση του υπάρχοντος απαρχαιωµέ-
νου στόλου απορριµµατοφόρων) και επίσης η βελτίωση του οδι-
κού δικτύου πρόσβασης στο ΧΥΤΑ;

Να γίνεται αυστηρότατος έλεγχος των εισερχοµένων ώστε να
αποκλειστεί η απόρριψη επικίνδυνων απορριµµάτων και να υλο-
ποιηθεί ο σχεδιασµός για τη διαχείριση των νοσοκοµειακών, βιο-
µηχανικών αποβλήτων και των αδρανών-κατασκευαστικών καθώς
επίσης και της λυµατολάσπης των βιολογικών καθαρισµών;»

Στην ερώτηση της κ. Αµµανατίδου θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός κ. Νάκος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Ευχαρι-
στώ, κυρία Πρόεδρε.

∆εν έχω παρά να αναγνώσω από τα Πρακτικά της προηγού-
µενης συνεδρίασης, διότι πρόκειται για την ίδια ερώτηση που
έχει απαντηθεί.

Θέλω να διευκρινίσω πριν απ’ όλα ότι οι αρµόδιοι φορείς για
τη διαχείριση των στερεών αποβλήτων εδώ και δεκαεπτά χρόνια
είναι οι δήµοι της χώρας. Για την Περιφέρεια Κεντρικής Μακε-
δονίας και ειδικότερα για το Νοµό Θεσσαλονίκης αρµόδιος φο-
ρέας είναι ο φορέας διαχείρισης στερεών αποβλήτων ο
Σύνδεσµος Μείζονος Θεσσαλονίκης, που έχει µέλη του τους Ορ-
γανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης όλου του νοµού.

Πράγµατι έχουν αρχίσει κάποιες κινητοποιήσεις υποκινούµε-
νες, κατά την άποψή µου, από τον ∆ήµο Ασσήρου. Κι αυτό το
λέω για όποια αξία έχει διότι ο ∆ήµος Ασσήρου κατέθεσε αίτηση
για αντισταθµιστικά οφέλη στην τοπική ένωση δήµων και κοινο-
τήτων του Νοµού Θεσσαλονίκης, η οποία απέρριψε την αίτηση
για να υπάρξουν αντισταθµιστικά οφέλη υπέρ του ∆ήµου Ασσή-
ρου.

Προχθές έγινε νοµαρχιακό συµβούλιο στη Θεσσαλονίκη όπου
κατατέθηκαν όλα τα στοιχεία και επαναεπιβεβαιώθηκε η προσή-
λωση στην εφαρµογή των προβλεποµένων έργων του περιφε-
ρειακού σχεδιασµού.

Ποιες είναι οι ενστάσεις από το Περιβαλλοντικό Σύλλογο Ασ-
σήρου, δηλαδή το ∆ήµο Ασσήρου; Ότι δεν λειτουργεί σωστά ο
Χώρος Υγειονοµικής Ταφής, ότι δεν έγιναν τα έργα, δεν προχώ-
ρησε ο κόµβος που παρακάµπτει το ∆ήµο Ασσήρου και δεν προ-
χώρησε το αναπτυξιακό σχέδιο για την περιοχή και ότι τα
σκουπίδια δεν µεταφέρονται µε κοντέινερ.

Θα ήθελα πριν απ’ όλα να σας ενηµερώσω τι περιλαµβάνει ο
περιφερειακός σχεδιασµός. Περιλαµβάνει δύο Χώρους Υγειονο-
µικής Ταφής, αυτό της Μαυροράχης που λειτουργεί -και λει-
τουργεί µε µονάδα επεξεργασίας στραγγισµάτων, σύστηµα
διαχείρισης βιοαερίου, έκπλυση τροχών, σύστηµα παρακολού-
θησης, καθηµερινή κάλυψη των απορριµµάτων, έλεγχο των ει-
σερχοµένων απορριµµάτων, που εξασφαλίζουν την προστασία
του περιβάλλοντος και της δηµόσιας υγείας- δύο σταθµούς
Χώρων Υγειονοµικής Ταφής, των περί ου ο λόγος στη Μαυρο-

ράχη και στον Άγιο Αντώνιο, επτά σταθµούς µεταφόρτωσης
απορριµµάτων, δύο µονάδες επεξεργασίας στερεών αποβλήτων
µε διαλογή στην πηγή και τρία κέντρα διαλογής ανακυκλώσιµων
υλικών. Ο χώρος υγειονοµικής ταφής του Αγίου Αντωνίου βρί-
σκεται στο στάδιο περιβαλλοντικής αδειοδότησης. Λειτουργούν
επίσης τρεις από τους προβλεπόµενους επτά σταθµούς µετα-
φόρτωσης αποβλήτων. Έχουν αδειοδοτηθεί περιβαλλοντικά
ένας στο ∆ήµο Ευκαρπίας και βρίσκονται σε διαδικασία αδειο-
δότησης ακόµη τρεις σταθµοί µεταφόρτωσης. Οι δύο µονάδες
επεξεργασίας στερεών αποβλήτων είναι επίσης στο στάδιο πε-
ριβαλλοντικής αδειοδότησης από την ΑΙΠΕ του ΥΠΕΧΩ∆Ε.
Εφαρµόζεται από το Σύνδεσµο πρόγραµµα διαλογής στην πηγή
και βρίσκονται σε λειτουργία ήδη δύο από τα τρία κέντρα διαλο-
γής ανακυκλώσιµων υλικών, ένα στη Θέρµη και ένα στους Τα-
γαράδες, ενώ έχει ήδη αδειοδοτηθεί περιβαλλοντικά ένα ακόµη
κέντρο διαλογής στο ∆ήµο Ευκαρπίας.

Για τη χρηµατοδότηση των υπολοίπων έργων –και αυτό είναι
το σηµαντικότερο- διατίθενται συνολικά 49.000.000 ευρώ από το
ΠΕΠ του ΕΣΠΑ, του προγράµµατος «ΜΑΚΕ∆ΟΝΙΑ-ΘΡΑΚΗ» για
τα έτη 2007-2013. Μέσω συγκεκριµένης πρόσκλησης κλήθηκαν
οι φορείς διαχείρισης απορριµµάτων να υποβάλλουν ώριµες
προτάσεις µελετών για την ένταξη στις κατηγορίες έργων χώροι
υγειονοµικής ταφής, σταθµοί µεταφόρτωσης, αποκατάσταση
χώρων ανεξέλεγκτης διάθεσης απορριµµάτων και λοιπές υπο-
στηρικτικές δράσεις.

Κατά συνέπεια, προχωράµε -προφανώς όχι µε τους ρυθµούς
που θα θέλαµε, λόγω των προσφυγών στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας, λόγω των διαδικασιών, προκειµένου να διατηρηθεί η
διαφάνεια, λόγω της βραδύτητας µε την οποία εγκρίνονται µετά
από αλλεπάλληλες και διαδοχικές συµπληρώσεις και βελτιώσεις
οι περιβαλλοντικοί όροι κατασκευής και λειτουργίας αυτών των
έργων- ο περιφερειακός σχεδιασµός θα υλοποιηθεί και είναι δια-
σφαλισµένα τα χρήµατα, για να ολοκληρωθούν αυτά τα έργα.

Κατά συνέπεια, αν συγκρίνουµε αυτό που δεκαετίες γινόταν
µέχρι τώρα και θυµηθούµε την πριν από ελάχιστα χρόνια, πριν
από τέσσερα χρόνια, µεγάλη οικολογική ζηµιά που έγινε µε την
πυρκαγιά στο χώρο των Ταγαράδων, µπορούµε να δούµε την
πρόοδο που έχει γίνει, πρόοδος που βεβαίως δεν είναι αρκετή,
αλλά θα ολοκληρωθεί, µια που όλα διασφαλίζουν την ολοκλή-
ρωσή τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η κ. Αµµανατίδου.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Πριν ξεκινήσω θα ήθελα να πω, κύριε Υπουργέ, ότι αυτή η επί-

καιρη ερώτηση θα έπρεπε να γίνει στις 16 του µήνα, την προη-
γούµενη Τρίτη. Με ενηµερώσατε από το Υπουργείο ότι θα
λείπετε από την Τρίτη έως και το Σάββατο που µας πέρασε. Πα-
ρόλα αυτά, την Πέµπτη ήσασταν εδώ και απαντήσατε σε δύο συ-
ναδέλφους. Θεωρώ θιγµένο τον εαυτό µου απ’ αυτό.

Μιλήσατε για υποκινούµενες κινητοποιήσεις από το ∆ήµο Ασ-
σήρου και από έναν περιβαλλοντικό σύλλογο. Από τη στιγµή που
έχετε πάει και έχετε κόψει την κορδέλα του ΧΥΤΑ –εσείς θα πρέ-
πει να ήσασταν κύριε Υπουργέ- ξέρετε πολύ καλά ότι στο ∆ήµο
Λαχανά που ανήκει ο ΧΥΤΑ Μαυροράχης έχει µία απόσταση δε-
καοκτώ χιλιοµέτρων.

Ο δήµος Ασσήρου που είναι ο διπλανός δήµος που κινητοποι-
είται µε τους κατοίκους του είναι σε απόσταση αναπνοής και όλα
τα απορριµµατοφόρα περνάνε µέσα από το δήµου Ασσήρου.
Αυτά ως προς τα θέµατα που θίξατε και ως προς το γιατί µιλάει
ο δήµος Ασσήρου.

Περιφερειακός σχεδιασµός: Σαράντα εννέα εκατοµµύρια
ευρώ κοστίζει ο περιφερειακός σχεδιασµός του Νοµού Θεσσα-
λονίκης, όµως µε την καθυστέρηση που υπάρχει στα έργα του
περιφερειακού σχεδιασµού από µόνοι σας έχετε απαξιώσει ένα
µεγάλο έργο. Ο ΧΥΤΑ Μαυρορράχης κόστισε 34.000.000 ευρώ,
όµως αυτή τη στιγµή µε τον τρόπο λειτουργίας του, λειτουργεί
σα να είναι απλά µία χωµατερή που έχει σεντόνι από κάτω και
όχι ως ένας σύγχρονος ΧΥΤΑ, γι’ αυτό ακριβώς λέω ότι έχετε
απαξιώσει ένα µεγάλο έργο. Οι κάτοικοι της περιοχής βρίσκο-
νται σε µία κατάσταση η οποία τους ενεργοποίησε και έκλεισαν
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τον ΧΥΤΑ διότι έχουν πέσει εκεί νοσοκοµειακά µολυσµατικά από-
βλητα τα οποία δεν είναι σίγουρο ότι είναι αδρανοποιηµένα και
θα πρέπει να γίνονται έλεγχοι γι’ αυτό.

Από κει και πέρα, για την υπόλοιπη διαχείριση όσον αφορά τα
µπάζα και τα ογκώδη θα έπρεπε ο κάθε δήµος να έχει τη δική
του διαχείριση διότι γνωρίζουµε ότι στο Νοµό Θεσσαλονίκης λει-
τουργούν ενενήντα ανεξέλεγκτες χωµατερές. Αυτά είναι πρό-
στιµα τα οποία καλούµαστε να πληρώσουµε. Άρα ένας
περιφερειακός σχεδιασµός για τη διαχείριση των σκουπιδιών
είναι πολύ σηµαντικός.

Θέλω να πω κάτι τελευταίο. Μιλάµε για εργοστάσια ενεργεια-
κής αξιοποίησης απορριµµάτων. Θέλω να µου πείτε τι εννοείτε
µε τα εργοστάσια ενεργειακής αξιοποίησης απορριµµάτων. Μι-
λάµε για καύση. Ποια είναι η χωροθέτησή τους; Η χωροθέτησή
τους είναι στον ΧΥΤΑ Μαυρορράχης ή είναι κάπου αλλού; Σε
προηγούµενη ερώτηση που έγινε από συναδέλφους απ’ ό,τι είδα
από τα Πρακτικά είπατε ότι δεν έχουν χωροθετηθεί ακόµη. Τι εν-
νοείτε; Θα έχουν γνώση οι κάτοικοι της περιοχής πού θα εγκα-
τασταθεί; Με ποιον τρόπο και γιατί να υπάρχει καύση και γιατί
να µην υπάρχει ένας άλλος τρόπος ενεργειακής αξιοποίησης των
απορριµµάτων; ∆εν διασφαλίζονται οι όροι υγιεινής και γι’ αυτό
ανησυχούν οι κάτοικοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε.
Αναφερθήκατε στη χωµατερή των Ταγαράδων. Την έχω βιώσει

γιατί για δεκαπέντε µέρες, κύριε Υπουργέ, ήµουν εκεί, στη χω-
µατερή των Ταγαράδων που καιγόταν. Για δεκαπέντε µέρες ήταν
απούσα η Κυβέρνηση, ήταν απών ο νοµάρχης, ήταν απών ο σχε-
διασµός. Βέβαια αυτά θα τα δούµε µπροστά µας. Οι διοξίνες που
έχουν φύγει από την πυρκαγιά στη χωµατερή των Ταγαράδων
θα έχουν συνέπειες που θα τις δούµε. Πάνω σ’ αυτό πατούν όλοι
οι κάτοικοι της περιοχής του ΧΥΤΑ Μαυρορράχης διότι όταν
υπάρχουν τέτοια προηγούµενα σίγουρα δεν έχουν καµµία εµπι-
στοσύνη σε κανένα σχεδιασµό.

Θέλουµε άµεση υλοποίηση των έργων την οποία θα µπορού-
σατε να είχατε κάνει ώστε να µην έχουµε κινητοποιήσεις. Είµα-
στε εν µέσω καλοκαιριού και κάποιοι το χρησιµοποιούν και µιλάω
για δηµάρχους του ∆ήµου Θεσσαλονίκης, αλλά υπάρχουν και οι
κάτοικοι της περιοχής. Μην απαξιώνετε ένα έργο στο οποίο
έχουν δοθεί τόσα χρήµατα. ∆είτε την υγεία των πολιτών αλλά και
το περιβάλλον.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τρία λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Θα προ-

σπαθήσω να κωδικοποιήσω τα θέµατα που έθεσε η κυρία συνά-
δελφος, αν και το θεωρώ ιδιαίτερα δύσκολο, κυρία Πρόεδρε.

Εγώ πώς θυµάµαι τον εαυτό µου στους Ταγαράδες µαζί µε το
νοµάρχη και το δήµαρχο; Σε εφιάλτη ήταν, σε όνειρο;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Το θυµάστε, κύριε
Υφυπουργέ, αλλά δεν κάνατε τίποτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μη διακόπτετε, κυρία
συνάδελφε. Κύριε Υφυπουργέ, ας µην κάνουµε διάλογο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Πώς απο-
ζηµιώσαµε όλους τους αγρότες περί την περιοχή των Ταγαρά-
δων δια της νοµαρχίας; Και αυτό όνειρο ήταν; Γιατί λέτε τόσες
ανακρίβειες, κυρία συνάδελφε;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Είµαι από την περιοχή
και ξέρω τα θέµατα αυτά, κύριε Υφυπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Απούσα η
Κυβέρνηση, απών ο νοµάρχης, απών ο δήµαρχος και όλοι εκεί
ήµασταν «βουτηγµένοι». Το φανταστήκαµε δηλαδή; Γιατί δηµι-
ουργείτε τέτοιες εντυπώσεις; Αυτό είναι το πρώτο θέµα.

Το δεύτερο θέµα: ∆εν έχει καθοριστεί πού θα γίνουν τα εργο-
στάσια επεξεργασίας των απορριµµάτων. Κακό είναι αυτό; Θα
γίνουν οι µελέτες και θα υπάρξει η αδειοδότηση. ∆εν έχει καθο-
ριστεί η τεχνολογία, η οποία θα προκύψει από διαγωνιστική δια-
δικασία, όπως γίνεται σ’ όλο τον κόσµο.

Τη, δε, προηγούµενη Πέµπτη, κυρία συνάδελφε, επρόκειτο να

µεταβώ στη Μαγιόρκα της Ισπανίας µαζί µε την Τοπική Ένωση
∆ήµων και Κοινοτήτων Νοµού Αττικής για να δούµε µία ολοκλη-
ρωµένη εγκατάσταση διαχείρισης απορριµµάτων. Μπορείτε να
ρωτήσετε τους δηµάρχους –υπάρχουν και δήµαρχοι φίλα προ-
σκείµενοι προς το κόµµα σας- τι αποκόµισαν από εκεί. Σας προ-
καλώ, δε, να ρωτήσετε το ∆ήµαρχο Γραµµατικού, ο οποίος
επίσης πήγε εκεί και είδε, πώς διαχειρίζονται τα απορρίµµατα.

Μην εµφανίζετε, λοιπόν, τους σύγχρονους τρόπους διαχείρι-
σης των απορριµµάτων ως κάτι κακό. Τροµοκρατείτε τον κόσµο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κάνετε λάθος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Τροµο-

κρατείτε τον κόσµο! Θα γίνει καύση ή δεν θα γίνει καύση; Αυτά
λέγατε πριν από λίγο. Θα υπάρξουν σύγχρονες τεχνολογίες, δια-
σφαλιστικές του περιβάλλοντος και της υγείας των κατοίκων,
όπως γίνεται σε όλο τον κόσµο. Το ποια θα είναι η µεθοδολογία,
θα προκύψει από µελέτες. ∆εν θα προκύψει από λόγια του αέρα.

Τελευταίο θέµα: Έγιναν δειγµατοληπτικές έρευνες από το
∆ήµο Ασσήρου και από την περιβαλλοντική οργάνωση. Τι βρή-
καν, λοιπόν, για τα νοσοκοµειακά απόβλητα εκεί µέσα; ∆ύο σύ-
ριγγες οι οποίες µπορεί να είναι από τον οποιοδήποτε ιδιώτη.
Γιατί φέρνετε την καταστροφή και τον πανικό; Έγινε δειγµατο-
ληψία…

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριε Υφυπουργέ…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία συνάδελφε, µη

διακόπτετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): ∆ύο σύ-

ριγγες βρέθηκαν. Ποια είναι τα νοσοκοµειακά απόβλητα και δη-
µιουργείτε πανικό στους κατοίκους; Υπήρξαν νοσοκοµειακά
απόβλητα; Ο δήµαρχος έβγαλε ανακοίνωση ότι βρήκε νοσοκο-
µειακά απόβλητα;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Φυσικά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Φυσικά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κυρία Αµ-

µανατίδου. ∆εν µπορεί να γίνει διάλογος. Να ολοκληρώσει ο κύ-
ριος Υφυπουργός κι αν δεν πάρετε τις απαντήσεις που θέλετε,
να υποβάλετε ξανά ερώτηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): ∆είξτε µας
ένα τεκµήριο ότι βρέθηκαν µολυσµένα νοσοκοµειακά απόβλητα.

Λέτε ότι δεν λειτουργεί τίποτα. Ένα πανί είναι από κάτω. Ούτε
στραγγιστήρια υπάρχουν κατά την άποψή σας…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα σας παρακαλέσω
να συντοµεύσετε, κύριε Υφυπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): …ούτε βιο-
λογικοί καθαρισµοί ούτε τίποτα. ∆εν υπάρχουν αυτά. ∆εν τα εί-
δατε αυτά τα έργα. Ούτε το βιοαέριο είδατε. ∆εν τα είδατε αυτά
τα έργα! Είστε εκεί και δεν τα είδατε. Αυτό ισχυρίζεστε.

Τελειώνοντας θέλω να πω –και ολοκληρώνω µ’ αυτό, κυρία
Πρόεδρε- ότι και η µελέτη ολοκληρώνεται και η χρηµατοδότηση
είναι εξασφαλισµένη για παράκαµψη του ∆ήµου Ασσήρου, για
να µην ενοχλείται ο δήµος. Όλα αυτά τα είχαµε υποσχεθεί ως
κεντρική διοίκηση, ενισχύοντας την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Σας
είπα στην αρχή της τοποθέτησής µου ότι υπεύθυνη είναι η Το-
πική Αυτοδιοίκηση. Εκτός αν θέλετε να πάνε ξανά όλα στο κε-
ντρικό κράτος και να µην έχει καµµία αρµοδιότητα πια η Τοπική
Αυτοδιοίκηση. Γιατί µας εγκαλείτε συνέχεια.

Κι, όµως, παρά τη µαύρη εικόνα, την οποία παρουσιάσατε, η
γη κινείται, κυρία συνάδελφε. Κι, όµως, µετά από πολλές δεκαε-
τίες τα πράγµατα προχωράνε, όχι µε τους ρυθµούς που θέλουµε,
όχι µε τον τρόπο που θέλουµε, αλλά προχωράνε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Και τα πρόστιµα…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Και µην

σπέρνετε τον πανικό σας παρακαλώ πολύ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 28/22.6.2009 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Σταύρου Σκοπελίτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε την επίλυση προβληµάτων των αγρο-
τοκτηνοτρόφων όσον αφορά την ενεργοποίηση ατοµικών δικαι-
ωµάτων του Ολοκληρωµένου Συστήµατος ∆ιαχείρισης Ενισχύσεων
(ΟΣ∆Ε) κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σκοπελίτη έχει ως εξής:
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«Σε αναβρασµό βρίσκονται οι µικροµεσαίοι αγροτοκτηνοτρό-
φοι εξαιτίας των υπέρογκων ποσών που πληρώνουν για την αί-
τηση ενεργοποίησης ατοµικών δικαιωµάτων του Ολοκληρωµένου
Συστήµατος ∆ιαχείρισης Ενισχύσεων (ΟΣ∆Ε), που φτάνει σε µε-
ρικές περιπτώσεις το 35% της συνολικής ενίσχυσης.

Θεωρούµε ότι είναι παράνοµη και καταχρηστική µία τέτοια δια-
δικασία, αφού οι σχετικοί κανονισµοί αναφέρουν ότι οι επιδοτή-
σεις καταβάλλονται στους δικαιούχους χωρίς καµµία παρακράτηση.

Μάλιστα, µε νοµοθετική ρύθµιση από το 2009, δεσµεύτηκε τις
σχετικές δαπάνες να καλύπτει το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, µόνο για τους, κατά κύριο επάγγελµα, αγρό-
τες. Αυτό είναι άδικο και επικίνδυνο, γιατί ένας αριθµός
µικροµεσαίων αγροτών είναι εργατοαγρότες. ∆ηλαδή, εξανα-
γκάζονται για να ζήσουν την οικογένειά τους και να µην ξεκληρι-
στούν, να κάνουν συµπληρωµατικά εξωγεωργικά µεροκάµατα
που οριακά ξεπερνούν τα αγροτικά έσοδα. Αυτούς δεν τους θε-
ωρείτε κατ’ επαγγελµατίες αγρότες;

Ταυτόχρονα, αυθαίρετα το Υπουργείο θεωρεί µη κατά κύριο
επάγγελµα αγρότες:

α) Αρκετούς συνταξιούχους του ΟΓΑ που συνεχίζουν να καλ-
λιεργούν, αφού µόνο από το «βοήθηµα» της αγροτικής σύντα-
ξης δεν µπορούν να ζήσουν.

β) Τους αγρότες εκείνους που λόγω της δραµατικής µείωσης
του αγροτικού τους εισοδήµατος δεν έχουν τακτοποιήσει τις
ασφαλιστικές εισφορές τους στον ΟΓΑ και δεν έχουν δυστυχώς
έτσι ούτε ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.

Με αυτόν τον τρόπο η Κυβέρνηση καταδικάζει να πληρώνουν
για το ΟΣ∆Ε οι πιο φτωχοί.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Τι µέτρα σκοπεύει να πάρει και να σταµατήσει αυτήν την κα-

τάφωρη αδικία, ώστε οι αιτήσεις ενεργοποίησης ατοµικών δικαι-
ωµάτωνγιαόλουςτουςαγροτοκτηνοτρόφους καισυνταξιούχους του
ΟΓΑ να είναι αδαπάνως;

2. Με ποιον τρόπο θα επιστραφούν τα χρήµατα που δόθηκαν
για τις δηλώσεις του ΟΣ∆Ε πίσω στους αγρότες;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Σκοπελίτη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Παπαδόπουλος.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, η ερώτησή σας όχι απλώς είναι επίκαιρη

κατ’ όνοµα, αλλά και επί της ουσίας και σας ευχαριστώ πάρα
πολύ που µου δίνετε τη δυνατότητα για άλλη µια φορά και µέσα
από τα δελτία Τύπου, τα οποία έβγαλε το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης, αλλά και από συζητήσεις που έγιναν στη Βουλή, να
πούµε ότι επιχειρείται παράνοµα και αυθαίρετα από ορισµένους
παράγοντες του αγροτικού χώρου η διαστρέβλωση της αλήθειας
ως προς την είσπραξη της αµοιβής από τις ενώσεις για την ενερ-
γοποίηση των δικαιωµάτων του ΟΣ∆Ε.

Είναι γνωστό -και θα το θυµάστε- ότι πριν από µερικούς µήνες
εγώ ο ίδιος είχα υποβάλει µια τροπολογία, µε την οποία δόθηκε
η δυνατότητα στην ΠΑΣΕΓΕΣ, µε την ενίσχυση της πολιτείας, του
κράτους, να διαχειριστεί τα δικαιώµατα των αγροτών δια µέσου
των ενώσεων. Η πλειοψηφία της Βουλής τότε είχε συµφωνήσει.

∆υστυχώς, παρά τις παροτρύνσεις που η ίδια η ΠΑΣΕΓΕΣ
έκανε προς τις ενώσεις, βρέθηκαν πάρα πολλές ενώσεις οι
οποίες χειρίστηκαν το θέµα παράνοµα και αυθαίρετα. Προσπα-
θήσαµε µε κάθε τρόπο και να ενηµερώσουµε τους αγρότες και
κυρίως να ενηµερώσουµε και να πιέσουµε τις ενώσεις προς την
κατεύθυνση αυτή.

Θα θυµάστε ότι ο Πρωθυπουργός της χώρας Κώστας Καρα-
µανλής, είχε δηλώσει ότι οι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες δεν
θα πληρώσουν υποχρεώσεις, τα δικαιώµατα του ΟΣ∆Ε. ∆εν υπο-
χρεώνονται, λοιπόν, να καταβάλουν αµοιβή στις Ενώσεις Γεωρ-
γικώνΣυνεταιρισµών,στιςοποίεςείναιµέλη,γιατηνενεργοποίηση των
ατοµικών δικαιωµάτων τους, ούτε οι ενώσεις πρέπει να εισπράτ-
τουν καµµία αµοιβή.

Κάποιοι επιτήδειοι -και δεν ήταν λίγοι αυτοί- προσπάθησαν και
να παραπλανήσουν ορισµένους αγρότες και διπλασίασαν και την
εισφορά σε πολλές ενώσεις. Το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης µε συνεχή ενηµέρωση προφύλαξε τους αγρότες. Υπάρχουν

ανακοινώσεις, τις οποίες θα καταθέσω για το αρχείο της Βου-
λής, την Τετάρτη 13 Μαΐου, αλλά στις 12 και στις 18 Μαΐου.

Το κράτος, κύριε συνάδελφε, η πολιτεία, η Κυβέρνηση, µε µια
σειρά ρυθµίσεων, έχει τακτοποιήσει απόλυτα το ζήτηµα αυτό.
Θα επαναλάβω κάτι που ήδη γνωρίζετε, ότι έγινε και ένα βήµα
παραπάνω, αυτό για το οποίο εσείς διαµαρτύρεστε ότι δεν έχει
γίνει. Ποιο είναι αυτό; Η ρύθµιση αυτή καλύπτει και τους συντα-
ξιούχους αγρότες, οι οποίοι διαθέτουν το 50% και πλέον των
εσόδων τους από αγροτική εκµετάλλευση. Έτσι, λοιπόν, ικανο-
ποιείται όχι µόνο µια δέσµευση την οποία είχε αναλάβει ο Πρω-
θυπουργός και η Κυβέρνηση, αλλά κάνει και κάτι περισσότερο.
Είναι µια ευαισθησία που δείχνει η Κυβέρνηση, ένα πραγµατικό
ενδιαφέρον για τον Έλληνα αγρότη, ένα ενδιαφέρον που απο-
δεικνύεται µε έργα και όχι µε λόγια, που αποδεικνύεται µε πρά-
ξεις.

Η αλήθεια, λοιπόν, είναι µόνο µία, ότι σήµερα περίπου τριακό-
σιες χιλιάδες αγρότες δεν πληρώνουν αυτό το τέλος. Αυτή τη
δαπάνη την αναλαµβάνει αποκλειστικά η ελληνική πολιτεία. Όσες
ενώσεις παρανόµως και αυθαίρετα εισέπραξαν το τέλος αυτό
είναι υποχρεωµένες να επιστρέψουν τα χρήµατα µέχρι τελευταίο
ευρώ στον Έλληνα αγρότη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σκοπελίτης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εµείς θεωρούµε το θέµα άκρως σοβαρό και έτσι είναι. Είναι

σοβαρό και από την οικονοµική πλευρά, λόγω του χαρατσιού που
καλούνται να πληρώσουν οι µικροµεσαίοι αγρότες, που µε αυ-
θαίρετο -για εµάς- τρόπο και για συγκεκριµένο λόγο χαρακτηρί-
στηκαν ως µη κατά κύριο επάγγελµα αγρότες, όταν έκαναν τις
αιτήσεις τους για την ενιαία ενίσχυση. Όπως αναφέρω και στην
επίκαιρη ερώτησή µου, το χαράτσι αυτό είναι πάρα πολύ υψηλό.
Φθάνει και ξεπερνά σε ορισµένες περιπτώσεις το 35%. Γι’ αυτό
το λόγο, λοιπόν, το θεωρούµε απαράδεκτο και άκρως σοβαρό
το θέµα.

Υπάρχει και ένας άλλος λόγος, όµως, κύριε Υπουργέ, ότι µέσω
του διαχωρισµού αυτού µεθοδεύεται το πέταγµα έξω από τις επι-
δοτήσεις της µεγάλης πλειοψηφίας των αγροτών µας, δηλαδή
αυτών των ανθρώπων που λόγω της κατάστασης που βιώνουν,
εξαιτίας της πολιτικής που εφαρµόζετε στον αγροτικό τοµέα δεν
µπορούν να βγάλουν τα έξοδα για την επιβίωσή τους και ανα-
γκάζονται είτε να έχουν ένα µαγαζάκι στο χωριό τους ή να κά-
νουν κανένα µεροκάµατο σε ξυλουργικά επαγγέλµατα. Αυτούς
λοιπόν, θέλετε να τους πετάξετε έξω από τις επιδοτήσεις. Και
εδώ έχετε την πλήρη συµπόρευση των τριτοβάθµιων τουλάχι-
στον συνεταιριστικών και συνδικαλιστικών οργανώσεων. Και
αυτό έγινε καθαρό από τις δηλώσεις που έκανε προχθές ο πρό-
εδρος της ΠΑΣΕΓΕΣ στη Λάρισα που είπε ότι η οργάνωση αυτή
των αγροτών εξετάζει το ενδεχόµενο περικοπής των επιδοτή-
σεων από όσους µη κατά κύριο επάγγελµα αγρότες παίρνουν
επιδότηση µέχρι 400 ευρώ. ∆ηλαδή σκοπεύει να πετάξει έξω
από τις επιδοτήσεις τους φτωχούς αγρότες.

Όµως, πέρα απ’ αυτούς τους αγρότες που χαρατσώνονται,
επαναλαµβάνω, για να κάνουν την αίτηση για τα ατοµικά τους δι-
καιώµατα -και εδώ υπάρχει µεγάλη ευθύνη και των ενώσεων που
κοιτάζουν τι θα πάρουν και όχι από ποιους θα τα πάρουν- την
ίδια αντιµετώπιση έχουν και οι αγρότες που δεν πλήρωσαν τις
εισφορές τους στον ΟΓΑ. Και δεν τις πλήρωσαν βέβαια όχι για
άλλο λόγο γιατί έχουν οικονοµικές δυσκολίες. Και δεν είναι λίγοι
αυτοί, κύριε Υπουργέ. Ξεπερνούν το 40% κατά µέσο όρο και σε
φτωχές και ορεινές περιοχές, νησιωτικές περιοχές ξεπερνούν και
το 50%. Και σεις αντί να δείτε πως θα αντιµετωπιστεί το θέµα
αυτό τους δηµιουργείτε και άλλο πρόβληµα µε το να τους βά-
ζετε να πληρώνουν και την ενιαία ενίσχυση.

Είχαµε, κυρία Πρόεδρε, τονίσει πολλές φορές και σ’ αυτήν την
Αίθουσα, γιατί το θέµα το έχουµε ξαναφέρει αλλεπάλληλες
φορές, ότι το χαράτσωµα αυτό είναι απαράδεκτο και παράνοµο.
Και είναι παράνοµο αφού έπρεπε να πληρωθεί από το δηµόσιο
και όχι να χαρατσώνονται οι αγρότες. Και σ’ αυτό βέβαια το
ΠΑΣΟΚ έχει την αρχική ευθύνη. Το επέβαλε το 2002 και όπως γί-
νεται πάντα και σε άλλα θέµατα, η Νέα ∆ηµοκρατία το ακολου-
θεί και το εφαρµόζει µε θρησκευτική ευλάβεια.
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Η θέση µας, λοιπόν, κυρία Πρόεδρε, είναι να µην πληρώσουν
οι µικροµεσαίοι αγρότες ούτε λεπτό για να κάνουν την αίτησή
τους, και η δαπάνη που απαιτείται να γίνει από το δηµόσιο. Όχι
µονάχα αυτό, αλλά να επιστραφούν τα χρήµατα που δόθηκαν για
τις δηλώσεις στο ΟΣΘ.

Ακόµα θέση µας είναι να σφραγιστούν όλα τα βιβλιάρια του
ΟΓΑ των µικροµεσαίων αγροτών µας για να µπορέσουν να έχουν
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.

Αυτά τα έχουµε φέρει πολλές φορές στη Βουλή, τα ξαναφέρ-
νουµε και δεν θα κουραστούµε να τα φέρνουµε γιατί είναι προ-
βλήµατα που αφορούν τη µεγάλη πλειοψηφία των αγροτών µας
που σήµερα δοκιµάζεται σκληρά εξαιτίας της πολιτικής σας.

Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Κατ’ αρχάς σας ευχαρίστησα στην αρχή
για την ερώτηση και είπα ότι είναι χρήσιµη και ουσιαστική. Αλλά
διαπιστώνω στην πορεία ότι προφανώς ή δεν ακούσατε αυτά που
είπα ή δεν διαβάσατε αυτά που είχατε γράψει έτσι και αλλιώς.

Σας εξήγησα και σας είπα ότι η πρωτοβουλία, την οποία πήρε
η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός, για να µην πληρώνουν οι
κατά κύριο επάγγελµα αγρότες και οι συνταξιούχοι, είναι δεδο-
µένη. Σας είπα ότι η απόφαση αυτή είναι ειληµµένη. Σας είπα ότι
ακόµα και η ΠΑΣΕΓΕΣ παρότρυνε τις ενώσεις. Παρ’όλο αυτά, αυ-
θαίρετα και παράνοµα κάποιες ενώσεις εισέπρατταν χρήµατα.

Η εντολή, λοιπόν, που έχει δοθεί είναι να επιστραφούν τα χρή-
µατα αυτά πίσω. Και βέβαια κάποιες ενώσεις εισέπραξαν και στο
διπλάσιο. Σας θυµίζω –και λέω σας θυµίζω, γιατί έχει βγει και
ανακοίνωση- ότι ολοκληρώθηκε η λίστα των κατά κύριο επάγ-
γελµα αγροτών από τον ΟΠΕΚΕΠΕ βάσει της οποίας λίστας ο
ΟΠΕΚΕΠΕ διασταυρώνει και κάνει ελέγχους των διαθέσιµων
στοιχείων που έχει.

Έτσι λοιπόν, ο ενδιαφερόµενος αγρότης και οι δικαιούχοι
µπορούν να δώσουν το ΑΦΜ τους στον υπάλληλο της Ένωσης
και να δουν ταυτόχρονα τι χαρακτηρισµό έχουν. Τώρα εάν κά-
ποιοι είναι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες και κάποιοι όχι, αυτό
είναι µια άλλη λογική -άκουσα την άποψή σας- αλλά οι αγρότες,
αγαπητέ συνάδελφε, ζητούν να είναι οι κατά κύριο επάγγελµα
αγρότες.

Όταν κάποιος έχει µία αγροτική ασχολία, δηλαδή µπορεί να
είναι ένας δικηγόρος, ένας γιατρός, αλλά και να ασχολείται και
µε τον αγροτικό τοµέα, αυτός δεν είναι κατά κύριο επάγγελµα
αγρότης. Οι αγρότες λοιπόν συµφωνούν µε τον χαρακτηρισµό
και η διαδικασία έχει ολοκληρωθεί.

Σε αντίθετη περίπτωση ο δικαιούχος έχει την δυνατότητα να
επιβάλλει ένσταση µε το αντίγραφο της φορολογικής του δήλω-

σης, το εκκαθαριστικό σηµείωµα το οποίο έχει, µία φωτοτυπία
από το βιβλιάριο του ΟΓΑ και έτσι λύνεται το πρόβληµα.

Στους αγρότες που έχουν πληρώσει κατά την υποβολή της αί-
τησής τους υποχρεούται η Ένωση να επιστρέψει το χρηµατικό
ποσό. Οι ΕΑΣ οφείλουν άµεσα να ανταποκριθούν.

Μου δίνετε την ευκαιρία σήµερα να στείλω άλλο ένα µήνυµα
στους συνεταιρισµούς και στις ενώσεις. Είναι υποχρεωµένοι να
ανταποκριθούν άµεσα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση, το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων έκανε και κάνει σηµαντικές
προσπάθειες για να στηρίξει αυτόν τον ευαίσθητο τοµέα, τον
αγροτικό. ∆εν είναι αδιάφορη. ∆εν έχουµε αφήσει τα προβλή-
µατα να µας κυριέψουν. Κινηθήκαµε άµεσα και δυναµικά. Το λέω
αυτό, γιατί προσπαθούν κάποιοι να υπονοµεύσουν αυτό το έργο.
Σας διαβεβαιώνω λοιπόν ότι η προσπάθειά µας θα συνεχιστεί.

Θα σας αναφέρω ένα παράδειγµα στο Νοµό Κοζάνης, που τυ-
χαίνει να εκλέγοµαι κιόλας: Η νοµαρχία δηµιούργησε µία νοµική
υπηρεσία –και νοµίζω και σε άλλους νοµούς- όπου απευθύνονται
οι αγρότες όταν οι ενώσεις παρανοµούν. Ήταν µία σηµαντική
στήριξη αυτή στον αγροτικό κόσµο.

Πιστεύω, λοιπόν –κάτι στο οποίο συµφωνούµε όλοι και για
πρώτη φορά έγινε- ότι η πολιτεία ανέλαβε τα έξοδα και πλήρωσε
20.000.000 ευρώ στην ΠΑΣΕΓΕΣ για τα έξοδα για τις δηλώσεις
του ΟΣ∆Ε και αυτό το πρόγραµµα υλοποιήθηκε µε τον καλύτερο
τρόπο. Υπήρχαν όµως ενώσεις που δηµιούργησαν τεράστιο πρό-
βληµα, που παρανόµησαν, που αδιαφόρησαν για την εντολή
αυτή, που εισέπραξαν χρήµατα. Εµείς ζητάµε τα χρήµατα αυτά
να επιστραφούν στους αγρότες οι οποίοι τα έδωσαν, διότι έτσι
προβλέπεται από το νόµο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η πέµπτη µε αριθµό

30/22-6-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον
Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
λειτουργία αλβανικού σχολείου στην Καλαµπάκα κ.λπ. δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω να κάνω µία ανακοίνωση

προς το Τµήµα: Σήµερα, ηµέρα Πέµπτη, 25 Ιουνίου 2009 και ώρα
10.00’, θα συνεδριάσει η Επιτροπή ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων, Τρα-
πεζών, Οργανισµών Κοινής Ωφέλειας και Φορέων Κοινωνικής
Ασφάλισης, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης:

Ακρόαση από τα µέλη της επιτροπής κατά το άρθρο 49 Α’ του
Κανονισµού της Βουλής της προτεινόµενης από την Υπουργό
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας για διορισµό στη θέση
του Προέδρου του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ταµείου Πρό-
νοιας Ιδιωτικού Τοµέα (ΤΑΠΙΤ) κ. Μαρίας Μπέλλου.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµίας
και Οικονοµικών: «Για την προστασία του λαϊκού εισοδήµατος,
την κατάργηση της έµµεσης φορολογίας στο πετρέλαιο θέρ-
µανσης και στα είδη λαϊκής κατανάλωσης και την κατάργηση των
διοδίων».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση αυτή εµπίπτει στους
περιορισµούς της παραγράφου 3 του άρθρου 73 του Συντάγµα-
τος.

Θέλω να υπενθυµίσω στους κυρίους συναδέλφους, ότι σύµ-
φωνα µε την διάταξη αυτή του άρθρου 73, παράγραφος 3, δεν ει-
σάγεται για συζήτηση πρόταση νόµου εφόσον συνεπάγεται εις
βάρος του δηµοσίου, των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης ή
άλλων νοµικών προσώπων, δηµοσίου δικαίου, δαπάνες ή ελάτ-
τωση εσόδων ή της περιουσίας τους, για να δοθεί µισθός ή η σύ-
νταξη ή γενικά όφελος σε κάποιο πρόσωπο.

Πρέπει να σας πω όµως ότι η πρακτική την οποία ακολου-
θούµε όλα αυτά τα χρόνια, είναι να συζητούµε όλες αυτές τις
προτάσεις νόµου χωρίς να προχωρούµε σε ψηφοφορία. Τις ει-
σάγουµε, γιατί έτσι δίνεται η δυνατότητα µε τη συζήτηση στη
Βουλή, στα κόµµατα, σε όλους τους Βουλευτές αλλά και στην
Κυβέρνηση να πάρουν θέση σε σοβαρά ζητήµατα, στα οποία
αναφέρονται και επιχειρούν να ρυθµίσουν οι προτάσεις νόµου,
όπως κάνει και η παρούσα.

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος, σας ενηµερώνω ότι από τη Νέα ∆ηµοκρατία ορίστηκε Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής του Νοµού Λαρίσης
κ. Κωνσταντίνος Αγοραστός και από το ΛΑΟΣ ειδικός αγορητής
ο κ. Βελόπουλος.

Ο κ. Κανταρτζής, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ,
έχει το λόγο.

ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζήτησα το λόγο
για το ζήτηµα της ερµηνείας που δίνεται στη συνταγµατική διά-
ταξη. Είναι βεβαίως γνωστή η πάγια ερµηνεία η οποία δίνεται όλα
αυτά τα χρόνια -και αναφέροµαι στην τελευταία, δεκαπενταετία,
εικοσαετία- µε την επίκληση του σχετικού άρθρου, ότι δεν µπαί-
νουν σε ψηφοφορία οι προτάσεις νόµου των κοµµάτων της Αντι-
πολίτευσης.

∆εν την αποδεχόµαστε. ∆εν συµφωνούµε µε την ερµηνεία
αυτή, διαφορετικά θα ήταν γράµµα κενό η συνταγµατική διάταξη
που δίνει τη δυνατότητα στα κόµµατα της Αντιπολίτευσης ή σε
µεµονωµένους Βουλευτές να καταθέσουν προτάσεις νόµων. Αν
δοθεί µια τέτοια ερµηνεία, είναι προφανές ότι το δικαίωµα αυτό
είναι σε πλήρη απαγόρευση. ∆ιαφορετικά, τι είδους πρόταση
νόµου θα κατατεθεί, «περί ανέµων και υδάτων»; Υπάρχει πρό-
ταση νόµου που να µην συνεπάγεται µε τον έναν ή τον άλλο
τρόπο κάποια δαπάνη στον κρατικό προϋπολογισµό;

∆εν αποδεχόµαστε αυτή την ερµηνεία και πιστεύουµε ότι θα
πρέπει να γίνει µία γενικότερη συζήτηση και στη ∆ιάσκεψη των
Προέδρων για το ζήτηµα αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε δίκιο. Είναι βέ-
βαια µία πάγια νοµολογία, όπως είπατε και εσείς, τουλάχιστον
τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια. Είναι θέµα αλλαγής του Κανονι-
σµού της Βουλής.

Το λόγο έχει ο εισηγητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Αναφέρθηκε και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ
στις διατάξεις του άρθρου 73 του Συντάγµατος, παράγραφος 3,
µε το οποίο ουσιαστικά απαγορεύεται η επί της ουσίας συζήτηση
και ψήφιση των προτάσεων νόµου που καταθέτει η Αντιπολί-
τευση.

Πέρα από το ζήτηµα αυτό, ο χαρακτήρας αυτής της διάταξης
είναι και προσχηµατικός από την ουσία, δηλαδή µε αυτό τον
τρόπο προσπαθεί να συγκαλυφθεί η ταξικότητα της πολιτικής

την οποία µε συνέπεια υπηρετούν οι κυβερνήσεις, τόσο η σηµε-
ρινή όσο και η προηγούµενη, γιατί αν είχε πραγµατικά διάθεση η
Κυβέρνηση να συζητήσει –δεν την έχει αυτή τη διάθεση, εµείς
το λέµε καθαρά- επί της ουσίας την πρόταση νόµου του ΚΚΕ, θα
έβλεπε πολύ καθαρά ότι µε την πρόταση αυτή δίνονται συγκε-
κριµένα µέτρα τα οποία µπορούν να αντισταθµίσουν τις απώλειες
εσόδων που θα έχει ο κρατικός προϋπολογισµός, µόνο που αυτά
τα µέτρα βαρύνουν το µεγάλο κεφάλαιο, τη µεγάλη κινητή και
ακίνητη περιουσία.

Η Κυβέρνηση -στα πλαίσια της θωράκισης των επιχειρηµατι-
κών οµίλων, της ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας και της κερ-
δοφορίας- αποφεύγει ως «ο διάολος το λιβάνι» να τοποθετηθεί
επί της ουσίας της συζήτησης.

∆εύτερο ζήτηµα. Η συγκεκριµένη πρόταση την οποία σήµερα
συζητάµε, απορρίφθηκε στην επιτροπή της 7ης Απριλίου τόσο
από τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας όσο και από τους ει-
σηγητές του ΠΑΣΟΚ και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
Απορρίφθηκε -ανεξάρτητα από τις αιτιολογήσεις που το κάθε
κόµµα έδινε- γιατί ακριβώς αµφισβητεί τη δοσµένη τάξη πραγ-
µάτων, αµφισβητεί δηλαδή την προσπάθεια την οποία κάνει η Κυ-
βέρνηση να θωρακίσει τα συµφέροντα και τις ανάγκες των
κεφαλαιοκρατών.

Η πρόταση του ΚΚΕ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατατέθηκε
την 31η Οκτωβρίου του 2008. ∆ιατηρεί παρ’ όλα ταύτα την επι-
καιρότητα και τη φρεσκάδα της ως µία πρόταση η οποία σήµερα
µπορεί να απαντήσει σε ορισµένα από τα σοβαρά προβλήµατα
τα οποία αντιµετωπίζουν οι εργαζόµενοι και οι λαϊκές οικογένειες
στον τόπο µας.

Επιβεβαιώνεται ταυτόχρονα η εκτίµηση του ΚΚΕ ότι αµέσως
µετά τις ευρωεκλογές τα νέα αντεργατικά µέτρα είναι ήδη έτοιµα
και θα αρχίσουν να δροµολογούνται. Ήδη είχαµε τις πρόσφατες
αποφάσεις του Συµβουλίου Κορυφής. Σήµερα συνεδριάζει η Κυ-
βερνητική Επιτροπή για να αποφασίσει µία νέα φοροεπιδροµή
απέναντι στα λαϊκά εισοδήµατα και από αυτή την άποψη χρειά-
ζεται οι εργαζόµενοι, όχι µόνο να µην επιδείξουν καµµία διάθεση
αναµονής, αλλά άµεσα να οργανώσουν την πάλη τους.

Η νέα επίθεση, η οποία κλιµακώνεται απέναντι στην εργατική
τάξη και τα πλατιά λαϊκά στρώµατα, έχει τη σφραγίδα της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Σε αυτό βεβαίως συγκλίνουν και οι υπόλοιποι
διεθνείς ιµπεριαλιστικοί οργανισµοί, όπως η πρόσφατη έκθεση
του ΟΟΣΑ που δόθηκε στη δηµοσιότητα µόλις χθες.

Είναι µέτρα τα οποία µε πρόσχηµα βεβαίως την κρίση και την
αντιµετώπισή της προσπαθούν να αµφισβητήσουν εργασιακά δι-
καιώµατα και κατακτήσεις, να συµπιέσουν ακόµη περισσότερο
την τιµή της εργατικής δύναµης αµφισβητώντας επί της ουσίας
τη δυνατότητα ικανοποίησης των σύγχρονων και διευρυµένων
λαϊκών αναγκών. Τι αποφάσισε, για παράδειγµα, το πρόσφατο
Συµβούλιο Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης πριν από µία βδο-
µάδα; Αποφάσισε την επέκταση των ευέλικτων µορφών εργα-
σίας, την ηµιαπασχόληση, τα εύκαµπτα µοντέλα εργασίας και την
προσωρινή ρύθµιση του χρόνου απασχόλησης, αλλά και άλλες
µορφές ευελιξίας µέσα στις επιχειρήσεις, την προσαρµογή του
εργάσιµου χρόνου και του µισθού σαν εναλλακτικά µέτρα απέ-
ναντι στις απολύσεις. Στο όνοµα δηλαδή της προστασίας από τις
απολύσεις αµφισβητούν, βάζουν στον Προκρούστη τα εργα-
σιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα.

∆εύτερον, αποφάσισε τη µείωση του µη µισθολογικού κό-
στους, ιδιαίτερα για τους ανειδίκευτους εργάτες όπως για πα-
ράδειγµα µείωση των ασφαλιστικών εισφορών της εργοδοσίας,
µείωση της διαφοράς αµοιβής ανάµεσα στα δύο φύλα µε τη συ-
µπίεση των µισθών των ανδρών προς τα κάτω για να προσεγγί-
σουν τους µισθούς των γυναικών. Σχεδιάζεται καίριο χτύπηµα
στον κοινωνικό χαρακτήρα της κοινωνικής ασφάλισης µέσα από
την περαιτέρω εµπορευµατοποίηση και ιδιωτικοποίησή της.

Τρίτον, προωθείται η ακόµη µεγαλύτερη διευκόλυνση της
ελευθερίας κίνησης των εργαζοµένων και της ευέλικτης µετά-
βασης από τη µία θέση απασχόλησης στην άλλη θέση.

Τέταρτον, δίνεται ένας πακτωλός χρηµάτων, 19.000.000.000
ευρώ προς τους κεφαλαιοκράτες για τη διατήρηση των θέσεων
εργασίας, δηµιουργώντας ουσιαστικά πέντε εκατοµµύρια θέσεις
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µαθητείας σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε µειωµένες αµοιβές,
µε µειωµένα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα. Και βε-
βαίως, έχουµε και τις σαρωτικές ανατροπές στα συστήµατα
Υγείας και Πρόνοιας, µε στόχο την ενίσχυση των λεγόµενων
«άτυπων», δηλαδή ιδιωτικών εµπορευµατικών δοµών πρόνοιας
µέσα από τη δράση των µη κυβερνητικών οργανώσεων, των εθε-
λοντικών και των άλλων οργανώσεων, δίνοντας έδαφος για ένα
νέο, κερδοφόρο πεδίο δράσης του ιδιωτικού κεφαλαίου στους
τοµείς της Πρόνοιας και της Υγείας.

Τα µέτρα λοιπόν αυτά της Ευρωπαϊκής Ένωσης στοχεύουν
στην ένταση της εκµετάλλευσης της εργατικής τάξης, στην προ-
σαρµογή των αναγκών των εργαζόµενων στις ανάγκες του κε-
φαλαίου και βεβαίως, στην καλλιέργεια της λογικής της ταξικής
συνεργασίας, της συναίνεσης, του συµβιβασµού και της υποτα-
γής της εργατικής τάξης στα συµφέροντα του κεφαλαίου, στο
χτύπηµα της όποιας συνδικαλιστικής δράσης.

Αυτά, λοιπόν, είναι τα µέτρα τα οποία είναι προσχηµατικά.
∆ιότι βεβαίως δεν είναι «κεραυνός εν αιθρία». Είναι η υλοποίηση
της στρατηγικής της Λισσαβόνας του 2000. Εντάσσονται µέσα
στη λογική της θωράκισης της ανταγωνιστικότητας των επιχει-
ρήσεων, της θωράκισης της κερδοφορίας. Αυτά λοιπόν τα µέτρα
τα οποία δεν έχουν καθόλου προσωρινό χαρακτήρα, αλλά αντί-
θετα είναι µέτρα µόνιµου χαρακτήρα, θα συνοδεύσουν την ερ-
γατική τάξη και το επόµενο χρονικό διάστηµα σε µια προσπάθεια
περαιτέρω αµφισβήτησης των όποιων εναποµεινάντων εργατι-
κών και εργασιακών δικαιωµάτων.

Άλλο ζήτηµα το οποίο έχει µια µεγάλη αξία: Η Κυβέρνηση αξιο-
ποιεί τη λογική του «καρότου και του µαστίγιου». Θα βγει σήµερα
και θα πει, µετά την απόφαση της Κυβερνητικής Επιτροπής ότι
«εµείς παίρνουµε µέτρα τα οποία αντιµετωπίζουν ισότιµα τόσο
τους εργαζόµενους και τα λαϊκά στρώµατα όσο και τους πλου-
τοκράτες, γιατί θα αυξήσουµε τους φόρους στα καύσιµα, θα αυ-
ξήσουµε τη φορολογία στην κινητή τηλεφωνία, αλλά
ταυτόχρονα θα αυξήσουµε την έκτακτη εισφορά στα σκάφη ανα-
ψυχής». ∆ηλαδή θα βάλουν στο ίδιο καλάθι ορισµένα ψιχία, τα
οποία θα δώσει η πλουτοκρατία, µε µόνιµα µέτρα περαιτέρω
αφαίµαξης του εργατικού εισοδήµατος, του λαϊκού εισοδήµα-
τος.

Στην ίδια λογική κινούνται και οι πρόσφατες αποφάσεις, οι χθε-
σινές αποφάσεις που πήραν για την εξυγίανση του ΟΣΕ. «Έπιασε
ο πόνος» την Κυβέρνηση για τη συµπίεση των δηµόσιων δαπα-
νών και των σπαταλών!

Στα πλαίσια αυτά τι αποφάσισε; Αποφάσισε τη συρρίκνωση
του µεταφορικού έργου του ΟΣΕ, την αύξηση των τιµολογίων
των εισιτηρίων του ΟΣΕ µέχρι 135%, τη διατήρηση µόνο των κερ-
δοφόρων δροµολογίων και ταυτόχρονα τη µείωση κατά 50% των
εργαζόµενων στο χώρο του ΟΣΕ.

Καθώς επίσης και την συνύφανση ακόµη περαιτέρω της δρά-
σης του ΟΣΕ µε το ιδιωτικό κεφάλαιο, να παραχωρήσει τη µε-
γάλη, τεράστια ακίνητη περιουσία στο ιδιωτικό κεφάλαιο για να
κερδοσκοπήσει. Οι ανάγκες όµως για φθηνή µαζική, σύγχρονη
µεταφορική δραστηριότητα που ο σιδηρόδροµος µπορεί να απο-
δώσει και να απαντήσει και στις προκλήσεις του περιβάλλοντος,
µπαίνουν στον Προκρούστη της κερδοφορίας. Και ο ΟΣΕ είναι
ζηµιογόνος ακριβώς, γιατί εξυπηρετούνται όχι οι ανάγκες του
λαού και των εργαζόµενων, αλλά εξυπηρετούνται µε διαφόρους
τρόπους, από τη λογική των προµηθειών µέχρι τις προτεραιότη-
τες που καθορίζει η πολιτική της µετακίνησης, οι ανάγκες του κε-
φαλαίου.

Σ’ αυτά λοιπόν τα πλαίσια προσπαθεί η Κυβέρνηση να καλ-
λιεργήσει στην εργατική τάξη, στα πλατιά λαϊκά στρώµατα τη λο-
γική της αυτοσυγκράτησης, ότι βρισκόµαστε σε περίοδο κρίσης
και άρα όλοι πρέπει να συνεισφέρουν για να αντιµετωπίσουµε
την κρίση. Μόνο που την κρίση δεν την δηµιούργησαν οι εργα-
ζόµενοι, δεν την δηµιούργησαν οι αυτοαπασχολούµενοι και οι
φτωχοί αγρότες, την δηµιούργησαν οι ίδιοι οι κεφαλαιοκράτες.
Αυτοί πρέπει να πληρώσουν για την κρίση. Οι εργαζόµενοι, τα
πλατιά νοικοκυριά έχουν πληρώσει πάρα πολλά όλα αυτά τα χρό-
νια στην περίοδο της ανάπτυξης. ∆εν πρέπει να πληρώσουν ούτε
δεκάρα «τσακιστή» για την κρίση.

Αντίθετα, κατά τη γνώµη του ΚΚΕ πρέπει να περάσουν όχι

µόνο στην άµυνα για να αποκρούσουν τα νέα αντεργατικά και
αντιλαϊκά µέτρα, αλλά να περάσουν στην αντεπίθεση αµφισβη-
τώντας τον «πυρήνα» αυτής της λογικής και πολιτικής η οποία
θυσιάζει στο βωµό του Προκρούστη την ικανοποίηση των λαϊκών
αναγκών, για να θωρακιστεί η ανταγωνιστικότητα και η κερδο-
φορία του κεφαλαίου. Αυτά τα δύο πράγµατα δεν µπορούν να
πάνε µαζί. ∆εν µπορεί να συγκεραστεί ο διαφορετικός χαρακτή-
ρας των αναγκών των εργαζοµένων από τη µία µεριά και των κε-
φαλαιοκρατών από την άλλη.

Εµείς λέµε καθαρά ότι χρειάζεται η εργατική τάξη να περάσει
σήµερα στην αντεπίθεση και να διεκδικήσει µε αποφασιστικότητα
όχι ορισµένα «ψιχία ελεηµοσύνης» στη λογική των στοχευµένων
πολιτικών και δράσεων για την αντιµετώπιση των ακραίων φαι-
νοµένων της φτώχιας, όχι ορισµένα ζητήµατα επιδοµατικής πο-
λιτικής που οι ίδιοι οι εργαζόµενοι θα κληθούν να τα πληρώσουν,
αλλά στην πράξη να αµφισβητήσει τη λογική της ανταγωνιστικό-
τητας και της κερδοφορίας, διεκδικώντας την ικανοποίηση του
συνόλου των λαϊκών αναγκών µέσα από αξιοπρεπείς µισθούς,
από αξιοπρεπείς συντάξεις, από µείωση της φορολογικής επι-
βάρυνσης των πλατιών, λαϊκών νοικοκυριών. Άρα δηλαδή µέσα
από την αύξηση της πώλησης της τιµής της εργατικής δύναµης.
Τα 1.400 ευρώ κατώτερος µισθός είναι ρεαλιστικός και ανα-
γκαίος. Είναι ρεαλιστικός, γιατί µπορεί να καλυφθεί µε βάση τον
παραγόµενο πλούτο που υπάρχει σήµερα στη χώρα µας, αλλά
ταυτόχρονα είναι και αναγκαίος, γιατί µε αυτόν τον τρόπο µπο-
ρούν να καλυφθούν οι ανάγκες της λαϊκής οικογένειας, χωρίς να
χρειάζεται να προσφύγουν στο δυσβάστακτο «δανειακό εναγκα-
λισµό» για να ικανοποιήσουν τις βασικές τους ανάγκες.

Αυτοί οι στόχοι πάλης του ΚΚΕ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
συνδέονται βεβαίως µε µία άλλη προοπτική. Με την προοπτική
της αµφισβήτησης, σε πρώτη φάση, αλλά ταυτόχρονα της ανα-
τροπής του κεφαλαιοκρατικού συστήµατος, γιατί από την ίδια
του τη φύση, από την ίδια του την ουσία είναι ένα σύστηµα που
ο όποιος πλούτος παράγεται θα συσσωρεύεται σε όλο και λιγό-
τερα χέρια, κάνοντας τους πλούσιους πλουσιότερους και ταυ-
τόχρονα θα οδηγεί στην εξαθλίωση είτε σε σχετικό, αλλά είτε και
σε απόλυτο επίπεδο πλατιά λαϊκά νοικοκυριά. Και βεβαίως δεν
µπορεί να απαντήσει το ίδιο το σύστηµα στον έµφυτο χαρακτήρα
της κρίσης, το οποίο σε κυκλικές συνθήκες το επηρεάζει και θα
το επηρεάζει.

Πέµπτον ζήτηµα. ∆εν καλλιεργούµε αυταπάτες. Τα µέτρα τα
οποία προτείνει σήµερα το ΚΚΕ και εντάσσονται στην γενικό-
τερη πολιτική του, δεν πιστεύω ότι καµµία κυβέρνηση ούτε η ση-
µερινή ούτε οι προηγούµενες κυβερνήσεις ούτε φιλελεύθερου
ούτε σοσιαλδηµοκρατικού χαρακτήρα ή κεντροαριστερές µπο-
ρούν να υλοποιήσουν. Αυτά τα µέτρα δεν θέλουν να τα υλοποι-
ήσουν και δεν µπορούν. Ο µόνος που µπορεί να επιβάλει τα
µέτρα αυτά να υλοποιηθούν είναι το εργατικό και λαϊκό κίνηµα
µέσα από την πάλη.

Άρα λοιπόν, είναι στόχοι που απευθύνονται στο λαό και στους
εργαζόµενους, για να αποκαλύψουµε και τον υποκριτικό χαρα-
κτήρα της Κυβέρνησης απέναντι σ’ αυτά τα µέτρα.

Από αυτήν την άποψη, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ΚΚΕ
βάζει καθαρά ότι το ζήτηµα της ακρίβειας, για παράδειγµα, που
αντιµετωπίζει η σηµερινή πρόταση νόµου που κατατρώει τα
λαϊκά εισοδήµατα δεν είναι ούτε προσωρινή, ούτε τυχαία. ∆εν
είναι αποτέλεσµα των όποιων στρεβλώσεων και αδυναµιών δια-
χείρισης, αλλά αποτελεί ένα ακόµη σοβαρό µηχανισµό αναδια-
νοµής του κοινωνικά παραγόµενου πλούτου, προς όφελος των
κεφαλαιοκρατών.

Πρόκειται δηλαδή για µία οργανωµένη επιδροµή σε βάρος των
λαϊκών εισοδηµάτων, µε σκοπό να αυξηθούν ακόµη περισσότερο
τα υπερκέρδη των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων. Και σ’
αυτήν την οργανωµένη επιδροµή συµµετέχουν τόσο οι επιχειρη-
µατικοί όµιλοι, όσο και οι κυβερνήσεις, ενώ ταυτόχρονα βάζουν
πλάτη και οι συµβιβασµένες ηγεσίες του συνδικαλιστικού κινή-
µατος. Συµµετέχουν οι κυβερνήσεις µέσα από τα µέτρα τα οποία
παίρνουν, στην απελευθέρωση της αγοράς που δίνει ευρύτερο
πεδίο για να αυξηθεί η ασυδοσία της δράσης του κεφαλαίου,
µέσα από τη λογική ότι η ανταγωνιστικότητα θα συµπιέσει τους
µισθούς. Ενώ αντίθετα η ανταγωνιστικότητα οδηγεί στη µονο-
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πώληση της αγοράς όχι µόνο στη χώρα µας, αλλά και σε διεθνές
επίπεδο, στη δηµιουργία µονοπωλιακής τιµής και επηρεασµού
της αγοράς από τα συµφέροντα των ελάχιστων µονοπωλιακών
επιχειρήσεων που ελέγχουν τους διαφόρους κλάδους παραγω-
γής, εµπορίας και διάθεσης.

Ταυτόχρονα οι συµβιβασµένες ηγεσίες καλλιεργούν την αυ-
ταπάτη ότι µέσα από τον κοινωνικό διάλογο µπορεί να είναι ικα-
νοποιηµένα και τα κέρδη της πλουτοκρατίας και τα συµφέροντα
των εργαζοµένων, όπως η κατάπτυστη συλλογική σύµβαση ερ-
γασίας που υπέγραψε η ΓΣΕΕ ή όπως το µνηµόνιο συνεργασίας
ανάµεσα στον ΣΕΒ και στη ΓΣΕΕ.

Από αυτή λοιπόν την άποψη, τα ζητήµατα τα οποία θέτει το
ΚΚΕ αµφισβητούν την προτεινόµενη πολιτική, την εφαρµοζόµενη
πολιτική της Κυβέρνησης και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αµφι-
σβητούν την πολιτική του κεφαλαίου. Εάν ήθελε επί της ουσίας
να τα συζητήσει κάποιος, θα µπορούσε να βρει τρόπους και από
ποιες πηγές θα βρεθούν οι απώλειες πόρων.

Εµείς λέµε καθαρά να φορολογηθεί το µεγάλο κεφάλαιο, να
σταµατήσει η αφορολόγητη δράση, η ασύδοτη δράση τµηµάτων
του µεγάλου κεφαλαίου, όπως είναι το εφοπλιστικό κεφάλαιο,
όπως είναι το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, να φορολογηθεί η µε-
γάλη κινητή και ακίνητη περιουσία. Έτσι µπορεί να αποκαταστα-
θεί –γιατί είναι και πρόκληση- το σκέλος των δαπανών. Οι
δαπάνες του κρατικού προϋπολογισµού θέλουν να στηρίξουν τις
ανάγκες του κεφαλαίου είτε µέσα από την πολιτική των προµη-
θειών και των σκανδάλων τα οποία συνεπάγονται κάθε φορά απ’
αυτή την πολιτική, είτε µέσα από την πολιτική του προγράµµατος
των δηµοσίων επενδύσεων, όπου ουσιαστικά στηρίζει πρώτα και
κύρια τις ανάγκες αναπαραγωγής του κεφαλαίου µέσα από τα
διάφορα προγράµµατα ή µέσα από τους διάφορους αναπτυξια-
κούς νόµους.

Εµείς αυτό ακριβώς το ζήτηµα θέλουµε να αµφισβητήσουµε
µε τη συγκεκριµένη λογική, µε τη συγκεκριµένη πρόταση νόµου.
Και εδώ καλούµε ο λαός να βγάλει τα συγκεκριµένα σοβαρά συ-
µπεράσµατα µέσα από αυτή τη διαδικασία και τη λογική. Ακρι-
βώς αυτές οι προτάσεις του ΚΚΕ δεν είναι πανάκεια, δεν
ανατρέπουν το σύστηµα. Όµως τι καλλιεργούν; Τη λογική να συ-
γκρουστεί ο εργαζόµενος, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα, µε τα συµ-
φέροντα των κεφαλαιοκρατών. Η κατάργηση για παράδειγµα
των διοδίων, βάζει σε αµφισβήτηση τη λογική των συµφωνιών
παραχώρησης ανάµεσα στο κράτος και στους µεγάλους επιχει-
ρηµατικούς κατασκευαστικούς οµίλους, που τους παραχωρεί
τους µεγάλους οδικούς άξονες, δηµιουργώντας µέσα από το
χρήµα των ίδιων των εργαζοµένων, ιδιωτικούς αυτοκινητόδρο-
µους, πανάκριβους για τα πλατιά λαϊκά στρώµατα.

Έτσι, επειδή ξέρουµε ότι αυτές οι προτάσεις µπορούν να αµ-
φισβητηθούν, γι’ αυτό ακριβώς καταθέτουµε τέτοιου είδους ζη-
τήµατα, για να αποκαλύψουµε το χαρακτήρα της πολιτικής, αλλά
και ταυτόχρονα για να µπορέσει από καλύτερες θέσεις ο εργα-
ζόµενος άνθρωπος, το εργατικό λαϊκό κίνηµα, να οργανώσει την
πάλη του αµφισβητώντας την ουσία της πολιτικής σας, προβάλ-
λοντας µια άλλη προοπτική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η κ. Παρασκευή Μπουζάλη, εισηγήτρια της Νέας

∆ηµοκρατίας.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΜΠΟΥΖΑΛΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα πρόταση νόµου που

καλούµαστε να συζητήσουµε σήµερα, πράγµατι φέρνει στο προ-
σκήνιο ένα σοβαρό πρόβληµα που αντιµετωπίζει σήµερα η ελ-
ληνική κοινωνία, την ακρίβεια. Το πρόβληµα της ακρίβειας είναι
υπαρκτό, δεν είναι κάτι το οποίο επιλύεται σχετικά εύκολα κι
αυτό γιατί επηρεάζεται από πολλούς και διάφορους παράγοντες
που διαµορφώνουν κατά καιρούς το διεθνές περιβάλλον.

Το αποτέλεσµα λοιπόν αυτής της ζύµωσης συνήθως είναι να
πλήττονται και δυσανάλογα οι οικονοµικά ασθενέστεροι συµπο-
λίτες µας, τα µεσαία στρώµατα, αλλά και οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις.

Στο πλαίσιο αυτό οι περισσότερες κυβερνήσεις ανά τον κόσµο,
συµπεριλαµβανοµένης και της δικής µας, έλαβαν µέτρα για τη
στήριξη της ανάπτυξης, τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας,
αλλά και την προστασία της επιχειρηµατικότητας.

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν αυτές τις δύσκολες διεθνείς συγκυρίες
που διανύουµε, πρέπει να υπογραµµίσω ότι η λογική που επικα-
λούνται οι αγαπητοί συνάδελφοι ότι δηλαδή, η ακρίβεια δεν είναι
αποτέλεσµα των όποιων στρεβλώσεων και αδυναµιών διαχείρι-
σης, είναι πραγµατικά απολύτως λανθασµένης. Και αυτό γιατί
όλοι µας γνωρίζουµε ότι κατά τη διάρκεια του προηγούµενου
έτους το φαινόµενο αυτό βρισκόταν σε έξαρση και οι βασικοί πα-
ράγοντες οι οποίοι το πυροδοτούσαν ήταν τόσο η κατακόρυφη
άνοδος του πετρελαίου, των πρώτων υλών, αλλά και των βασικών
τροφίµων, η ραγδαία οικονοµική επιδείνωση που είχε ξεσπάσει
σε διεθνές επίπεδο, αλλά και οι χρόνιες παθογένειες που υπάρ-
χουν στην εσωτερική αγορά, παράγοντες, που επίσης όπως γνω-
ρίζετε, πλήττουν στο σύνολό τους τις εθνικές οικονοµίες
παγκοσµίως και συνεπώς, δεν αποτελούν αποκλειστικό προνό-
µιο της ελληνικής κοινωνίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά τις πολιτικές που
ακολούθησε η Κυβέρνηση για την αντιµετώπιση του φαινοµένου,
πρέπει να πω ότι στηρίχθηκαν σε συγκεκριµένες αρχές και φυ-
σικά µε γνώµονα την καταπολέµηση της ακρίβειας και όχι την πε-
ραιτέρω ενίσχυσής της, όπως ισχυρίζονται οι αγαπητοί
συνάδελφοι.

Το κυβερνητικό επιτελείο, εκτιµώντας την κατάσταση, προώ-
θησε την εφαρµογή και υλοποίηση της πολιτικής, η οποία δηµι-
ουργεί ένα «δίχτυ» ασφαλείας στις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες,
παραµένει αταλάντευτη στην αναπτυξιακή πολιτική του τόπου,
προωθεί µεταρρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των χρόνιων πα-
θογενειών της εσωτερικής αγοράς.

Αγαπητοί συνάδελφοι, όσον αφορά την αδικαιολόγητη άνοδο
των τιµών, πρέπει να παραδεχτούµε ότι πράγµατι, υπάρχουν
προϊόντα που πωλούνται ακριβότερα στη χώρα µας από ό,τι στο
εξωτερικό, υπάρχουν, όµως και φθηνότερα. Πράγµατι, υπάρχουν
προϊόντα που διακινούνται µονοπωλιακά ή ολιγοπωλιακά. Πράγ-
µατι, υπάρχουν φαινόµενα κερδοσκοπίας, µεσάζοντες στις ει-
σαγωγές, αλλά και στη διακίνηση των αγροτικών προϊόντων.
Υπάρχουν τοµείς και κλάδοι που λειτουργεί αναποτελεσµατικά
ο υγιής ανταγωνισµός. Υπάρχει µία νοοτροπία ατιµωρησίας, η
οποία ενισχύθηκε τα περασµένα χρόνια από τη συνειδητή ανυ-
παρξία ελέγχων και κυρώσεων.

Όµως, αυτή η κατάσταση αντιµετωπίζεται. Αντιµετωπίζεται συ-
νέχεια και µε συγκεκριµένα µέτρα. Ειδικότερα η Κυβέρνηση, µε
στόχο πάντοτε την προστασία του καταναλωτή, αλλά και την εύ-
ρυθµη λειτουργία της αγοράς, έπραξε τα ακόλουθα. Για την προ-
στασία από τις εισαγωγές προώθησε τη θέσπιση µέτρων ενάντια
στην παράνοµη ελληνοποίηση των εισαγοµένων αγαθών, επι-
βάλλοντας παράλληλα υψηλότερες τιµές σε σχέση µε άλλες ευ-
ρωπαϊκές χώρες. Για τα αγροτικά προϊόντα επενδύσαµε στην
επιβολή φραγµών στην ασυδοσία ορισµένων µεσαζόντων, όπως
αυτοί είναι και οι αγρότες και στην ενίσχυση των συλλογικών φο-
ρέων των αγροτών, µε στόχο τη συγκράτηση του κόστους, αλλά
και την εξασφάλιση προµηθειών, την ίδρυση σύγχρονων µετα-
ποιητικών µονάδων που θα µπορούν έτσι να διαθέτουν τα προϊ-
όντα τους κατευθείαν σε λαϊκές αγορές.

Όσον αφορά τη διακίνηση και τη διάθεση των προϊόντων που
προκαλούν στρεβλώσεις στις συναλλαγές των παραγωγών και
των εµπόρων, την κερδοσκοπία, τις πλασµατικές τιµές και την αι-
σχροκέρδεια, προχωρήσαµε στην υιοθέτηση συγκεκριµένων µέ-
τρων, όπως καθιέρωση δίγραµµης επιταγής στις συναλλαγές,
αναγραφή εκπτώσεων στα τιµολόγια, θεσµοθέτηση µητρώων πα-
ραγωγών των συσκευαστηρίων, δηµιουργία παρατηρητηρίων
τιµών.

Όπως αντιλαµβάνεστε, αφουγκραζόµαστε και παρακολου-
θούµε στενά την αγορά, λαµβάνοντας άµεσα συγκεκριµένα
µέτρα, τα οποία ήδη αποφέρουν καρπούς.

Αγαπητοί συνάδελφοι του ΚΚΕ, είπατε, επίσης, ότι η ακρίβεια
δεν αντιµετωπίζεται από τα διάφορα παρατηρητήρια τιµών και
τις συµφωνίες κυρίων. ∆ηλαδή, ακριβώς, τι εννοείτε; Ότι ο έλεγ-
χος και οι κυρώσεις προς τους παραβάτες δεν έχουν αποτέλε-
σµα ή θα πρέπει να διαιωνίζουµε την ατιµωρησία, η οποία
προωθήθηκε από τις προηγούµενες κυβερνήσεις µε τα σηµερινά
αποτελέσµατα;

Πρέπει, λοιπόν, να σας πω ότι µέσα από την Επιτροπή Αντα-
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γωνισµού επιβάλλονται αυστηρές κυρώσεις στις επιχειρήσεις
που στρεβλώνουν τον ανταγωνισµό και βεβαίως, µε τη δηµιουρ-
γία και της Υπηρεσίας Εποπτείας της Αγοράς, που είναι καθαρά
µία υπηρεσία ελεγκτική και έχει βεβαίως και µια αποστολή και
κοστολογική, αλλά και τιµοληπτική. Επιπλέον, προτείναµε τη συ-
νταγµατική κατοχύρωση της Επιτροπής Ανταγωνισµού, προκει-
µένου και να ενισχυθεί ο ρόλος της.

Βεβαίως, να πούµε ότι αυτό είναι µία πρόταση που πάλι προ-
σέκρουσε στην αρνητική στάση της Αντιπολίτευσης, µία στάση
που ακολουθήθηκε και στο παρελθόν βέβαια από το ΠΑΣΟΚ, το
οποίο και υποβάθµισε, αλλά και περιθωριοποίησε τη συγκεκρι-
µένη Επιτροπή Ανταγωνισµού.

Αρκεί να σας πω ότι µέχρι το 2004 οι µεγάλες υποθέσεις των
καρτέλ είχαν κυριολεκτικά αραχνιάσει στα συρτάρια της επιτρο-
πής, ενώ την περίοδο 2001-2003 τα πρόστιµα που είχαν επιβλη-
θεί µέχρι τότε ήταν 11.000.000 ευρώ. Τα τελευταία πέντε χρόνια,
από το 2004 µέχρι και σήµερα, τα εν λόγω πρόστιµα έχουν φθά-
σει τα 240.000.000 ευρώ. Και να σας προλάβω, έχουν ήδη ει-
σπραχθεί πάνω από 70.000.000 ευρώ.

Εποµένως, ενισχύουµε τους εποπτικούς, αλλά και τους ελε-
γκτικούς µηχανισµούς του κράτους. Θέλουµε να λειτουργεί ο
υγιής ανταγωνισµός προς όφελος του πολίτη, του καταναλωτή,
αλλά και της πραγµατικής ανάπτυξης.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα των πραγµατικών αυξήσεων σε µι-
σθούς, συντάξεις, που τόσο εµφατικά προβάλλεται στην αιτιο-
λογική έκθεση της παρούσας πρότασης νόµου. Θυµίζω ότι κατά
την τριετία 2005-2007, η ετήσια αύξηση του πραγµατικού µισθού
για τους εργαζόµενους στη χώρα µας ήταν 3%, όταν στην Ευ-
ρωζώνη ήταν 0,3%. Το πραγµατικά διαθέσιµο εισόδηµα των νοι-
κοκυριών αυξανόταν κατά 4,1% το χρόνο, ενώ στην Ευρωζώνη
κατά 1%, και οι κατώτατες αποδοχές αυξήθηκαν σωρευτικά κατά
7,7%, όταν στην Ευρωζώνη παρέµειναν στάσιµες.

Από την άλλη πλευρά, γνωρίζετε πολύ καλά ότι η συγκυρία
είναι κρίσιµη και ότι η εισοδηµατική πολιτική που ανακοινώθηκε
από την Κυβέρνηση για το 2009 υπαγορεύτηκε κάτω από τις δυ-
σµενείς εξελίξεις που είχαµε στη διεθνή οικονοµία.

Ως εκ τούτου, εµείς κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν, προκειµένου
από τη µια µεριά να ενισχύσουµε τις ευπαθείς κοινωνικές οµά-
δες, παράλληλα, όµως, να µπορέσουµε να διατηρήσουµε την
αγοραστική τους ικανότητα στο καλύτερο δυνατό επίπεδο.
Θεωρώ ότι µπορεί να λάβαµε δύσκολες αποφάσεις, όµως ήταν
και αναγκαίες, αλλά ήταν και κοινωνικά δίκαιες.

Και βεβαίως, να θυµίζω γρήγορα και την έκτακτη εισφορά
υπέρ των ασθενέστερων από περίπου 128.000 πολίτες µε µηνιαία
εισοδήµατα άνω των 5.000 ευρώ -πρόκειται για ποσά της τάξεως
από 83 ευρώ µέχρι 417 ευρώ- και την έκτακτη οικονοµική ενί-
σχυση των 213.000 δηµοσίων υπαλλήλων από 300 ευρώ µέχρι
500 ευρώ και τις αυξήσεις 6% και 3,5% στους βασικούς µισθούς
των 1.000, αλλά και 1.500 ευρώ αντίστοιχα, τις αυξήσεις στους
εργαζόµενους του ιδιωτικού τοµέα µε βάση τη συλλογική σύµ-
βαση εργασίας που υπεγράφη το Μάρτιο του 2008 -και σηµει-
ώνω ότι ο µέσος όρος των ετήσιων αµοιβών του ιδιωτικού τοµέα
είναι κατά 34% χαµηλότερος από τον αντίστοιχο του δηµοσίου-
το εφάπαξ έκτακτο βοήθηµα ως βασική σύνταξη από 300 ευρώ
µέχρι 500 ευρώ στους συνταξιούχους µε σύνταξη µέχρι τα 1.100
ευρώ και βεβαίως τις αυξήσεις κατά 5,5% στους συνταξιούχους
µε σύνταξη τα 800 ευρώ, τη διεύρυνση των εισοδηµατικών κρι-
τηρίων που αφορούν το ΕΚΑΣ και καθιερώνονται επιπλέον κλι-
µάκια εξοµάλυνσης, έτσι ώστε να µπορέσουν να ωφεληθούν
άλλοι 60.000 χαµηλοσυνταξιούχοι.

Εποµένως, δεν µπορείτε να κατηγορείτε την Κυβέρνηση ότι
δεν έχει µέτρα και ότι είναι αναποτελεσµατικά κ.λπ., αφού, παρά
τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία που πλήττει βεβαίως όλον τον
κόσµο, αλλά και την Ελλάδα, εµείς προσπαθούµε και δίνουµε λύ-
σεις κόντρα ίσως στους δικούς σας «κακούς οιωνούς».

Έρχοµαι τώρα στην πρόταση που κάνετε και συγκεκριµένα για
την κατάργηση του ΦΠΑ και του ειδικού φόρου κατανάλωσης
στο πετρέλαιο θέρµανσης και κίνησης για τους αγρότες.

Πρέπει να σας πω εξ αρχής ότι αυτό που προτείνετε ουσια-
στικά είναι ανέφικτο, είναι και ουτοπικό θα λέγαµε, εκτός αν πρέ-
πει να παρακάµψουµε την κοινοτική νοµοθεσία, γιατί δεν

µπορούµε να ξεχνάµε ότι ανήκουµε στην ευρωπαϊκή οικογένεια
και πρέπει να συµµορφωνόµαστε κατά περίπτωση µε τους κανο-
νισµούς, αλλά και µε τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ως εκ τούτου, ο ΦΠΑ εµπίπτει στην κοινοτική νοµοθεσία. Πα-
ράλληλα εντάσσεται σε συγκεκριµένο κωδικό στον προϋπολογι-
σµό, κωδικός που δεν γίνεται ούτε να αποµονωθεί, διότι µιλάµε
για έσοδα από ΦΠΑ. Από τα έσοδα αυτά τα κράτη-µέλη εισφέ-
ρουν στον κοινοτικό προϋπολογισµό και συνεπώς µιλάµε για ένα
κοινοτικό έσοδο και όχι µόνο για ένα εθνικό.

Εποµένως, εάν και εφόσον ακολουθήσουµε αυτή τη λογική θα
προέκυπτε για τη χώρα µας µία διπλή επιβάρυνση, αφού θα
έπρεπε να καταβάλουµε την εισφορά µας έτσι κι αλλιώς στην
Κοινότητα από εθνικούς πόρους, ενώ παράλληλα το ποσό αυτό
θα το αφαιρούσαµε από τους εθνικούς πόρους και δεν θα µπο-
ρούσε να χρησιµοποιηθεί σε κανέναν άλλο τοµέα, όπως παρα-
δείγµατος χάρη, κοινωνική πολιτική.

Και φυσικά, δεν µιλάµε για κανένα ευτελές ποσό. Μιλάµε για
16.000.000.000 ευρώ ετησίως, αγαπητοί συνάδελφοι. Από πού
λοιπόν θα βρεθούν αυτοί οι πόροι οι οποίοι θα καλύψουν το ποσό
αυτό για τον Κρατικό Προϋπολογισµό;

Επιπλέον η κατάργηση του ΦΠΑ δηµιουργεί και δηµοσιονοµικό
πρόβληµα, αφού δεν θα µπορεί τελικά να εκτελεστεί ο προϋπο-
λογισµός. Εποµένως, ποια τελικά είναι αυτή η λύση που προτεί-
νετε; Η µείωση των εθνικών εσόδων ή η παράκαµψη της
κοινοτικής νοµοθεσίας;

Από την άλλη πλευρά πρέπει να υπενθυµίσω ότι στην επιβολή
του ΦΠΑ έχουµε δύο συντελεστές. Ο χαµηλότερος κινείται στο
9%, όπως είµαι σίγουρη ότι γνωρίζετε και σ’ αυτό συµπεριλαµ-
βάνονται ήδη αγαθά πρώτης ανάγκης, τρόφιµα κ.λπ. και επι-
πλέον, ο συντελεστής αυτός στα νησιά µας είναι στο 6%.

Όσον αφορά τον Ειδικό Φόρο Κατανάλωσης και γι’ αυτόν
υπάρχει η κοινοτική δέσµευση, όπου εµείς εφαρµόζουµε ήδη το
χαµηλότερο δυνατό. Αν καταργήσουµε λοιπόν τον Ειδικό Φόρο
Κατανάλωσης στις κατηγορίες που προτείνετε, τότε µιλάµε για
ένα ετήσιο πρόσθετο κόστος που αγγίζει τα 87.000.000 ευρώ.
Εποµένως και εδώ µας ζητάτε να επιβαρύνουµε τον Κρατικό προ-
ϋπολογισµό και να παρακάµψουµε την κοινοτική νοµοθεσία.

Αγαπητοί συνάδελφοι, κάνατε λόγο και για την κατάργηση του
αντιτίµου των διοδίων για όλους τους τύπους των οχηµάτων.

Εδώ, όπως γνωρίζετε, οι ανάδοχοι των δηµοσίων έργων έχουν
αναλάβει µέσα από συµβατικές υποχρεώσεις την εκµετάλλευση
των σταθµών. Άρα ζητάτε τη µετακύληση και αυτών των δαπα-
νών στον κρατικό προϋπολογισµό. Παράλληλα, γνωρίζετε ότι
υπό την εκµετάλλευση της ΤΕΟ Α.Ε. βρίσκονται µόνο τα Μάλ-
γαρα και το Άκτιο, ενώ οι υπόλοιποι σταθµοί ανήκουν σε ιδιώτες
µε συµβάσεις παραχώρησης για την κατασκευή, αλλά και για τη
συντήρηση των αυτοκινητοδρόµων. Με ποιον τρόπο ακριβώς θέ-
λετε να παρακάµψουµε αυτές τις συµβάσεις παραχώρησης; ∆εν
το έχω καταλάβει.

Λέτε, επίσης, ότι τα έσοδα αυτά θα καλυφθούν από την αύ-
ξηση των συντελεστών φορολογίας των κερδών των επιχειρή-
σεων, των συντελεστών ΦΠΑ στα είδη πολυτελείας και την
αύξηση της φορολογίας στη µεγάλη κινητή και ακίνητη περιου-
σία. Και εγώ, λοιπόν, σας ρωτώ: Ένα ποσό πλέον των
16.000.000.000 ευρώ µπορεί να καλυφθεί από τα έσοδα αυτά;
Πόσοι Έλληνες φορολογούµενοι σήµερα αγοράζουν είδη πολυ-
τελείας και έχουν και µεγάλη κινητή και ακίνητη περιουσία, όταν
γνωρίζουµε ότι η πλειοψηφία των φορολογουµένων ανήκει στη
µεσαία ή στη χαµηλότερη τάξη;

Από την άλλη πλευρά, ζητάτε την αύξηση στη φορολογική επι-
βάρυνση των επιχειρήσεων. ∆ηλαδή προτείνετε να υπονοµεύ-
σουµε και την εθνική ανάπτυξη, αλλά και να διακινδυνεύσουµε
χιλιάδες θέσεις εργασίας. Και αν δούµε τι γίνεται γύρω µας, θα
δείτε ότι ισχυρές οικονοµίες, οι µεγάλες οικονοµίες –για να µη µι-
λήσουµε ισχυρές σε αυτούς τους δύσκολους καιρούς- προκει-
µένου να αντιµετωπίσουν την οικονοµική κρίση, στρέφονται στη
στήριξη των επιχειρήσεων φανερά καθαρά για να µπορέσουν να
διασφαλίσουν θέσεις εργασίας.

Εµείς υποστηρίζουµε και την ανάπτυξη και την απασχόληση
και την περαιτέρω ενίσχυση των επιχειρήσεων, προκειµένου να
βγούµε από αυτήν τη δύσκολη περίοδο που διανύουµε, µε το µι-
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κρότερο δυνατό κόστος. Αυτήν τη στρατηγική διαλέξαµε, την
υποστηρίξαµε και στο Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης
που προτείναµε και έγινε αποδεκτό.

Από εκεί και πέρα, να θυµίσω ότι και αυξήσαµε την προκατα-
βολή του φόρου στις επιχειρήσεις στο 80% και προχωρήσαµε
στην παρακράτηση φόρου 10% από τα διανεµόµενα κέρδη που
εγκρίνονται από γενικές συνελεύσεις από 1.1.2009 και µετά και
βεβαίως η φορολόγηση αυτή επιβλήθηκε ως επιπρόσθετη της
φορολόγησης του 25%, που γίνεται έτσι και αλλιώς στην πηγή.
Φορολογείται για πρώτη φορά η ωφέλεια που αποκτούν τα µέλη
διοικητικού συµβουλίου των νοµικών προσώπων, διοικητικά στε-
λέχη, διευθυντές κατά την άσκηση δικαιώµατος προαίρεσης αγο-
ράς µετοχών, δηλαδή stock options. Φορολογείται ως εισόδηµα
από µισθωτές υπηρεσίες κατά τεκµήριο µε 35% έως 40%, διότι
ανάγονται στην κλίµακα των ψηλών εισοδηµάτων, αφού προστί-
θενται στις υπόλοιπες αποδοχές. Φορολογούνται µε συντελεστή
φορολογίας εισοδήµατος νοµικών προσώπων τα κέρδη των τρα-
πεζών τα οποία µέχρι πρότινος υπάγονταν σε λογαριασµό αφο-
ρολόγητου αποθεµατικού, δηλαδή τα κέρδη από αγοραπωλησίες
µετοχών και τη σύναψη χρηµατοοικονοµικών συµβολαίων κ.λπ..
Αυξήθηκε στο 100% η προκαταβολή του φόρου στα χρηµατοπι-
στωτικά ιδρύµατα. Καταργούνται οι πάσης φύσεως επιπλέον
αµοιβές των µελών διοικητικών συµβουλίων, διευθυντικών στε-
λεχών των τραπεζών κατά τη διάρκεια του προγράµµατος και
του σχεδίου ενίσχυσης της ρευστότητας. Πλαφόν στις αµοιβές
των ανωτάτων στελεχών των τραπεζών. Η αξία όλων των ακινή-
των και νοµικών προσώπων φορολογείται µέσω του ΕΤΑΚ µε συ-
ντελεστή 6‰. Πρόκειται λοιπόν για έσοδα που θα φτάσουν τα
290.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συγκυρία είναι κρίσιµη. Απαι-
τούνται µέτρα ευθύνης και σίγουρα υπευθυνότητα. Η Κυβέρ-
νηση, έχοντας πλήρη επίγνωση της κατάστασης, διαθέτοντας
κοινωνική ευαισθησία, προχώρησε στη λήψη αυτών των µέτρων
για την έξοδο από την κρίση και κατ’ επέκτασιν την προστασία
του εισοδήµατος των ευαίσθητων κοινωνικών οµάδων. Η πολι-
τική µας επ’ αυτού του θέµατος είναι συγκεκριµένη. Σε καµµιά
περίπτωση δεν θα υποθηκεύσουµε το µέλλον της χώρας υπο-
στηρίζοντας αναχρονιστικές, λανθασµένες πολιτικές επιλογές,
που µόνο αρνητικό κόστος µπορεί να επιφέρουν στον τόπο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Τµήµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων πενήντα πέντε επισκέπτες
από το 2ο ΚΑΠΗ του ∆ήµου Καισαριανής.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Να καλωσορίσουµε τους αγαπη-

τούς φίλους στα θεωρεία της Βουλής.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση νόµου του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος θα ήταν µία λαµπρή ευκαιρία για µία γενικό-
τερη ιδεολογική και προγραµµατική συζήτηση. Ζούµε όµως σε
µια πολύ δύσκολη οικονοµική και πολιτική συγκυρία. Η οικονο-
µία είναι στο τέλµα, τα αδιέξοδα µπροστά της και µεγάλα και η
κοινωνία σχεδόν στο σύνολό της είναι σε απόγνωση. Ζει ένα πα-
ρατεταµένο αίσθηµα που πηγάζει από την πραγµατικότητα γενι-
κευµένης ανασφάλειας. Ανασφάλεια στην εργασία, στις σπουδές
ο νέος και η νέα, ανασφάλεια στην καθηµερινότητά του ο πολί-
της. Εγκληµατικότητα, παράνοµη µετανάστευση, περιβαλλοντική
και οικολογική επιβάρυνση και τροµοκρατία. Και µπροστά του
γκρίζα τα επόµενα βήµατα.

Γι’ αυτό ακριβώς, θα πρέπει κυρίως να αναφερθούµε στις προ-
τάσεις διεξόδου από αυτήν την κρίση, αφού η ασκούµενη πολι-
τική από την Κυβέρνηση ήταν κυρίως αυτή που δηµιούργησε την
κρίση και τα αδιέξοδα και η συνέχισή της τα βαθαίνει. Θα µπω
όµως στον πειρασµό, γιατί θεωρώ ότι είναι ευκαιρία, εισαγωγικά
να αναφερθώ σε µερικά πολιτικά και ιδεολογικά θέµατα, γιατί

έτσι πιστεύω ότι θα βοηθήσω και εγώ το διάλογο που γίνεται
γύρω από την πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος,
την οποία θεωρώ ευπρόσδεκτη ως τέτοια.

Από τους δύο προηγούµενους οµιλητές παρουσιάστηκαν δύο
διαµετρικά αντίθετες ιδεολογικές και προγραµµατικές πλατφόρ-
µες και προτάσεις. Είναι δύο διαφορετικά µοντέλα τα οποία δε-
καετίες και αιώνες, θα έλεγα, υπάρχουν στον πλανήτη, στον
κόσµο, στις κοινωνίες. Το ένα, το κυρίαρχο, το νεοφιλελεύθερο
όπως παρουσιάστηκε από τον εγχώριο εκφραστή, τη συντηρη-
τική παράταξη της χώρας µας, τη Νέα ∆ηµοκρατία ήταν και πα-
ραµένει κυρίαρχο παρ’ όλες τις µεγάλες κρίσεις και τις
υπαναχωρήσεις και τους συµβιβασµούς που αναγκάστηκε να δε-
χθεί. Είναι αυτό που δηµιούργησε και τη διεθνή οικονοµική κρίση
µέσα από την ακραία επιθετική κερδοσκοπία που επεδίωξε, µέσα
από τη νεοφιλελεύθερη παγκοσµιοποίηση και την αντίστοιχη ορ-
γάνωση του πιο επιθετικού τµήµατος, του διεθνούς κεφαλαίου,
του χρηµατοπιστωτικού κεφαλαίου. Η παγκόσµια απορρύθµιση,
αυτή η «µαγεία» των αγορών που όλα τα λύνει, όλα τα δηµιουρ-
γεί και ενίοτε διορθώνει και τα προβλήµατα, είχε τα γνωστά απο-
τελέσµατα. Έχει ταυτότητα λοιπόν αυτή η κρίση και δεν µπορεί
να αγνοηθεί, γιατί αν αγνοηθεί, θα ξαναέρθει ορµητικά τα επό-
µενα χρόνια µπροστά µας, γιατί αυτή είναι η φύση του καπιταλι-
στικού συστήµατος και ιδιαίτερα της πιο νεοφιλελεύθερης
ακραίας εκδοχής του.

Γι’ αυτό, είναι µία ευκαιρία να αναλυθεί αυτή η νεοφιλελεύ-
θερη παγκοσµιοποίηση, να συµφωνηθούν οι παγκόσµιες ρυθµί-
σεις, για να µπορέσει ο πλανήτης να προχωρήσει µε µεγαλύτερη
ασφάλεια και ισορροπίες, για να µπορέσει και η αδύναµη πλευρά
του πλανήτη, αυτή που καταληστεύθηκε για δεκαετίες και αιώ-
νες, να βρει τη δική της ισορροπία και να βρουν και απαντήσεις
κρίσιµα προβλήµατα, όπως το θέµα της µετανάστευσης. ∆εν
πρέπει, λοιπόν, να χαθεί αυτή η ευκαιρία και πάνω από όλα δεν
πρέπει να επιτραπεί στη Νέα ∆ηµοκρατία να εµφανίσει ως «σω-
σίβιο ευκαιρίας» την παγκόσµια οικονοµική κρίση για να κρυφτεί
και να κρύψει τη δική της πολιτική. Γιατί την κρίση στην Ελλάδα
τη δηµιούργησε η δική της πολιτική και τώρα η διεθνής οικονο-
µική κρίση που έρχεται και θα είναι πολύ πιο επώδυνη και θα
πέσει βαριά στην ελληνική οικονοµία και στην ελληνική κοινωνία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την άλλη πλευρά ακούσαµε
την ιδεολογική και προγραµµατική πρόταση του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος µε έναν έµµεσο βέβαια τρόπο, γιατί το Κοµµουνιστικό
Κόµµα µε ένα γενικό τρόπο παρουσιάζει τους µακροπρόθεσµους
στρατηγικούς του στόχους, που δεν είναι διαφορετικοί -άλλωστε
και στο τελευταίο συνέδριο το επιβεβαίωσε- µε τους βασικούς
στρατηγικούς στόχους, όπως αυτοί οργανώθηκαν και υλοποιή-
θηκαν µε τις επιµέρους, βέβαια, κριτικές και επιφυλάξεις που και
το Κοµµουνιστικό Κόµµα ασκεί, στις χώρες του λεγόµενου υπαρ-
κτού σοσιαλισµού. Ο κεντρικός κρατικός ενιαίος συγκεντρωτι-
κός σχεδιασµός είναι η βασική ιδεολογική του πλατφόρµα και
αυτή είναι η βάση πάνω στην οποία οργανώνεται και το προ-
γραµµατικό του σχέδιο και ειδικότερα για την οικονοµία.

Το µοντέλο αυτό δοκιµάστηκε, είχε επιτυχίες ειδικά σε κάποιες
περιόδους, λειτούργησε αντισταθµιστικά και ανάγκασε τις δυτι-
κές καπιταλιστικές οικονοµίες και κοινωνίες να αναπτύξουν το
κοινωνικό κράτος. Ήταν ένα ισχυρό αντίβαρο και το έζησε µετά
το µεγάλο πόλεµο η Ευρώπη και ήταν ευεργετικό, όπως βεβαίως
και στην παγκόσµια ισορροπία και στην παγκόσµια ειρήνη. Κα-
νείς δεν µπορεί να αγνοήσει αυτές τις θετικές συνεισφορές. Αυτό
όµως δεν σηµαίνει ότι το µοντέλο αυτό ως πυρήνας και ως βα-
σικός πυλώνας και πλαίσιο, αλλά και κοσµοθεωρία οργάνωσης
της οικονοµίας, της κοινωνίας και του κράτους είναι το ζητού-
µενο σήµερα, αυτό που µπορεί να δώσει λύση στην κρίση του
καπιταλισµού.

Άλλωστε θα πω στους αγαπητούς φίλους του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος ότι ο ίδιος ο Λένιν, ο ηγέτης των Μπολσεβίκων, ήταν
αυτός που αναθεώρησε τις βασικές στρατηγικές επιλογές µε την
ΝΕΠ, µε τη Νέα Οικονοµική Πολιτική και αν δεν είχε τον αιφνίδιο
θάνατο ίσως να ήταν άλλη η µοίρα και η πορεία και της Σοβιετι-
κής Ένωσης και της Ρωσίας και της Σοβιετικής Ένωσης και των
χωρών. Σίγουρα πιστεύω ότι θα ήταν καλύτερη η εξέλιξη.

Θεωρώ ότι είναι αντιεπιστηµονική η αντίληψη που εκφράζεται
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από το Κοµµουνιστικό Κόµµα ότι δηλαδή δεν µπορεί να συνυ-
πάρξει η οργανωµένη κοινωνία µε διαφορετικές τάξεις, ότι πρέ-
πει να υπάρξει µία απόλυτη ισοπέδωση και µία απόλυτη
οµογενοποίηση. Αυτό είναι βαθιά αντιεπιστηµονικό και δεν στη-
ρίζεται πουθενά. Όχι µόνο ως θεωρία, αλλά πολύ περισσότερο
δεν έχει αποδειχθεί και δεν υπάρχει και η δυνατότητα τεκµηρίω-
σης και απόδειξης.

Είναι εφικτή µία νέα ισορροπία ανάµεσα στην αγορά και το
κράτος και αυτό είναι το ζητούµενο σήµερα. Αυτό πρέπει να είναι
το µέτωπο των προοδευτικών δυνάµεων, των δυνάµεων της κοι-
νωνίας σε κάθε κράτος, αλλά και παγκόσµια, όπως και σε µορ-
φώµατα όπως η Ευρωπαϊκή Ένωση. Η αγορά µπορεί να αξιοποιεί
τις παραγωγικές σχέσεις και το κράτος ως εκφραστής του γενι-
κού συµφέροντος να διαµορφώνει τους όρους της οργάνωσης
των παραγωγικών σχέσεων. Εδώ είναι ακριβώς που καταλύθηκε
αυτός ο ρόλος του κράτους, της οργανωµένης πολιτείας από τη
νεοφιλελεύθερη επίθεση. Γι’ αυτό καταργήθηκαν όλοι οι ελε-
γκτικοί, εποπτικοί µηχανισµοί, γι’ αυτό ακριβώς είχαµε και έχουµε
την ανεξέλεγκτη κερδοσκοπία ειδικά σε χώρες που δεν λειτουρ-
γεί στοιχειωδώς ο ανταγωνισµός τον οποίο επικαλέστηκε σήµερα
και η αγορήτρια της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το κράτος δικαίου λοιπόν και το κοινωνικό κράτος είναι το δί-
πολο, οι δύο πυλώνες πάνω στους οποίους µπορεί να διαµορ-
φωθεί αυτή η νέα δηµιουργική ισορροπία, όπου και η οικονοµία,
αλλά και η κοινωνία να πάνε µπροστά και να είναι όλοι ωφελη-
µένοι από αυτή τη µορφή οργάνωσης της οικονοµίας, της κοι-
νωνίας κάτω από την εποπτεία και τη διαχείριση ενός κράτους
παραγωγικού και αποτελεσµατικού και όχι συγκεντρωτικού, γρα-
φειοκρατικού και αναποτελεσµατικού, όπως το σηµερινό στη
χώρα µας που σπαταλά ανθρώπινους και υλικούς πόρους, κατα-
στρέφει ή δεν προφυλάσσει, αν θέλετε, το περιβάλλον και συ-
γκεντρώνει ή βοηθά στη συγκέντρωση του πλούτου σε λιγότερα
χέρια και σε λιγότερες περιοχές της χώρας. Αυτή η τάση που
έχει διαµορφωθεί δεκαετίες τώρα είναι εντονότατη τα τελευταία
χρόνια µε βάση την οικονοµική πολιτική, που δεν αφορά βέβαια
τον κύριο Υπουργό, διότι συνοµιλεί µε τους συναδέλφους του –
και καλά κάνει- και γι’ αυτό δεν µας ακούει.

Εµείς πάντως δεν επιλέξαµε να κάνουµε απλώς παράλληλα
µονολόγους, αλλά θέλουµε να µπούµε στην ουσία των θεµάτων,
κύριε Υπουργέ και γι’ αυτό, όπως βλέπετε, προσπαθούµε να θί-
ξουµε ουσιαστικά θέµατα για να βρούµε κάποιους κοινούς δρό-
µους κι αν δεν µπορέσουµε να τους βρούµε, να τους βρουν οι
πολίτες και η κοινωνία ακούγοντας τις απόψεις και τις προτάσεις
µας.

Να δούµε τώρα πιο συγκεκριµένα πράγµατα της επικαιρότη-
τας, όπως τίθενται και στην πρόταση νόµου, αλλά και στις απα-
ντήσεις που έδωσαν οι κυβερνητικοί αξιωµατούχοι και αγορητές
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Άλλωστε και η πρόταση νόµου του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος έχει αυτό το στοιχείο της επικαιρότητας.
Κατά την εκτίµησή µας δεν δίνει απάντηση στα προβλήµατα, δεν
έχει συνοχή, δεν είναι ενταγµένη σε µία ενιαία στρατηγική –τό-
νισα στην αρχή, γιατί δεν είναι ενταγµένη σε µία ενιαία στρατη-
γική- αλλά παρ’ όλα αυτά –το τονίζω- θεωρούµε θετική τη
προσφορά της, την κατάθεση και τη συζήτησή της στο ισοζύγιο
της πολιτικής αντιπαράθεσης. Είναι πάρα πολύ σηµαντικό το
θέµα των ειδικών φόρων κατανάλωσης, των διοδίων ειδικά στις
συµβάσεις παραχώρησης που θίγει, το Φόρο Προστιθέµενης
Αξίας, σηµαντικά θέµατα που µπορούν µέσα από την ανάλυσή
τους και την ανάδειξή τους να καθορίσουν και τις διαφορετικές
αντιλήψεις κι αυτό θα επιδιώξω στη συνέχεια.

Είπα προηγούµενα ότι η Νέα ∆ηµοκρατία προσπαθεί να κρυ-
φτεί πίσω από τη διεθνή οικονοµική κρίση και να κρύψει την αβελ-
τηρία της δικής της πολιτικής, τα δικά της λάθη και τις δικές της
αδυναµίες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ υποστηρίζει και τεκ-
µηριώνει τους λόγους για τους οποίους η Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας µε τις επιλογές της δηµιούργησε την κρίση στη
χώρα. Αν πάρουµε τους δικούς της προϋπολογισµούς από το
2004 και µετά µε βάση το νεοφιλελεύθερο δόγµα που τις οδηγεί
στο να περιορίζουν τις δηµόσιες πολιτικές –γιατί δεν πιστεύει
στις δηµόσιες πολιτικές, θεοποιεί την αγορά και το ιδιωτικό κε-

φάλαιο, το µεγάλο βέβαια κεφάλαιο, το ολιγοπωλιακό κεφάλαιο,
γιατί δεν εννοεί το µπακάλη, το µανάβη, τη µικρή βιοτεχνία, τον
επαγγελµατία, το µικροµεσαίο- έκανε µία «άσκηση επί χάρτου» –
φαντάζοµαι και προεκλογικά πριν από το 2004- και την εφαρµό-
ζει µε συνέπεια µέχρι και σήµερα και συνεχίζει. Είπε, λοιπόν, πως
θα µειώσω τις δηµόσιες πολιτικές, θα µειώσω δραστικά το πρό-
γραµµα δηµοσίων επενδύσεων και αυτή τη µείωση των αναπτυ-
ξιακών πόρων θα την καλύψω µε τους ιδιωτικούς πόρους. Αυτό
είναι το βασικό ιδεολογικό της δόγµα. ∆ιαρκές και σταθερό όλων
των νεοφιλελεύθερων δυνάµεων και αυτό εφαρµόζει και η Νέα
∆ηµοκρατία στη χώρα µας. Έτσι, λοιπόν, αφαίρεσε, υπεξαίρεσε
στην ουσία αθροιστικά από το 2004 µέχρι τώρα –στοιχεία από
τους προϋπολογισµούς της Νέας ∆ηµοκρατίας- πάνω από
15.000.000.000 ευρώ αναπτυξιακούς δηµόσιους πόρους, εθνι-
κούς και κοινοτικούς. Βάλτε κάτω τους προϋπολογισµούς της
Νέας ∆ηµοκρατίας επεκτείνετε το µίγµα της δηµοσιονοµικής πο-
λιτικής των τελευταίων τριών χρόνων του ΠΑΣΟΚ και θα σας βγά-
λει αυτόµατα αυτό το νούµερο. Είναι αυτοί οι αναπτυξιακοί πόροι
που λείπουν από τη χώρα, οι σίγουροι αναπτυξιακοί πόροι που
κυρίως θα κατευθύνονταν στην περιφέρεια, θα χρηµατοδοτού-
σαν τα αναπτυξιακά έργα της περιφέρειας, θα επιτάχυναν τους
ρυθµούς απορρόφησης των κοινοτικών πόρων και θα ενίσχυαν
τον αναπτυξιακό νόµο, οποιονδήποτε και το δικό σας, που δώ-
σατε, πρώτον, υψηλότερα κίνητρα –οφείλω να πω- γαλαντόµα,
αλλά οριζόντια –σε όλη τη χώρα τα ίδια- και έτσι τα εκµηδενίσατε
ουσιαστικά. Και δεύτερον, δεν είχατε στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων τους αντίστοιχους πόρους για να χρηµατοδοτηθεί
ο αναπτυξιακός νόµος.

Ο κύριος Πρωθυπουργός από αυτό εδώ το Βήµα συνεχώς µι-
λάει για τα δώδεκα δισεκατοµµύρια εγκεκριµένα επιχειρησιακά
σχέδια του αναπτυξιακού νόµου, µόνο που, όπως ξέρετε πολύ
καλά, στον προϋπολογισµό του 2008 αποκαλύπτεται ότι µόνο
100.000.000 ευρώ δόθηκαν από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων για τη χρηµατοδότηση του αναπτυξιακού νόµου. Εβδο-
µήντα χρόνια, δηλαδή, θα χρειαστούν µε βάση τη δική σας
πολιτική για να υλοποιηθούν αυτά τα αναπτυξιακά σχέδια. ∆η-
µαγωγία, πληθωρισµός ανακοινώσεων και υποσχέσεων, καµµία
σχέση όµως µε την πραγµατική οικονοµία και την υλοποίηση.

Με αυτόν τον τρόπο, λοιπόν, δηµιουργήσατε ένα µεγάλο ανα-
πτυξιακό κενό στην οικονοµία γι’ αυτό και επιβραδύνθηκε η
απορρόφηση του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης. Και αν δεν
µας έδιναν οι Βρυξέλλες λόγω των καταστροφικών πυρκαγιών
στην Πελοπόννησο –που εν πολλοίς ήταν και άλλοθι βεβαίως,
καµµία σχέση δεν είχε µε την απορρόφηση των πόρων του Κοι-
νοτικού Πλαισίου Στήριξης- ένα χρόνο παραπάνω το 2009, οι
απώλειες θα ήταν τραγικές από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήρι-
ξης. Και το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, δυόµισι χρόνια µετά,
δεν έχει ξεκινήσει γιατί δεν έχει ετοιµότητα, γιατί το 2009 έχετε
τη µικρότερη διασφάλιση πόρων για τα συγχρηµατοδοτούµενα
έργα και προγράµµατα: δηλαδή, για την έναρξη του ΕΣΠΑ και
την ολοκλήρωση του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης. Από την
άλλη η φορολογική και εισοδηµατική πολιτική που ασκήσατε
αυτά τα χρόνια µαζί µε την ανεξέλεγκτη κερδοσκοπία αποµείω-
σαν δραστικά την αγοραστική δύναµη της µεγάλης πλειοψηφίας
των πολιτών.

Αυτά είναι τα δύο µεγάλα ρήγµατα που δηµιουργήθηκαν στα
χρόνια σας. Υπήρχαν και τα προηγούµενα χρόνια, αλλά έγιναν
εκρηκτικά. Αντί να τα καλύψετε πατώντας στα κεκτηµένα και τις
επιτυχίες των προηγούµενων χρόνων, υπονοµεύσατε τις επιτυ-
χίες και κάνατε εκρηκτικά τα ελλείµµατα τόσο της περιφερεια-
κής ανάπτυξης όσο και της κοινωνικής συνοχής. Αυτά τα δύο
ελλείµµατα είναι που κάνουν εκρηκτική την κατάσταση στη χώρα,
δηµιουργούν αδιέξοδα και ανασφάλεια και τώρα η διεθνής οικο-
νοµική κρίση θα πατήσει πάνω σε µία αδύναµη και ανοχύρωτη
οικονοµία. Μία οικονοµία που θα µπορούσε να περάσει πολύ λι-
γότερο επώδυνα τη διεθνή κρίση, γιατί δεν έχει τα δύο προβλή-
µατα που έχουν άλλες οικονοµίες: Πρώτον, το τραπεζικό µας
σύστηµα δεν έχει το πρωτογενές πρόβληµα των τοξικών οµολό-
γων, άρα δεν χρειάζονται τα εκατοντάδες δισεκατοµµύρια για να
διασωθεί –και το είδαµε αυτό στην πράξη- και δεύτερον, η οικο-
νοµία µας δεν είναι εξωστρεφής.
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Το 10% του ΑΕΠ των εξαγωγών του 2003, παρ’ όλη την αντα-
γωνιστικότητα που βελτιώσατε, κατέληξε το 2008 σε 7,2%. Μόνο
η τουριστική δραστηριότητα είναι η αποκλειστική σχεδόν εξω-
στρεφής δραστηριότητα και είναι µπροστά µας οι επιπτώσεις της
κρίσης από τη διεθνή ύφεση. Τώρα, λοιπόν, µπαίνουµε ουσια-
στικά στις επιπτώσεις της διεθνούς οικονοµικής κρίσης. Μέχρι
τώρα κυρίως ήταν οι επιπτώσεις της δικής σας πολιτικής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω λέγοντας –απαντώ και στο Κοµµουνιστικό
Κόµµα- ότι είµαστε υπέρ της επαναδιαπραγµάτευσης των συµ-
βάσεων παραχώρησης για τα έξι µεγάλα οδικά έργα, γιατί εκεί
µέσα δεν αποπληρώνεται µόνο ο παραχωρησιούχος µε τα κεφά-
λαια που βάζει και φυσικά έχει και το εύλογο κέρδος του –δεν
είναι στιγµή να το αξιολογήσουµε αυτό- διότι, όπως έχει παρα-
δεχθεί ο κύριος Υπουργός, έχει ενσωµατωθεί περίπου το 70%
των εσόδων από την εκµετάλλευση των έργων αυτών στα τριά-
ντα χρόνια από τον παραχωρησιούχο, αλλά είναι έµµεσοι τοπικοί
και περιφερειακοί φόροι για το ελληνικό κράτος, το οποίο θα
χρησιµοποιήσει αυτούς τους φόρους µελλοντικά για να κάνει δη-
µόσια έργα ή για την οικονοµική του πολιτική.

Είναι η πιο νεοφιλελεύθερη και βάρβαρη τοπική επιβάρυνση.
Όταν ολοκληρωθούν τα διόδια, όπως αναφέρονται στις συµβά-
σεις και µπουν και τα δεκατρία διόδια της Εγνατίας, δεν θα βγαί-
νει από το σπίτι του ο κόσµος γιατί δεν θα έχει να πληρώνει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Θα έχει να πληρώνει την εφορία που είναι δυσβάσταχτη, τις

τράπεζες καθώς η υπερχρέωση των επιχειρήσεων και των νοι-
κοκυριών είναι εκρηκτική και είναι το πιο µεγάλο αδιέξοδο και
τρίτον θα έχει να πληρώνει καθηµερινά όλους αυτούς τους ειδι-
κούς τοπικούς και περιφερειακούς φόρους.

Γι’ αυτό έχουµε προτείνει την επαναδιαπραγµάτευση. Το κρά-
τος δεν έχει κανένα λόγο να εισπράττει αυτούς τους έµµεσους
φόρους και µάλιστα µ’ αυτόν τον ιδιοτελή και δόλιο, κρυφό
τρόπο. Θα πέσουν κατακόρυφα τα διόδια και τα έργα πράγµατι
θα γίνουν αναπτυξιακά και παραγωγικά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Στη δευτεροµιλία µου θα αναφερθώ και στα άλλα ειδικότερα
θέµατα.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Λαφαζάνης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Συζητούµε την πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος

Ελλάδας για την κατάργηση σειράς έµµεσων φόρων σε µία πε-
ρίοδο που η Κυβέρνηση ετοιµάζει µία τροµακτική φορολογική
επιδροµή, ένα νέο φορολογικό τσουνάµι.

Σήµερα, όλοι οι τίτλοι των εφηµερίδων, κύριε Υφυπουργέ, γρά-
φουν ότι το µεσηµέρι θα ανακοινώσετε νέους βαρύτατους έµµε-
σους φόρους, οι οποίοι θα πλήξουν κατά βάση τα πλατιά λαϊκά
στρώµατα. Θα είναι φόροι που µπορεί να φθάσουν τα
2.000.000.000 ευρώ ή και να τα ξεπεράσουν.

Και ερωτώ: Σε µία περίοδο κρίσης, σε µία περίοδο υποβάθµι-
σης των εισοδηµάτων, σε µία περίοδο ανεργίας και απολύσεων,
έρχεστε αυτήν τη στιγµή να επιβαρύνετε τα λαϊκά στρώµατα µε
νέες έµµεσες φορολογίες; Και τι συνιστά αυτό, αν δεν συνιστά
ένα εθνικό και κοινωνικό έγκληµα, µία βαθύτατη αντιλαϊκή και
αντικοινωνική πολιτική;

Αν αυξήσετε κατά 20%, όπως γράφεται, τον ειδικό φόρο στα
καύσιµα, ποιος θα τον πληρώσει αυτόν τον ειδικό φόρο; Ποιοι
θα επιβαρυνθούν; Θα επιβαρυνθούν πρώτα απ’ όλα και κυρίως
αυτοί που έχουν ένα αυτοκίνητο και κάνουν χρήση βενζίνης. Θα
την τινάξετε στον αέρα σε µία εποχή που ανεβαίνει και που τα

καρτέλ εδώ κερδοσκοπούν σε βάρος των λαϊκών στρωµάτων.
Επίσης, πάτε να αυξήσετε το τέλος στην κινητή τηλεφωνία και

να βάλετε τέλος στα καρτοκινητά, εκεί που δεν υπήρχε. Έλεος!
Το καρτοκινητό είναι ένα µέσο επικοινωνίας το οποίο κατ’ εξο-
χήν χρησιµοποιούν τα λαϊκά στρώµατα, ιδιαίτερα η νεολαία των
500-600 ευρώ, οι µαθητές, οι φοιτητές, κ.λπ., άνθρωποι που δεν
έχουν καν εισοδήµατα. Και πάτε εδώ να επιβαρύνετε και αυτούς
που δεν έχουν τίποτα για να τους πάρετε; Αυτή η φοροεπιδροµή,
η οποία θα ανακοινωθεί σήµερα, δείχνει το αντιλαϊκό, το αντικοι-
νωνικό σας πρόσωπο, δείχνει ότι δεν ενδιαφερόσαστε για µια διέ-
ξοδο από την κρίση. Γι’ αυτό που ενδιαφερόσαστε µέσα στην
κρίση είναι να επιρρίψετε τα βάρη στον ελληνικό λαό και να αυ-
ξήσετε τα κέρδη για το κεφάλαιο, να στηρίξετε το µεγάλο κε-
φάλαιο.

Την ίδια µέρα βεβαίως είδαµε να ανακοινώνονται και τα µέτρα
για τον ΟΣΕ, ένα µνηµείο αντεργατικών µεθοδεύσεων µε τη λε-
γόµενη εργασιακή εφεδρεία. Τρεις χιλιάδες εργαζόµενοι στον
ΟΣΕ στην ουσία θα χάσουν τα εργασιακά δικαιώµατά τους και
τις εργασιακές τους προοπτικές. Ταυτόχρονα, βεβαίως, θα επι-
πέσετε επί των καταναλωτών, επί των χρηστών των σιδηροδρο-
µικών υπηρεσιών µε υπέρογκες αυξήσεις που θα ξεκινήσουν από
την 1η Αυγούστου, όπως ανακοινώσατε, κατά 33%. Πρόσθετα
βάρη, λοιπόν, στον ελληνικό λαό, πρόσθετα βάρη για τις συ-
γκοινωνίες. Και αυτό σε µια κατεύθυνση όπου τον ΟΣΕ ή ιδιαί-
τερα τα «φιλέτα» του θέλετε να τα προχωρήσετε και να τα
παραχωρήσετε σε ιδιωτικά συµφέροντα.

Τα ίδια µε τον Σκαραµαγκά αυτήν την περίοδο. Ο Σκαραµα-
γκάς είναι ετοιµόρροπος, είναι µεταξύ φθοράς και αφθαρσίας. Οι
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ ξεκίνησαν την απαξίωση, την ιδιωτικο-
ποίηση και τη διάλυση των ναυπηγείων, ερχόσαστε εσείς να την
ολοκληρώσετε αυτήν την ώρα και κινδυνεύουν να µείνουν στο
δρόµο χιλιάδες εργαζόµενοι µετά και από αυτό που έγινε µε τον
«ΕΛΕΥΘΕΡΟ ΤΥΠΟ», αυτό το πρωτοφανές και βάρβαρο κλείσιµο
του συγκροτήµατος του Τύπου, που αφήνει στο δρόµο πεντακό-
σιες οικογένειες.

Και ακόµα χειρότερα να υπογραµµίσω, κύριε Υπουργέ, αυτό
που ξαναδιάβασα χθες στις εφηµερίδες και που ανακοίνωσε η
Ευρωπαϊκή Νοµισµατική Επιτροπή: τη µεγαλύτερη ληστεία που
έχει συντελεστεί σε βάρος των ευρωπαϊκών λαών. Βγήκε η Ευ-
ρωπαϊκή Νοµισµατική Επιτροπή και ανακοίνωσε ότι η Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα θα δώσει –δίνει σήµερα, Πέµπτη- 420.000.000.000
ευρώ σε χίλιες διακόσιες ευρωπαϊκές τράπεζες. Και το επιτόκιο
της παρέµβασής της εκτός αγοράς 1%. Έλεος!

Ποιοι στηρίζουν αυτές τις άθλιες µεθοδεύσεις, αυτήν την τρο-
µακτική κλοπή δηµοσίου χρήµατος µε τη νοµισµατική πολιτική
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, δήθεν ανεξάρτητης; Τις
στηρίζουν κυβερνήσεις σαν τις δικές σας, τις στηρίζουν κυβερ-
νήσεις σοσιαλοδηµοκρατικές. Εδώ αυτήν την πολιτική τη στηρί-
ζει το δικοµµατικό σύστηµα. Ουδείς µιλάει γι’ αυτήν τη ληστεία,
όταν το δηµόσιο υποχρεώνεται να δανείζεται µε όρους αγοράς,
µε επιτόκια που προσεγγίζουν το 6%. Κι έρχονται οι τράπεζες
που παίρνουν και δανειοδοτούν το δηµόσιο µε αυτά τα οµόλογα
µε 6%, παίρνουν τα οµόλογα του δηµοσίου και τα καταθέτουν
στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Και τώρα και χωρίς κατά-
θεση οµολόγων δανείζονται µε 1% σε ποσά, τα οποία είναι απε-
ριόριστα, εκτός αγοράς. Αυτό δεν είναι ο ορισµός της πιο άγριας
ληστείας που έχει γίνει ποτέ στην ιστορία της ανθρωπότητας; Οι
χειρότεροι τοκογλύφοι που έχουν περιγραφεί από µεγάλους
συγγραφείς για τα άθλια έργα τους δεν µπορούν να εφαρµόσουν
τέτοιου είδους πολιτικές. Και δεν υπάρχει καµµία αντίδραση. Κι
έρχεται το δηµόσιο, δηλαδή, ο Έλληνας φορολογούµενος, να
πληρώνει δυσβάσταχτους τόκους που ξεπερνούν τα
13.000.000.000 µε 14.000.000.000 ευρώ κατ’ έτος για το δηµόσιο
χρέος, διότι εσείς θέλετε να υπηρετήσετε τα συµφέροντα των
τραπεζιτών. Γι’ αυτόν το λόγο τα πληρώνει το ελληνικό δηµόσιο,
ο Έλληνας φορολογούµενος, του οποίου η θέση θα ήταν άλλη,
εάν ίσχυαν διαφορετικές πολιτικές, σαν κι αυτές που επανειληµ-
µένα σας προτείνουµε, αλλά «στου κουφού την πόρτα όσο θέ-
λεις βρόντα».

Έρχοµαι στις συγκεκριµένες προτάσεις, τις οποίες κατέθεσε
το Κοµµουνιστικό Κόµµα µε την πρόταση νόµου που έχουµε

634 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



µπροστά µας. Όπως είπα και στην επιτροπή, εµείς είµαστε θετι-
κοί, ψηφίζουµε επί της αρχής το σχετικό νοµοσχέδιο. Θέλουµε
όµως να κάνουµε ορισµένες παρατηρήσεις επί των άρθρων, τις
οποίες θεωρούµε αρκετά χρήσιµες και κρίσιµες. Βλέπω εδώ ότι
το Κοµµουνιστικό Κόµµα προτείνει την κατάργηση του ΦΠΑ στα
είδη διατροφής, εκπαίδευσης, υγείας, στα οικιακά, στα τιµολόγια
ηλεκτρικής ενέργειας, στα τιµολόγια των τηλεπικοινωνιών,
ύδρευσης και αποχέτευσης.

Τα είδη διατροφής, όµως δεν είναι όλα οµοιογενή. Υπάρχουν
είδη διατροφής τα οποία είναι πολυτελείας και τα οποία είναι πα-
νάκριβα και αγοράζονται από αυτούς που έχουν πανύψηλα ει-
σοδήµατα. ∆εν καταλαβαίνω γιατί να καταργηθεί ο ΦΠΑ και γι’
αυτά τα είδη πολυτελείας.

Το οικιακό τιµολόγιο για το ηλεκτρικό ξεκινάει από ένα ορι-
σµένο ύψος και µπορεί να φτάνει σε 1.500, 2000, 2.500, 3.000
ευρώ. Οικιακό είναι το τιµολόγιο µιας γκαρσονιέρας, οικιακό είναι
το τιµολόγιο σε ένα δυάρι, σε ένα τριάρι, οικιακό είναι και το τι-
µολόγιο σε µια έπαυλη. Θα έχουν ίση µεταχείριση κατά την πρό-
ταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος και αυτοί οι οποίοι
έχουν µια πολύ υψηλή κατανάλωση στην ηλεκτρική ενέργεια µε
αυτούς οι οποίοι δυσκολεύονται να τα φέρουν βόλτα και έχουν
ένα σπίτι και ο λογαριασµός είναι πολύ µικρός; Και το κράτος
δεν θα θέλει να εισπράξει κάποια έσοδα από αυτούς που έχουν
πολυτελείς κατοικίες, µεγάλες κατοικίες και ξοδεύουν και σπα-
ταλούν καµµία φορά και το ρεύµα; Το ίδιο θα έλεγα για την
ύδρευση. Υπάρχουν βίλες µε τεράστιες πισίνες, οι οποίες ξο-
δεύουν αρκετό νερό. Τα κυβικά είναι πάρα πολλά. Γιατί να έχουν
την ίδια µεταχείριση αυτοί µε τον άλλον που χρησιµοποιεί το
νερό αποκλειστικά για κατανάλωση; Το ίδιο θα πρόσθετα για τις
τηλεπικοινωνίες.

Εποµένως εµείς θα προτείναµε το διαχωρισµό στα οικιακά
αυτά τιµολόγια µέχρι ενός ορισµένου ύψους τουλάχιστον. Και
στα είδη διατροφής θα επικεντρώναµε το ενδιαφέρον µας για
την κατάργηση του ΦΠΑ κυρίως στα είδη πλατιάς λαϊκής κατα-
νάλωσης.

Τώρα η δεύτερη παρατήρηση που θέλω να κάνω. Η µείωση
του ΦΠΑ και η κατάργησή του προτείνεται προφανώς για να ανα-
κουφιστούν τα πλατιά λαϊκά στρώµατα. Αυτό είναι σωστό ως λο-
γική και ως κατεύθυνση. Μπορεί να µειωθεί ή και να καταργηθεί
ο ΦΠΑ σε πάρα πολλά είδη, αλλά να δούµε να µην πέφτουν οι
τιµές στην αγορά, ενώ στο αντίστροφο είναι βέβαιο. Όποτε έχει
αυξηθεί ο ΦΠΑ έστω και µε µια µονάδα, το κόστος της αύξησης
του ΦΠΑ µετακυλύεται αυτόµατα στον καταναλωτή από τις επι-
χειρήσεις και τους επιχειρηµατικούς οµίλους. Εάν µειώσεις το
ΦΠΑ, δεν σηµαίνει κατ’ ανάγκη ότι θα µειωθούν και οι τιµές ή αν
τον καταργήσεις, αντίστοιχα τουλάχιστον. Μπορεί και να µη µει-
ωθούν και καθόλου. Και έχουµε άφθονα τέτοια παραδείγµατα.

Το πρώτο και κύριο παράδειγµα που έκανε η κυβέρνηση
Μπράουν µε τη δραστική µείωση του ΦΠΑ στην Αγγλία η οποία
όµως δεν µετακυλήστηκε στον καταναλωτή και διαµορφώθηκε
εκεί πέρα µια κατάσταση µεγάλων αντιδράσεων. Στην ουσία λει-
τούργησε, δηλαδή, ως επιδότηση στον επιχειρηµατία και όχι ως
διευκόλυνση στον καταναλωτή αυτή η µείωση του ΦΠΑ.

Για να αποφευχθεί αυτό, η σχετική πρόταση θα έπρεπε να συ-
νοδευτεί µε µέτρα ουσιαστικού και αυστηρού ελέγχου των τιµών,
ώστε να εξασφαλιστεί ακόµα και µε διατίµηση ότι η µείωση ή η
κατάργηση του ΦΠΑ θα συνοδευτεί µε ανάλογη µείωση των
τιµών προκειµένου να ανακουφιστεί ο καταναλωτής.

Να κάνω µια παρατήρηση για το θέµα των διοδίων µε το οποίο
συµφωνούµε, µε την πλήρη κατάργηση των διοδίων. ∆εν είναι
δυνατόν να µας λέτε για συµβάσεις παραχώρησης διότι το δη-
µόσιο δεν µπορεί να κατασκευάσει δρόµους, δεν µπορεί να κα-
τασκευάσει εθνικές οδούς και εποµένως παραχωρούνται σε
ιδιώτες για να εισπράττουν οι ιδιώτες στη συνέχεια πανύψηλα
διόδια, µε τα οποία κερδοσκοπούν σε βάρος του ελληνικού λαού.
Και έρχεται αυτήν τη στιγµή το ΠΑΣΟΚ να µας πει ότι έχει κάνει
και κριτική σε αυτήν την οπτική και τη λογική της Κυβέρνησης, τη
στιγµή που εγκαινίασε το ΠΑΣΟΚ αυτές τις µεθοδεύσεις. Η Ατ-
τική Οδός είναι το πλέον χαρακτηριστικό παράδειγµα. Πληρώ-
νουν όλοι κάθε µέρα, όσοι τουλάχιστον περνάνε από εκεί,
πανύψηλα διόδια σ’ ένα δρόµο φοβερής κυκλοφορίας, τεράστιας

κυκλοφορίας από την οποία κερδίζουν. Ποιοι κερδίζουν; Κερδί-
ζουν οι κάτοχοι των δρόµων µε τις απαράδεκτες συµβάσεις που
έχουν γίνει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Εγώ θα έλεγα ότι η κατάργηση των διοδίων πρέπει να είναι
πλήρης και καθολική για αυτοκίνητα µικροµεσαίου κυβισµού. Για
παράδειγµα, για αυτοκίνητα µε κυβισµό πάνω από δύο χιλιάδες
κυβικά θα έπρεπε να καταβάλουν ένα διόδιο, προκειµένου να
έχει έναν πόρο πρόσθετο το δηµόσιο, διότι αυτοί δεν είναι ανα-
ξιοπαθούντες.

Τελειώνω, λέγοντας ότι άκουσα και µία θεωρητική κάπως συ-
ζήτηση για το συντηρητικό και για το νεοφιλελεύθερο µοντέλο
και αυτούς που είναι κάτι µεταξύ ενός κράτους που θα παίζει
ρόλο ρυθµιστικό στην αγορά και άλλους που δεν είναι και είναι
υπέρ της κατάργησης της αγοράς. Και αυτή την ωραία διάλεξη
την άκουσα από τον αξιότιµο εισηγητή της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης. Θα ήθελα να του πω το εξής απλό. Ποιος εγκαινίασε
και εµπέδωσε το νεοφιλελεύθερο µοντέλο σε αυτήν τη χώρα;
Ήταν οι κυβερνήσεις του κ. Σηµίτη, οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.
Την προσπάθεια βέβαια την έκανε η κυβέρνηση του κ. Μητσο-
τάκη, αλλά δεν πρόλαβε να την ολοκληρώσει, έπεσε και ήλθε το
ΠΑΣΟΚ και συνέχισε και εµπέδωσε αυτό ακριβώς το µοντέλο
που ζούµε σήµερα και το οποίο περνάει βαθύτατη κρίση.

Με αυτές τις σκέψεις συµφωνούµε και θα ψηφίσουµε επί της
αρχής την πρόταση νόµου µε τις παρατηρήσεις, τις οποίες ανέ-
φερα, που κατέθεσε το ΚΚΕ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Λαφαζάνη.
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Θα κάνουµε µερικές επισηµάνσεις ως εισαγωγή για την ελλη-
νική οικονοµία, δίκην διαγνώσεως, διότι ο ασθενής είναι κλινικά
νεκρός. Και αναφέροµαι στην ελληνική οικονοµία, κύριε
Υπουργέ, και το ξέρουµε όλοι αυτό. Βέβαια εσείς δικαιολογείτε
την κατάσταση αυτή, την ιατρική, ως αποτέλεσµα ή απότοκο, αν
θέλετε, της οικονοµικής κρίσεως. Εµείς διαφωνούµε. Η ελληνική
οικονοµία έχει τα δικά της διαρθρωτικά προβλήµατα, τις δικές
της αγκυλώσεις, όχι ως επακόλουθο της οικονοµικής κρίσεως,
αλλά λόγω συγκεκριµένων µέτρων που ποτέ δεν ελήφθησαν.

Να κάνουµε, λοιπόν, τις διαγνώσεις. Ο οικογενειακός προϋ-
πολογισµός είναι σε αδιέξοδο. Αυτό το ξέρουµε όλοι µας είναι
δεδοµένο. Το οικογενειακό εισόδηµα υπολείπεται των δαπανών
βασικής διαβιώσεως. ∆ηλαδή, δεν φθάνουν τα χρήµατα σε µία
οικογένεια να µπορέσει να διαβιώσει ορθά, καλά, ευπρεπώς και
αξιοπρεπώς. Η δαπάνη βασικής διαβίωσης αυξήθηκε τα τέσσερα
τελευταία χρόνια κατά 35%. ∆ηλαδή, µία οικογένεια χρειάζεται
35% παραπάνω χρήµατα φέτος απ’ ό,τι πριν από τέσσερα χρό-
νια. Οι φόροι (έµµεσοι, άµεσοι) έχουν αυξηθεί, άσχετα εάν λέτε
εσείς ότι τους έχετε µειώσει. ∆εν είναι έτσι τα πράγµατα, κύριε
Υπουργέ. Τα τέλη κυκλοφορίας ανέβηκαν κατά 39%, οι ιδιωτι-
κές δαπάνες υγείας αυξήθηκαν 45%, η ιδιωτική δαπάνη για την
παιδεία αυξήθηκε 99%, οι οικονοµικές επιπτώσεις από τη µεί-
ωση του πραγµατικού εισοδήµατος οδηγούν τους πολίτες σε
υπερδανεισµό -δηλαδή αναγκάζεται ο πολίτης να δανειστεί από
τις τράπεζες, τις οποίες χαϊδεύετε, τους δίνετε και χρήµατα
απλόχερα, λες και οι τράπεζες είναι ευαγή ιδρύµατα ή είναι ιδρύ-
µατα που δίνουν χρήµατα µόνο και µόνο για να κάνουν καλό στον
τόπο, δεν τα δίνουν, τοκογλυφικές οι συµπεριφορές τους- η
πτώση του βιοτικού επιπέδου είναι δεδοµένη. Για όλα αυτά θα
µπορούσα να πω και νούµερα, αλλά τα προσπερνώ.

Να ρωτήσω τι οικονοµία έχει η Ελλάδα. Εγώ γνωρίζω, κύριε
Τζαβάρα, εκλεκτέ µου φίλε, ότι η Γερµανία, η Γαλλία, η Αγγλία
περνούν µια συγκεκριµένη οικονοµική κρίση, διότι έχουν παρα-
γωγική διαδικασία, διότι, δηλαδή, παράγουν προϊόντα, τα οποία
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παγκοσµίως δεν µπορούν να πωληθούν, διότι δεν υπάρχει χρήµα
–λέω µια περιοχή- στην Αφρική ή στην Ασία ή στην Ευρώπη, µε
συνέπεια τα αυτοκίνητα να παραµένουν στις αντιπροσωπείες ή
τα διάφορα άλλα προϊόντα που είναι βιοµηχανικά να παραµένουν
εκεί, που σηµαίνει ότι η οικονοµική κρίση αλυσιδωτά πέφτει και
πηγαίνει και µετακυλύεται στα κράτη. Ρωτώ λοιπόν: Η Ελλάδα τι
παράγει; Ας µου πουν τι παράγει η Ελλάδα σήµερα. Και να πω και
το εξής: Η κατάρρευση της οικονοµίας της Αµερική, κύριε
Υπουργέ, οφείλεται στο γεγονός ότι η Αµερική σταµάτησε να
κάνει παραγωγή και έκανε εισαγωγές. Έδινε δολάριο, το τύπωνε
και απλά έπαιρνε προϊόντα. Αυτή είναι η αλήθεια.

∆εν είχε παραγωγή. Ακόµα και οι βιοµηχανίες της είχαν πάει
στην Κορέα, στην Ινδία. Συνέπεια είχε να έλθει και να καταρρεύ-
σει το σύστηµα.

Όταν, λοιπόν, η Ελλάδα δεν παράγει τίποτα, δεν έχει παρα-
γωγική διαδικασία, δεν κάνει εξαγωγές. Όταν δεν κάνει εξαγω-
γές και κάνει µόνο εισαγωγές, να το έλλειµµα στο ισοζύγιο. Θα
µου πείτε, φταίει η Κυβέρνηση; Φταίει και η Κυβέρνηση, όπως
φταίνε και οι προηγούµενοι. Γιατί φταίνε οι προηγούµενοι, κύριε
Υπουργέ, κι εσείς; ∆ιότι το ΠΑΣΟΚ τη δεκαετία του ’80 και του ’90
έκανε το εξής εφεύρηµα, που είναι παγκόσµια πατέντα: Επιδό-
τησε επιχειρήσεις ελληνικές από τη βόρεια Ελλάδα, κλωστοϋ-
φαντουργίες, να πάνε στη Βουλγαρία, να πάνε στη Ρουµανία.
Ερήµωσε η κλωστοϋφαντουργία στη Βόρεια Ελλάδα. Ξέρετε τι
σηµαίνει να κλείνει µία βιοµηχανία; ∆εν είναι απλά ότι κλείνει το
εργοστάσιο, αλλά κλείνουν και οι παράµετρες παραγωγικές δια-
δικασίες, το φασόν, η βιοτεχνία, το προϊόν το οποίο πουλάτε και
κερδίζει ΦΠΑ το κράτος. Έστειλε, λοιπόν, µε χρήµατα του ελλη-
νικού λαού επιδότηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης στη Βουλγαρία.
Άρα, λοιπόν, ο παραγωγικός ιστός καταρρέει.

Ρωτώ για ακόµα µία φορά: Πως είναι δυνατόν µία χώρα η
οποία δεν έχει παραγωγή, να περιµένει ανάπτυξη; Υπάρχει αντι-
φατικότητα.

Να σας πω επίσης και το εξής: Έχετε απόλυτο δίκιο που µι-
λάτε για αποκρατικοποιήσεις. ∆ιότι οι εταιρείες αυτές είναι µέσα,
έχουν πρόβληµα, δεν βγάζουν κέρδη. Ναι, αλλά ελάτε που εσείς
και οι προηγούµενοι αποκρατικοποιείτε, ξεπουλάτε κερδοφόρες
επιχειρήσεις. Γιατί κανείς κεφαλαιοκράτης δεν θα πάει να πάρει
µία χρεοκοπηµένη εταιρεία, θα πάρει µία κερδοφόρα έστω και
µε 5 ευρώ.

Αυτό έγινε και µε τον ΟΤΕ. Τις ξεπουλάτε. ∆ικαίωµά σας, Κυ-
βέρνηση είστε ό,τι θέλετε κάνετε. Ναι, αλλά η τρύπα των ελ-
λειµµάτων διογκώνεται. Άρα, ξεπουλάµε επιχειρήσεις για να
κλείσουµε τρύπες και το έλλειµµα µεγαλώνει. Κάτι δεν πάει καλά.
Αυτή είναι η αλήθεια.

Αν θέλετε να µιλήσουµε µε αριθµούς, ακούστε, κύριε Υπουργέ,
την παραγωγική διαδικασία: Ποιος ελέγχει την αγορά σήµερα;
Θα σας πω εγώ. Στα γαλακτοκοµικά προϊόντα συγκεκριµένη εται-
ρεία ελέγχει το 70% των γαλακτοκοµικών, σε µία χώρα που δεν
µπορεί να ταΐσει τα παιδιά της σε γάλα και κάνει εισαγωγές γά-
λακτος 10.000.000.000 ευρώ ετησίως. Μία χώρα όπως η Ελ-
λάδα, που ο κτηνοτρόφος δεν µπορεί να φάει, να επιβιώσει, γιατί
το παίρνει το καρτέλ το γάλα του έναντι πινακίου φακής και κά-
νουµε εισαγωγές γάλακτος από το Βέλγιο, την Ολλανδία και τη
∆ανία, που οι χώρες αυτές είναι ίσες µε τη Μακεδονία και τη
Θράκη και τους δίνουµε 10.000.000.000 ευρώ! ∆εν µπορεί η Ελ-
λάδα να παράγει γάλα; ∆εν µπορούµε εµείς να έχουµε γαλακτο-
κοµικά; Ελέγχεται από µία εταιρεία. Η ίδια εταιρεία του
συγκεκριµένου ανδρός ελέγχει κατεψυγµένα προϊόντα, φαγητό
που τρώµε, ελέγχει φαστφουντάδικα, ελέγχει τράπεζες, ελέγχει
ουσιαστικά αυτόν τον παραγωγικό ιστό.

Να σας πω για το νερό. Ακόµα και το νερό που πίνει ο Έλλη-
νας ελέγχεται από συγκεκριµένα καρτέλ, είτε στο µπουκάλι από
µία εταιρεία συγκεκριµένη, η «3Ε» που ελέγχεται από συγκεκρι-
µένο τραστ πολυεθνικής και το οποίο επαναλαµβάνω ελέγχει το
νερό, είτε µέσω Χρηµατιστηρίου η «SUEZ» εταιρεία της «ΕΥΑΘ»
θα πάρει και άλλο πακέτο τώρα. Και δεν ψάχνετε να βρείτε ποια
είναι η περιβόητη «SUEZ» και πουλάτε και εκεί το νερό! ∆ηλαδή,
το νερό το έχουν οι ιδιώτες. Όλα αυτά που τρώνε οι πολίτες, τα
ελέγχουν οι ιδιώτες.

Ποιοι, λοιπόν, έφτιαξαν αυτήν την κατάσταση; Εσείς, κύριε

Υπουργέ, και οι προηγούµενοι. Όταν µία χώρα λέει ότι έχει έλ-
λειµµα 300.000.000.000 χρέος, εδώ µε προβληµατίζει. ∆έκα χι-
λιάδες Έλληνες έχουν δέκα χιλιάδες off shore εταιρείες. Ετησίως
ο τζίρος των εταιρειών αυτών –Εφηµερίδα τα «ΝΕΑ»- είναι
500.000.000.000 ευρώ. ∆έκα χιλιάδες πραιτοριανοί του συστή-
µατος έχουν off shore εταιρείες ανεξέλεγκτες και έχουν
500.000.000.000 ευρώ ετησίως κατατεθειµένα. Και η Ελλάδα ως
χώρα, δέκα εκατοµµύρια Έλληνες, χρωστούν 300.000.000.000
ευρώ. Αν αυτό δεν είναι αντιφατικό, τι µπορεί να είναι; Μιλάµε
για οικονοµία, golden boys.

Φωνάζω, τι θα γίνει µε αυτά τα παιδιά, τα δικά µας παιδιά, τα
γαλάζια παιδιά και τα πράσινα παλαιότερα, τα golden boys σας;
Θα περικόψετε τους µισθούς τους; Μην µου πείτε ότι από δια-
κόσιους πενήντα τους φορείς τους κάνατε εκατό ή εβδοµήντα.
∆εν είναι αυτό το πρόβληµά µας.

Πρόσφατα έγινε πάλι κάτι παρόµοιο. ∆εν µπορεί κάποιος να
παίρνει 10.000 ευρώ το µήνα. ∆εν γίνεται. Παραπάνω από το
µισθό του Βουλευτή; Όλοι βρίζουν τους Βουλευτές ότι αµείβο-
νται καλά και παίρνουν 6.000 ευρώ και τα golden boys παίρνουν
10.000 ευρώ, 15.000 ευρώ, 20.000 ευρώ και αυτοί είναι στο απυ-
ρόβλητο. Καλύτερα να είσαι golden boy παρά να είσαι Βουλευ-
τής.

Επίσης όσον αφορά τα καρτέλ δεν θα πω τίποτα. Έχω κουρα-
στεί να τα φωνάζω.

Ακούστε –απευθύνοµαι στο ΚΚΕ τώρα µε πολύ συµπάθεια- εάν
θέλουµε να καταλάβουµε πώς είναι συγκροτηµένη η ελληνική οι-
κονοµία, δεν πρέπει να πάµε κατευθείαν από το κεφάλι, αλλά να
ξεκινήσουµε από τα πόδια, από τη βάση. Η ελληνική οικονοµία
λοιπόν είναι παρασιτική. Αυτό είναι αλήθεια. Έχουµε ένα κράτος
το οποίο οικοδοµήθηκε στην παροχή υπηρεσίας των δηµοσίων
υπαλλήλων, γιατί δεν παράγουµε τίποτα, αυτό είναι η αλήθεια, ας
µην εθελοτυφλούµε. ∆εν έχουµε βιοµηχανία, δεν έχουµε τίποτα.
Ούτε αγροτική οικονοµία έχουµε ούτε κτηνοτροφία. Αυτό δεν
έγινε τυχαία -συµφωνώ µε το ΚΚΕ- έγινε εκ δόλου.

∆ιότι δεν µπορεί να είναι τυχαία αυτή η εµµονή κάποιων να πά-
ρουν αντιαγροτικά ή αντικτηνοτροφικά µέτρα. Έγινε εκ δόλου
γιατί κάποιοι έπρεπε να κερδίζουν από τις αγορές των προϊό-
ντων, τα καρτέλ. Κάποιοι έπρεπε να πίνουν το αίµα των αγροτών
και των κτηνοτρόφων, τα καρτέλ. Υπηρετούν τα καρτέλ, αυτή
είναι η αλήθεια. Όταν λέτε κατάργηση του ΦΠΑ, ο προϋπολογι-
σµός και κάθε προϋπολογισµός δυστυχώς –δεν θα πω ευτυχώς-
βασίζεται σε κάποια έσοδα. Έσοδα 16.000.000.000 ευρώ είναι ο
ΦΠΑ. Κι εγώ λέω να καταργήσουµε το ΦΠΑ, να καταργήσουµε
τα πάντα. ∆εν είναι λύση αυτή διότι πολύ απλά τα 16.000.000.000
ευρώ από πού θα βγουν; Να χτυπηθούν τα καρτέλ; Τους βλέπετε
ικανούς; Να χτυπηθεί το τραστ; Τους βλέπετε ικανούς; ∆εν τους
βλέπω εγώ. Άρα, λοιπόν, πρέπει να δώσουµε άλλες προτάσεις.

Παραοικονοµία: Καλά κάνατε προτάσεις για το ΦΠΑ, όµως δεν
σας ακούω να λέτε –κι εδώ είµαι βέβαιος γι’ αυτό που θα πω- ότι
5.000.000.000 ευρώ οι κακόµοιροι οι µετανάστες τα παίρνουν
πουλώντας τσάντες, cd και dvd. Ζητάτε, δηλαδή, να καταργηθεί
ο ΦΠΑ. Γιατί δεν ψάχνουµε να βρούµε την παραοικονοµία των
5.000.000.000 ευρώ ετησίως από την παραοικονοµία των cd και
των τσαντών; ∆εν είναι χρήµατα που θα πάρει ο ελληνικός προ-
ϋπολογισµός; Να το πείτε και αυτό.

Επίσης υπάρχει και το άλλο: ∆εν µπορεί ένα εκατοµµύριο ερ-
γαζόµενοι ξένοι, µετανάστες, λαθροµετανάστες να εργάζονται
εδώ και να αµείβονται µε 40 ευρώ ο καθένας, δηλαδή
15.000.000.000 ευρώ το χρόνο. Έχουµε, λοιπόν, 15.000.000.000
ευρώ εκροή συναλλάγµατος προς την Αλβανία, την Αφρική και
οπουδήποτε αλλού. Φεύγει από την Ελλάδα το χρήµα αυτό και
πάει αλλού και αυτό πέρα από την εισφοροδιαφυγή όπου χάνουν
τα ασφαλιστικά ταµεία. Άρα, λοιπόν, υπάρχουν και άλλες αγκυ-
λώσεις. ∆εν είναι µόνο ο ΦΠΑ.

Συνεχίζω. Να δώσουµε 1.400 ευρώ. Εγώ, κύριε Βορίδη, κύριε
Γεωργιάδη, θα συµφωνήσω µαζί σας. Εµείς δίνουµε 2.000 ευρώ.
Η Νέα ∆ηµοκρατία να δώσει 2.200; Το ΠΑΣΟΚ έδωσε 2.500. Το
θέµα δεν είναι να λες τι θα δώσεις, το θέµα είναι αν µπορείς να
τα δώσεις. Για να ξεκινήσεις να λες 2.400 ευρώ, ξεκινάς από το
σπίτι σου. Εγώ έχω µία δική µου εταιρεία και λέω: «Θέλω να
δώσω 2.000 ευρώ στον τάδε µισθωτό». Στις εταιρείες που έχει το
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ΚΚΕ, στην Τυποεκδοτική, δίνετε 1.400 ευρώ µεροκάµατο; Είναι,
δηλαδή, εύκολο να το λες αλλά δύσκολο να το κάνεις. Ξεκινάµε,
λοιπόν, από την εταιρεία -την Τυποεκδοτική λέω εγώ- και δίνουµε
1.400 ευρώ στους εργαζόµενους, στους δικούς µας εργαζόµε-
νους. Άκουσα βέβαια την Πρόεδρό σας –κι έχει δίκιο εδώ η κ.
Παπαρήγα- να λέει ότι είναι εθελοντές και στρατολογηµένοι. Φαί-
νεται ότι οι εθελοντές και οι στρατολογηµένοι του ΚΚΕ δεν έχουν
ανάγκη να επιβιώσουν, γι’ αυτό λέω καµµιά φορά να λέµε συ-
γκεκριµένα πράγµατα µε συγκεκριµένες προτάσεις που να ευ-
σταθούν, αλλά πρώτα να κοιτάµε τα του οίκου µας, να ξεκινάµε
από το σπίτι µας.

∆εν θα πω για το µείζον θέµα του ελέγχου του κόµµατός σας
γιατί δεν δέχεστε έλεγχο. Βγάλατε –λέει- χαρτιά ορκωτών λογι-
στών. Εδώ εµπίπτει και το πολιτικό σύστηµα όλα τα κόµµατα να
ελέγχονται και για µένα δεν υπάρχει δικαιολογία µέσω κουπο-
νιών ούτε δική σας ούτε δική µας ούτε κανενός. Να γίνεται έλεγ-
χος στα κόµµατα γιατί τα κόµµατα παίρνουν χορηγίες. Από
ποιους τα παίρνουν; Ξέρετε τι κάνει ο χορηγός; Θα σας το πω για
να µην κοροϊδεύουµε το λαό. Λέει ο Βελόπουλος ο εφοπλιστής:
«Σας δίνω 1.000.000 ευρώ, δώστε µου κουπόνια». Το κόµµα είναι
διασφαλισµένο. Σε κουπόνια είναι. Ναι, αλλά ποιος έδωσε τα
λεφτά; Είναι η «SIEMENS», λέω εγώ για κάποιους άλλους; Είναι
ο Τσουκάτος και η παρέα του; Είναι η «ΜΙΖΕΝΣ»; Ποια εταιρεία
είναι αυτή που δίνει και παίρνει κουπόνια; Άρα λοιπόν ή θέλουµε
διαφάνεια στο πολιτικό σύστηµα εξ’ ολοκλήρου και καθ’ ολο-
κληρία, ή a la carte διαφάνεια δεν µπορεί να υπάρξει.

Συνεχίζω: Κατάργηση των διοδίων. Θέλετε να καταργήσουµε
τα διόδια. Συµφωνώ απόλυτα µαζί σας. Τις ρήτρες όµως που
υπέγραψαν οι κύριοι από δίπλα ποιος θα τις πληρώσει; Είναι
Σ∆ΙΤ. Είναι ουσιαστικά συνεργασία ιδιωτών –αν θέλετε κακώς-
µε το δηµόσιο. Υπάρχουν ποινικές ρήτρες. Θα µου πείτε και θα
έχετε και δίκιο και είναι και αυτό ένα επιχείρηµα: «Γιατί όταν κα-
θυστερεί η παράδοση του έργου δεν πληρώνει ρήτρα ο διαπλε-
κόµενος ή ο εργολάβος;». Ποιος θα τα βάλει µε τον
διαπλεκόµενο; Αυτοί που συντρώγουν και συµπίνουν; Μόνο ο κ.
Κακλαµάνης ορθώνει ανάστηµα κατά καιρούς εναντίον της δια-
πλοκής. Ποιος θα τα βάλει µαζί τους; ∆εν έχουν το ύψος, ούτε το
ύφος ούτε τη διάθεση να έλθουν σε κόντρα. Θα µου µιλήσετε για
προτάσεις. Υπάρχουν προτάσεις, τις καταθέσαµε άπειρες
φορές. Μπορούµε να λύσουµε το πρόβληµα. Ανάπτυξη, συγκε-
κριµένα µέτρα, τουρισµός. Έργα υποδοµών δεν έχει η Ελλάδα.
Μιλάµε για τουρισµό αλλά δεν έχουµε υποδοµές. Έχει «µαλλιά-
σει» η γλώσσα µου εδώ µέσα να µιλάω για υποδοµές. ∆εν µπο-
ρεί να λέµε ότι το Αιγαίο, η Ρόδος, η Κως, οι Κυκλάδες έχουν
τεράστιο φυσικό κάλλος αλλά να µην έχουν υποδοµές εφάµιλ-
λες των Τούρκων. Το έχω πει χίλιες φορές. Τα παράλια της Μι-
κράς Ασίας έχουν υποδοµές. Τα νησιά µας δεν έχουν. ∆εν
έχουµε προβλήτες. ∆εν µπορεί να γίνει yachting, δεν µπορεί να
γίνει βαριά βιοµηχανία. Υπάρχουν λύσεις και άλλες επί µέρους
προτάσεις για τον τουρισµό.

Γεωργία: Νέες καλλιέργειες. Ακούστε τι πέτυχαν τα δύο µε-
γάλα κόµµατα.

Λένε στο γεωργό: «Ξήλωσε το δένδρο που παράγει προϊόντα,
γιατί έτσι λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση και µέχρι το 2013 θα σου δί-
νουµε εισόδηµα.» Το 2014 τι θα γίνει ρε παιδιά; Τι θα κάνει ο
αγρότης αυτός; Από πού θα πάρει χρήµατα; Περιµένει από την
Ευρωπαϊκή Ένωση. Και δεν έχω άδικο, κύριε Κοντέ. Για τα ρο-
δάκινα το λέω.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Μάθηµα είναι;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είναι µάθηµα. Ο πατέρας µου

είναι αγρότης. Ροδάκινα έχει. Του είπατε, ξηλώστε τα δένδρα και
θα σας επιδοτούµε.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Κανείς δεν του είπε…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Έτσι είναι. Έτσι είναι, κύριε Κοντέ.

Είδαµε πού οδηγήσατε τους αγρότες. ∆εν πήρατε το µήνυµα και
αυτό αποδεικνύεται ακόµα και σήµερα.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Πήραµε πολλά µηνύµατα.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πριν από λίγες ηµέρες είχαµε

εκλογές. Οι αγρότες σας καταψήφισαν. Γιατί; Γιατί περνάνε
καλά; Και οι κτηνοτρόφοι περνάνε καλά;

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Πήραµε πολλά µηνύµατα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Γι’ αυτό θα πάτε στο 30%. Γι’ αυτό
θα πάτε στην αντιπολίτευση. ∆ιότι δεν µάθατε, δεν πήρατε το µή-
νυµα.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Μην τα λέτε αυτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συνεχίζω. Νέες καλλιέργειες: Γιατί

δεν τολµάει κανείς να µιλήσει για το αυτονόητο; Λέτε ότι θα κα-
ταργηθεί ο ΦΠΑ στο αγροτικό πετρέλαιο. Γιατί δεν λέτε να κά-
νουµε εξόρυξη πετρελαίου; ∆εν έχει η Ελλάδα πετρέλαιο; ∆εν
έχουµε πετρέλαια; ∆εν έχετε ακούσει τίποτα εδώ µέσα; Έχουµε
πετρέλαια. Να κάνουµε διακοµµατική επιτροπή να ελέγξει αν
υπάρχει πετρέλαιο στην Ελλάδα και να κάνουµε εξόρυξη. Να
έχουµε φτηνό πετρέλαιο. Ούτε αυτό το λέει κανείς. Γιατί;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κύριε Βελόπουλε, εσείς…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Απαγορεύεται; Μήπως απαγο-
ρεύεται η εξόρυξη πετρελαίου στην Ελλάδα και δεν το ξέρω;
Εγώ σας είπα να κάνουµε διακοµµατική επιτροπή για να ελεγ-
χθεί. Ακούγεται. Γράφεται. Το έγραφε το «ΕΘΝΟΣ» την προη-
γούµενη εβδοµάδα, η «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ» πριν από είκοσι µέρες.
Εκτός αν αυτές οι εφηµερίδες δεν είναι καλές ή είναι κάποιες
ακραίες εφηµερίδες.

Συνεχίζω. Να χτυπηθεί η ακρίβεια. Αυτή είναι η πρόταση. Να
χτυπηθεί η ακρίβεια, κύριε Υπουργέ. Πατάξατε την ακρίβεια; Ελ-
ληνικό προϊόν στη Γερµανία φθηνότερο; Ο άλλος έχει κάνει το
εξής: Έχει πάει στη Βουλγαρία, έχει πάρει ένα κατάστηµα και
βάζει ελληνικά προϊόντα. Εκεί, κύριε Υπουργέ, ο µισθός είναι χα-
µηλός. Είναι 300 ευρώ το µήνα. ∆εν µπορείς να πουλάς τα pam-
pers 2 ή 3 ευρώ. Tα φέρνει στην Ελλάδα µε τιµή Βουλγαρίας και
τα πουλάει χαµηλότερα στην Ελλάδα. Απίστευτα πράγµατα. Πο-
λυµήχανος ο επιχειρηµατίας. Μπράβο του. Έξυπνος.

Το ζήτηµα είναι, η απόδειξη, ότι δεν χτυπάτε τα καρτέλ και την
αισχροκέρδεια. ∆εν τα χτυπάτε. Αυτή είναι η αλήθεια.

∆εν µπορούµε να δώσουµε µισθούς, κύριε Μπέζα. Αυτή είναι
η αλήθεια. Η οικονοµία έχει αγκυλώσεις. ∆εν µπορούµε. Πλειο-
δοτικά µπορούµε να λέµε στα λόγια ό,τι θέλουµε. Χτυπήστε την
ακρίβεια που µατώνει το εισόδηµα των πολιτών. Αυτό σας λέµε.
Χτυπήστε την. ∆εν µπορεί ο φραπέ να κάνει 5 ευρώ και 7 ευρώ.
∆εν γίνεται. Έλεος πια! ∆εν µπορεί ένα µπουκάλι νερό να κάνει
3,5 ευρώ. Αυτά είναι µικρά, αλλά πολύ σηµαντικά. Αυτά πρέπει να
δούµε. Κι αν ξεκινήσουµε από τη βάση, που έλεγα προηγουµέ-
νως στο ΚΚΕ, που σηµαίνει ότι χτυπάµε την αισχροκέρδεια, τότε
µπορούµε να οικοδοµήσουµε µία άλλη οικονοµία. Η χώρα δεν
παράγει τίποτα. ∆υστυχώς, το µόνο που παράγει είναι λόγια
παχιά και προτάσεις πλειοδοτικές. Εµείς δεν µπαίνουµε σε αυτήν
τη λογική. Σας κάναµε συγκεκριµένες προτάσεις.

∆υστυχώς, για το Κ.Κ.Ε., έτσι όπως φέρατε την πρότασή σας,
δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε. Έχει αντιφάσεις και είναι προ-
βληµατική.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Τρίτης 30 Ιουνίου 2009.

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρα 29 παράγραφος 1, 130 πα-
ράγραφος 8 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 33/25.6.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίας Μερε-
ντίτη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη χρηµατοδό-
τηση του ∆ήµου Πύλης Τρικάλων για τη φετινή αντιπυρική
προστασία του κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 35/25.6.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλαντίδου
προς τους Υπουργούς Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας
και Ανάπτυξης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων
των εργαζοµένων στη βιοµηχανία κατεψυγµένων ψαριών
«ΑΜΑΣΑ» στη Θεσσαλονίκη κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 34/25.6.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου
προς την Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «κατ’ εξαίρεσιν»
παραχώρηση άδειας προσγείωσης επί ελληνικού εδάφους σε αε-
ροσκάφος που φέρει τα διακριτικά «∆ηµοκρατία της Μακεδο-
νίας» κ.λπ..
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Εισερχόµεθα στον κατάλογο των οµιλητών.
Το λόγο έχει η κ. Νατάσα Ράγιου για επτά λεπτά.
ΝΑΤΑΣΑ ΡΑΓΙΟΥ-ΜΕΝΤΖΕΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε. Νοµίζω ότι θα χρειαστώ πολύ λιγότερο χρόνο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-

δας στο πρόγραµµά του, αλλά και στην αιτιολογική έκθεση της
πρότασης νόµου που συζητάµε εδώ σήµερα, κάνει λόγο για
1.400 ευρώ κατώτερο µισθό και 1.120 ευρώ κατώτατη σύνταξη.

Πείτε µου, σας παρακαλώ, ένα µόνο παράδειγµα αριστερής
κυβέρνησης στον κόσµο που να έχει εκπληρώσει αυτούς τους
στόχους ή κάποιους άλλους στόχους κοντά σε αυτούς ως προς
τους µισθούς και τις συντάξεις. ∆εν υπάρχει. Αντιθέτως, η ιστο-
ρία άλλα έχει διδάξει. Μακάρι να ήταν εφικτό να δώσει η εκά-
στοτε κυβέρνηση όχι µόνο αυτά τα ποσά, αλλά πολύ
περισσότερα! ∆εν υπάρχει καµµία κυβέρνηση στον κόσµο που
να µην το θέλει. Τότε θα ζούσαµε όλοι στο παραµυθένιο και φα-
νταστικό Κάµελοτ του Αρθούρου, µε πολίτες σε µόνιµη ευηµε-
ρία και κυβερνώντες µε συνεχή εξουσία.

Ίσως θα ήταν πιο υπεύθυνο από την πλευρά του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος να επανεξετάσει την οικονοµική θεωρία και να τη
συνδυάσει µε την πραγµατικότητα. Ζούµε σε µία εποχή –αυτή
είναι η πραγµατικότητα- η οποία χαρακτηρίζεται από ελεύθερες
αγορές, ελεύθερο εµπόριο και ισχυρότατο ανταγωνισµό. Ένας
ισχυρός ανταγωνισµός, όµως, δεν σηµαίνει ότι είναι και τέλειος.
Αντίθετα, είναι γεγονός ότι υπάρχουν µεγάλες στρεβλώσεις στην
αγορά, στις τιµές, στους µισθούς. Η ακρίβεια και το εισόδηµα
έχουν τάσεις µάλλον αντίθετες ή, µάλλον, αντιστρόφως ανάλο-
γες και δεν ακολουθούν το ευκταίο.

Όµως, δεν µπορεί να αµφισβητήσει κανείς ότι η κατακόρυφη
άνοδος των πρώτων υλών –και αυτό είναι κάτι που πρέπει να το
επαναλαµβάνουµε συνέχεια, µια και δεν το βλέπουµε- και των
βασικών τροφίµων οφείλεται σε παράγοντες που έχουν επηρεά-
σει όλες τις οικονοµίες του κόσµου και όχι µόνο της χώρας µας.
Η στρατηγική είναι το θεµέλιο πάνω στο οποίο οφείλει κανείς να
πατά γερά, προκειµένου να αντιµετωπιστούν αποτελεσµατικά οι
δραµατικές µεταβολές που παρατηρούνται στο σύγχρονο οικο-
νοµικό περιβάλλον.

Μιλώντας για πολιτικές για την ακρίβεια και την αισχροκέρ-
δεια, πάρα πολύ γρήγορα και ακροθιγώς θα αναφέρω τα εξής:
Αναγραφή εκπτώσεων στα τιµολόγια, θεσµοθέτηση µητρώων πα-
ραγωγών και συσκευαστηρίων, δηµιουργία παρατηρητηρίων
τιµών, θέσπιση µέτρων ενάντια στην παράνοµη ελληνοποίηση
των εισαγόµενων αγαθών, δηµιουργία υπηρεσίας για την επο-
πτεία της αγοράς µε καθαρά ελεγκτική, κοστολογική και τιµολη-
πτική αποστολή, ενίσχυση της Επιτροπής Ανταγωνισµού µε
θεαµατικά αποτελέσµατα, καθώς έχουµε αύξηση κατά 700% των
εισπραχθέντων προστίµων τα τελευταία πέντε χρόνια σε σχέση
µε την περίοδο 2001-2004.

Τοµέας εισοδήµατος. Ένα έκτακτο βοήθηµα 300 έως 500
ευρώ στους συνταξιούχους. Και µιλάµε για ένα εκατοµµύριο εξα-
κόσιες εβδοµήντα εννέα χιλιάδες Ελληνίδες και Έλληνες συντα-
ξιούχους µε σύνταξη µέχρι τα 1.100 ευρώ. Αυξήσεις 6% και 3,5%
στους βασικούς µισθούς των 1.000 και 1.500 ευρώ. Αυξήσεις
5,5% στους συνταξιούχους µε σύνταξη στα 800 ευρώ.

∆εν έχει νόηµα να επαναλαµβάνω αριθµούς και να γίνοµαι κου-
ραστική. Θέλω µόνο να προσθέσω ότι µια σοβαρή και υπεύθυνη
κυβέρνηση εκείνο που πρέπει να κάνει είναι να επιλέγει µε αυτά
που έχει µπροστά της να σταθεί δίπλα στον πολίτη και να τον ενι-
σχύσει µε βάση το εφικτό και όχι το ευκταίο, διότι αυτά τα δύο
είναι έτσι κι αλλιώς εκ δια µέτρου αντίθετα. Το ευκταίο δεν ακο-
λουθεί συχνά το εφικτό.

Στην πρόταση νόµου κάνετε λόγο για κατάργηση της έµµεσης
φορολογίας στο πετρέλαιο θέρµανσης, στα είδη λαϊκής κατανά-
λωσης και στα διόδια. Όµως, γνωρίζετε ότι όλα τα παραπάνω
αφορούν έσοδα για τον κρατικό προϋπολογισµό, έσοδα τα οποία
χρησιµοποιούνται για δηµόσιες δαπάνες και για κοινωνική πολι-
τική. Γίνονται εισηγήσεις για αυξηµένη φορολόγηση στις επιχει-
ρήσεις, η οποία όµως είναι γνωστό ότι θα έχει αρνητικές
επιδράσεις στη µεγέθυνση του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος
και στο ρυθµό ανάπτυξης της χώρας.

Άρα, διαβάζοντας το σχέδιο νόµου, είναι δύσκολο να κατα-

νοήσει κανείς ποιο είναι το συγκεκριµένο, εναλλακτικό, οικονο-
µικό, πρακτικό µοντέλο που προτείνετε, όταν βλέπει κανείς ότι
αυτές οι προτάσεις οδηγούνται µε µαθηµατική ακρίβεια στη συρ-
ρίκνωση της οικονοµίας, στη µείωση των δαπανών για την κοι-
νωνική πολιτική και στη µείωση της κοινωνικής ευηµερίας.

Θεωρώ ότι στόχος όλων και κυρίως των κυβερνώντων πρέπει
να είναι η υιοθέτηση µιας κοινής αναπτυξιακής πολιτικής, η οποία
θα έχει βασικό στόχο τη µείωση και κατ’ επέκταση το ευκταίο
που λέγαµε, την εξάλειψη της φτώχειας, µία πολιτική η οποία θα
προωθεί µια φιλική προς το περιβάλλον, ισότιµη, συµµετοχική,
ατοµική και κοινωνική ανάπτυξη, διότι µακροπρόθεσµα οφέλη
µπορούµε να έχουµε µόνο όταν σχεδιάζουµε και εργαζόµαστε
για το αύριο µε σοβαρότητα και υπευθυνότητα. Και ξέρετε, εί-
µαστε από εκείνους που πιστεύουµε ότι η απαραίτητη προϋπό-
θεση για την ευηµερία των πολιτών είναι πρώτα η ευηµερία της
χώρας και όχι το αντίθετο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Σγουρίδης έχει
το λόγο για επτά λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
ξεκινήσω µε δύο σχόλια: Το πρώτο έχει να κάνει µε το ότι έχουµε
µία καταχρηστική ερµηνεία του άρθρου 73 του Συντάγµατος.

Το άρθρο 73 του Συντάγµατος λέει ότι δεν συζητιέται πρόταση
νόµου ή νοµοθετική πρωτοβουλία Βουλευτών όταν µιλάµε για
µείωση εσόδων, αλλά για µισθό, συντάξεις ή όφελος προσώπων.
Εν τοιαύτη περιπτώσει, µε τη γενικότερη ερµηνεία που δίνουµε
σ’ αυτό το άρθρο ότι µπορούµε µεν να συζητάµε τις προτάσεις
νόµου των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, αλλά και Βουλευτών,
αλλά δεν τις θέτουµε σε ψηφοφορία, κατά βάση είναι σαν να ευ-
νουχίζουµε το ελληνικό Κοινοβούλιο. Και το ΠΑΣΟΚ το ίδιο
έκανε, αλλά κάποια στιγµή πρέπει να πάψουµε να έχουµε αυτήν
την καταχρηστική, αν θέλετε, ερµηνεία του Συντάγµατος και θα
πρέπει οπωσδήποτε οι προτάσεις νόµου να τίθενται σε ψηφο-
φορία. ∆ιότι εδώ δεν µιλάµε για µείωση εσόδων λόγω µισθών και
συντάξεων. Είναι µία γενικότερη πολιτική.

Το δεύτερο σχόλιο που έχω να κάνω είναι το εξής: Άκουσα τον
κ. Πέτρο ∆ούκα, τον πρώην Υφυπουργό Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και πρώην Υφυπουργό Εξωτερικών να λέει ότι «εγώ δεν
µπήκα στην πολιτική για ίδιον όφελος, ούτε για να αποκατα-
σταθώ επαγγελµατικά. Μία χαρά ήµουν στον ιδιωτικό τοµέα», και
αναρωτιέµαι ποιους συναδέλφους του στο Υπουργικό Συµβούλιο
υπονοεί ότι µπήκαν για ίδιον όφελος στην πολιτική ή για να απο-
κτήσουν επάγγελµα. ∆εν περιµένω απάντηση από εσάς, κύριε
Υφυπουργέ, αλλά θέλω να δώσω το στίγµα σε ποια όρια κινείται
σήµερα η πολιτική κατάσταση του τόπου.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα του νοµοσχεδίου. ∆εν ξέρω αν ο δια-
βολάκος έβαλε την ουρά του πάλι, αλλά σήµερα που συνεδριά-
ζει η διυπουργική οικονοµική επιτροπή για το πρώτο φορολογικό
πακέτο, συζητείται και η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας µε εντελώς αντίθετη κατεύθυνση.

Το διυπουργικό όργανο µιλάει για αύξηση του ειδικού φόρου
κατανάλωσης σε τσιγάρα, ποτά, καύσιµα, φόρο στα καρτοκινητά,
αύξηση φόρου στην κινητή τηλεφωνία και πιθανόν να πάµε στο
«δηλώστε και σώστε» για τους ηµιυπαίθριους. Η πρόταση νόµου
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας µιλάει για κατάργηση
του ΦΠΑ και του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο
θέρµανσης, για την κατάργηση του ΦΠΑ και του ειδικού φόρου
κατανάλωσης στο πετρέλαιο κίνησης των αγροτών, κατάργηση
του ΦΠΑ στα είδη διατροφής, εκπαίδευσης, τηλεπικοινωνιών,
ύδρευσης, αποχέτευσης, ηλεκτρισµού και κατάργηση των τελών
διοδίων, την ώρα µάλιστα που ήδη ιδιωτικές εταιρείες εισπράτ-
τουν τα διόδια µέσα από συµπράξεις δηµοσίου και ιδιωτικού
τοµέα, χωρίς, όµως να έχει κατασκευασθεί ακόµη ούτε ένα χι-
λιόµετρο νέου δρόµου. ∆ηλαδή, αυτό είναι παράλογο. Εισπράτ-
τονται τα διόδια πριν καν ξεκινήσουν τα έργα υποδοµής που
πρέπει να γίνουν για να µπορούν να ξεκινήσουν οι συµβάσεις
αυτές. Και όµως, τα διόδια εισπράττονται.

Την πρόταση νόµου του Κοµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας θα
τη χαρακτήριζα συνεπέστατη µε τις θέσεις του Κοµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας, όµως είναι εκτός τόπου και χρόνου και γι’

638 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



αυτό την καταψηφίζω.
Έρχοµαι τώρα στην ασυνέπεια της Κυβέρνησης. Ο κ. Καρα-

µανλής στις 21.12.2008, στη συζήτηση του προϋπολογισµού του
2009 είπε τα εξής: «Είπαµε και επιµένουµε ότι νέοι φόροι δεν
πρόκειται να επιβληθούν». Και πριν αλέκτωρ λαλήσει τρεις απαρ-
νήθηκε αυτά που είπε και είχαµε φόρους το Φεβρουάριο και φό-
ρους τώρα οι οποίοι µπαίνουν. Όµως, χαρίστηκε ετησίως
1.000.000.000 ευρώ στους µετόχους των διακοσίων µεγαλυτέ-
ρων επιχειρήσεων της χώρας µε τη µείωση των φορολογικών συ-
ντελεστών στα διανεµόµενα κέρδη.

Κατάργησε τον ειδικό φόρο µεγάλης ακίνητης περιουσίας και
έβαλε το ΕΤΑΚ που δεν ξέρω ακόµα αν εισπράττεται. Αφήνει δε
στο απυρόβλητο τη φοροδιαφυγή µέσω off shore εταιρειών.
Οδηγήσατε δε την οικονοµία σε ύφεση και την οδηγήσατε σε
ύφεση µέσα από την απογραφή που επιβάλλατε στη χώρα το
2005, πράγµα που µας έβαλε σε επιτήρηση και µέσα από την
ήπια προσαρµογή του κ. Αλογοσκούφη, ο οποίος έγραψε και ένα
βιβλίο και το έδωσε µάλιστα και στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας
τελευταία –το άκουσα αυτό στις ειδήσεις- για την ήπια προσαρ-
µογή η οποία όµως ήταν µία τρύπα στο νερό.

Η ύφεση όµως δεν έφερε αποτελέσµατα όσον αφορά την µεί-
ωση της ακριβείας. Αντιθέτως, κύριοι συνάδελφοι, ενώ έχουµε
ύφεση οι τιµές πήγαν στα ύψη. Και πώς γίνεται αυτό; Ανεβάσανε
µία περίοδο τις τιµές στα ύψη, δεν υπάρχει ανταγωνισµός, υπάρ-
χουν µονοπώλια, δεν υπάρχει έλεγχος και τώρα σταδιακά µέσω
ιδιωτικών πρωτοβουλιών –λέγεται «Marfin»- κατεβαίνουν για πα-
ράδειγµα οι τιµές σε προϊόντα της «VIVARDIA», πλην όµως οι
αυξήσεις ήταν 200% και τώρα κατεβαίνουν σταδιακά κατά 5%.
Άρα, ό,τι µπήκε δεν βγαίνει.

Το έλλειµµα το εκτινάξατε στο 5% το 2008 και σήµερα το έλ-
λειµµα ως προς το ΑΕΠ είναι γύρω στο 6% σύµφωνα µε τον
ΟΟΣΑ και 7% κατά άλλες εκτιµήσεις. Ο δηµοσιονοµικός αυτός
εκτροχιασµός σας εξανάγκασε να δεσµευτείτε στην Ευρωπαϊκή
Ένωση για µείωση του ελλείµµατος στο 3,7% του ΑΕΠ φέτος και
3% του χρόνου. Άρα, λοιπόν, µέσα στο 2009 και 2010 πρέπει να
βρείτε 5.000.000.000 ευρώ για να µπορέσετε να καλύψετε αυτήν
την υποχρέωση την οποία έχετε απέναντι στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Και η γνωστή συνταγή ποια είναι κύριε Πρόεδρε; Η συ-
νταγή είναι ότι ο «Εβραίος όταν χάνει, τα παλιά τεφτέρια πιάνει».
Και ποια είναι τα παλιά τεφτέρια; Ξεκινάµε πάλι µε την αύξηση
του ειδικού φόρους κατανάλωσης εδώ, εκεί και εκεί, έµµεσοι
φόροι, να πληρώσουν όλοι. Και σας ερωτώ: Πέστε µου ποια είναι
τα αναπτυξιακά µέτρα της Κυβέρνησης που θα τονώσουν τη ζή-
τηση; Πέστε µου ένα αναπτυξιακό µέτρο. Όλο παθητικά πάτε
στην οικονοµία. Κοιτάζετε πώς θα τα πάρετε µέσα από την τσέπη
του κάθε ελληνικού νοικοκυριού. ∆εν δίνετε προοπτικές ανάπτυ-
ξης. Ποια είναι τα µέτρα της κυβέρνησης που θα εξορθολογή-
σουν τις δαπάνες; Είπατε ότι θα µειώσετε κάποιες και θα
συγχωνεύσετε κάποιες εταιρείες του δηµοσίου κ.λπ., κ.λπ.
Όµως, µε εκατόν σαράντα τέσσερα νοµοθετήµατα µέσα σε
πέντε χρόνια ιδρύσατε εξακόσιες ενενήντα πέντε νέες υπηρεσίες
και δηµιουργήσατε έντεκα χιλιάδες τετρακόσιες σαράντα τρεις
νέες θέσεις προσωπικού και συγκροτήσατε τετρακόσιες εξήντα
επτά αµειβόµενες επιτροπές. Όλο αυτό το ζήτηµα χρεώνει το
κράτος µε 222.000.000 ετησίως. Ε, αυτή είναι η πολιτική σας.

Από τη στιγµή που οδηγείστε σε µη αναπτυξιακές πολιτικές θα
έχετε το αντίθετο αποτέλεσµα, διότι ο Έλληνας, κύριε Υπουργέ,
επιβιώνει χάρη στην πολυαπασχόληση. Ο Έλληνας επιβιώνει κυ-
ρίως από την παράλληλη οικονοµία και δεν υπάρχει καµµία πι-
θανότητα αυτήν την παράλληλη οικονοµία να σας την εκχωρήσει.
Μείωση εσόδων θα έχετε µε τις πολιτικές αυτές παρά αύξηση.

∆υστυχώς ο πολιτικός χρόνος για σας έχει τελειώσει. Ευτυ-
χώς για την Ελλάδα θα γλυτώσει από την Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει η κ. Μα-

νωλάκου για επτά λεπτά.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Είναι γεγονός ότι ένα µέρος του

λαϊκού εισοδήµατος κατατρώγεται από την έµµεση φορολογία,
γι’ αυτό η σηµερινή πρόταση ζητά την κατάργηση της έµµεσης
φορολογίας στο πετρέλαιο και τα είδη λαϊκής κατανάλωσης και

την αύξηση της άµεσης φορολογίας στο µεγάλο κεφάλαιο που
εξάλλου και τα έχει.

Την άµεση φορολογία την επιβάλλει η αντιλαϊκή πολιτική της
Κυβέρνησης και ας µην κρυβόµαστε πίσω από την ακρίβεια, σαν
ένα φυσικό φαινόµενο αυθύπαρκτο.

Στο άρθρο 2 προτείνεται να καταργηθεί ο ΦΠΑ και ο Ειδικός
Φόρος Κατανάλωσης στο πετρέλαιο αγροτικής κίνησης. Αυτό
ήταν ένα διαχρονικό αίτηµα της αγροτιάς προς τις κυβερνήσεις
της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ που θα συνέβαλε στη µεί-
ωση του κόστους παραγωγής. Μάλιστα, οι µικροµεσαίοι αγρό-
τες θεωρούσαν –και έχουν δίκιο- ως µεγάλη αδικία και ανισότητα
να έχουν οι εφοπλιστές αφορολόγητο πετρέλαιο και η αγροτιά
που στενάζει, που συνθλίβεται από την αντιαγροτική πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και των ελληνικών κυβερνήσεων, να µην
έχει τους ίδιους όρους φοροαπαλλαγής.

Είναι όµως και αυτό ένα κριτήριο της ταξικής πολιτικής που
ακολουθείτε. Φοροαπαλλαγές υπάρχουν για το εφοπλιστικό κε-
φάλαιο, όχι όµως για τους µικροµεσαίους αγροκτηνοτρόφους
και ψαράδες και µάλιστα, το θεωρείτε –έτσι το είπε η εισηγήτρια
της Πλειοψηφίας- ανέφικτο και ουτοπικό για την αγροτιά, όχι
όµως για τους εφοπλιστές που τους επιδοτείτε µάλιστα και µε
τις άγονες γραµµές.

Σήµερα υπάρχει για τους αγρότες επιστροφή σ’ ένα πολύ
µικρό ποσοστό του ΦΠΑ για το πετρέλαιο. Είναι τόσο µικρό που
θεωρείται κοροϊδία. Ωστόσο και αυτό σκοπεύετε να το δίνετε
µόνο στους κατά κύριο επάγγελµα αγρότες. Με τα κριτήρια που
έχετε, ουσιαστικά αποκλείετε τους φτωχοµεσαίους αγρότες, δη-
λαδή, τους εργατοαγρότες που για να ζήσουν συµπληρώνουν το
πενιχρό εισόδηµά τους µε εξωγεωργικά µεροκάµατα. Το επιβε-
βαίωσε εξάλλου πριν από λίγο και ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης. Αυτούς, λοιπόν, δεν τους θεωρείτε κατά κύριο
επάγγελµα αγρότες. Είναι αδικία. Τους ξεκληρίζετε συνειδητά.
Είναι απανθρωπιά, είναι βαρβαρότητα.

Στις µεγάλες κινητοποιήσεις των αγροκτηνοτρόφων στις
αρχές της χρονιάς ένα από τα αιτήµατα ήταν το αφορολόγητο
πετρέλαιο, όπως και η κατάργηση του ΦΠΑ στα αγροτικά εφόδια
και µηχανήµατα. Είναι λογικά αιτήµατα, που µπορούν κατά τη
γνώµη µας να ικανοποιηθούν και να ανακουφίσουν κάπως τη
δεινή κατάσταση στην οποία βρίσκονται οι µικροµεσαίοι αγρο-
κτηνοτρόφοι και ψαράδες, οι οποίοι κάθε χρόνο φτωχαίνουν,
κάθε χρόνο νέος αριθµός ξεκληρίζεται.

Τα ίδια τα στοιχεία είναι αµείλικτα. Η αγροτική απασχόληση
µειώνεται µε ρυθµούς που ξεπερνούν τις είκοσι χιλιάδες θέσεις
εργασίας το χρόνο και αν προστεθούν οι άνεργοι των γεωργικών
βιοµηχανιών που κλείνουν, τότε η ανεργία στην ύπαιθρο έχει
προσλάβει πραγµατικά εκρηκτικές διαστάσεις και η προοπτική
διαγράφεται ακόµα δεσµενέστερη.

Το 2008 το καθαρό αγροτικό εισόδηµα των Ελλήνων αγροτών
µειώθηκε κατά 8%. Στο διάστηµα 2000-2008, δηλαδή και µε κυ-
βερνήσεις Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, η µείωση του αγροτι-
κού εισοδήµατος έφθασε περίπου το 20%. Τις συνέπειες τις
βλέπουµε, όχι µόνο στη µείωση του αγροτικού πληθυσµού, αλλά
και στα προβλήµατα που έχουν αυτοί που έχουν αποµείνει. Το
38% µε 40% δεν µπορεί να πληρώσει ούτε τις εισφορές του στον
ΟΓΑ. Έτσι είναι ανασφάλιστοι και δεν έχουν ούτε ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη.

Εξάλλου τα ίδια τα στοιχεία δείχνουν ότι µεταξύ του 2004 και
του 2007 το κόστος παραγωγής αυξήθηκε περίπου κατά 23%,
ενώ οι τιµές των αγροτικών προϊόντων µόνο κατά 14,8%. Ο εκ-
φυλισµός και η κατάργηση των ελάχιστων εγγυηµένων τιµών,
που έγινε µε τις τελευταίες αναθεωρήσεις της Κοινής Αγροτικής
Πολιτικής είχε σαν αποτέλεσµα την κατάρρευση των τιµών πα-
ραγωγού το 2008 σε όλα σχεδόν τα αγροτικά προϊόντα.

Η τραγική αυτή κατάσταση συνεχίζεται και το 2009. Στα σιτηρά
και τα ροδάκινα οι αγρότες δεν έχουν πληρωθεί για ένα µεγάλο
µέρος της περσινής παραγωγής από τους εµπόρους και τους
βιοµήχανους, ενώ οι φετινές τιµές είναι ακόµα χειρότερες από
τις περσινές. Για δεύτερη συνεχή χρονιά είναι εξευτελιστικές οι
τιµές, µειωµένες κατά 50% σε σχέση µε το 2007.

Ταυτόχρονα, το κόστος παραγωγής αυξάνει. Οι µικροµεσαίοι
αγρότες ζουν µέσα στην αγωνία, την αβεβαιότητα και την ανα-
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σφάλεια και αυτή είναι η κατάσταση. Βέβαια, οξύνεται ακόµα πε-
ρισσότερο µε την οικονοµική καπιταλιστική κρίση. «Τα σπα-
σµένα» αποφασίσατε να τα πληρώσουν, η εργατική τάξη και τα
λαϊκά στρώµατα. Το επιβεβαιώσατε εξάλλου άλλη µια φορά στη
Σύνοδο Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης στις 18 και 19 Ιου-
νίου.

Είναι αυτή η πολιτική που ευνοεί και στηρίζει τα συµφέροντα,
τα προνόµια και τα κέρδη των µονοπωλίων και των καρτέλ. Ακρι-
βώς αυτό έχει γίνει και µε το καρτέλ γάλακτος στη χώρα µας.
Μπήκαν πρόστιµα στις γαλακτοβιοµηχανίες, όχι για να αναστεί-
λουν τη ληστρική δράση τους, αλλά για τα µάτια του κόσµου και
συνέχισαν εντονότερα την εκµεταλλευτική τους διαδικασία, µε
εκβιασµούς µάλιστα προς τους κτηνοτρόφους, για να µειώσουν
και άλλο τις τιµές παραγωγού στο γάλα.

Ωστόσο τα πρόστιµα που µπήκαν στην αρχή στις γαλακτοβιο-
µηχανίες του καρτέλ µειώθηκαν δραστικά στη συνέχεια κατά
30% µέχρι και 50%, όπως έγραψε ο Τύπος και δεν ξέρω αν θα
πληρωθούν καν. Ας µην κοροϊδευόµαστε, λοιπόν, όσον αφορά
τους εποπτικούς οργανισµούς.

Να γιατί στις σηµερινές συνθήκες είναι ρεαλιστική και ανα-
γκαία η πρόταση νόµου που κάνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας για την προστασία του λαϊκού εισοδήµατος, την οποία
χαρακτήρισε αναχρονιστική η εισηγήτρια της Πλειοψηφίας, γιατί
δεν ευνοεί το κεφάλαιο, αλλά τους απλούς εργαζόµενους και το
ξέρουµε καλά ότι έρχεται σε σύγκρουση µε την πολιτική σας,
όπως και µε την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που πιστά
υπηρετείτε. Όπως επίσης ξέρουµε και ότι θα δώσει µια µικρή
ανακούφιση κι όχι βέβαια οριστική λύση στο εκµεταλλευτικό σύ-
στηµα, είτε νεοφιλελεύθερης µορφής είτε σοσιαλδηµοκρατικής,
που την καπιταλιστική βαρβαρότητα εξυπηρετεί.

Την οριστική λύση θα δώσει το ταξικό λαϊκό κίνηµα µε τους
αγώνες του για ριζικές αλλαγές, που θα είναι σε όφελος των ερ-
γατοϋπαλλήλων, των µικροµεσαίων αγροτών, των µικροεπαγ-
γελµατιών, αλλά και της χώρας. Και ακριβώς αυτό σας πονάει,
όπως αυτό σας πονάει κι εσάς, κύριοι του ΛΑΟΣ, γι’ αυτό συνε-
χίζετε και προωθείτε τα προβοκατόρικα ιδεολογήµατά σας ενά-
ντια στο ΚΚΕ. Και βέβαια, δεν περιµέναµε να στηρίξετε µια τέτοια
φιλολαϊκή πρόταση –αλίµονο!- γιατί την καπιταλιστική βαρβαρό-
τητα σε όλες τις µορφές της στηρίζετε κι εσείς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.
Μανωλάκου.

Το λόγο έχει ο κ. Γεωργιάδης για επτά λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Άκουσα µε πάρα πολλή προσοχή την συµπαθέστατη κ. Μανω-

λάκου. Οφείλω να οµολογήσω ότι θαυµάζω πάρα πολύ το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδος –το λέω µε ειλικρίνεια, χωρίς καµµία
ειρωνεία- διότι µε πολύ µεγάλη συνέπεια υπερασπίζεται πράγ-
µατα που στη δική µου λογική φαντάζουν παντελώς απίθανα.
Οφείλω να οµολογήσω ότι δεν µπορώ να κατανοήσω πού ακρι-
βώς στηρίζετε αυτές τις προτάσεις σας, σέβοµαι όµως πάρα
πολύ το δικαίωµά σας να τις λέτε, όσο και αν είναι προφανώς πα-
ντελώς εξωπραγµατικές.

Πάµε τώρα στην ουσία της προτάσεως την οποία έχετε κατα-
θέσει. Θα είχε πάρα πολύ ενδιαφέρον αν υπήρχε σ’ αυτή την
πρόταση µία συγκεκριµένη εκτίµηση του Κόµµατός σας για το
πόσα χρήµατα θα κοστίσει στον κρατικό προϋπολογισµό ετησίως
αυτή η ακύρωση του ΦΠΑ και η ακύρωση των διοδίων και των
υπολοίπων προτάσεων που έχετε και πόσα χρήµατα και από πού
θα βρεθούν. Γιατί λέτε γενικά «θα αυξήσουµε τη φορολογία των
επιχειρήσεων». Αυτό δεν λέει τίποτα. Τι θα πει αυτό; Το να λέµε
γενικά ότι θα αυξήσουµε τη φορολογία των επιχειρήσεων δεν
λέει τίποτα. Πείτε µας: «Θα πάµε τη φορολογία των επιχειρήσεων
σε αυτό το δείκτη, έχουµε υπολογίσει ότι απ’ αυτόν το δείκτη που
θα πάµε θα πάρουµε τόσα δισεκατοµµύρια ευρώ και από τους
φόρους που καταργούµε θα αφαιρέσουµε από το κράτος τόσα
δισεκατοµµύρια ευρώ» και τότε η πρότασή σας θα είχε όντως
µία στοιχειώδη αξιοπιστία και θα µπορούσαµε να συζητάµε εδώ
για το αν οι υπολογισµοί σας είναι ορθοί ή λανθασµένοι. Εσείς
όµως, κύριοι συνάδελφοι του ΚΚΕ, φέρνετε µία απίθανη πρόταση
στον αέρα και λέτε «να καταργήσουµε όλους αυτούς τους φό-

ρους και να φορολογήσουµε». Μα, αυτό δεν λέει τίποτα.
Και βεβαίως, µου κάνει έτι περαιτέρω µεγαλύτερη εντύπωση η

πρόταση αυτή του ΚΚΕ και δράττοµαι της τελευταίας επισήµαν-
σης της κ. Μανωλάκου που είπε ότι «βεβαίως δεν θα το υποστη-
ρίζατε, γιατί είστε υπέρ του κεφαλαίου» και τα υπόλοιπα.
Βεβαίως εµείς που είµαστε υπέρ του κεφαλαίου δεν έχουµε σο-
βαρές και µεγάλες και κερδοφόρες καπιταλιστικές επιχειρήσεις,
όπως το ΚΚΕ, και µάλιστα καπιταλιστικές επιχειρήσεις για τις
οποίες η κ. Παπαρήγα µας ενηµέρωσε µέσω του debate ότι αρ-
νείται και το φορολογικό έλεγχο. Όµως αυτό είναι άλλο θέµα.
Και έρχοµαι στην ουσία της υποθέσεως. Εµείς, λοιπόν, που εί-
µαστε υποστηρικτές των καπιταλιστών, δεν λέµε κάθε µέρα να
αυξήσει το κράτος τις δαπάνες του δίνοντας ένα σωρό περισ-
σότερα χρήµατα. Εσείς που λέτε ότι πρέπει το κράτος να δίνει
µεγαλύτερο µισθό εδώ, µεγαλύτερο µισθό εκεί, µεγαλύτερες συ-
ντάξεις εκεί, εσείς έχετε την πρώτιστη ευθύνη να µας πείτε πού
θα βρει το κράτος αυτά τα χρήµατα.

Τώρα, ως προς την γενική αρχή του να αυξήσουµε τη φορο-
λογία στις επιχειρήσεις οφείλω να πω κάτι, όχι µόνο προς το ΚΚΕ
αλλά προς όλο το Τµήµα, ότι µάλλον στην Ελλάδα έχει χαθεί πα-
ντελώς η έννοια της λογικής. Η πρώτη συζήτηση σε όλα τα κράτη
της γης εν µέσω αυτής της δεινής οικονοµικής κρίσης που δια-
νύει ο πλανήτης είναι πώς θα µειωθεί η ανεργία, µειώνοντας τους
φόρους στις επιχειρήσεις, για να µη χαθούν θέσεις εργασίας.
Όποιος στοιχειωδώς παρακολουθεί το διεθνή οικονοµικό Τύπο
θα διαπιστώσει ότι ακριβώς λόγω της κρίσης, προσπαθούν τα
διάφορα κράτη να βρουν κίνητρα για να µην κλείσουν οι επιχει-
ρήσεις οι οποίες κινδυνεύουν.

Εάν η πρόταση της Ελλάδος -και εδώ απευθύνοµαι κυρίως
προς την Κυβέρνηση, που σήµερα διαβάζω στις εφηµερίδες µια
σειρά νέων φόρων, κύριε Υπουργέ- και πραγµατικά µία Κυβέρ-
νηση που υποτίθεται ότι είναι και κεντροδεξιά και φιλελεύθερη,
έχει ως απάντηση την ώρα της οικονοµικής κρίσεως και την ώρα
που χιλιάδες µικροµεσαίες επιχειρήσεις, δεν ξέρω αν θα πλη-
ρώνουν τα έξοδά τους τον επόµενο µήνα -εάν δείτε την άνοδο
στις ακάλυπτες επιταγές από πέρυσι µέχρι φέτος, που φαντάζο-
µαι θα την έχετε δει, θα φρίξετε- εάν, λοιπόν, η απάντηση µιας νε-
οφιλελεύθερης Κυβερνήσεως και κεντροδεξιάς είναι αυτή την
ώρα που οι επιχειρήσεις δεν τα φέρνουν βόλτα, να αυξάνετε
τους φόρους, τότε πραγµατικά δεν ξέρω ποια είναι η διαφορά
σας µε το ΚΚΕ. Νοµίζω ότι έχετε ακριβώς την ίδια πολιτική.

Πραγµατικά, θα ήθελα πολύ ο φίλος µου, ο Κώστας ο Αγορα-
στός, που είναι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος -και εσείς, κύριε
Υπουργέ, κύριε Φώλια- να µας εξηγήσει ποια είναι η διαφορά
µιας κεντροδεξιάς Κυβερνήσεως η οποία την ώρα της κρίσης
λέει «Αυξάνω τους φόρους». Μάλιστα.

Γίνετε Μπολσεβίκοι, ρε παιδιά, να τελειώνουµε! Μη µας κο-
ροϊδεύετε! ∆ιότι η κεντροδεξιά απάντηση είναι: «Την ώρα της κρί-
σης µειώνω έτι περαιτέρω τους φόρους στις επιχειρήσεις για να
κινηθεί η αγορά, να µη χαθούν θέσεις εργασίας, να υπάρχει οι-
κονοµική ανάπτυξη». Και θα πείτε βεβαίως…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Το ίδιο είναι, όλα στην

αγορά πέφτουν τελικά, κύριε Λαφαζάνη. Όλα πέφτουν στην
αγορά. Όποιος από εµάς έχει δουλέψει στη ζωή του, ξέρει τι θα
πει ότι θα αυξήσετε τους έµµεσους φόρους για την αγορά αύριο.
Αύξηση των εµµέσων φόρων σηµαίνει ότι αύριο η αγορά θα πα-
γώσει εκ νέου και χιλιάδες άνθρωποι δε θα µπορούν να πληρώ-
νουν το νοίκι τους, χιλιάδες άνθρωποι δε θα µπορούν να
πληρώνουν το ΙΚΑ, χιλιάδες άνθρωποι δε θα µπορούν να τα φέ-
ρουν βόλτα. Αυτά να µας πείτε πώς θα λύσετε.

Και βεβαίως, δοκίµως θα πει ο φίλος µου, ο κ. Αγοραστός:
«Μα, έχουµε µπει µέσα!». Α, µπράβο! Τώρα να συζητήσουµε γιατί
«µπαίνουµε µέσα». Αυτό να συζητήσουµε, αγαπητέ κύριε συνά-
δελφε. ∆ιότι κάθε φυσιολογικός επιχειρηµατίας της γης, όταν η
επιχείρησή του µπαίνει µέσα, κοιτάει να δει πώς θα κόψει τις δα-
πάνες, τα έξοδα.

Το πρόβληµα στο «µαγαζί» που λέγεται «Ελλάς» δεν είναι,
κύριε Υπουργέ, στα έσοδα, όπως σας έχουν παρασύρει οι δη-
µοσιογράφοι. Το πρόβληµα στο «µαγαζί » που λέγεται «Ελλάς»
είναι στα έξοδα. Πάρτε τα δικά σας στοιχεία. Πέρυσι αυξήθηκαν
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τα έσοδα του κράτους 7%. Σε µία εποχή που είχατε ανάπτυξη,
υποτίθεται, 3,5%, αυξήσατε τα έσοδα 7%. Πολύ καλά πήγαν τα
έσοδα. Μια χαρά ήταν.

Τα έξοδα, όµως, αυξήθηκαν κατά 12%. Εκεί είναι το πρόβληµά
σας. Το πρόβληµά σας είναι ότι αυξήσατε πολύ καλά τα έσοδα,
διπλάσια από το µέσο όρο της οικονοµικής αναπτύξεως -µπράβο
σας- αλλά δεν καταφέρατε να συγκρατήσετε τις δαπάνες. Και
δεν καταφέρατε να συγκρατήσετε τις δαπάνες, γιατί ακολου-
θείτε πολιτική ΠΑΣΟΚ. Τι κάνετε; ∆ιορίζετε κόσµο στο δηµόσιο
«αβέρτα-κουβέρτα» για να παίρνετε ψήφους, ρουσφέτια, δηλαδή
και τα δικά σας τα ρουσφέτια πρέπει να τα πληρώσω εγώ. Μα,
είναι αυτή κεντροδεξιά, νεοφιλελεύθερη πολιτική;

Επειδή εσείς µπορεί να µη βγείτε Βουλευτής -όχι εσείς προ-
σωπικά, λέω γενικά- θέλετε να διορίσετε πενήντα, θα πρέπει να
µου αυξήσετε εµένα το φόρο, για να πληρώνω τα δικά σας ρου-
σφέτια; Αυτή είναι η κεντροδεξιά πολιτική;

Πρέπει επιτέλους να καταλάβουµε στα σοβαρά στην Ελλάδα
και να µην παρασυρόµαστε από τα Μέσα: Το πρόβληµα στον ελ-
ληνικό προϋπολογισµό είναι στα έξοδα. Είµαστε ένα «µαγαζί» -το
λέω έτσι πολύ σχηµατικά- που µπαίνουµε κάθε µέρα µέσα. Ελάτε
να συζητήσουµε πώς δε θα µπαίνουµε µέσα.

Και κλείνω µε ένα απλό παράδειγµα. Είναι ο αγαπητός Υπουρ-
γός Τουρισµού, ο κ. Μαρκόπουλος στην εκποµπή «Αποδείξεις»
του ΑΝΤ-1, στον κ. Ευαγγελάτο, και µιλάνε για τα προβλήµατα
του τουρισµού εν όψει της κρίσης. Και ανακοινώνει ότι έγινε µια
µεικτή Επιτροπή των Υπουργείων Απασχόλησης και Τουρισµού
για να συζητήσουν πώς θα ρυθµίσουν τις εργασιακές σχέσεις
των νέων που εισέρχονται στα ξενοδοχεία. Μάλιστα.

Και αποκαλύπτεται στην εκποµπή -άκου, Μάκη, θα σ’ αρέσει-
ότι αυτή η Επιτροπή συνεδρίασε τριάντα εννέα φορές. Και έκανα
εγώ ερώτηση: «Πόσο κόστισε στον κρατικό προϋπολογισµό αυτή
η Επιτροπή που συνεδρίασε τριάντα εννέα φορές;» Αν και έχει
περάσει η συνταγµατικώς κατοχυρωµένη προθεσµία για να πάρω
την απάντηση, απάντηση δεν έχω λάβει ακόµα.

Όταν, λοιπόν, εσείς την ώρα της κρίσης παίρνετε τους «ηµε-
τέρους» σας, τους πληρώνετε τριάντα εννέα φορές για να συζη-
τήσουν για ένα θέµα, που σε οποιαδήποτε µικροµεσαία
επιχείρηση θα λυνόταν σε πέντε λεπτά, σε δύο τηλεφωνήµατα
και παίρνετε τα δικά µου τα λεφτά για να πληρώσετε τα δικά σας
τα ρουσφέτια, ε, µην έρχεστε να µου λέτε τώρα ότι βάζετε λεφτά
από το δηµόσιο.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει η κ. Κα-

λαντίδου για επτά λεπτά.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Η ευηµερία µιας χώρας, της χώρας µας, αν θέλετε, κρίνεται

όχι από την ευηµερία των αριθµών ή των λίγων, αλλά από το βιο-
τικό επίπεδο του λαού, από το βαθµό που καλύπτονται οι λαϊκές
του ανάγκες.

Εγώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα από την πλευρά
του ΚΚΕ να κάνουµε τη διευκρίνιση. Όχι ότι δεν είναι γνωστό,
αλλά νοµίζω ότι θα συνέβαλε στη συζήτηση. Λαϊκές ανάγκες: τις
διακρίνουµε σε κοινωνικές και ατοµικές. Στις κοινωνικές κατα-
τάσσουµε όλα εκείνα τα µέσα που είναι αναγκαία για την ανά-
πτυξη της επιστήµης, της δηµόσιας παιδείας, της υγείας, του
πολιτισµού, δηλαδή τα µέσα συντήρησης, τα µέσα παραγωγής
και τα συσσωρευµένα χρηµατικά αποθέµατα που µπορούν να
βοηθήσουν, να συµβάλλουν, να εξυπηρετήσουν. Στις ατοµικές
ανάγκες ανήκουν αυτές που είναι απαραίτητος όρος για µια κα-
νονική ζωή, για την ανάπτυξη της ανθρώπινης προσωπικότητας,
δηλαδή όλα τα µέσα για την αναπαραγωγή της εργατικής δύνα-
µης και όχι βέβαια µόνο η τροφή ή η ένδυση και η κατοικία, αλλά
και η διατήρηση της υγείας, της µόρφωσης, ο ελεύθερος χρό-
νος, η ψυχαγωγία, η ανάπαυση, η διεύρυνση των γνώσεων, σύµ-
φωνα µε τις κατακτήσεις του ανθρώπινου πολιτισµού.

Να συµφωνήσουµε κιόλας ότι συγκριτικά µε άλλες περιόδους,
η εργατική τάξη είναι σε καλύτερη κατάσταση. Συγκριτικά, όµως,
µε τις δυνατότητες κάλυψης των αναγκών της βρίσκεται σε χει-
ρότερη θέση, γιατί η ανάπτυξη των παραγωγικών δυνάµεων µπο-

ρεί να καλύψει όλες τις σύγχρονες ανάγκες της, αλλά αυτές οι
σύγχρονες ανάγκες δεν καλύπτονται.

Και εγώ θα το έλεγα λαϊκά, όπως πολλές φορές σε αυτήν την
Αίθουσα µας ζητάτε παραδείγµατα, δείξτε µου ένα καπιταλιστικό
κράτος που κάλυψε τις λαϊκές ανάγκες του λαού, των εργαζό-
µενων, που εξαφάνισε τη φτώχια και εξασφάλισε ένα βιοτικό επί-
πεδο σε όλο το λαό. ∆είξτε µου ένα!

Ο τρόπος που ζει η εργατική τάξη στη χώρα µας σήµερα, οι
εργαζόµενοι, τα λαϊκά στρώµατα σήµερα, η κατάσταση των λαϊ-
κών στρωµάτων, δεν περιγράφεται. Πραγµατική ακρίβεια, αστά-
θεια της οικονοµικής τους κατάστασης, αβεβαιότητα για το
αύριο, µόνιµη απειλή της ανεργίας, ο φόβος της ανασφάλειας
για τα γηρατειά, µεγάλα ταξικά εµπόδια για την παιδεία, για τη
µόρφωση των παιδιών µας, διακρίσεις και σύµφωνα µε το φύλο
και σύµφωνα µε την ηλικία και σύµφωνα µε την εθνικότητα. Αυτά
βλέπουµε στη ζωή, στην κατάσταση των εργαζόµενων.

Τα εργασιακά και τα ασφαλιστικά δικαιώµατα τα αναφέρω
έτσι, σαν επικεφαλίδα, γιατί έχουµε υποχρέωση να τα ξέρουµε.

Είναι και αναγκαίο και ρεαλιστικό αυτή τη στιγµή να συζητή-
σουµε αυτό το σχέδιο νόµου. Ξέρετε τι ελάφρυνση, τι ανακού-
φιση θα δώσει στις λαϊκές οικογένειες των εργαζοµένων του
Λαναρά, της ΑΜΑΣΑ που είναι στο δρόµο, που διεκδικούν έξω
από τα εργοστάσια τη θέση εργασίας; Ξέρετε τι ανάσα µπορεί να
δώσει µια φορολογική ελάφρυνση στους εργαζόµενους της
«ΦΙΛΚΕΡΑΜ» που τέλος του µήνα περιµένουν σαράντα να απο-
λυθούν; Ξέρετε τι ελάφρυνση θα είναι να µπορείς να πας στο
αστικό κέντρο της περιοχής σου στη Μακεδονία, στη Βόρειο Ελ-
λάδα, χωρίς να πληρώνεις διόδια, που τα έχεις ξαναπληρώσει
και µέσω του προϋπολογισµού;

Ακούγονται πολλά κι εγώ πραγµατικά απορώ, γιατί έχω µια
πολύ πιο απλή σκέψη. Λένε, θα δώσουµε επιδόµατα. Πρέπει να
καταλήξουµε. Σε αυτό το βιοτικό επίπεδο, σε αυτή τη ζωή του
λαού δεν παίζει ρόλο µόνο η ακρίβεια. Επηρεάζει και ο µισθός
του. ∆εν µπορείτε, λοιπόν, να πατάξετε την ακρίβεια, δεν µπορεί
να γίνει έλεγχος στην ελεύθερη αγορά. Και µε αυτήν την αντα-
γωνιστικότητα που στοχεύει στο µεγαλύτερο κέρδος, δεν το πε-
ριµένουµε αυτό. Οι µισθοί γιατί µένουν καθηλωµένοι στα επίπεδα
της πείνας, της φτώχιας; Γιατί; Το κράτος δεν έχει; Καλά. Ας
δώσει η εταιρεία, η τεχνική εταιρεία, η οικοδοµική εταιρεία, ας
δώσει η µεγάλη πολυεθνική. Και οι πολυεθνικές δεν έχουν; Και οι
εταιρείες και οι τράπεζες δεν έχουν; Και οι εταιρείες που πα-
ρουσιάζουν κέρδη πάνω από 1.000% δεν έχουν να δώσουν µισθό
πάνω από το όριο της φτώχιας;

Και λέει κατά καιρούς η Κυβέρνηση για επιδόµατα αλληλεγ-
γύης. Τα όποια επιδόµατα αλληλεγγύης, πραγµατικά δεν µείω-
σαν τους ρυθµούς απώλειας του οικογενειακού εισοδήµατος και
µόνο σαν κοροϊδία µπορώ να τα πάρω, αν αναλογιστώ πόσα ξο-
δεύει µία εργατική οικογένεια για την υγεία, για την παιδεία, για
τον πολιτισµό, για τον αθλητισµό. Μιλάµε για αθλιότητα των επι-
δοµάτων. Επίδοµα ανεργίας 450 ευρώ! Το ΕΚΑΣ, 250 ευρώ! Για
τη σύνταξη του ΟΓΑ ντρέποµαι! Μιλάµε για 350 ευρώ!

Από την άλλη, υπάρχουν τεράστια κέρδη. Tα ανέφερα και πριν
και υπάρχουν και οι αριθµοί, έχουν αναφερθεί ξανά στην Αί-
θουσα. Η προστασία και η βελτίωση του λαϊκού εισοδήµατος
πρέπει να γίνει και µέσα από πραγµατικές αυξήσεις στους µι-
σθούς, τέτοιες αυξήσεις που να συµβάλλουν στην ικανοποίηση
των λαϊκών αναγκών, τέτοιες αυξήσεις που να συνάδουν µε το
επίπεδο της ανάπτυξης, µε την παραγωγή του πλούτου..

Την τελευταία δεκαετία υπογράφονται συνεχώς διετείς συµ-
βάσεις στο ύψος του επίσηµου τιµάριθµου ή κάτω απ’ αυτόν. Η
µεσοσταθµική αύξηση είναι πολύ µικρότερη και όχι δεν υπάρχει
αύξηση, όπως είπε η εισηγήτρια της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά
υπάρχει µείωση των µισθών. Σ’ αυτή τη µείωση των µισθών έχει
συγκεκριµένη ευθύνη και η πλειοψηφία της ΓΣΕΕ και η πλειοψη-
φία της Α∆Ε∆Υ, δηλαδή έχουν συγκεκριµένες ευθύνες οι παρα-
τάξεις και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑ.ΣΟ.Κ.

Μιλάµε, λοιπόν, για αυξήσεις 1,27 ευρώ κατά µέσο όρο στο
µεροκάµατο. Και γι’ αυτό πήρε η ΓΣΕΕ συγχαρητήρια εκτός από
το ΣΕΒ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία και από το ΠΑΣΟΚ, την ίδια
περίοδο που τα κέρδη ξεπερνούσαν ανά εργαζόµενο το 17% µε
20%! Ο ισχυρισµός, λοιπόν, της Κυβέρνησης ότι οι αποδοχές
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βελτιώθηκαν δεν ισχύει.
Επίσης, συχνά αναφέρονται τα περίφηµα προγράµµατα. ∆ια-

φηµίζονται µε πολλά εκατοµµύρια για να αποπροσανατολίσουν
τους εργαζόµενους. Η εµπειρία των τελευταίων χρόνων καλύ-
πτει και αυτό το ζήτηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω σ’ ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Οι εξελίξεις, λοιπόν, και στην απασχόληση και στην κοινωνική

ασφάλιση επιβεβαιώνουν ότι η ανταγωνιστικότητα, η ανάπτυξη,
σ’ αυτά τα πλαίσια της στρατηγικής του Μάαστριχτ και της Λισ-
σαβώνας, δεν έδωσε ευκαιρίες ούτε θέσεις εργασίας είχαµε,
όπως ακούστηκε από προηγούµενο οµιλητή, µε όλα αυτά τα κί-
νητρα που δώσατε ούτε είχαµε κάποια αλλαγή καλύτερης ζωής
στο βιοτικό µας επίπεδο! Αντίθετα, όλο καλούνται να πληρώσουν
τα φτωχά λαϊκά στρώµατα και οι εργαζόµενοι.

Πραγµατικά, εµείς την πρόταση νόµου την κάνουµε για να
προτάσσουµε µέτρα άµεσης ανακούφισης της λαϊκής οικογέ-
νειας. Ούτε τα προβλήµατα της εκµετάλλευσης θα λυθούν, ούτε
η ζωή των εργαζοµένων θα καλυτερεύσει πια τόσο που να πούµε
ότι εδώ είµαστε καλά!

Πάντως, η εργατική τάξη και τα λαϊκά στρώµατα, αντί να πα-
ρακολουθούν απλώς τις εξελίξεις ως άβουλοι και µοιραίοι, είναι
ανάγκη να οργανώσουν την αντίστασή τους, να περάσουν στην
αντεπίθεση, κυρίως στη σηµερινή επίθεση κατά της γενικευµέ-
νης κρίσης του καπιταλιστικού συστήµατος. Κυρίως σήµερα πρέ-
πει να οργανώσουν οι εργαζόµενοι την αντεπίθεσή τους και να
διεκδικήσουν όχι απλώς αυτά που λέµε, αλλά ακόµα περισσό-
τερα γιατί αυτοί παράγουν τα πάντα!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Σκοπελίτης έχει

το λόγο για επτά λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα για λίγο

την προσοχή σας, γιατί θα σας µεταφέρω ένα ερώτηµα.
Χθες το βράδυ, σε συζήτηση που είχα µε κατοίκους των ερ-

γατικών κατοικιών της Μυτιλήνης, ένας συνταξιούχος µου έθεσε
ένα ερώτηµα, µε την απαίτηση να το µεταφέρω σ’ εσάς. Και το
ερώτηµα είναι τούτο: Πώς µπορεί να ζήσει ένας άνθρωπος µε
380 ευρώ το µήνα σύνταξη, όταν πληρώνει 200 ευρώ ενοίκιο,
πολλά χρήµατα το µήνα για ηλεκτρικό, νερό και φάρµακα;

Σας µεταφέρω αυτό το ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, όπως είχα
υποχρέωση να κάνω για έναν άνθρωπο ο οποίος έχει αναλώσει
ολάκερη τη ζωή του σκυµµένος πάνω απ’ τη γη. Τώρα είναι συ-
νταξιούχος του ΟΓΑ.

Σ’ αυτήν την κατάσταση, όµως, κύριε Υπουργέ, δεν βρίσκεται
ούτε ένας ούτε δύο ούτε εκατό. Βρίσκεται η πλειοψηφία των ερ-
γαζοµένων της χώρας µας, των απόµαχων της δουλειάς, η συ-
ντριπτική πλειοψηφία της µικροµεσαίας αγροτιάς.

Βλέπετε, τα καταφέρατε µια χαρά. Και εδώ εννοώ και τα δύο
τα κόµµατα. Τα καταφέρατε τόσο καλά, που «τρίβει τα χέρια της»
η πλουτοκρατία, µε το γνωστό βέβαια λόγο. Και να σκεφτεί κα-
νείς τι ψέµατα πλασάρετε όλα αυτά τα χρόνια, τις δεκαετίες,
προκειµένου να αποπροσανατολίσετε το λαό και να του κλείσετε
τα µάτια, για να µην µπορεί να δει πού τον οδηγείτε.

Ψέµα είναι ότι ο ανταγωνισµός θα οδηγήσει στη µείωση των
τιµών. Ψέµα το κτύπηµα των καρτέλ, που ελέγχουν την αγορά
και καθορίζουν το επίπεδο των τιµών. Ψέµα τα παρατηρητήρια
τιµών και οι συµφωνίες κυρίων για το πάγωµα δήθεν των τιµών.
Η µόνη αλήθεια που κρυβόταν πίσω από αυτά τα µεγάλα ψέµατα
είναι ότι χάρη στην πολιτική σας, στην πολιτική όλων των κυβερ-
νήσεων, στην πολιτική της απελευθερωµένης αγοράς, είναι ότι
προωθήσατε παραπέρα την αναδιανοµή του παραγόµενου πλού-
του προς όφελος της πλουτοκρατίας και σε βάρος εκείνων που
τον παράγουν, δηλαδή των εργαζοµένων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζω «από πρώτο χέρι» τα προ-
βλήµατα που βιώνουν οι κάτοικοι των νησιών µας και κυρίως οι
αγρότες. Εκείνο που έχω να πω -και δεν υπάρχει σε αυτό ούτε η
παραµικρή δόση αποπροσανατολισµού από την κατάσταση
αυτή- είναι ότι η κατάσταση αυτή, τα προβλήµατα που υπάρχουν,
δηµιουργούν ένα πρωτόγνωρο για τα δεδοµένα της αγροτιάς
µας πράγµα.

Πασχίζει, κύριε Υπουργέ, στο χωράφι και στο κοπάδι ο µικρο-
µεσαίος αγροτοκτηνοτρόφος, θαλασσοδέρνεται ο ψαράς και
εκείνο που του µένει είναι µόνον ο κόπος και ο ιδρώτας και βέ-
βαια το άγχος για το πώς θα ζήσει αυτός και η οικογένειά του,
που αυγαταίνει από µέρα σε µέρα.

Αυτά είναι που µένουν, κύριοι Βουλευτές, γιατί το κέρδος από
τη δουλειά τους είναι κάτι το άγνωστο πλέον για αυτούς. Και πώς
βέβαια να το γνωρίζουν, αφού οι τιµές που δίνουν οι µεγαλέ-
µποροι είναι τέτοιες που ούτε τα έξοδα της ίδιας της συλλογής
του καρπού των προϊόντων δεν καλύπτουν;

Και δεν είναι µόνον οι εξευτελιστικές τιµές. Είναι και το αυξη-
µένο κόστος παραγωγής. Αυξηµένο εξαιτίας της ακρίβειας των
µέσων και εφοδίων, των λιπασµάτων, των καλλιεργητικών µέσων
και βέβαια του πετρελαίου. Όλα ακριβαίνουν εκτός από τα προϊ-
όντα της παραγωγής του αγρότη. Και αυτό βέβαια εξαιτίας της
ασυδοσίας στον καθορισµό των τιµών, που απολαµβάνουν οι µε-
γαλέµποροι και οι βιοµήχανοι. Και ό,τι µένει –και πού να µείνει ει-
σόδηµα, βέβαια- έρχεται να το αποτελειώσει η ακρίβεια, µια
ακρίβεια που αγκαλιάζει όλους τους τοµείς και που γίνεται όλο
και περισσότερο δυσβάσταχτη µε την ιδιωτικοποίηση, την εµπο-
ρευµατοποίηση κοινωνικών αγαθών, όπως της παιδείας, της
υγείας, της πρόνοιας, του αθλητισµού και του πολιτισµού. Και
βέβαια, η παράδοση των ακτοπλοϊκών συγκοινωνιών στο εφο-
πλιστικό κεφάλαιο που µε την απληστία που έχει και που το δια-
κρίνει κάνει δυσβάσταχτο το κόστος µετακίνησης προς τα αστικά
κέντρα για τις πλατιές λαϊκές µάζες των νησιών µας.

Αυτή η δύσκολη οικονοµική κατάσταση, που περνάνε οι αγρό-
τες –αναφέροµαι βεβαίως στους µικροµεσαίους, οι µεγάλοι δεν
έχουν πρόβληµα- απεικονίζεται και σε τούτο: Ένα µεγάλο ποσο-
στό των αγροτών µας, που είναι ακόµα µεγαλύτερο στα νησιά
µας, µένει έξω από την ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, αφού δεν
έχει να πληρώσει τις εισφορές στον ΟΓΑ. Θα ήθελα να σηµει-
ώσω και το εξής: Ότι αντί η Κυβέρνηση να δει πώς θα αντιµετω-
πιστεί το θέµα γι’ αυτούς τους φτωχούς ανθρώπους, προχωρά
στο παραπέρα χαράτσωµά τους. Και εννοώ το χαράτσωµα που
γίνεται για να πάρουν τις επιδοτήσεις από τον ΟΣ∆Ε.

Είναι δίκαια, λοιπόν, πέρα για πέρα τα µέτρα που προτείνουµε
στην πρόταση νόµου µας. Είναι δίκαια και υλοποιήσιµα. ∆εν χρει-
άζεται δηλαδή να γίνουν παραστάσεις και ανατροπές για να υλο-
ποιηθούν. Και αν δεν γίνονται, είναι γιατί δεν θέλετε να βάλετε
χέρι στα υπερκέρδη των µεγάλων κεφαλαίων. Ούτε εσείς βέβαια
θέλετε ούτε η προηγούµενη κυβέρνηση επιθυµούσε κάτι τέτοιο.
Τώρα, πόσο θα κοστίσουν αυτά τα µέτρα; Πολύ λιγότερα απ’ ό,τι
αξίζει να κάνουµε γι’ αυτούς τους ανθρώπους, που παράγουν
ό,τι παράγει η χώρα µας, που παράγουν τον πλούτο στη χώρα
µας, που δηµιουργούν για τη χώρα µας. Είναι πολύ λιγότερα
αυτά που µπορούµε να κάνουµε.

Βέβαια δεν έχουµε καµία αυταπάτη ότι υλοποιώντας αυτά τα
µέτρα θα αντιµετωπιστεί το θέµα της ακρίβειας. Όπως τονίζουµε
και στην ερώτησή µας, η ακρίβεια είναι µια από τις συνέπειες του
καπιταλιστικού τρόπου οργάνωσης της παραγωγικής διαδικα-
σίας και ως εκ τούτου η εξάλειψή της θα είναι αποτέλεσµα ριζι-
κών αλλαγών σε επίπεδο εξουσίας και οργάνωσης της
οικονοµίας, στο επίκεντρο της οποίας θα είναι η κοινωνικοποί-
ηση των βασικών και συγκεντρωµένων µέσων παραγωγής.

Σήµερα, για να αντιµετωπιστεί η ακρίβεια, εκείνο που χρειάζε-
ται είναι η ανάπτυξη της πάλης των εργαζοµένων, των αγροτών,
της νεολαίας και βέβαια ο συντονισµός αυτής της πάλης.

∆εν θα αναφερθώ στα αιτήµατα γενικότερα των εργαζοµένων
και των άλλων στρωµάτων. Αναφέρθηκαν ήδη από τον εισηγητή
µας και απ’ όλους τους οµιλητές.

Εγώ θα πω δύο πράγµατα για την αγροτιά µας, πού πρέπει και
σε ποια κατεύθυνση πρέπει να προσανατολίσει την πάλη της. Και
η πάλη της πρέπει να είναι προσανατολισµένη στο να δοθούν
τιµές στα προϊόντα τους, που θα καλύπτουν το κόστος παραγω-
γής και θα αφήνουν ένα λογικό κέρδος για τον παραγωγό. Στη
µείωση του κόστους παραγωγής µε ανάλογα έργα υποδοµής
που επιβάλλεται να γίνουν, αλλά και µε την εξασφάλιση φθηνών
εφοδίων και µέσων καλλιέργειας, λιπάσµατα, ζωοτροφές, φάρ-
µακα, φυτοφάρµακα. Άµεσο διπλασιασµό των αγροτικών συντά-
ξεων. Κατάργηση της εισφοράς τους για ιατροφαρµακευτική
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περίθαλψη και της συµµετοχής στα φάρµακα. ∆ωρεάν και ανα-
βαθµισµένες υπηρεσίες στους τοµείς της υγείας και της παι-
δείας.

Σ’ αυτή την κατεύθυνση πρέπει να αναπτυχθεί η πάλη της
αγροτιάς µας και σ’ αυτή την κατεύθυνση θα δώσει τον αγώνα
µαζί της το Κοµµουνιστικού Κόµµατος της Ελλάδας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Θα ξεκινήσω µε µια γενικότερη, θα έλεγα, αναφορά στην
κατάσταση της οικονοµίας και θα το κάνω προσπαθώντας να
βάλω µια τάξη, κατά τη γνώµη µου βέβαια, στα όσα ακούστηκαν,
αόριστα, γενικόλογα και ισοπεδωτικά στη συζήτηση που προη-
γήθηκε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός, το οποίο δεν µπο-
ρεί κανείς να αµφισβητήσει, ότι η περίοδος που διανύουµε, όχι
µόνο στην Ελλάδα αλλά σε ολόκληρη την Ευρώπη είναι η δυ-
σχερέστερη µέσα στα δύο ήδη χρόνια που διαρκεί η παγκόσµια
οικονοµική κρίση.

Ήταν πάρα πολύ δύσκολοι µήνες και οι τελευταίοι µήνες του
2008 και οι πρώτοι µήνες του 2009. Και στην διάρκεια αυτής της
περιόδου η πορεία όλων των ευρωπαϊκών οικονοµιών υπήρξε η
χειρότερη από κάθε πρόβλεψη.

Η ανάπτυξη βρίσκεται σε ελεύθερη πτώση, ενώ η ανεργία και
τα ελλείµµατα εκτοξεύονται. Και είναι χαρακτηριστικό ότι µε τις
τελευταίες προβλέψεις της η Ευρωπαϊκή Επιτροπή προχώρησε
για µια ακόµη φορά σε αναθεώρηση προς το δυσµενέστερο για
την πορεία όλων των οικονοµιών των χωρών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, προβλέποντας ότι το 2009 σε επίπεδο ευρωζώνης θα
έχουµε ύφεση της τάξης του 4%.

Σύµφωνα µε τις ίδιες προβλέψεις, έλλειµµα του 2009 στα όρια
ή πάνω από την τιµή αναφοράς του 3% που προβλέπει στο Σύµ-
φωνο Σταθερότητας και Ανάπτυξης, αναµένεται να εµφανίσουν
δεκατρία από τα δεκαέξι κράτη της ευρωζώνης και είκοσι τρία
από τα είκοσι επτά κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, καθώς
επίσης, σύµφωνα µε τις ίδιες προβλέψεις, το δηµόσιο χρέος στην
ευρωζώνη από το 69% περίπου το 2008, θα ανέβει στο 78% πε-
ρίπου του ΑΕΠ το 2009 και στο 84% περίπου του κοινοτικού ΑΕΠ
το 2010.

Τα αναφέρω αυτά και για να αποδείξω ότι η κατάσταση είναι
πάρα πολύ δύσκολη, όχι µόνο για τη χώρα µας, αλλά για το σύ-
νολο της ευρωπαϊκής οικονοµίας -και δεν πιστεύω ότι νοµίζει κα-
νείς πως η Ελλάδα µπορεί να αποτελέσει την εξαίρεση από
αυτόν τον κανόνα- αλλά και για να απαντήσω µε τα στοιχεία που
δίνει η ίδια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή για την πορεία των οικονο-
µιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης στις αιτιάσεις της Αντιπολίτευσης,
ότι υπάρχει διαχειριστική ανικανότητα και αποτυχία της Κυβέρ-
νησης στον οικονοµικό τοµέα.

Τα τελευταία πέντε χρόνια έγιναν πάρα πολύ σοβαρές προ-
σπάθειες για να αντιµετωπιστούν τα διαρθρωτικά προβλήµατα
της ελληνικής οικονοµίας. Το τεράστιο αυτό έργο -διότι πρόκει-
ται για τεράστιο έργο- δεν είναι δυνατόν ούτε να διαγράφεται
από τη µια στιγµή στην άλλη, επειδή τώρα υπάρχει οικονοµική
κρίση, ούτε να διαστρεβλώνεται. Τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα
και το δηµόσιο χρέος µειώθηκαν σηµαντικά. Σε σχέση µε το ΑΕΠ
η χώρα βγήκε για πρώτη φορά πραγµατικά από τη διαδικασία
του υπερβολικού ελλείµµατος.

Η οικονοµική ανάπτυξη υπήρξε ισχυρή και το σηµαντικό είναι
ότι αυτή η ανάπτυξη στηρίχθηκε για πρώτη φορά σε τέτοια
έκταση σε ιδιωτικές επενδύσεις και σε εξωστρεφείς τοµείς της
οικονοµίας, όπως οι εξαγωγές.

Η απασχόληση αυξήθηκε σηµαντικά, η ανεργία µειώθηκε στα
χαµηλότερα ποσοστά της τελευταίας εικοσαετίας. Ακόµα και
τώρα, που η ανεργία που σε όλες σχεδόν τις χώρες της Ευρώπης
έχει εκτοξευθεί πάνω από το 10%, σε διψήφιο νούµερο, στη
χώρα µας παραµένει κάτω από το 10%.

Οι φορολογικοί συντελεστές για τα µεσαία εισοδήµατα και για
τις επιχειρήσεις βρίσκονται στα χαµηλότερα επίπεδα των τε-
λευταίων τριάντα ετών. Βελτιώθηκαν σηµαντικά οι µισθοί και οι

συντάξεις, συγκλίνουµε µε το µέσο κοινοτικό όρο, βελτιώθηκαν
οι κοινωνικές παροχές, όπως το ΕΚΑΣ, όπως η σύνταξη του ΟΓΑ,
απαντώ και στον συνάδελφο κ. Σκοπελίτη, που σχεδόν διπλα-
σιάστηκε τα τελευταία χρόνια, το επίδοµα ανεργίας, χορηγήθη-
καν επιδόµατα όπως το πολυτεκνικό επίδοµα στις µητέρες µε
τρία παιδιά, προωθήθηκαν επίσης και προς την πλευρά της ανά-
πτυξης σηµαντικές αναπτυξιακές πρωτοβουλίες.

Ρωτούν οι συνάδελφοι τι έκανε η Κυβέρνηση όλα αυτά τα χρό-
νια για την ανάπτυξη. Μα, πως κρατήθηκε η ανάπτυξη σε τόσο
υψηλούς ρυθµούς; Σηµαντικές λοιπόν, αναπτυξιακές πρωτο-
βουλίες, όπως οι συµπράξεις δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα, ο
νέος επενδυτικός νόµος, η ψηφιακή στρατηγική για τη διάδοση
της ευρωζωνικότητας, η αναµόρφωση του καθεστώτος και η
εξυγίανση των ∆ΕΚΟ, η ενίσχυση της διαφάνειας στην κεφαλαι-
αγορά, προωθήθηκαν σηµαντικές αποκρατικοποιήσεις στον τρα-
πεζικό τοµέα, όπως η πλήρης αποκρατικοποίηση της Εθνικής και
της Εµπορικής Τράπεζας, η στρατηγική συµφωνία για τον ΟΤΕ
µε την «DEUTSCHE TELEΚOM», αλλά και πρόσφατες αποκρατι-
κοποιήσεις, όπως αυτής της Ολυµπιακής, µία κίνηση µε την
οποία ο Έλληνας φορολογούµενος γλύτωσε τεράστια ποσά, η
Ολυµπιακή επιβάρυνση στους φορολογούµενους µε 1.000.000
ευρώ κάθε ηµέρα και καµµία κυβέρνηση στο παρελθόν δεν τολ-
µούσε να αντιµετωπίσει αυτή τη σοβαρή εκκρεµότητα.

Βέβαια, η οικονοµική κρίση που βρίσκεται σε εξέλιξη δηµι-
ουργεί νέα δεδοµένα και δηµιουργεί νέες ανάγκες. Είµαστε όµως
υπερήφανοι για το έργο που έχουµε κάνει στον τοµέα της οικο-
νοµίας τα προηγούµενα χρόνια, όπως επίσης είµαστε υπερήφα-
νοι, διότι βαδίζουµε το δρόµο της ευθύνης και γιατί ποτέ δεν
κρύψαµε τα πραγµατικά προβλήµατα «κάτω από το χαλί» ούτε
στην οικονοµία ούτε τα προβλήµατα στο κράτος ούτε τα προ-
βλήµατα στην κοινωνία γενικότερα.

Ο πιο κρίσιµος τοµέας, κατά την άποψή µου, στη λειτουργία
του κράτους είναι τα δηµόσια έσοδα. Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο
και η φορολογική πολιτική επηρεάζει καθοριστικά την πορεία της
οικονοµίας. Όπως έχω πει πολλές φορές, µία από τις µεγαλύ-
τερες µεταρρυθµίσεις που έγιναν στη χώρα µας τα τελευταία
χρόνια και που βρίσκεται σε εξέλιξη είναι η φορολογική µεταρ-
ρύθµιση. Η φορολογική µεταρρύθµιση, την οποία ξεκινήσαµε να
υλοποιούµε από την πρώτη φάση της κυβερνητικής µας θητείας,
οδηγεί σταδιακά στη δηµιουργία ενός απλού, πιο απλού, πιο
αντικειµενικού και πιο δίκαιου, εννοώ στην κατανοµή των φορο-
λογικών βαρών, φορολογικού συστήµατος, ενός συστήµατος
που µειώνει τη φορολογία και για τους πολίτες και για τις επι-
χειρήσεις και που ταυτόχρονα διασφαλίζει το δηµόσιο συµφέ-
ρον.

Ακούγονται και ακούστηκαν διάφορα και εδώ στη συζήτηση
που έγινε σήµερα από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, στην προ-
σπάθεια να ασκήσουν κριτική στη φορολογική πολιτική.

Εντελώς επιγραµµατικά, και στα πλαίσια του χρόνου που έχω,
θα απαντήσω στα βασικότερα από αυτά.

Πρώτα απ’ όλα, µας κατηγορούν ότι στη φορολογία λειτουρ-
γούµε πρόχειρα και αποσπασµατικά. Λειτουργούµε, λοιπόν, πρό-
χειρα και αποσπασµατικά, όταν µε συγκεκριµένα βήµατα
απλοποιήσαµε τα προηγούµενα χρόνια τον Κώδικα Βιβλίων και
Στοιχείων, εκσυγχρονίσαµε τον Εθνικό Τελωνειακό Κώδικα, θε-
σµοθετήσαµε, όπως γίνεται σε όλες της χώρες της Ευρώπης, το
φόρο προστιθέµενης αξίας στις µεταβιβάσεις ακινήτων; Λει-
τουργούµε πρόχειρα και αποσπασµατικά όταν προχωρούµε στα-
θερά όλα αυτά τα χρόνια σε µία πολιτική µείωσης της
φορολογίας εισοδήµατος και για τους πολίτες και για τις επιχει-
ρήσεις, µείωση δηλαδή των φορολογικών συντελεστών; Η επι-
λογή µας να µειώσουµε τη φορολογία των φυσικών προσώπων,
να µειώσουµε δηλαδή τη φορολογία των επιχειρήσεων, έγινε µε
γνώµονα τη στήριξη της επιχειρηµατικότητας και της ανάπτυξης
και τη διατήρηση θέσεων εργασίας, µε δεδοµένο ότι η φορολο-
γία των επιχειρήσεων στην Ελλάδα ήταν από τις υψηλότερες
στην Ευρώπη. Και αυτή η κίνησή µας να µειώσουµε τη φορολο-
γία στις επιχειρήσεις, πολύ πριν ξεσπάσει η κρίση, κάτι το οποίο
γίνεται τώρα σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες, αποδείχθηκε σωτήρια
µε βάση τις τελευταίες αρνητικές εξελίξεις της κρίσης.

Πρόκειται εποµένως, όχι για ένα χάρισµα, αλλά για µια συ-
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γκεκριµένη πολιτική επιλογή και δεν µπορεί κάποιοι να µιλούν
για απώλειες εσόδων από τη µείωση της φορολογίας στις επι-
χειρήσεις. ∆ιότι, εάν διατηρούσαµε τον παλιό υψηλό φορολογικό
συντελεστή του 35% σε µια εποχή έντονου φορολογικού αντα-
γωνισµού, είναι βέβαιο ότι αυτό θα είχε πολλές αρνητικές συνέ-
πειες για την οικονοµία, όπως αναχώρηση αλλοδαπών
επιχειρήσεων από την Ελλάδα, µείωση επενδύσεων, µείωση κερ-
δοφορίας των επιχειρήσεων µέσω εικονικών και πλαστών φορο-
λογικών στοιχείων. Μην ξεχνάµε πόσες επιχειρήσεις τα χρόνια
της διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ είχαν φύγει από την Ελλάδα κυ-
ρίως από τη Βόρεια Ελλάδα και πήγαιναν να εγκατασταθούν σε
άλλες χώρες της Βαλκανικής.

Ένα άλλο επιχείρηµα των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης είναι
ότι η πολιτική µας στη φορολογία δηµιουργεί στρεβλώσεις.

Ερωτώ, κύριοι συνάδελφοι, δηµιουργήσαµε στρεβλώσεις,
όταν αντικειµενικοποιήσαµε τις διαδικασίες ελέγχου καθορίζο-
ντας για παράδειγµα ποιες είναι οι εκπιπτόµενες και µη εκπιπτό-
µενες δαπάνες κατά τον έλεγχο των επιχειρήσεων, πράγµα το
οποίο δεν υπήρχε τα προηγούµενα χρόνια και ήταν στη διακρι-
τική ευχέρεια των ελεγκτικών υπηρεσιών;

∆ηµιουργήσαµε στρεβλώσεις, όταν αυξήσαµε, µε ήπιο και
σταδιακό τρόπο, τις αντικειµενικές αξίες, για να µην δηµιουργη-
θούν προβλήµατα στην αγορά και όταν οδηγούµε σιγά-σιγά τους
διάφορους κλάδους από τον τεκµαρτό υπολογισµό του φόρου
στο λογιστικό προσδιορισµό των κερδών, όπως κάναµε για πα-
ράδειγµα πρόσφατα στις επιχειρήσεις που κατασκευάζουν δη-
µόσια έργα;

∆ηµιουργήσαµε στρεβλώσεις ή εξυγιάναµε την αγορά και είναι
και αυτό αντικείµενο της πρότασης νόµου που συζητούµε, όταν
θεσµοθετήσαµε την εξοµοίωση των συντελεστών του ειδικού
φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο κίνησης και θέρµανσης
µέσω του συστήµατος Φαιστός και καθιερώσαµε έναν νέο τρόπο
διακίνησης του πετρελαίου θέρµανσης και του αγροτικού πε-
τρελαίου;

Όλα αυτά πιστεύω ότι δεν είναι κινήσεις που δείχνουν στρε-
βλώσεις αλλά προσπάθειες εξυγίανσης του φορολογικού συ-
στήµατος.

Τέλος, το βασικό επιχείρηµα ιδιαίτερα από την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση –και θεωρώ εντελώς υποκριτικά, διότι ξέρουµε και
τις πολιτικές τις οποίες ακολούθησε η ίδια στο παρελθόν- είναι
ότι µε τη φορολογική µας πολιτική προχωρούµε σε χαριστικές
ρυθµίσεις και λειτουργούµε προς όφελος των ολίγων και των
«ηµέτερων».

Ερωτώ, λοιπόν, χαρίσαµε έσοδα στους λίγους και στους «ηµέ-
τερους» και τους εκλεκτούς, όταν φορολογήσαµε τα µερίσµατα
από τα διανεµόµενα κέρδη, όταν φορολογήσαµε τα stop options
των µεγαλοστελεχών που το ΠΑΣΟΚ τα είχε αφορολόγητα, όταν
αυξήσαµε στο 100% από το 60% το 2004 την προκαταβολή του
φόρου για τις τραπεζικές επιχειρήσεις; Χαρίσαµε έσοδα στους
«ηµέτερους» και στους λίγους όταν θεσµοθετήσαµε το ΕΤΑΚ, το
ενιαίο τέλος ακινήτων. διευρύνοντας τη φορολογική βάση και κα-
ταργώντας µία σειρά από χαριστικές εξαιρέσεις, το ΦΜΑΠ, φο-
ρολογώντας ακόµα και τα ιδιοχρησιµοποιούµενα ακίνητα των
επιχειρήσεων και τα ακίνητα της Εκκλησίας, τα οποία το ΠΑΣΟΚ
τα είχε αφορολόγητα;

Φορολογούµε βαριά τα µεσαία στρώµατα και τα χαµηλά εισο-
δήµατα όταν καταργήσαµε το χαρτόσηµο στα ενοίκια κατοικιών,
τον φόρο γονικής παροχής, τον φόρο κληρονοµίας, τον φόρο µε-
ταβίβασης στην αγορά πρώτης κατοικίας, τα τέλη ταξινόµησης
στους απόδηµους, στις τρίτεκνες οικογένειες, όταν µειώσαµε
στο µισό τη φορολογία των ναυτικών, όταν απαλλάξαµε από τη
φορολογία όλα τα επιδόµατα προς τους τρίτεκνους και τους πο-
λύτεκνους, όταν αυξήσαµε τα αφορολόγητα όρια στους µισθω-
τούς και τους συνταξιούχους, όταν µειώσαµε τους
φορολογικούς συντελεστές στα µεσαία και στα χαµηλά εισοδή-
µατα από το 30% και το 40% που ήταν πριν το 2004, το 2014 στο
20% µε την τρίτη φάση της φορολογικής µεταρρύθµισης που
έχουµε ήδη θεσµοθετήσει;

Τα αναφέρω αυτά για να αποκαταστήσω την αλήθεια, η οποία,
αλήθεια, στο βωµό της κοµµατικής αντιπαράθεσης και των µι-
κροπολιτικών σκοπιµοτήτων αποκρύπτεται ή διαστρεβλώνεται.

Αυτό όµως δεν κάνει ζηµία στη Νέα ∆ηµοκρατία και στην Κυ-
βέρνηση, αυτό κάνει ζηµιά στην ελληνική οικονοµία και µάλιστα
σε µία πολύ κρίσιµη περίοδο για την οικονοµία γενικότερα.

Έρχοµαι τώρα πιο συγκεκριµένα στην πρόταση νόµου των συ-
ναδέλφων του ΚΚΕ.

Ζητάτε, κύριοι συνάδελφοι, την κατάργηση του ΦΠΑ και του
Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης στο αγροτικό πετρέλαιο, στο πε-
τρέλαιο θέρµανσης, καθώς επίσης και την κατάργηση του ΦΠΑ
στα βασικά είδη κατανάλωσης.

Μία τέτοια κίνηση θα έχει δηµοσιονοµικές επιπτώσεις. Εγώ,
βέβαια, αντιλαµβάνοµαι τη διαφορετική σας προσέγγιση σε αυτά
τα θέµατα, εδώ όµως πρέπει να πω ότι υπάρχει µία συγκεκριµένη
κοινοτική νοµοθεσία την οποία ως χώρα-µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης έχουµε µεταφέρει στο εσωτερικό µας ∆ίκαιο και την
οποία νοµοθεσία οφείλουµε να σεβαστούµε.

Με βάση τις διατάξεις της οδηγίας 96/2003 επιβάλλεται ειδι-
κός φόρος κατανάλωσης στα ενεργειακά προϊόντα και ταυτό-
χρονα καθορίζονται και τα ελάχιστα επίπεδα φορολογίας σε
αυτά τα προϊόντα.

Με τις διατάξεις της οδηγίας 112/2006, που στην ουσία είναι
η κωδικοποίηση της 6ης οδηγίας του ΦΠΑ και η οποία έχει µε-
ταφερθεί στο εσωτερικό µας ∆ίκαιο µε τον κώδικα του ΦΠΑ, τί-
θεται το πλαίσιο και το πεδίο εφαρµογής του ΦΠΑ και
καθορίζονται τυχόν απαλλαγές, καθώς επίσης και δυνατότητες
εφαρµογής µειωµένων συντελεστών σε συγκεκριµένα προϊόντα
και σε συγκεκριµένες υπηρεσίες.

Πιο συγκεκριµένα, µε την Κοινοτική Οδηγία στο πετρέλαιο
θέρµανσης ο ελάχιστος συντελεστής φορολογίας είναι 21 ευρώ
ανά χιλιόλιτρο. Στη χώρα µας, λοιπόν, στο πετρέλαιο θέρµανσης
εφαρµόζεται αυτός ο ελάχιστος συντελεστής φορολογίας που
είναι τα 21 ευρώ ανά χιλιόλιτρο. Είναι εποµένως φανερό ότι η κα-
τάργηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρ-
µανσης και του αντίστοιχου Φ.Π.Α. που αναφέρεται στο πρώτο
άρθρο της πρότασης νόµου, δεν µπορεί να γίνει µε βάση τις κοι-
νοτικές διατάξεις. Αυτό είναι ξεκάθαρο και εποµένως δεν µπο-
ρούµε να προχωρήσουµε σ’ ένα τέτοιο µέτρο.

Ο ειδικός φόρος κατανάλωσης, ο οποίος χρησιµοποιείται στο
αγροτικό πετρέλαιο, στη γεωργία, ο ελάχιστος προβλεπόµενος
συντελεστής φορολογίας, σύµφωνα πάλι µε την ίδια κοινοτική
οδηγία την 96/2003, είναι 21 ευρώ ανά χιλιόλιτρο. Γνωρίζετε ότι
από το Φεβρουάριο του 2008 άλλαξε η διαδικασία στη χώρα µας
σε ό,τι αφορά τη χρήση του πετρελαίου από τους αγρότες. Από
την ηµέρα αυτή, από την ηµέρα δηλαδή της εξοµοίωσης του ει-
δικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης και το πε-
τρέλαιο κίνησης, οι αγρότες χρησιµοποιούν για τα γεωργικά
τους µηχανήµατα πετρέλαιο κίνησης αντί για κόκκινο πετρέλαιο
θέρµανσης και επιστρέφεται ο ειδικός φόρος κατανάλωσης. Το
ποσό της διαφοράς δηλαδή του φόρου ανάµεσα στον υψηλό συ-
ντελεστή, που είναι 298 ευρώ το χιλιόλιτρο και στο χαµηλό συ-
ντελεστή που είναι 21 ευρώ το χιλιόλιτρο, µε µία συγκεκριµένη
διαδικασία υπολογίζεται, επιστρέφεται και πιστώνεται στους τρα-
πεζικούς λογαριασµούς των αγροτών εντός του τρέχοντος κάθε
φορά έτους.

Είναι γεγονός ότι σύµφωνα -και το ανέφερα αυτό και στη συ-
ζήτηση της πρότασης νόµου στην επιτροπή- µε τη συγκεκριµένη
κοινοτική οδηγία την 96/2003 τα κράτη-µέλη έχουν τη δυνατό-
τητα να εφαρµόζουν µηδενικό συντελεστή φορολογίας στα ενερ-
γειακά προϊόντα που χρησιµοποιούνται στη γεωργία. Η
συγκεκριµένη δηλαδή διάταξη παρέχει θεωρητικά, θα λέγαµε, τη
δυνατότητα στα κράτη-µέλη να χορηγούν πλήρη απαλλαγή από
τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στο αγροτικό πετρέλαιο, όχι στο
πετρέλαιο θέρµανσης. Στην πράξη όµως -κι αυτό φαίνεται από
τους πίνακες των ειδικών φόρων κατανάλωσης που καταρτίζει η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή- η πλειονότητα των κρατών-µελών εφαρ-
µόζει για το πετρέλαιο, το οποίο χρησιµοποιείται στη γεωργία,
συντελεστές φορολογίας των οποίων το ύψος υπερβαίνει κατά
πολύ το συντελεστή τον οποίο εφαρµόζουµε στη χώρα µας, τα
21 ευρώ δηλαδή ανά χιλιόλιτρο. Χαρακτηριστικά σας αναφέρω
ότι ανταγωνιστικές χώρες µε την Ελλάδα στη γεωργία όπως είναι
η Γαλλία, η Ισπανία και η Ιταλία, χρησιµοποιούν από διπλάσιο
έως τετραπλάσιο συντελεστή φορολογίας στο αγροτικό πετρέ-
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λαιο.
Συνεπώς, η πρότασή σας, η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος, για κατάργηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πε-
τρέλαιο που χρησιµοποιείται στη γεωργία, δεν αντιβαίνει στις
κοινοτικές διατάξεις. Παρ’ όλα αυτά, χρησιµοποιείται σε ελάχι-
στες χώρες και συγκεκριµένα στην Κύπρο, στο Λουξεµβούργο
και στην Λιθουανία λόγω του υψηλού δηµοσιονοµικού κόστους.
Ταυτόχρονα, από την πιθανή εφαρµογή ενός τέτοιου µέτρου θα
είχαµε πάρα πολλά προβλήµατα, σύνθετα προβλήµατα, εφαρ-
µογής και ελέγχου για το ποιοι είναι οι δικαιούχοι, ποια είναι η
νόµιµη χρήση κ.λπ..

Έρχοµαι τώρα στο θέµα του φόρου προστιθέµενης αξίας.
Στην έκτη οδηγία περί ΦΠΑ περιλαµβάνονται πολλές κατηγορίες
αγαθών που υπάγονται στο χαµηλό συντελεστή ΦΠΑ, που στη
χώρα µας είναι 9% και για τις οποίες µε την πρόταση νόµου ζη-
τείτε την πλήρη κατάργηση του ΦΠΑ. Τέτοιας κατηγορίας αγα-
θών, στις οποίες στη χώρα µας, επαναλαµβάνω, έχουµε χαµηλό
συντελεστή ΦΠΑ, είναι τα ήδη διατροφής γενικά, τα φάρµακα,
τα ήδη και οι συσκευές υγείας, τα βιβλία, η ηλεκτρική ενέργεια,
το νερό. Επιπλέον, από την 1-1-2007 µε το ν.3522/2006 τροπο-
ποιήσαµε εµείς, αυτή η Κυβέρνηση, τον Κώδικα ΦΠΑ και εντά-
ξαµε στο χαµηλό συντελεστή από το 19% στο 9% την ανακαίνιση
και την επισκευή ιδιωτικών κατοικιών, τις επισκευές ποδηλάτων,
υποδηµάτων, δερµάτινων ειδών, την οικιακή βοήθεια, τη φρο-
ντίδα παιδιού, ηλικιωµένων, ασθενών ή αναπήρων, καθώς επίσης
και τα ιατρικά είδη, τα οποία χρησιµοποιούν τα άτοµα µε αναπη-
ρία.

Υπενθυµίζω, επίσης, αυτό το οποίο ανέφερε ο κ. Καραµάριος,
ότι στη χώρα µας από το 1987 εφαρµόζεται χαµηλός συντελε-
στής ΦΠΑ 9% στις υπηρεσίες εστίασης -δηλαδή αυτό που πέ-
τυχε η Γαλλία τώρα µε την αναθεώρηση των συντελεστών ΦΠΑ,
εµείς το εφαρµόζουµε στη χώρα µας από το 1987- έχουµε δη-
λαδή χαµηλό συντελεστή στα εστιατόρια, στις ταβέρνες κ.λπ. και
ότι σύµφωνα µε το άρθρο 120 της έκτης οδηγίας περί Φ.Π.Α.,
ισχύει το µειωµένο καθεστώς κατά 30% συντελεστή φόρου προ-
στιθέµενης αξίας στα νησιά του Αιγαίου σε σχέση µε τους αντί-
στοιχους συντελεστές που εφαρµόζονται στην ηπειρωτική
Ελλάδα. ∆ηλαδή στα νησιά του Αιγαίου δεν έχουµε 19% και 9%,
έχουµε 13% και 6% και 3% τον υπερµειωµένο συντελεστή φόρο
προστιθέµενης αξίας.

Επιπλέον, σύµφωνα µε την εθνική νοµοθεσία και την κοινοτική,
απαλλάσσονται από το φόρο µία σειρά από υπηρεσίες, όπως
είναι µεταξύ των άλλων οι παραδόσεις αγαθών που συνδέονται
µε την εκπαίδευση, οι παραδόσεις αγαθών που συνδέονται µε τη
νοσοκοµειακή περίθαλψη, η παροχή νερού, η αποχέτευση, η
οποία πραγµατοποιείται από το δηµόσιο ή τα νοµικά πρόσωπα
δηµοσίου δικαίου κ.λπ..

Τα ανέφερα αυτά, για να δείξω ότι µια σειρά από αγαθά λαϊκής
κατανάλωσης και από υπηρεσίες που αφορούν στη µεγάλη πλει-
οψηφία των πολιτών είτε υπάγονται στο χαµηλό συντελεστή ΦΠΑ
είτε δεν υπόκεινται σε ΦΠΑ.

Επιπλέον, έχουµε εξαντλήσει όλα τα περιθώρια τα οποία µας
δίνει η κοινοτική νοµοθεσία για υπαγωγή αγαθών και υπηρεσιών
στο χαµηλό συντελεστή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα χρειαστώ δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Η κατάργηση του ΦΠΑ σε είδη λαϊκής κατανάλωσης, καθώς

και οποιαδήποτε άλλη ρύθµιση που θα είναι αντίθετη µε την Κοι-
νοτική Οδηγία και δυνατή δεν είναι, αλλά θα αποτελούσε και πα-
ράβαση της Κοινοτικής νοµοθεσίας µε κυρώσεις για τη χώρα
µας.

Τώρα, σε σχέση µε τα διόδια των εθνικών οδών, εκείνο το
οποίο θέλω να τονίσω είναι ότι το κύριο χαρακτηριστικό τους
είναι πως είναι ανταποδοτικού χαρακτήρα. Η επιβάρυνση αυτή
είναι ένα έσοδο, το οποίο χρησιµοποιείται για τη βελτίωση και
την αναβάθµιση του οδικού δικτύου.

Όσον αφορά το θεσµικό πλαίσιο για τις συµβάσεις παραχώ-
ρησης, µε τις οποίες κατασκευάζεται µία σειρά από µεγάλους
αυτοκινητοδρόµους στη χώρα, είναι ένα θεσµικό πλαίσιο το
οποίο µας δίνει τη δυνατότητα να χρησιµοποιήσουµε ιδιωτικά κε-

φάλαια για την κατασκευή µεγάλων έργων υποδοµής µε ευρω-
παϊκές προδιαγραφές ασφάλειας και συντήρησης και µε την οι-
κονοµική συµµετοχή του παραχωρησιούχου.

Αυτά τα οποία, βέβαια, ακούστηκαν περί επαναδιαπραγµά-
τευσης, δεν θέλω να τα σχολιάσω. Αυτά είναι αερολογίες και
γνωρίζουµε όλοι πολύ καλά ότι δεν µπορούν να γίνουν.

Τώρα, η ριζική διαφωνία σας, κύριοι συνάδελφοι του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος, µε την επιβολή διοδίων στις εθνικές οδούς,
καθώς και µε τις συµβάσεις παραχώρησης, εκφράζει µία άλλη,
θα λέγαµε, προσέγγιση κοινωνική και οικονοµική, µε την οποία
εµείς ως Κυβέρνηση δεν συµφωνούµε. Αυτά τα τέλη είναι αντα-
ποδοτικά και χρησιµοποιούνται, όπως είπα και πριν, για την κα-
τασκευή µιας σειράς µεγάλων έργων στη χώρα, αλλά και για τη
συντήρηση της εθνικής οδού. Είναι κάτι το οποίο εφαρµόζεται
σχεδόν σε όλες τις χώρες του κόσµου.

Κλείνοντας την οµιλία µου, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, θα
ήθελα να πω ότι αυτά τα οποία προτείνονται στη συγκεκριµένη
πρόταση νόµου πολύ απλά δεν µπορούν να εφαρµοστούν. Είναι
εύκολο, βέβαια, να λέµε ευχολόγια. Είναι εύκολο να χαϊδεύεις
αυτιά. Το δύσκολο είναι να λες την αλήθεια. Κι εµείς προτιµούµε
να λέµε την αλήθεια. Επίσης, είναι πάρα πολύ εύκολο να ακού-
γονται αφορισµοί για όλα και να ισοπεδώνονται τα πάντα.

Είναι µία δύσκολη περίοδος για την οικονοµία. Και σ’ αυτήν τη
δύσκολη περίοδο η εύκολη λύση για µία κυβέρνηση θα ήταν να
αποποιηθεί το οποιοδήποτε πολιτικό κόστος και να εφαρµόσει
πολιτικές, οι οποίες µε µαθηµατική ακρίβεια θα οδηγούσαν στο
δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό της χώρας. Η εύκολη λύση, επίσης,
θα ήταν να ζητάµε παρατάσεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση, χρη-
σιµοποιώντας ως δικαιολογία το γεγονός ότι και άλλες χώρες
παρουσιάζουν υπερβάσεις στα ελλείµµατα και στα χρέη.

Ως Κυβέρνηση όµως, έχουµε επιλέξει ένα συγκεκριµένο
δρόµο -διότι έχουµε σοβαρά διαρθρωτικά προβλήµατα στην οι-
κονοµία µας και γιατί πρέπει να αντιµετωπίσουµε την κρίση- το
δρόµο της ευθύνης. Απαιτούνται θυσίες. Και οι θυσίες οι οποίες
απαιτούνται, µεταφέρονται κυρίως στην περικοπή των κρατικών
δαπανών και στον περιορισµό της φοροδιαφυγής.

Σήµερα που κρίνεται στην ουσία το παρόν και το µέλλον της
ελληνικής οικονοµίας, δεν είµαστε διατεθειµένοι να παζαρέ-
ψουµε την αξιοπιστία µας στις διεθνείς αγορές, δεν είµαστε δια-
τεθειµένοι να παζαρέψουµε την αξιοπιστία µας στις διεθνείς
αγορές διότι έχουµε ένα τεράστιο δηµόσιο χρέος, το οποίο κλη-
ρονοµήσαµε από τη διαχείριση του παρελθόντος. ∆εν είµαστε
διατεθειµένοι να θυσιάσουµε το συµφέρον της χώρας στο βωµό
της πολιτικής σκοπιµότητας. Αντίθετα, είµαστε εντελώς αποφα-
σισµένοι να κάνουµε ό,τι περνάει από το χέρι µας προκειµένου να
βγάλουµε µε ασφάλεια, µε σιγουριά και µε αξιοπιστία απέναντι
στους εταίρους µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, τη χώρα από την
οικονοµική κρίση, την οποία διέρχεται όλη η Ευρώπη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Κύριε Βενιζέλο, θα µιλήσετε τώρα ή µετά τη ∆ιάσκεψη των
Προέδρων;

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Να µιλήσει τώρα ο κ. Κανταρτζής
και µετά τη ∆ιάσκεψη των Προέδρων θα µιλήσω κι εγώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Κανταρτζής έχει
το λόγο για δώδεκα λεπτά.

ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όταν
καταθέσαµε την πρόταση νόµου για την προστασία του λαϊκού
εισοδήµατος, την κατάργηση της έµµεσης φορολογίας στο πε-
τρέλαιο κίνησης, θέρµανσης, αλλά και την κατάργηση του ΦΠΑ
στα είδη λαϊκής κατανάλωσης, δεν είχαµε αµφιβολίες για την
τύχη που θα είχε η πρόταση αυτή. ∆εν είχαµε αµφιβολίες, γιατί
γνωρίζουµε πολύ καλά τις θέσεις των δύο µεγάλων κοµµάτων –
αναφέροµαι και στην Κυβέρνηση και στην Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση- στις οποίες έρχεται να συνεπικουρήσει ο ΛΑΟΣ, που µε
µία παρόµοια επιχειρηµατολογία, αναµασώντας τα ίδια ακριβώς
επιχειρήµατα, έρχεται να στηρίξει αυτές ακριβώς τις πολιτικές
επιλογές που συµφέρουν στο µεγάλο κεφάλαιο, που συµφέρουν
στις µεγάλες επιχειρήσεις µε τη γνωστή βέβαια δόση προβοκά-
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τσιας και αντικοµουνισµού.
Εδώ είναι αποκαλυπτική η συζήτηση. Έρχεται ακριβώς να επι-

βεβαιώσει το γνωστό, ότι ο αντικοµουνισµός είναι το µέσο, είναι
το άλλοθι για την προώθηση των πιο αντιλαϊκών µέτρων. Αντικο-
µουνισµός και αντιλαϊκά µέτρα συµβαδίζουν και οι εργαζόµενοι
πρέπει να βγάλουν τα συµπεράσµατά τους.

Τα ίδια ακριβώς επιχειρήµατα αναµασά και ο ΛΑΟΣ. Είναι τα
ίδια επιχειρήµατα που ακούσαµε από τα δύο µεγάλα κόµµατα και
ο ΛΑΟΣ παίζει το ρόλο της δύναµης κρούσης. Ο καθείς εφ’ ω
ετάχθη.

Αυτή την πρόταση νόµου δεν την βλέπουµε αποσπασµατικά
αλλά τη βλέπουµε σε συνδυασµό µε άλλα µέτρα που έχουν ως
στόχο την ενίσχυση των λαϊκών εισοδηµάτων και την ανακούφιση
των λαϊκών στρωµάτων µε ουσιαστικά µέτρα, τη βλέπουµε σε
συνδυασµό µε ουσιαστικές αυξήσεις στους µισθούς, στις συ-
ντάξεις και στα επιδόµατα ανεργίας, δηλαδή µε 1.400 ευρώ κα-
τώτερο µισθό, 1.120 ευρώ κατώτερη σύνταξη, 1.120 ευρώ
επίδοµα ανεργίας για όσο διαρκεί η ανεργία, µε αύξηση του αφο-
ρολόγητου ορίου στα 30.000 ευρώ για τη λαϊκή οικογένεια, µε
προσαύξηση 5.000 ευρώ για το κάθε παιδί. Αυτά είναι µέτρα που
αφορούν το σήµερα.

Όλα αυτά τα µέτρα δεν αναφέρονται στο αύριο αλλά αφορούν
την καθηµερινότητα που ζει σήµερα η κάθε λαϊκή οικογένεια στις
πόλεις και στα χωριά. Είναι αιτήµατα που εδώ και χρόνια προέ-
βαλαν και στήριξαν το κόµµα µας και το ταξικό κίνηµα εµπλουτί-
ζοντάς τα κάθε φορά ανάλογα µε τις κοινωνικές και οικονοµικές
εξελίξεις. Είναι αιτήµατα που κάποτε κάποιες δυνάµεις και κά-
ποια κόµµατα τα χαρακτήριζαν ως µαξιµαλιστικά ή κάποιοι άλλοι
προσποιούνταν ότι δήθεν δεν έβλεπαν το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας να κάνει προτάσεις για το σήµερα, ότι τα παραπέµπει
όλα στο σοσιαλισµό.

∆ιαβάζοντας τα Πρακτικά της επιτροπής είδα την τοποθέτηση
του εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ που µίλησε για το ρεφορµιστικό
χαρακτήρα που έχει η πρόταση νόµου του ΚΚΕ επειδή προέβαλε
τέτοια αιτήµατα. Είναι αλήθεια ότι υποτιµούν τη νοηµοσύνη του
λαού όσοι κατηγορούν το ΚΚΕ για ρεφορµισµό. Κόµµατα όπως
ο ΣΥΡΙΖΑ δεν άφησαν επιλογή του κεφαλαίου που να µην τη στη-
ρίξουν –Μάαστριχτ, ΟΝΕ, ευρώ- που αποτέλεσαν τη «µήτρα» για
τη στρατηγική της Λισαβόνας και τα άλλα αντεργατικά µέτρα
που ακολούθησαν. Μια στο καρφί και µια στο πέταλο!

Η πρότασή µας είναι ρεαλιστική γιατί λέει πού θα βρεθούν τα
χρήµατα για την ανακούφιση των λαϊκών στρωµάτων, είναι ρεα-
λιστική γιατί δεν ξεφεύγει µε γενικολογίες και απαντά στο µε-
γάλο ερώτηµα ποιος θα πληρώσει την κρίση. ∆εν κρύβεται πίσω
από αοριστολογίες µε τα γνωστά για τους έχοντες και κατέχο-
ντες. Αυτά τα άκουσε ο κόσµος επανειληµµένα στις δεκαετίες
του 1980 και του 1990 και µπούχτισε κυριολεκτικά και αποδεί-
χτηκε τελικά ότι εκείνοι που θεωρούνταν έχοντες και κατέχοντες
ήταν πάντα τα µικρά και µεσαία εισοδήµατα. Για τις µεγάλες επι-
χειρήσεις άλλη πολιτική ακολούθησαν οι κυβερνήσεις και των
δύο κοµµάτων κάτω από το επιχείρηµα της φορολόγησης των
εχόντων και κατεχόντων. Οι µεγάλες επιχειρήσεις είχαν κίνητρα,
προνόµια, φοροαπαλλαγές και φοροελαφρύνσεις, έτσι ώστε ο
πλούτος να συγκεντρώνεται σε ολοένα και λιγότερα χέρια.

Είναι ρεαλιστική η πρότασή µας γιατί δείχνουµε καθαρά ποιος
πληρώνει το «µάρµαρο». Πρέπει να φορολογηθεί το µεγάλο κε-
φάλαιο. ∆εν καλλιεργούµε αυταπάτες για εξανθρωπισµό του
κέρδους και του συστήµατος µε συνθήµατα του στυλ: «Ο άν-
θρωπος πάνω από τα κέρδη». Σήµερα ακούσαµε τον εκπρόσωπο
του ΣΥΡΙΖΑ µε τις προτάσεις του για διαβαθµίσεις στο ΦΠΑ, στα
είδη λαϊκής κατανάλωσης ή στο πετρέλαιο θέρµανσης να θέλει
να εξανθρωπίσει και να ηθικοποιήσει και την πιο αντιλαϊκή µορφή
φορολογικής επιβάρυνσης των λαϊκών στρωµάτων.

Αλήθεια, θα ήθελα να σας ρωτήσω το εξής, µια που λέτε ότι θα
πρέπει οι φοροελαφρύνσεις να πάνε µε εισοδηµατικά κριτήρια.
Αυτός που θα πάει να ψωνίσει στο σούπερ µάρκετ ή στο µίνι µάρ-
κετ της γειτονιάς ή στο περίπτερο θα πρέπει να κουβαλάει µαζί
του και τη φορολογική δήλωση για να έχει αυτές τις φοροελα-
φρύνσεις; Αυτή όµως η λογική σας µας παραπέµπει τη γνωστή
λογική: «Ο χρήστης πληρώνει» κατά το: «Ο ρυπαίνων πληρώνει»
και µε την ίδια λογική θα έµπαινε το ερώτηµα. Μήπως θα πρέπει

να επιβληθούν δίδακτρα στα πανεπιστήµια µε εισοδηµατικά κρι-
τήρια; Την ίδια λογική δεν ακούγαµε από τις κυβερνήσεις των
δύο µεγάλων κοµµάτων όταν έλεγαν ότι θα πρέπει εν πάση πε-
ριπτώσει να αντιµετωπίσουµε το κόστος στα νοσοκοµεία, στα πα-
νεπιστήµια, στην εκπαίδευση και παντού; Και τα δύο κόµµατα,
και η Κυβέρνηση και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αλλά µε πολύ
µεγαλύτερη σαφήνεια ο ΛΑΟΣ για να δικαιολογήσουν την άρ-
νησή τους ισχυρίζονται ότι έτσι υποσκάπτεται η ανταγωνιστικό-
τητα της ελληνικής οικονοµίας.

∆εν είναι η πρώτη φορά που ακούµε αυτό το επιχείρηµα. Είναι
η γνωστή κινδυνολογία που επανειληµµένα χρησιµοποιήθηκε στο
παρελθόν, για να δικαιολογήσει όλα τα µέτρα που στήριζαν την
ενίσχυση της κερδοφορίας του κεφαλαίου. Με πρόσχηµα την ενί-
σχυση της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας δεν προχώρησαν
οι συνεχείς µειώσεις φόρων, πολιτική που ακολούθησαν το ίδιο
πιστά και οι κυβερνήσεις και των δύο µεγάλων κοµµάτων; Στο
όνοµα της ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας η
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, η κυβέρνηση Μητσοτάκη της
περιόδου 1990-1993, µείωσε τη φορολογία των µεγάλων επιχει-
ρήσεων από το 45% στο 40%. Στο όνοµα πάλι της ενίσχυσης της
ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
ήρθαν και µείωσαν τη φορολογία των µεγάλων επιχειρήσεων από
το 40% στο 35%, συνεχίζοντας το έργο των Κυβερνήσεων της
Νέας ∆ηµοκρατίας, για να ακολουθήσει νέα µείωση αυτήν τη
φορά µε πρόσχηµα κίνητρα για προσλήψεις νέων εργαζοµένων
στο 32% και να έρθει στη συνέχεια η Νέα ∆ηµοκρατία να γενι-
κεύσει τη µείωση στο 25%.

Και ο χορός συνεχίζεται µε έναν καινούργιο ανταγωνισµό ανά-
µεσα στα δύο κόµµατα για νέες µειώσεις. Μείωση της φορολο-
γίας για τα κέρδη που επανεπενδύονται είναι η θέση που
διατύπωσε το ΠΑΣΟΚ. ∆ηλαδή, έχουµε νέα προνόµια στο µεγάλο
κεφάλαιο. Μείωση των φόρων, λέει, για τα κέρδη που επανεπεν-
δύονται. Ποιος κερδίζει από αυτές τις πολιτικές;

Ταυτόχρονα, το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης εξαγ-
γέλλει νέα κίνητρα για τις επιχειρήσεις µε πρόσχηµα δήθεν την
«πράσινη» ανάπτυξη, νέες φοροαπαλλαγές που θα συνδυάζονται
και µε την καταβολή «ζεστού» χρήµατος.

Θέλετε να δούµε τα επίσηµα στοιχεία που δείχνουν τους κερ-
δισµένους και τους χαµένους; Θα καταθέσω έναν πίνακα για τα
Πρακτικά. Το 2000 ο φόρος των φυσικών προσώπων αντιστοι-
χούσε στο 51,81% των συνολικών άµεσων φόρων. Το 2004 είναι
η χρονιά που φεύγει το ΠΑΣΟΚ και αναλαµβάνει η Νέα ∆ηµο-
κρατία. Ο φόρος των φυσικών προσώπων από το 51,81% που
ήταν µέσα στην πενταετία της διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ εκτο-
ξεύεται στο 62%, για να ακολουθήσει µια νέα εκτόξευση στα χρό-
νια της Νέας ∆ηµοκρατίας και από το 62% να φθάσει στο 69% το
2008.

Θέλετε να δούµε τη µείωση των φόρων των µεγάλων επιχει-
ρήσεων; Το 2000, κατά τη διακυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, κατά
48,19% συµµετείχαν τα νοµικά πρόσωπα στους συνολικούς άµε-
σους φόρους. Ποιο ήταν το ποσοστό συµµετοχής, όταν το
ΠΑΣΟΚ παρέδωσε το «τιµόνι» στη Νέα ∆ηµοκρατία; Από το 48%
είχαν περιοριστεί στο 37,76%, για να ακολουθήσει νέα µείωση
στα χρόνια της Νέας ∆ηµοκρατίας και να κατέβει ακόµη πιο
κάτω, στο 30,96%. ∆ηλαδή, αυτά που άρχισε ο ένας τα συνέχισε
ο άλλος. Και εάν προσθέσετε τους αριθµούς, εάν κάνετε τις πρά-
ξεις, θα δείτε ότι είναι το ίδιο ακριβώς αποτέλεσµα. Ένα µικρό
προβάδισµα που έχει το ΠΑΣΟΚ όσον αφορά την επιβάρυνση
των λαϊκών στρωµάτων και µία µεγαλύτερη φοροελάφρυνση των
επιχειρήσεων από τη Νέα ∆ηµοκρατία είναι, γιατί τα στοιχεία
αφορούν για τη µεν διακυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µία πενταετία,
ενώ για τη διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µία τετραετία.
Και οι δύο ακόµα ισοπαλία είναι. Αυτή ακριβώς είναι η αντιλαϊκή
πολιτική, την οποία ακολούθησαν και ακολουθούν πιστά τα δύο
κόµµατα.

Όλα αυτά τα νέα µέτρα τα οποία εξαγγέλλονται έχουν κερδι-
σµένους, την πλουτοκρατία. Τι κέρδισαν οι εργαζόµενοι όλο
αυτό το διάστηµα που καλούνταν σε θυσίες, για να στηρίξουν
την ανταγωνιστικότητα των επιχειρήσεων; Νέα βάρη, νέες φο-
ρολογικές επιβαρύνσεις και µε άµεσους και µε έµµεσους φό-
ρους, φόρους από τους δήµους, τις νοµαρχίες, διάφορα
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χαράτσια που καλούνται να πληρώσουν είτε στα νοσοκοµεία είτε
στην εκπαίδευση. ∆ιπλασιασµός των εισιτηρίων εξαγγέλλεται,
αυτές τις ηµέρες, από τον ΟΣΕ. Υπάρχει και µια σειρά από άλλες
περιπτώσεις που οδηγούν στην αφαίµαξη του λαϊκού εισοδήµα-
τος.

Κέρδη, συνεπώς για την πλουτοκρατία και από την άλλη µεριά
νέα βάρη για τα λαϊκά στρώµατα. Μήπως αντιµετωπίστηκε η
ανεργία; Όχι, βέβαια. Μήπως βελτιώθηκαν οι συνθήκες εργασίας
και οι όροι ζωής των εργαζοµένων; Ούτε αυτό. Οι εργαζόµενοι
πλήρωσαν την ανάπτυξη. ∆εν πρέπει να πληρώσουν και την
κρίση, όπως θέλουν η Ευρωπαϊκή Ένωση, η πλουτοκρατία και τα
κόµµατά της.

Σήµερα η Κυβέρνηση ανακοινώνει νέο πακέτο µέτρων για τη
φοροεπιδροµή στα λαϊκά στρώµατα. Οι εξαγγελίες που συνο-
δεύουν το πακέτο αυτό µε δήθεν ισότιµη µεταχείριση και δήθεν
φορολόγηση της πλουτοκρατίας µε την έκτακτη εισφορά για τα
σκάφη αναψυχής, δεν είναι τίποτε άλλο παρά το περιτύλιγµα που
θα «χρυσώσει» το χάπι.

Βεβαίως, η Κυβέρνηση ελίσσεται. Παίρνει υπ’ όψιν της ότι βρι-
σκόµαστε σε προεκλογική περίοδο, ότι ακολουθούν οι βουλευτι-
κές εκλογές –δεν ξέρω πότε- και γι’ αυτό το λόγο προσπαθεί να
καµουφλάρει όσο µπορεί την πολιτική της. Η απόφασή της όµως
είναι σταθερή και δεδοµένη, την οποία διατυµπανίζει και διακη-
ρύσσει µε κάθε ευκαιρία, την επιµονή της δηλαδή να προχωρή-
σει στις µεταρρυθµίσεις, δηλαδή σ’ αυτές τις µόνιµες αλλαγές
που θα κάνουν ακόµη φθηνότερη την τιµή της εργατικής δύνα-
µης.

Είναι τα µέτρα που επιβεβαιώθηκαν και στην πρόσφατη Σύ-
νοδο Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µέτρα που στοχεύουν
να γενικεύσουν τη µερική απασχόληση, να κάνουν τον εργαζό-
µενο κυριολεκτικά «λάστιχο», να καταργηθούν, να περιοριστούν,
να χτυπηθούν όλα όσα έχουν αποµείνει από τα άλλα εργασιακά
δικαιώµατα, νέες αρνητικές αλλαγές στο ασφαλιστικό σύστηµα,
στην κοινωνική ασφάλιση, στην υγεία και την πρόνοια. Είναι τα
µέτρα µόνιµου χαρακτήρα που ζητάει η Κοµισιόν για να αντιµε-
τωπίσουν την αύξηση των ελλειµµάτων, που παρουσιάζονται σε
όλες σχεδόν τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης την τελευταία
χρονιά, στις είκοσι τρεις από τις είκοσι επτά χώρες -µάλιστα η
Κοµισιόν το λέει, δεν το κρύβει- είναι η αύξηση των ελλειµµάτων
που οφείλεται στην ενίσχυση των τραπεζών, στην ενίσχυση των
µεγάλων επιχειρήσεων για την αντιµετώπιση της κρίσης.

Συνεπώς αξιοποιείται η κρίση για τη στήριξη του µεγάλου κε-
φαλαίου για να προωθηθούν όλες αυτές οι επιλογές που στο-
χεύουν στην ενίσχυση της κερδοφορίας.

∆ιαφωνεί µήπως το ΠΑΣΟΚ µε τα µέτρα αυτά; Την απάντηση
την έχει δώσει η ίδια η ηγεσία του. Η ίδια η ηγεσία του υπο-
γραµµίζει την αναγκαιότητα αυτών των µέτρων, όταν λέει ότι η
µείωση των ελλειµµάτων και οι συστάσεις της Κοµισιόν θα πρέ-
πει να γίνουν αποδεκτές. Το πολύ-πολύ να επαναδιαπραγµατευ-
θεί, λέει, τους όρους που θα επιτευχθεί αυτός ο στόχος. Τι
σηµαίνει αυτό το πράγµα; Τα ίδια δεν έλεγε και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία όταν ήταν αντιπολίτευση και στην κυβέρνηση βρισκόταν το
ΠΑΣΟΚ; Τότε δεν έλεγε ο αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης της Νέας ∆ηµοκρατίας και σηµερινός Πρωθυπουργός ότι
θα πήγαινε στην Ευρωπαϊκή Ένωση να διαπραγµατευθεί για κα-
λύτερους όρους της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής; Και τι έγινε;
∆εν άλλαξε τίποτε απολύτως. Οι ίδιες αντιλαϊκές πολιτικές εφαρ-
µόστηκαν και από το ένα κόµµα και από το άλλο κόµµα, τις ίδιες
δεσµεύσεις έχουν και ο ένας και ο άλλος.

Οι εργαζόµενοι δεν πρέπει να παγιδευτούν στον αποπροσα-
νατολισµό της εκλογολογίας που έντεχνα καλλιεργείται από τα
δύο µεγάλα κόµµατα. ∆εν υπάρχουν περιθώρια για χάσιµο χρό-
νου. Χρειάζεται να αξιοποιηθεί η κάθε µέρα, η κάθε ώρα, το κάθε
λεπτό, έτσι ώστε να µπορέσουν να αντιµετωπίσουν από καλύτε-
ρες θέσεις τα νέα αντιλαϊκά µέτρα που έρχονται, να διεκδική-
σουν ουσιαστικά µέτρα ανακούφισης στα µεγάλα και οξυµµένα
προβλήµατα, που θα αφήνουν ανοικτό το δρόµο στις ριζικές αλ-
λαγές, να απορρίψουν τα κηρύγµατα υποταγής, όταν οι διεκδι-
κήσεις τους δεν είναι ρεαλιστικές.

Σήµερα που η ανάπτυξη της επιστήµης, της τεχνικής, η τερά-
στια ανάπτυξη της παραγωγικότητας της εργασίας δίνει τη δυ-

νατότητα να εργάζονται λιγότερες ώρες, να έχουν καλύτερες
συνθήκες εργασίας, να έχουν καλύτερες συνθήκες στην υγεία,
στην πρόνοια, σε όλες τις άλλες κοινωνικές παροχές, σήµερα,
λοιπόν, οι εργαζόµενοι πρέπει να δίνουν τον αγώνα τους, να διεκ-
δικήσουν τον πλούτο που παράγουν αλλάζοντας το συσχετισµό
των δυνάµεων, γυρνώντας τις πλάτες τους στα κόµµατα της
πλουτοκρατίας, στα κόµµατα του «ευρωµονόδροµου» για να
ανοίξουν το δρόµο στις ριζικές αλλαγές.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αχιλλέας Κανταρτζής κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Λαφαζάνης έχει
το λόγο για έξι λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά για τα οποία µας µίλησε ο

κύριος Υπουργός µας έκανε µία γενική ανάλυση περί παντός επι-
στητού, εκτός τόπου και χρόνου βέβαια, αλλά δεν µας µίλησε για
τα συγκεκριµένα.

Κύριε Υπουργέ, γιατί επιβάλλετε αυτή την ώρα αυτή τη φορο-
επιδροµή και το «φορολογικό τσουνάµι» σε βάρος των πλατιών
λαϊκών στρωµάτων;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Συζητείται εδώ τέτοιο πράγµα;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ιαψεύδετε αυτά που γράφουν
στα πρωτοσέλιδα όλες οι εφηµερίδες, ότι πρόκειται η Κυβέρ-
νησή σας ίσως και σήµερα, αλλά εν πάση περιπτώσει τις επόµε-
νες µέρες να ανακοινώσει την αύξηση των έµµεσων φόρων σε
µια σειρά είδη από τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στα καύσιµα
µέχρι και το τέλος της κινητής τηλεφωνίας, µέχρι την επιβολή τέ-
λους στα καρτοκινητά; Το διαψεύδετε αυτό;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Οτιδήποτε ανακοινωθεί, θα συζητηθεί εδώ στη Βουλή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εδώ είµαστε. Πείτε µας ότι αυτά
που γράφουν οι εφηµερίδες είναι αναληθή, δεν ισχύουν, είναι
εκτός πραγµατικότητας. Πείτε ότι αυτά που λέω εγώ είναι επι-
κοινωνιακή προπαγάνδα, να το καταλάβω.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Εσείς είστε εκτός θέµατος και εγώ απαντάω µόνο σε ό,τι
έχει σχέση µε την πρόταση νόµου που συζητάµε σήµερα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν έχουν σχέση µε την πρόταση
νόµου; Για τη φορολογία µιλάµε. Η πρόταση νόµου αφορά τη
φορολογία. ∆εν το έχετε αντιληφθεί αυτό; Για τη φορολογία
µιλάω και εγώ!

Λέω ότι γράφουν οι εφηµερίδες για φοροεπιδροµή και «φο-
ρολογικό τσουνάµι» και εδώ εσείς µας κάνετε διαλέξεις περί κρί-
σεως γενικώς, αντί να µας πείτε επί του πρακτέου τι φόρους,
πόσους φόρους και σε ποια έκταση θα τους επιβάλλετε. Αν δεν
το διαψεύδετε, δικαιούµαι να σας καταγγείλω, να σας πω ότι
άλλα µας λέγατε προεκλογικά, άλλα µας λέγατε πριν τις Ευρω-
εκλογές και άλλα πράττετε τώρα.

Γιατί δεν βγήκε ο κύριος Πρωθυπουργός ή εσείς να µας πείτε
ότι στο όνοµα των ελλειµµάτων, στο όνοµα του απαράδεκτου κα-
θεστώτος της επιτήρησης, θα κάνετε νέα φορολογική επιδροµή
σε βάρος των πλατιών λαϊκών στρωµάτων; Πότε το είπατε αυτό;

Έρχεστε τώρα βέβαια να επιπέσετε αγρίως στα λαϊκά εισοδή-
µατα µε φόρους που θα ξεπεράσουν τα 2.000.000.000 ευρώ, από
ό,τι φαίνεται, αν αυτά που γράφονται είναι αληθή. Και µάλλον
είναι αληθή και δεν µπορείτε να τα διαψεύσετε. Εγώ σας προ-
καλώ να τα διαψεύσετε και µακάρι να µπορούσατε να τα δια-
ψεύσετεαυτήτηνώρααπόαυτότοΒήµα.Θαήµουνευτυχέστερος, αν
το κάνατε.

Λέτε αναφορικά µε την κρίση ότι η Ελλάδα είναι σε καλύτερη,
υποτίθεται, θέση έναντι των υπόλοιπων ευρωπαϊκών χωρών.
Αυτό δεν ισχύει. Η κρίση στην Ελλάδα καλπάζει και από ό,τι φαί-
νεται ίσως αποδειχθεί ότι θα είναι βαθύτερη και πιο µακροχρόνια
από του υπόλοιπου καπιταλιστικού κόσµου, όποτε και αν βγει
αυτός ο κόσµος από την κρίση. Πώς θα βγει δεν ξέρουµε.

Και εγώ σας ερωτώ. Αν έχουµε αυτή τη κρίση, αυτή είναι η πο-
λιτική που εφαρµόζετε, της φοροεπιδροµής; Αν έχουµε αυτή την
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κρίση, αυτός είναι στόχος που πρέπει να έχετε ως Κυβέρνηση,
δηλαδή να µειώσετε το έλλειµµα κάτω από το 3% µέχρι το 2010
στο όνοµα της κοινοτικής επιτήρησης; Αυτός είναι ο στόχος και
τα µέσα για να βγούµε από την κρίση; Σας ρωτώ να µου απα-
ντήσετε.

Εδώ, δεν µπορούσατε να κάνετε έλλειµµα κάτω από 3% όταν
είχαµε ανάπτυξη 4% και 4,5% στην Ελλάδα. Τώρα που βουλιάζει
η ελληνική οικονοµία, που βυθιζόµαστε, που οδεύουµε ολοτα-
χώς σε ύφεση, σε κατάρρευση της βιοµηχανικής παραγωγής, κα-
τάρρευση των εξαγωγών, κατάρρευση της λαϊκής κατανάλωσης,
που έχουµε όλα αυτά τα φαινόµενα, εσείς θα κάνετε µείωση του
ελλείµµατος κάτω από το 3% µέχρι το 2010, όταν το έλλειµµα
για τον προϋπολογισµό που έχει εκτροχιαστεί, θα ξεπεράσει -
κατά τον ΟΟΣΑ- το 6%;

Αυτά αν τα κάνετε σηµαίνει ότι θα κάνετε «κοινωνική λεηλα-
σία» και κάνοντάς το αυτό θα οδηγήσετε την Ελλάδα στη µεγα-
λύτερη ύφεση που θα έχει ίσως γνωρίσει χώρα στην Ευρώπη
ακόµη και από τις προηγούµενες κρίσεις, όπως αυτή του 1929.
Αυτά είναι τα µέτρα σας!

Θα αναφερθώ τώρα στις παρατηρήσεις που άκουσα από το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. ∆εν µπορώ να καταλάβω τη λο-
γική σας. Πρώτα απ’ όλα εγώ δεν σας κατηγόρησα για ρεφορµι-
σµό -διαβάστε τα Πρακτικά- εκτός αν θέλετε όλοι να σας
κατηγορούν. Εγώ δεν έχω διάθεση να κάνω πολεµική άνευ ου-
σίας και περιεχοµένου στο Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Αλί-
µονο!

∆εν σας κατηγόρησα εγώ ότι µε τις προτάσεις σας µετατοπί-
ζεστε σε µια ρεφορµιστική πολιτική. Αυτό που σας είπα είναι ότι
όταν άλλοι κάνουν παρόµοιες προτάσεις είτε για αυτά είτε για
άλλα θέµατα τους καταγγέλλετε για ρεφορµισµό. Αυτό είπα.
∆ιότι µη µου πείτε ότι η κατάργηση των διοδίων σηµαίνει αυτό-
µατα και επαναστατικό δρόµο αλλαγής της ελληνικής κοινωνίας
και εγκαθίδρυση του σοσιαλισµού. Κατάργηση των διοδίων µπο-
ρεί να γίνει κάλλιστα από µια εξόχως καπιταλιστική κυβέρνηση
και να είναι εξόχως εκµεταλλευτικό και βάρβαρο, θα έλεγα, το
καπιταλιστικό καθεστώς.

∆εν λέω ότι κακώς το πράττετε και ότι κακώς διατυπώνετε τέ-
τοιες προτάσεις. Άλλωστε, τις υποστήριξα. Όµως, αυτό που λέω
είναι ότι δεν είναι δυνατόν, όταν άλλοι το κάνουν και κατά περί-
πτωση, να τους καταγγέλλετε ότι είναι ρεφορµιστές!

Το δεύτερο. Ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχουν οι πλούσιοι, τα
µεσαία στρώµατα και οι πολύ φτωχοί στην ελληνική κοινωνία. Ζη-
τάτε την κατάργηση του ΦΠΑ εν γένει στα είδη διατροφής, στα
οικιακά τιµολόγια του ηλεκτρικού ρεύµατος, της ύδρευσης, των
τηλεπικοινωνιών κ.λπ.. Είναι σωστή η κατάργηση του ΦΠΑ εν
γένει, αλλά αδιακρίτως και για τα φτωχά στρώµατα και για τα µε-
σαία στρώµατα και για τους πλουσίους; ∆ηλαδή –λένε- πώς θα
γίνει; Θα πηγαίνει να ψωνίζει µε φορολογική δήλωση; Όχι, βέ-
βαια. Όµως, µη µου πείτε ότι τα χαµηλά στρώµατα αγοράζουν
κάθε µέρα χαβιάρι. Και χωρίς το ΦΠΑ το χαβιάρι είναι πανάκριβο
για τα λαϊκά στρώµατα. Υπάρχουν αυτά τα είδη διατροφής µε
τον εξωτικό χαρακτήρα και τον ειδικό υπερπολυτελή χαρακτήρα
τα οποία δεν προσεγγίζονται από τα λαϊκά στρώµατα είτε µε, είτε
χωρίς ΦΠΑ. Ε, για αυτά τα είδη µπορεί να υπάρξει ΦΠΑ, προκει-
µένου αυτοί που τα αγοράζουν -και είναι οι ιδιαίτερα πλούσιοι
στην ελληνική κοινωνία- να καταβάλουν ένα σχετικό αντίτιµο ως
πόρο του δηµοσίου.

Μιλάτε για τα οικιακά τιµολόγια. Θαυµάσια. Αυτό που σας είπα
είναι ότι υπάρχει η µικρή, η µεσαία κατανάλωση, αλλά υπάρχει
και η πολύ µεγάλη κατανάλωση. ∆εν χρειάζεται να κάνει κανείς
φορολογική δήλωση, αλλά από ορισµένα κυβικά και πάνω δεν
είναι ανάγκη να απαλλάσσεται από το ΦΠΑ, διότι είναι ή σπατάλη
ή υπερπολυτελής διαβίωση και αυτή την κάνουν τα ιδιαίτερα
πλούσια στρώµατα. Το ίδιο σας είπα και για την ύδρευση. ∆εν
είναι δυνατόν από έναν αριθµό κυβικών νερού και πάνω να υπάρ-
χει και η απαλλαγή από το ΦΠΑ, για την πισίνα παραδείγµατος
χάριν του οποιουδήποτε! ∆εν είναι δυνατόν να γίνει αυτό. Αυτήν
την παρατήρηση έκανα, την οποία θα περίµενα να αποδεχτείτε
ως λογική και δίκαιη σχετικά µε την πρόταση την οποία κάνετε.
Το ίδιο ακόµη όσον αφορά και την παρατήρηση που έκανα περί
µειώσεως ή καταργήσεως του ΦΠΑ, πλην όµως αν δεν υπάρξει

δραστικός έλεγχος στις τιµές µέχρι και διατίµησή τους, δεν είναι
υποχρεωτικό η κατάργηση του ΦΠΑ να µετακυληθεί στις τιµές
και εποµένως, να επωφεληθεί από αυτή ο καταναλωτής. Μπορεί
αυτή η κατάργηση του ΦΠΑ µε τους όρους που ισχύουν στην
απελευθερωµένη αγορά κ.λπ. που υπάρχει σήµερα, να λειτουρ-
γήσει ως επιδότηση του κέρδους των επιχειρήσεων. Εποµένως,
αυτό που σας είπα είναι ότι αυτά τα µέτρα για να είναι αποτελε-
σµατικά θα πρέπει να αλλάξουν και οι όροι ελέγχου της αγοράς,
να υπάρξει υποχρεωτική διατίµηση στα προϊόντα για τα οποία
µειώνεται ή καταργείται ο ΦΠΑ, έτσι ώστε να γίνει εµφανής η θε-
τική επίπτωση των όποιων µέτρων στον καταναλωτή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, υπάρχουν δύο τρόποι για να αξιολογήσει κανείς την
συγκεκριµένη πρόταση νόµου. Ο ένας είναι να ξεκινήσει από µια
βασική παραδοχή, την οποία έκανε ο εισηγητής του ΚΚΕ, συνά-
δελφος κ. Καραθανασόπουλος, όπου οριοθετώντας, αν θέλετε,
την εµβέλεια της συγκεκριµένης προτάσεως, είπε ότι είναι µια
πρόταση η οποία αµφισβητεί τη δοσµένη τάξη πραγµάτων.

Εάν ξεκινήσουµε από αυτό, δηλαδή ότι σε τελευταία ανάλυση
αυτή η πρόταση εντάσσεται σε µια τελείως διαφορετική κοινω-
νικοπολιτική φιλοσοφία και ίσως έχει και ως προϋπόθεση την
εγκαθίδρυση ενός διαφορετικού, καθεστώτος στην Ελλάδα, τότε
φαντάζοµαι –και το απευθύνω κυρίως στους συναδέλφους του
ΚΚΕ- ότι πάντως, αν µιλάγαµε για κάτι τέτοιο, δεν νοµίζω ότι η κε-
ντρική µεταρρύθµιση θα ήταν ο ΦΠΑ.

Φαντάζοµαι ότι θα υπήρχαν άλλες προτεραιότητες, πολύ ση-
µαντικότερες, στην κατεύθυνση εγκαθίδρυσης ενός διαφορετι-
κού καθεστώτος. Αν, όµως, µιλάµε για το συγκεκριµένο
κοινωνικοπολιτικό καθεστώς µε τις συγκεκριµένες δεσµεύσεις οι
οποίες υπάρχουν, µε τις συγκεκριµένες κεντρικές επιλογές οι
οποίες υπάρχουν, µέσα σ’ αυτό θα συµπεριλάβουµε δε και το
πλέγµα των διεθνών σχέσεων και υποχρεώσεων της χώρας και
τη δηµοσιονοµική κατάσταση όπως αυτή βρίσκεται σήµερα, θα
συµπεριλάβουµε δηλαδή ορισµένες βασικές παραµέτρους για
να συνεννοούµαστε.

Αν έρθει κάποιος και πει ότι εγώ θα κάνω την επανάσταση, θα
έχω ένα διαφορετικό τελείως καθεστώς, νοµίζω ότι σ’ αυτή τη
βάση µπορεί να µην έχεις και καθόλου ΦΠΑ, µπορεί να µην έχεις
και καθόλου φορολογία ή µπορεί να έχεις µια τελείως διαφορε-
τικά διαµορφωµένη παραγωγική δοµή της χώρας. Είναι µία τε-
λείως διαφορετική συζήτηση. Αυτή η συζήτηση µπορεί να έχει
ένα νόηµα να γίνει στο Κοινοβούλιο, µπορεί να µην έχει. Σε τε-
λευταία ανάλυση, όµως, δεν θα µιλήσεις για το ΦΠΑ.

Αν όµως µιλάµε για το σήµερα, µιλάµε για το τώρα, µιλάµε για
το εδώ, τότε επειδή εγώ προσπαθώ να δω τη φιλοσοφία της προ-
τάσεως αυτής, είναι προφανές ότι αυτή η πρόταση δεν στοχεύει
σ’ αυτό που κατ’ αρχήν ευαγγελίζεται, δηλαδή στη µείωση του
ΦΠΑ, αλλά σε κάτι άλλο το οποίο θα εξηγήσω. Το λέω αυτό γιατί
η συζήτηση για τα δηµοσιονοµικά µιας χώρας στην παρούσα
φάση που βρισκόµαστε, προφανώς, οφείλει να λάβει υπ’ όψιν της
ορισµένες βασικές παραµέτρους. Ποιες είναι οι ανάγκες του
κράτους; Τι έχει να πληρώσει, ποιες είναι ενδεχοµένως οι δαπά-
νες του και αντιστοίχως πού πρόκειται να βρει έσοδα; Εδώ, λοι-
πόν, εάν ξεκινήσουµε να αρχίσουµε να καταργούµε το ΦΠΑ σε
µια στιγµή δηµοσιονοµικής κρίσης, σε µια στιγµή τεραστίων ελ-
λειµµάτων, σε µια στιγµή µεγάλου δηµοσίου χρέους, δεν είναι
προφανές ότι οδηγούµε σε αδιέξοδο τον προϋπολογισµό;

Παρεµπιπτόντως, να πω ότι κατά την άποψή µου υπάρχει µία
εξαιρετικά στενή ερµηνεία του Κανονισµού εδώ και θα έπρεπε
αυτές οι προτάσεις να τίθενται σε ψηφοφορία. Εγώ διάβασα
προσεκτικά το Σύνταγµα. Το Σύνταγµα γράφει ότι δεν µπορεί να
τίθενται προτάσεις οι οποίες αφορούν σε συντάξεις, σε µισθούς
συγκεκριµένου προσώπου ή σε άλλο όφελος. Προφανώς, εδώ
πηγαίνετε στη διάταξη περί άλλου οφέλους. Αυτό σε συνάρτηση
µε τη σύνταξη και το µισθό έτσι θα πρέπει να ερµηνευθεί και όχι
οποιαδήποτε πρόταση έχει ένα οποιοδήποτε κόστος ακόµα και
αν είναι τελείως γενικής τάξεως και κατηγορίας. Κατά την άποψή
µου θα έπρεπε να τεθεί, λοιπόν, σε ψηφοφορία.
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Ανεξαρτήτως, όµως, αυτού και γυρνώντας σ’ αυτό το οποίο
έλεγα, λέω το εξής. Εφόσον, λοιπόν, αφαιρούνται εδώ έσοδα –
γιατί αφαιρούνται έσοδα- θα έπρεπε να υπάρξει και µία πρό-
βλεψη για το τι πρέπει να γίνει και επί των εσόδων. Ποια είναι η
πρόταση; Η αύξηση της φορολογίας, υποθέτω. Η αύξηση της
φορολογίας κυρίως σ’ αυτούς οι οποίοι έχουν µεγάλη περιουσία
ή σε εταιρείες και εποµένως, η αύξηση της φορολογίας των νο-
µικών προσώπων. Αυτό συνδυάζεται εδώ παραδείγµατος χάριν
και µε τοποθετήσεις για τα 1.400 ευρώ ως ελάχιστο κατώτατο
µισθό, τα 1.120 ευρώ ως κατώτατη σύνταξη και διάφορα άλλα
τέτοια.

Το βασικό ερώτηµα είναι το εξής. Εδώ µας ενδιαφέρει να συ-
ζητήσουµε για τη βιωσιµότητα των επιχειρήσεων, ναι ή όχι; Αν
κάποιος πει ότι δεν µε ενδιαφέρει να συζητήσω για τη βιωσιµό-
τητα των επιχειρήσεων διότι σε τελευταία ανάλυση εγώ σκέφτο-
µαι να κλείσουν οι επιχειρήσεις και να έρθει το κράτος να
υποκαταστήσει τη δραστηριότητά τους, τότε κάλλιστα µπορούµε
να συνεννοηθούµε. Λέει κάτι έντιµο και ειλικρινές. Λέει ότι δεν
θέλει να υπάρχουν επιχειρήσεις, διότι δεν θέλει να υπάρχει ελεύ-
θερη αγορά. Λέει ότι θέλει τα πράγµατα να είναι κρατικά, κάτι το
οποίο είναι συγκεκριµένο. Το να πούµε, όµως, ότι υπάρχουν βιώ-
σιµες συνθήκες στην αγορά µε φορολογίες οι οποίες είναι υπερ-
βολικές σε συνθήκες διεθνούς φορολογικού περιβάλλοντος και
διεθνούς φορολογικού ανταγωνισµού, σε συνθήκες δηµοσιονο-
µικής κρίσης, αυτό είναι προφανές ότι δεν στέκει. Ούτε στέκουν
βεβαίως τα ελάχιστα κατώτατα όρια τα οποία θα οδηγήσουν είτε
σε απολύσεις είτε σε κλείσιµο των επιχειρήσεων. ∆ιότι αν αύριο
το πρωί τον ελάχιστο µισθό τον πάτε στα 1.400 ευρώ, θα σας πω
πώς θα απαντήσουν οι επιχειρήσεις. Επειδή δεν θα µπορούν να
πληρώσουν αυτούς τους µισθούς θα απολύσουν τους µισούς.
Είναι πάρα πολύ απλό. Θα έχετε, λοιπόν, µία εκτόξευση της
ανεργίας. Αυτό λοιπόν, επειδή εγώ δεν θεωρώ ότι το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδος λέει πράγµατα πρόχειρα και αβασάνιστα,
είναι προφανές ότι είναι µια πρόταση η οποία, αν τυχόν γινόταν
δεκτή, έστω και σ’ ένα επίπεδο ας το πω µεσοπρόθεσµο, στο-
χεύει είτε στην πλήρη αποσύνθεση και διάλυση των δηµοσίων οι-
κονοµικών είτε και στην πλήρη αποσύνθεση και διάλυση του
παραγωγικού ιστού. Εδώ, λοιπόν, είναι προφανές ότι και στα δύο
επίπεδα κανείς θα πρέπει να απορρίψει αυτή την πρόταση, όχι
γιατί υπ’ αυτήν την έννοια δεν είναι ρεαλιστική, αλλά γιατί ακρι-
βώς εξυπηρετεί σκοπούς οι οποίοι σε τελευταία ανάλυση δεν
είναι συντεταγµένοι µε αυτό που είναι η κεντρική λογική της αστι-
κής Κοινοβουλευτικής ∆ηµοκρατίας.

Τώρα, ερώτησή µου συγκεκριµένη, η οποία αφορά στην κυ-
βερνητική πολιτική. Άκουσα µε προσοχή τον κύριο Υπουργό και
τον άκουσα να υπερασπίζεται τα πεπραγµένα της Κυβερνήσεως,
ως οφείλει να κάνει. Παρά ταύτα, κύριε Υπουργέ, υπάρχουν συ-
γκεκριµένα δεδοµένα τα οποία συναντάµε και συζητάµε τακτικά
σε όλες τις επιτροπές και στην Επιτροπή Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών και στην Επιτροπή Παρακολουθήσεως της εκτελέσεως
του Κρατικού Προϋπολογισµού. Είναι δεδοµένη η υστέρηση των
εσόδων. Είναι δεδοµένη η υπέρβαση των εξόδων. Και υπ’ αυτήν
την έννοια, πάνω στα συγκεκριµένα πρέπει να δώσετε απαντή-
σεις. ∆ιότι λέτε τώρα εδώ, παραδείγµατος χάριν, ότι έχετε προ-
χωρήσει σε απλοποίηση του φορολογικού συστήµατος. Θα σας
πω πως όχι, δεν έχετε προχωρήσει σε απλοποίηση. Εξακολου-
θεί το φορολογικό σύστηµα να είναι εξαιρετικά πολύπλοκο, εξα-
κολουθεί να µην έχει υπάρξει µια γενναία µεταρρύθµιση,
εξακολουθεί ο Κώδικας Φορολογίας Εισοδήµατος να είναι περί-
πλοκο νοµοθέτηµα, εξακολουθεί ο Κώδικας Βιβλίων και Στοι-
χείων να είναι περίπλοκο νοµοθέτηµα. Και όχι µόνον αυτό, αλλά
–κάτι το οποίο σας έχω επισηµάνει προσωπικά από το Βήµα
αυτό- συνεχώς γίνεται συρραφή φορολογικών διατάξεων σχε-
δόν σε κάθε νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών. Είναι απροσπέλαστο το Φορολογικό ∆ίκαιο. ∆εν λέω ότι
βαρύνει µόνο την Κυβέρνησή σας αυτή η νοµοθετική πρακτική.
Λέω όµως ότι έτσι δεν µπορείς να φτιάξεις Φορολογικό ∆ίκαιο.
Μην µπορώντας να φτιάξεις Φορολογικό ∆ίκαιο δεν µπορείς να
οικοδοµήσεις φορολογική εµπιστοσύνη.

Είπατε σ’ ένα άλλο σηµείο για την αντικειµενικοποίηση των
ελέγχων. Και θέσατε κυρίως το ζήτηµα της αντικειµενικοποίησης

των ελέγχων στην θεσµοθέτηση των εκπιπτοµένων και των µη εκ-
πιπτοµένων δαπανών. Μα, η αντικειµενικοποίηση είναι το ζήτηµα;
∆εν είναι το ζήτηµα ότι εξαιτίας της πολυπλοκότητας ουσιαστικά
έχουµε «ρίξιµο» των βιβλίων και µε το «ρίξιµο» των βιβλίων πη-
γαίνουµε σε εξωλογιστικούς προσδιορισµούς στις επιχειρήσεις;
Κάθε φορά που γίνεται τακτικός έλεγχος το 80% των τακτικών
ελέγχων πηγαίνουν σε εξωλογιστικό προσδιορισµό.

Γιατί πέφτουν τα βιβλία; Είναι όλοι πια τόσο παραβάτες, όλοι
πλέον οι ελεγχόµενοι; ∆ιότι εγώ πλέον θα σας πω ότι αν όλοι οι
ελεγχόµενοι είναι τόσο παραβατικοί, τότε έχουµε πια ένα τερά-
στιο ζήτηµα µέσα στην κοινωνία και αυτό το τεράστιο ζήτηµα
µέσα στην κοινωνία δεν µπορεί να είναι ζήτηµα µόνο από την από
εκεί µεριά, δεν µπορεί να είναι ζήτηµα µόνο των φορολογουµέ-
νων. Είναι προφανώς και ζήτηµα φορολογικής νοµοθεσίας. Άρα,
λοιπόν, πώς έχετε εξυγιάνει το φορολογικό σύστηµα; Πώς έχετε
προχωρήσει σε µεγάλες τοµές που χρειάζεται η φορολογία, προ-
κειµένου να πείσετε τον πολίτη ότι πρέπει να συµπράττει σ’ αυτή
την κατεύθυνση;

Ας θέσουµε, παραδείγµατος χάριν, ένα άλλο θέµα. Υπερασπι-
στήκατε και περηφανευτήκατε από το Βήµα εδώ για τη φορολό-
γηση των µερισµάτων και είχαµε συζητήσει, όταν είχατε φέρει
εκείνη τη συγκεκριµένη διάταξη, για το ζήτηµα ουσιαστικά της
πλήρους υπαναχωρήσεως από τη βασική σας προεκλογική αλλά
και υλοποιηθείσα εν συνεχεία θέση, η οποία ήταν η µείωση της
φορολογίας των νοµικών προσώπων στο 25%. Επιβάλατε, λοι-
πόν, µετά ταύτα πρόσθετο φόρο πού; Στα µερίσµατα, τα οποία
δίνουν, που γίνονται κατόπιν της φορολογήσεώς τους, µετά από
τη φορολόγησή τους πρόσθετος φόρος 20% και αν θυµάµαι
καλά και στα εταιρικά µερίδια ίσχυσε η ίδια ρύθµιση, εποµένως
αφορά και τις ΕΠΕ. Ρωτώ λοιπόν. Κατ’ αποτέλεσµα, αυτός ο
οποίος έχει βάλει το κεφάλαιό του και του υποσχεθήκατε εσείς
προεκλογικά ότι θα το φορολογείτε µε 25%, δεν καταλήγει να
πληρώνει 45%; Μου απαντήσατε τότε: «Άλλο η φορολογία στην
εταιρεία, άλλο η φορολογία στο φυσικό πρόσωπο». Τι άλλο;
Αυτόν εκείνο που τον ενδιαφέρει είναι τι φεύγει από την τσέπη
του. Του τα φορολογείτε, λοιπόν, µία φορά στο επίπεδο της κερ-
δοφορίας της εταιρείας και δεύτερη φορά, ξανά, όταν διανέµε-
ται µέρισµα.

Αυτό δεν είναι ασυνεπές; ∆εν δείχνει ένα κράτος το οποίο σε
τελευταία ανάλυση τη µία τα κάνει έτσι και την άλλη τα κάνει αλ-
λιώς; ∆εν δείχνει υπαναχώρηση;

Έρχοµαι σ’ ένα επόµενο ερώτηµα, το οποίο εγώ θα συνεχίσω
να το πιέζω. Ακούγεται αυτό, το οποίο ακούγεται αυτές τις
µέρες, για πρόσθετους φόρους. Εγώ δεν θα επιµείνω, δέχοµαι
ότι δεν θέλετε να συζητήσετε γι’ αυτό, θα το δούµε όταν το φέ-
ρετε ως σχέδιο νόµου.

Ερώτηµα, πώς θα πείσετε τον πολίτη ότι πρέπει να συµµετά-
σχει στην αντιµετώπιση της καταρρεύσεως ουσιαστικά του προ-
ϋπολογισµού; Να πούµε ότι λόγω του άλφα ή του βήτα
ζητήµατος, κυρίως λόγω της καταρρεύσεως των εσόδων αλλά
και του εκτροχιασµού των δαπανών, πρέπει ο πολίτης να πλη-
ρώσει κάτι παραπάνω. Θα το δεχθώ αυτό.

Πώς θα πειστεί, λοιπόν, ο πολίτης να πληρώσει αυτό το κάτι
παραπάνω που πρέπει και να πεισθεί για τη χρηστή σας φορο-
λογική πολιτική, όταν δεν έχετε κάνει το παραµικρό στο ζήτηµα
του περιορισµού των δηµοσίων δαπανών;

Σας θυµίζω ότι αυτό το έχετε εξαγγείλει ως κυβερνητικό στόχο
σας στο επικαιροποιηµένο Πρόγραµµα Σταθερότητας που υπο-
βάλλατε τον Ιανουάριο ή Φεβρουάριο. Εσείς δεσµευτήκατε.
Έλεγε ο ∆ιοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος ότι υπάρχει ένα
περιθώριο 30% στη µείωση των δαπανών. Εσείς δεσµευτήκατε,
αυτοδεσµευτήκατε –όχι κάποτε, τώρα- …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, για δύο λεπτά.
Εσείς, λοιπόν, δεσµευτήκατε ότι θα πάτε σε µείωση των δα-

πανών της τάξης του 10%. Ρωτώ και ξαναρωτώ. Ποιες είναι οι
συγκεκριµένες δαπάνες τις οποίες πραγµατικά περιορίσατε; Τι
είναι εκείνο το οποίο κάνατε ώστε πράγµατι να υπάρξει µείωση
των δαπανών, για να µπορέσετε να έλθετε, κύριε Υπουργέ, απο-
τελεσµατικά και πειστικά να πείτε: «Εµείς κόψαµε αυτό, κόψαµε
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εκείνο, κόψαµε το άλλο, περιορίσαµε ετούτο, συµµαζέψαµε
αυτό, να τα αποτελέσµατα µιας συγκεκριµένης προσπάθειας την
οποία κάναµε, τόσα καταφέραµε να κόψουµε, ελάτε να βοηθή-
σετε και εσείς ως πολίτες προκειµένου πραγµατικά να υπάρχει
µία αµφίδροµη σχέση πολιτείας, Κυβερνήσεως και κοινωνίας
στην κατεύθυνση της αντιµετωπίσεως του δηµοσιονοµικού προ-
βλήµατος».

Όταν εκείνο το οποίο καταλαβαίνει ο πολίτης είναι ότι πρέπει
να φορολογείται συνεχώς, ότι το εφεύρηµα το οποίο έχει η Κυ-
βέρνηση για να αντιµετωπίσει τα δηµοσιονοµικά προβλήµατα
είναι ότι θα πάρει από τις τσέπες των πολιτών, δεν είναι λογικό
να αντιστέκεται; Πώς οικοδοµείται νοµιµοποίηση µέσα στην κοι-
νωνία για να φτιάξετε µία πραγµατικά διαφορετική φορολογική
πολιτική; Να σας πω δε ότι η φορολογική πολιτική είναι και ανα-
πτυξιακό εργαλείο.

Θέσατε το ζήτηµα –και είναι σωστό- του φορολογικού ντά-
µπινγκ, δηλαδή του διεθνούς φορολογικού ανταγωνισµού.

Μπορώ να ρωτήσω. Θα κάτσουµε ως επενδυτικό κριτήριο από
την άλλη πλευρά να θέσουµε ένα και µόνο, το χαµηλό φορολο-
γικό συντελεστή; ∆εν θα βάλουµε, προκειµένου να καταστήσουµε
τηνΕλλάδαένανελκυστικότόποοικονοµικήςδραστηριότητας, άλλες
παραµέτρους;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Τι γίνεται µε τη διαφθορά; Τι γίνεται µε τη γραφειοκρατία; Τι γί-
νεται µε την αποτελεσµατικότητα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης; Πώς
θα έλθει αυτός ο έρµος ο χριστιανός ο οποίος πρέπει να δρα-
στηριοποιηθεί στην Ελλάδα να φέρει τα κεφάλαιά του, να ανοί-
ξει δουλειές να δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας; Αυτός που θα
έλθει, λοιπόν, να το κάνει τι θα κοιτάξει; Μόνο το φορολογικό συ-
ντελεστή; ∆εν θα κοιτάξει ολόκληρο το περιβάλλον;

Αυτά είναι σηµαντικές, µακρόχρονες, συστηµατικές, ουσιώδεις
δράσεις που χρειάζονται προκειµένου να υπάρχει οικονοµική πο-
λιτική, αλλά και οικονοµικό αποτέλεσµα. Σε αυτά έχει αποτύχει η
Κυβέρνησή σας και σε αυτά είναι που κρίνεται.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Βο-

ρίδη.
Το λόγο έχει ο κ. Βενιζέλος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

του ΠΑΣΟΚ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

θέλω να ευχαριστήσω το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, γιατί
µας δίνει την ευκαιρία να συζητήσουµε σήµερα για τα θεµελιώδη
προβλήµατα της ελληνικής κοινωνίας και της ελληνικής οικονο-
µίας.

Υποθέτω ότι αυτός ήταν και ο βασικός στόχος της πρότασης
νόµου. Να διεξαχθεί µία άνετη κοινοβουλευτική συζήτηση γύρω
από το µείζον θέµα κάθε ελληνικής οικογένειας. ∆εν µπορώ να
σκεφθώ ότι υπέθεσε κάποια στιγµή το Κοµµουνιστικό Κόµµα πως
µπορεί µία τέτοια πρόταση νόµου να γίνει αποδεκτή ή ότι αν είχε
κυβερνητικές ευθύνες, τις ευθύνες της διαχείρισης µιας οικονο-
µικής κρίσης, διεθνούς και εθνικής, θα λάµβανε τέτοιου είδους
µέτρα χωρίς να συνυπολογίζει το δηµοσιονοµικό κόστος και τον
συνολικό αναπτυξιακό σχεδιασµό της χώρας.

Είναι, όµως, σηµαντικό το γεγονός ότι µιλάµε σήµερα στη
Βουλή για τα θέµατα αυτά, γιατί χθες και προχθές δηµοσιεύθη-
καν δύο εξαιρετικά απαισιόδοξα διεθνή κείµενα, αρνητικές για
την ελληνική οικονοµία προβλέψεις και της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής και του ΟΟΣΑ. Και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και ο ΟΟΣΑ προ-
βλέπουν και για το 2009, αλλά ιδίως για το 2010, για το επόµενο
οικονοµικό έτος υψηλά δηµοσιονοµικά ελλείµµατα, πολύ υψη-
λότερα από αυτά που δηλώνει η Κυβέρνηση ότι µπορεί να πετύ-
χει. Και φαίνεται ότι δηλώνει ότι θα κινηθεί το 2010 κάτω από το
όριο του 3%

Όµως, δεν είναι µόνο τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα, αλλά είναι
και η απειλή για τη διόγκωση της ανεργίας, είναι η πρόβλεψη για
αρνητικούς ρυθµούς ανάπτυξης το 2009 και για οριακά θετικούς
ρυθµούς, της τάξεως του 0,3% το 2010.

∆εν λέω ότι πρέπει να εκλάβουµε ως θέσφατο αυτήν την εκτί-
µηση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και του ΟΟΣΑ. Και οι δύο ορ-
γανισµοί αναγκάστηκαν τον τελευταίο καιρό πολλές φορές να

διορθώσουν και να επεξηγήσουν τις προβλέψεις τους. Είναι,
όµως, βέβαιο ότι η χώρα δε διαθέτει ούτε προϋπολογισµό εδώ
και πάρα πολύ καιρό, ούτε Πρόγραµµα Σταθεροποίησης και Ανά-
πτυξης, ούτε την ικανότητα όσο υπάρχει η παρούσα Κυβέρνηση
να καταρτιστεί και να κατατεθεί στη Βουλή την 1η Οκτωβρίου
προσχέδιο προϋπολογισµού για το 2010.

Είναι φενάκη να πιστεύει η Κυβέρνηση ότι µπορεί να καταρτί-
σει τέτοιο προσχέδιο προϋπολογισµού µε το οποίο να ανοίξει τις
εργασίες της η επόµενη Σύνοδος της Βουλής. Εδώ έχει συµβεί
το παράδοξο, το αδιανόητο τη µια µέρα να αποστέλλει στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή η Ελληνική Κυβέρνηση το δικό της Πρό-
γραµµα Σταθεροποίησης, λαµβάνοντας -υποτίθεται- υπ’ όψιν τα
νέα δεδοµένα, τα συµφραζόµενα της κρίσης και την άλλη µέρα
να έρχεται ο ∆ιοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος και να διατυ-
πώνει προβλέψεις πολύ δυσµενέστερες.

Όταν ο Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών έστειλε την
πρόβλεψή του για ρυθµό ανάπτυξης το 2009 της τάξεως του
1,1%, θετικός ρυθµός ανάπτυξης 1,1%, σε αντίθεση µε ό,τι συµ-
βαίνει σε όλη την Ευρωζώνη, σε αντίθεση µε ό,τι συµβαίνει σε
όλες τις χώρες του ΟΟΣΑ, η Τράπεζα της Ελλάδος διατύπωσε τη
δική πρόγνωση για ρυθµό ανάπτυξης 0,5%. ∆ιαφορά της τάξεως
του 100% στα πολύ χαµηλά αυτά επίπεδα.

∆εν υπάρχει πολιτικό πλαίσιο αναφοράς, δεν υπάρχει ικανό-
τητα πρόγνωσης, δεν υπάρχει η αποφασιστικότητα που απαιτεί-
ται. Και η ηµέρα της σηµερινής συζήτησης είναι σηµαδιακή, γιατί
διεξάγεται η συνεδρίαση της Οικονοµικής Επιτροπής υπό την
προεδρία του Πρωθυπουργού και αναµένεται η εξαγγελία µέ-
τρων που, σύµφωνα µε συντονισµένα δηµοσιεύµατα, χθεσινά και
σηµερινά, θα έχουν καθαρά εισπρακτικό χαρακτήρα, νευρικό χα-
ρακτήρα και φυσικά, διαταράσσουν ακόµη περισσότερο την ανα-
λογία µεταξύ άµεσων και έµµεσων φόρων.

Κανείς δεν είδα στην Αίθουσα αυτή να διαψεύδει δηµοσιεύ-
µατα, κύριε Υφυπουργέ, που µιλούν και πάλι για αύξηση του ει-
δικού φόρου επί των καυσίµων, για αύξηση των τελών στα κινητά
τηλέφωνα, για την επιβολή τελών στα καρτοκινητά και για ορι-
σµένα συνοδευτικά µέτρα που αφορούν κινήσεις συµβολικού χα-
ρακτήρα, µάλιστα, θα έλεγα, σε σχέση µε τα αυτοκίνητα µεγάλου
κυβισµού ή µε τα ιδιωτικά σκάφη που πλέουν στις ελληνικές θά-
λασσες.

Είναι, όµως, αυτό φορολογική πολιτική; Είναι αυτό στρατηγική
αντιµετώπισης κρίσης και αντιµετώπισης των διαρθρωτικών προ-
βληµάτων της ελληνικής οικονοµίας, που αναδύθηκαν λόγω της
κρίσης;

Σε όλες τις χώρες του κόσµου σκέφτονται την επόµενη µέρα,
αρχίζουν και φαίνονται κάποια αισιόδοξα ίχνη, κάποιοι καλύτε-
ροι οιωνοί.

Η Ελλάδα, όµως, είναι βυθισµένη στο δικό της διαρθρωτικό
πρόβληµα, γιατί εµείς δεν έχουµε µία κρίση του χρηµατοπιστω-
τικού συστήµατος, όπως αυτή που έχει η Αµερική ή η Βρετανία,
γιατί το δικό µας τραπεζικό σύστηµα είναι µικρότερο σε σχέση µε
το ΑΕΠ της χώρας, κινείται µε πιο συντηρητικά κριτήρια, έχουµε
µια εθνική αποταµίευση η οποία είναι ικανοποιητική, έχουµε νοι-
κοκυριά που έχουν συνολική δανειακή επιβάρυνση πολύ µικρό-
τερη από το σύνολο των καταθέσεών τους. Έχουµε νοικοκυριά
που έχουν καταθέσει περίπου 225.000.000.000 και έχουν δανει-
ακά βάρη της τάξεως των 118.000.000.000 ευρώ.

Έχουµε, όµως, ένα τραπεζικό σύστηµα που καταδυναστεύει
την πραγµατική οικονοµία, γιατί χωρίς αυτό δεν µπορεί να κινη-
θεί η αγορά, γιατί χωρίς την εικονική µεταχρονολογηµένη ακά-
λυπτη επιταγή, δεν µπορεί να κινηθεί ούτε το εµπόριο, ούτε η
µεταποίηση. Έχουµε µια τεράστια φούσκα, από την άποψη αυτή,
ανεξέλεγκτη, έχουµε συνεχείς εξαγγελίες της Κυβέρνησης µε
µέτρα για τη στήριξη των µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων από
κοινοτικά κονδύλια ή από άλλες πρωτοβουλίες µέσω του ΕΣΠΑ,
µέσω της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων, µέσω του ΤΕ-
ΜΠΜΕ, αλλά όλα αυτά τελικώς, όταν τα αναζητεί κανείς στην
πράξη να δει τι αποτέλεσµα έχουν, πόσες επιχειρήσεις στηρί-
χθηκαν, σε ποιες περιοχές, µε τι επίπτωση στην απασχόληση, θα
δει ότι το αποτέλεσµα είναι µικρό, είναι σχεδόν αδιόρατο.

Άρα, το δικό µας πρόβληµα, δεν είναι το πρόβληµα που έχουν
οι άλλες χώρες. Είναι ένα βαθύτατο διαρθρωτικό πρόβληµα, ένα
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πρόβληµα µοντέλου παραγωγής και ανάπτυξης, γιατί έχουµε όχι
µόνο πρόβληµα παραγωγικότητας, ανταγωνιστικότητας, αλλά
και πρόβληµα παραγωγής αυτής καθ’ εαυτήν και βέβαια, έχουµε
ένα δηµοσιονοµικό πρόβληµα που ξεπερνά κατά πολύ το πρό-
βληµα που έχουν όλες οι χώρες της Ευρωζώνης, όλες οι χώρες
του ΟΟΣΑ, φυσικά οι Ηνωµένες Πολιτείες, φυσικά η Μεγάλη
Βρετανία, που είναι πολύ µεγάλο δηµοσιονοµικό έλλειµµα.

Όλες οι χώρες έχουν µεγάλα ελλείµµατα και θα έχουν και το
2010 µεγάλα ελλείµµατα. Εµείς, όµως, έχουµε το τεράστιο
βάρος του δηµοσίου χρέους και της εξυπηρέτησής του. Και ούτε
αυτό θα ήταν πρόβληµα, εάν είχαµε φορολογικό σύστηµα. Αλλά
δεν έχουµε φορολογικό σύστηµα.

∆εν µπορεί να ισχυριζόµαστε εδώ, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει
φορολογικό σύστηµα, όταν από τα τελευταία εκκαθαρισµένα
στοιχεία που αφορούν το οικονοµικό έτος 2007 -γιατί για τα ει-
σοδήµατα του 2008 τώρα ολοκληρώνεται η διαδικασία κατάθε-
σης των φορολογικών δηλώσεων- προκύπτει ότι στην Ελλάδα
µόνο είκοσι πέντε χιλιάδες φυσικά πρόσωπα δηλώνουν ετήσιο
φορολογητέο εισόδηµα άνω των 100.000 ευρώ. Προκύπτει ότι
µόνο έντεκα χιλιάδες επιχειρήσεις κάθε είδους, κάθε νοµικής
µορφής, δηλώνουν ετήσια φορολογητέα κέρδη άνω των 90.000
ευρώ και µόνο 1570 νοµικά πρόσωπα δηλώνουν ετήσια φορολο-
γητέα κέρδη άνω των 900.000 ευρώ.

Άρα υπάρχει ένα ψεύδος που διαχέεται παντού. Έχω πει πολ-
λές φορές ότι το µεγάλο πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας
είναι αυτή πια η ανελέητη σύγκρουση µεταξύ τυπικών και άτυ-
πων χαρακτηριστικών. Ε, δεν µπορεί να µένουµε εγκλωβισµένοι
σε αυτή τη λογική των µερεµετιών του φορολογικού συστήµα-
τος και των νευρικών εισπρακτικών µέτρων που έχουν κυρίως τη
µορφή της αύξησης των τελών και των έµµεσων φόρων.

Άρα πρέπει να αντιµετωπίσουµε µε τελείως διαφορετικό τρόπο
την κατάσταση αυτή. Και µόνο µία εθνική φορολογική συµφωνία
ειλικρίνειας, εµπιστοσύνης και δικαιοσύνης, που υποστηρίζει ένα
ολόκληρο σχέδιο ανάπτυξης, ένα ολόκληρο µοντέλο ανάπτυξης,
µπορεί να λειτουργήσει. Αλλιώς, πώς θα λειτουργήσουν οι ανα-
διανεµητικοί µηχανισµοί του κράτους; Πώς θα στηρίξουµε το χα-
µηλό και µεσαίο εισόδηµα; Πώς θα εγγυηθούµε το ανθρώπινο
επίπεδο διαβίωσης; Πώς θα λειτουργήσει το κοινωνικό κράτος,
το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, η δηµόσια εκπαίδευση; Πώς θα στη-
ριχθεί το κοινωνικοασφαλιστικό σύστηµα; Ή πιστεύουµε στα σο-
βαρά ότι µπορεί να αντιµετωπιστεί το ασφαλιστικό πρόβληµα,
ανεξάρτητα από το φορολογικό πρόβληµα της χώρας;

Μόνο αν συνδεθούν οι δύο πολιτικές, η φορολογική πολιτική
και η κοινωνικοασφαλιστική πολιτική, µπορεί να αντιµετωπιστεί
αυτό το ζήτηµα. Τέτοιου είδους συζητήσεις δεν γίνονται όταν την
εξουσία την ασκεί µια κυβέρνηση που δεν έχει πολιτικό και κοι-
νωνικό κύρος και δεν έχει και µία συνολική αντίληψη για το τι
συµβαίνει και πώς πρέπει να αναδιαρθρωθεί η κατάσταση.

Αυτή είναι η βαθιά κρίση της χώρας που είναι πια µια εθνική
ανοµία που περιλαµβάνει τα πάντα, τους θεσµούς, τη δηµόσια
ηθική, το Κοινοβούλιο, τα κόµµατα, όλο το πολιτικό σύστηµα. Εξ
ου και το τεράστιο πρόβληµα της αποχής στις ευρωεκλογές. Και
αναφέροµαι στην πολιτικού χαρακτήρα αποχή και όχι στην
αποχή λόγω λαθών και καθυστερήσεων των εκλογικών καταλό-
γων. Αυτό το πρόβληµα δεν απαντιέται µε τέτοιου είδους µέτρα
σαν αυτά που ανακοινώνει σήµερα η Οικονοµική Επιτροπή της
Κυβέρνησης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Χαίροµαι επίσης γιατί η πρόταση που συζητούµε θέτει και ένα
άλλο τεράστιο θέµα, µια µεγάλη αντίφαση. Έχουµε φθάσει στα
χαµηλότερα ιστορικά όρια του µεταπολεµικού πληθωρισµού
στην Ελλάδα. Όµως, αυτό είναι µια στατιστική ψευδαίσθηση γιατί
ενώ αυτή η όψη του πληθωρισµού είναι τόσο χαµηλή, υπάρχει ο
πληθωρισµός του φτωχού πια και του µεσαίου εισοδήµατος, το
καλάθι του φτωχού και µεσαίου νοικοκυριού, που λόγω της κα-
τάστασης που επικρατεί στα είδη λαϊκής κατανάλωσης και ιδίως
στην αγορά τροφίµων και στα είδη καθηµερινής ανάγκης, νιώθει
να έχει πρόβληµα ακρίβειας µε έναν τόσο χαµηλό πληθωρισµό,
σε ένα διεθνές περιβάλλον που φοβήθηκε µην τυχόν και προκύ-
ψει πρόβληµα αποπληθωρισµού.

Αυτό σηµαίνει ότι υπάρχει πρόβληµα ελέγχου της αγοράς,
αλλά υπάρχει και πρόβληµα εισοδήµατος γιατί η ακρίβεια είναι
µια σχέση. Για τον πλούσιο, η ακρίβεια δεν είναι ίδια µε την ακρί-
βεια που νιώθει ο φτωχός, διότι όταν έχεις επαρκή εισοδήµατα,
δεν νιώθεις αυτό το πρόβληµα.

Η ακρίβεια είναι αφ’ ενός µεν απώλεια ελέγχου της αγοράς,
αφ’ ετέρου δε εισοδηµατική ανισότητα. Και αυτό προκύπτει
τώρα. Και σ’ αυτό χρειάζονται µέτρα και παρεµβάσεις όχι µόνο
ελέγχου και εποπτείας της αγοράς, αλλά και µέτρα που αφορούν
την εισοδηµατική ενίσχυση των χαµηλών και µεσαίων στρωµά-
των.

Και αυτό το αίτηµα, αυτή η κραυγή αγωνίας της ελληνικής κοι-
νωνίας, φθάνει στην Αίθουσα και είναι υποχρεωµένη η Κυβέρ-
νηση να την ακούσει γιατί δεν άκουσε το ηχηρό χτύπηµα της
καµπάνας των ευρωεκλογών. Η Κυβέρνηση πιστεύει ότι υπάρ-
χουν απεριόριστες φοροδοτικές δυνατότητες της ελληνικής κοι-
νωνίας και ότι όταν επιβάλλονται βάρη µε τη µορφή έµµεσων
φόρων και τελών, αγόγγυστα εν τέλει ο πολίτης καταναλωτής θα
ανταποκριθεί, διότι βεβαίως θα πρέπει και να τηλεφωνεί, βεβαίως
και πρέπει να αγοράζει τρόφιµα, βεβαίως και πρέπει να καλύπτει
τις µικρές του αδυναµίες, αν αυτές αφορούν το κάπνισµα για πα-
ράδειγµα.

Όµως, αυτή είναι µία µέθοδος που δεν οδηγεί στην έξοδο από
την κρίση, δεν αντιµετωπίζει τα διαρθρωτικά προβλήµατα και δεν
οδηγεί σε έναν προϋπολογισµό του 2010 που η Κυβέρνησή σας
δεν έχει ούτε τη νοµιµοποίηση αλλά ούτε και τη διαχειριστική ικα-
νότητα να καταρτίσει.

Γι’ αυτό, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ να µεταφέ-
ρετε στον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών και στον Πρω-
θυπουργό το αυτονόητο, πως πρέπει δηλαδή η Κυβέρνηση, αντί
να εξωραΐζει τα δηµοσιονοµικά µεγέθη, αντί να κάνει πως δεν
βλέπει αυτά που λέει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και ο ΟΟΣΑ, να
ανταποκριθεί στο καθήκον εθνικής αλήθειας που έχουµε όλοι και
να πει ποια είναι η κατάσταση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ, ολο-
κληρώστε, κύριε Βενιζέλο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Οι ευθύνες βεβαίως καταλογίζονται
και ο καθένας έχει την ευθύνη της δικής του κυβερνητικής και
διαχειριστικής περιόδου και δεν θα κάνω εγώ τώρα αναγωγή στο
παρελθόν. ∆εν θα θυµίσω τι σας έλεγα το 2005 µε την περιβόητη
απογραφή. Σας έλεγα ότι η απογραφή είναι ιστορικό έγκληµα
εφάµιλλο αυτού που είχε κάνει η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας το 1989-1990 µε την παραποµπή του Ανδρέα Παπαν-
δρέου στο Ειδικό ∆ικαστήριο που οδήγησε στη µεγάλη νίκη του
ΠΑΣΟΚ το 1993. Αν δεν είχατε κάνει την απογραφή, τώρα θα
ήταν άλλες οι δυνατότητες χειρισµών και στο εσωτερικό της
χώρας και σε σχέση µε την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Το ξεχνούµε όµως αυτό και πάµε στο από εδώ και πέρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ, κύριε

Βενιζέλο, ολοκληρώστε. ∆εν ακούτε τον προεδρεύοντα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Και επειδή άλλη κυβέρνηση είναι

αυτή που θα καταρτίσει τον πραγµατικό προϋπολογισµό του
2010, αυτό που έχετε να κάνετε τώρα είναι να παρουσιάσετε
στον ελληνικό λαό τα πραγµατικά στοιχεία και να πείτε την αλή-
θεια για το πού βρισκόµαστε, ώστε να µπορέσουµε να πάµε εκεί
που αξίζει τη χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Βενιζέλο, βλέπετε

ότι ο χρόνος είναι αµείλικτος και ένας Βενιζέλος µπορεί να πει
περισσότερα πράγµατα σε λιγότερα λεπτά. Πώς να το κάνουµε
δηλαδή;

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση δεν εξωραΐζει την κα-
τάσταση της οικονοµίας όπως είπε ο κ. Βενιζέλος. Εντελώς
αντίθετα, η Κυβέρνηση παρουσιάζει την πραγµατικότητα. Η Κυ-
βέρνηση δεν κρύβει τα προβλήµατα της οικονοµίας, του κρά-
τους, της κοινωνίας κάτω από το χαλί, όπως έκαναν στο
παρελθόν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.
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Εγώ θα συµφωνήσω µε αυτό που είπε ο κ. Βενιζέλος, ότι η οι-
κονοµίας µας έχει σοβαρά διαρθρωτικά προβλήµατα. Και τα κυ-
ριότερα διαρθρωτικά προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας
είναι τα δηµόσια οικονοµικά, εκεί χτύπησε πρώτα η κρίση και η
χαµηλή ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οικονοµίας.

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο τα τελευταία χρόνια και ιδιαίτερα
τώρα που η κρίση είναι σε εξέλιξη, κάνουµε µία τεράστια, σο-
βαρή και συγκροτηµένη προσπάθεια για να βγάλουµε µε ρεαλι-
στικό και ασφαλή τρόπο τη χώρα και την οικονοµία έξω από την
κρίση, µε τις λιγότερες δυνατές επιπτώσεις για τους πολίτες και
τις επιχειρήσεις, αλλά και για να δώσουµε αποτελεσµατικές λύ-
σεις και απαντήσεις στα σοβαρά διαρθρωτικά προβλήµατα της
ελληνικής οικονοµίας.

Με αυτήν την προσπάθεια ακολουθούµε το δρόµο της ευθύ-
νης και της αξιοπιστίας και δεν ακολουθούµε το δρόµο του λαϊ-
κισµού και της ακατάσχετης υποσχεσιολογίας που ακολουθεί το
ΠΑΣΟΚ. ∆ιότι εάν εφαρµόζαµε, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, αυτά τα οποία προτείνετε, αυτά τα θολά τα
οποία προτείνετε, διότι δεν υπάρχει συγκροτηµένη και συγκε-
κριµένη πρόταση, είναι βέβαιο ότι θα οδηγούσαµε τη χώρα σε
δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό και κάτι τέτοιο δεν πρόκειται να το
κάνουµε.

Γίνεται, λοιπόν, µία µεγάλη προσπάθεια, γίνεται µία σοβαρή
προσπάθεια και αυτή η προσπάθεια δεν µπορεί να απαξιώνεται
και να διαστρεβλώνεται. Και δεν µπορεί να την απαξιώνετε και
να την διαστρεβλώνετε εσείς ως κόµµα που στο παρελθόν µε τις
πολιτικές που ακολουθούσατε όταν κυβερνούσατε τον τόπο, ευ-
θύνεστε για τη δηµιουργία αυτών των διαρθρωτικών προβληµά-
των της ελληνικής οικονοµίας.

Όταν µπήκε η χώρα στην τότε ΕΟΚ είχε 30% του Ακαθάριστου
Εθνικού Προϊόντος δηµόσιο χρέος και όταν παραλάβαµε τη δια-
κυβέρνηση της χώρας το 2004 το είχατε υπερτριπλασιάσει και
ήταν στο 100% του ΑΕΠ.

∆εν µπορείτε, λοιπόν, εσείς που δηµιουργήσατε αυτά τα διαρ-
θρωτικά προβλήµατα να απαξιώνετε την προσπάθεια που κάνει
η Κυβέρνηση Καραµανλή.

Ευχαριστώ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε για

ένα λεπτό;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Για ένα λεπτό, εντάξει,

κύριε Βενιζέλο.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Υφυπουργέ, νο-

µίζω ότι έχετε πέσει και εσείς θύµα µιας µυθολογίας περί δηµο-
σίου χρέους που καλλιεργεί η Κυβέρνησή σας, πώς τάχα, δήθεν
παραδόθηκε το δηµόσιο χρέος ιστορικά στο 30% του ΑΕΠ το
1981 και το παρέλαβε η Νέα ∆ηµοκρατία στο 100% του ΑΕΠ.

Υπήρξε ισόποση αύξηση του δηµοσίου χρέους από το 1981
µέχρι το 1989 και από το 1989 που ξεκίνησε η κυβέρνηση Τζανε-
τάκη, για να ακολουθήσει η κυβέρνηση Μητσοτάκη, µέχρι το
1993 που επέστρεψε το ΠΑΣΟΚ µε τον Ανδρέα Παπανδρέου.
Μόνο που από το 1981 µέχρι το 1989 έγινε η µεγάλη αποκατά-
σταση των ιστορικών αδικιών που βάραιναν τον Έλληνα πολίτη
και την ελληνική κοινωνία, ενώ από το 1989 έως το 1993 έγινε
µία µεγάλη τρύπα στο νερό και παραδόθηκε η χώρα στα τέλη
του 1993 µε αρνητικούς ρυθµούς ανάπτυξης, όπως συµπτωµα-
τικά και τώρα εν έτει 2009 ολοκληρώνει τη θητεία της η Κυβέρ-
νηση του κ. Καραµανλή πάλι µε αρνητικούς ρυθµούς ανάπτυξης.

Και µην ξανακούσω στην Αίθουσα αυτή την επίκληση της αντα-
γωνιστικότητας, όταν ξέρετε ότι τα τελευταία χρόνια η Ελλάδα
χάνει συνεχώς θέσεις στην παγκόσµια κατάταξη, ανταγωνιστι-
κότητας, µε όποιους δείκτες και αν χρησιµοποιήσουµε.

Ας αφήσουµε την παρελθοντολογία. Εµείς γνωρίζουµε πάρα
πολύ καλά ότι η επόµενη κυβέρνηση θα ξεκινήσει τη θητεία της
µε πρόβληµα δηµοσιονοµικό, µε υψηλό δηµοσιονοµικό έλλειµµα,
µε υψηλό δηµόσιο χρέος, µε πρόβληµα στο έλλειµµα του ισοζυ-
γίου τρεχουσών συναλλαγών, µε το διαρθρωτικό πρόβληµα του
φορολογικού συστήµατος και του µοντέλου ανάπτυξης της
χώρας να είναι παρόν. Και εµείς θέλουµε να ανταποκριθούµε στο
εθνικό καθήκον αλήθειας.

Γνωρίζουµε δε πολύ καλά ότι έτσι όπως έχουν διαµορφωθεί

οι πολιτικοί συσχετισµοί, το ΠΑΣΟΚ δεν έχει ούτε ανάγκη αλλά
ούτε και δικαίωµα να πει πράγµατα που δεν θα κάνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Γι’ αυτό λέµε και θα λέµε πάντα και
πρέπει να λέµε πάντα, µόνο αυτά που είναι δηµοσιονοµικώς εφι-
κτά και χρηµατοδοτήσιµα. Κι αυτός είναι ο στόχος της δικής µας
πολιτικής. Γι’ αυτό σας καλούµε να παρουσιάζετε τα πραγµατικά
στοιχεία και γι’ αυτό σας παρακαλούµε να µην επιδεινώσετε άλλο
τη δηµοσιονοµική και µακροοικονοµική κατάσταση της χώρας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Να κάνω µια πρόβλεψη,
κύριε Βενιζέλο. Αν γίνεται Κυβέρνηση και γι’ αυτό θα αποφανθεί
ο ελληνικός λαός, να σηµειωθεί ότι θα αναφερθείτε και εσείς στο
παρελθόν. Όσο χρόνια είµαι Βουλευτής, είκοσι επτά χρόνια, η
κάθε κυβέρνηση αναφέρεται στο παρελθόν της άλλης κυβερνή-
σεως. Μη δεσµεύεστε, λοιπόν, µην αναλαµβάνετε ευθύνες. Είστε
σοβαρός Βουλευτής.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Αναλαµβάνω ενώπιόν σας την προ-
σωπική ευθύνη ότι δεν θα συµβάλω εγώ και δεν θα συµβάλει και
το ΠΑΣΟΚ, θέλω να πιστεύω, στην αναπαραγωγή αυτής της πρα-
κτικής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Την προσωπική τη δέ-
χοµαι.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: ∆ιότι οι πολίτες θέλουν να ακούν
την αλήθεια και θέλουν να ακούν τους πολιτικούς τους συγκε-
κριµένους. Και θα ανταποκριθούµε σ’ αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Βενιζέλο, όσο
χρόνια είµαστε µαζί στο Κοινοβούλιο, είδατε να γίνεται κάτι δια-
φορετικό; Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Ας τα λέµε λοιπόν.

Ο κ. Αγοραστός, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας, έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες θέ-

λουν να πουν την αλήθεια. Και εµείς λέµε την αλήθεια. Αλλά δυ-
στυχώς το ΠΑΣΟΚ κινείται στη σφαίρα του ανείπωτου. ∆εν λέει
τίποτα. ∆εν υπάρχει καθαρή θέση, δεν υπάρχει καθαρή άποψη.
∆εν υπάρχει τίποτα. Και εµείς είµαστε εδώ καθηµερινά για να συ-
γκριθούµε σε όλα τα επίπεδα: Στο επίπεδο της οικονοµίας, της
φορολογικής πολιτικής, στο επίπεδο της ανάπτυξης. Είµαστε
εδώ και όχι να υπεκφεύγουµε µε ρητορικές πλειοδοσίες και πο-
λιτικές ψευδολογίες.

Και πρέπει να υπενθυµίσω ότι κανείς δεν µπορεί να υποστηρί-
ζει ότι προέρχεται στην πολιτική από παρθενογένεση, για τον
απλούστατο λόγο ότι το παρελθόν προσδιορίζει και το παρόν και
το µέλλον. ∆υστυχώς η Αξιωµατική αντιπολίτευση επιδεικνύει
ασθενή και επιλεκτική µνήµη επί όλων αυτών

Άκουσα για το παρελθόν. Κοιτάξτε, εκεί που συµφέρει στην
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, το επικαλείται, εκεί που δεν συµφέ-
ρει, δεν το επικαλείται. Εµείς είµαστε σταθεροί, έχουµε σταθερή
πορεία. Επικαλούµαστε το παρελθόν όταν το παρελθόν έχει επι-
πτώσεις στο παρόν και στο µέλλον. Όταν το παρελθόν µετριέται
στις επιπτώσεις του, είναι χρόνος παρόντος και µέλλοντος. Και
εκεί εµείς θα το επικαλούµαστε. Γιατί δεν συµφέρει στην Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση να επικαλεστούµε και δεν θα ήθελα να ανα-
φερθώ σ’ αυτό, ότι η ακρίβεια εδραιώθηκε επί ηµερών της όταν
ηθεληµένα ή αθέλητα οι ελεγκτικοί µηχανισµοί όταν µετατράπη-
καν οι τιµές των προϊόντων από δραχµές σε ευρώ δεν λειτούρ-
γησαν και εκεί έγινε η µεγάλη κερδοσκοπία. Και εσείς το λέτε και
το παραδέχεστε. Αλλά δεν θέλουµε να το επικαλούµαστε. ∆εν
θέλω να γυρίσω πίσω, αλλά όταν έχει επιπτώσεις στο σήµερα και
στο αύριο, οπωσδήποτε πρέπει να το επισηµαίνουµε.

Άκουσα εδώ στις οµιλίες συναδέλφων ότι δεν θα αναφερθούν
στο τι έγινε ή δεν έγινε, αλλά θα αναφερθούν σε προτάσεις για
έξοδο από την κρίση. Ε, µέτρησα όλες τις οµιλίες, κάθισα όλη τη
µέρα εδώ και δεν άκουσα καµµία πρόταση από κανέναν. Καµµία
πρόταση δεν άκουσα για την κρίση. Αλλά άκουσα µόνο καταγ-
γελτικό λόγο. Οι καταγγελίες είναι το µόνο εύκολο. Αλλά ζορί-
ζουνταπράγµατακαιότανείναι ναπροτείνουνκάτισυγκεκριµένο, δεν
υπάρχει.

Λένε, κρύβεται η Νέα ∆ηµοκρατία. Ποια Νέα ∆ηµοκρατία κρύ-
βετε; Κρύβεται η Νέα ∆ηµοκρατία στην κρίση; Κρύβεται η Νέα
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∆ηµοκρατία όταν ο Πρωθυπουργός πρώτος πήρε τις αποφάσεις
για να αντιµετωπίσουµε την κρίση και θέσαµε ανάχωµα, βάλαµε
περισσότερες αντιστάσεις σ’ αυτήν τη διεθνή κρίση;

Κρύβεται η Νέα ∆ηµοκρατία όταν πήρε αποφάσεις και βοή-
θησε τους ανθρώπους που είχαν πρόβληµα, τις ασθενέστερες
οικονοµικές τάξεις, τους ανθρώπους µε τις αποταµιεύσεις, τους
µικροαποταµιευτές, τις επιχειρήσεις µέσω του ΤΕΜΠΜΕ, µέσω
του αναπτυξιακού νόµου, µε το επίδοµα θέρµανσης, µε το επί-
δοµα ανεργίας που το αυξήσαµε από 311 ευρώ στα 454 ευρώ
και το συνδέσαµε κατά 10% για κάθε προστατευόµενο µέλος της
οικογενείας, που δεν είχε γίνει ποτέ στο παρελθόν; Κρύβεται η
Νέα ∆ηµοκρατία που απάλλαξε της φορολογίας όλα τα επιδό-
µατα στις τρίτεκνες και πολύτεκνες οικογένειες; Κρύβεται η Νέα
∆ηµοκρατία όταν κατήργησε το χαρτόσηµο από τα ενοίκια; Κρύ-
βεται η Νέα ∆ηµοκρατία όταν κατήργησε το φόρο κληρονοµιάς
και το φόρο γονικής παροχής; Κρύβεται η Νέα ∆ηµοκρατία όταν
έχει ένα αναπτυξιακό πρότυπο και µοντέλο που δηµιούργησε εί-
κοσι πέντε χιλιάδες και πλέον νέες θέσεις εργασία στον ιδιωτικό
τοµέα και όταν υπάρχουν επενδύσεις οι οποίες γίνονται;

Άκουσα και αιχµές εδώ, «ποιους εννοούσε ο κ. ∆ούκας». Αυ-
τούς που εννοούσε και η κ. Παπανδρέου όταν είπε «πολλοί από
µας πλούτισαν». Απαντώ σε αυτόν που το είπε.

Άκουσα διάφορα για τη φορολογία. ∆εν είναι η κυβέρνηση του
Κώστα Καραµανλή αυτή που µείωσε τους φορολογικούς συντε-
λεστές, το µέσο κεντρικό φορολογικό συντελεστή από το 35%
στο 25% και µειώνεται τώρα σταδιακά στο 20%; ∆εν γίνονται τυ-
χαία όλα αυτά. ∆εν είναι η Νέα ∆ηµοκρατία αυτή που φορολό-
γησε µε 10% τα µερίσµατα; Κι έρχεται τώρα να µας λέει η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση να φορολογήσει τα µερίσµατα. Πώς;
Γενικώς και αορίστως. Πείτε ευθέως ότι «θα φορολογήσουµε πα-
ραπάνω τις επιχειρήσεις». Γιατί χρησιµοποιείτε την τέχνη του
αντιφραστικού λόγου στην πολιτική, δηλαδή στρογγυλοποιείτε,
λέτε κάποια πράγµατα κατά τέτοιον τρόπο ούτως ώστε να µη δη-
µιουργήσετε αντιδράσεις, αρνητική ενέργεια, µε ωραία λόγια,
για να µπορέσετε να κερδίσετε ψηφοφόρους. ∆εν είναι η οικο-
νοµία πεδίο πολιτικής αυτή τη στιγµή, να ξεκαθαρίσουµε τα
πράγµατα.

Κάποιοι εδώ πέρα κοινοτοπούσαν κοινολογώντας, κάποιοι
άλλοι φαντασιοσκοπούσαν πως ήταν οι κλητοί της οικονοµίας.
Υπάρχει απορία. Θέλω να ρωτήσω την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, που δεν είναι εδώ, αν πιστεύουν αυτά που λένε. ∆ιότι αν
τα πιστεύουν, τότε το πρόβληµα είναι µεγαλύτερο από ό,τι φαί-
νεται.

Βέβαια µίλησαν σε κάποια στιγµή για πλειοψηφικά ρεύµατα.
Κοιτάξτε, κύριοι της Αντιπολίτευσης, τα πλειοψηφικά ρεύµατα
δεν κτίζονται µε φοβικά σύνδροµα, µε πολύ γενικόλογους λό-
γους, µε το να κινείστε στο δρόµο του ανείπωτου, µε προστα-
τευµένες οµιλίες που να αποφεύγετε τα λάθη.

Άκουσα διάφορα και σκεφτόµουν ότι µάλλον λειτουργούν µε
την έννοια της πεπερασµένης σκέψης. Και τι εννοώ: «Πεπερα-
σµένη σκέψη» σηµαίνει ότι αυτοί που µιλάνε και θέλουν να πά-
ρουν αποφάσεις σήµερα και δεσµεύονται για το αύριο
λειτουργούν στα τυφλά, δεν βλέπουν τι γίνεται γύρω τους, δεν
βλέπουν τι γίνεται σε όλο τον κόσµο, λειτουργούν µόνο κοµµα-
τικά, στα τυφλά, τίποτε άλλο, τους ενδιαφέρει πώς να αναρρι-
χηθούν στην εξουσία έναντι οποιουδήποτε τιµήµατος. Λοιπόν, να
ξεχάσουµε αυτή την έννοια της πεπερασµένης σκέψης. Άκουσα
να παίζουν όλοι µε τα προβλήµατα, αλλά λύσεις κανείς. Η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση έλεγε «υπάρχει πρόβληµα», αλλά λύση τί-
ποτα. Ε, αυτό εδώ ταυτίζεται µε το λαϊκισµό. Παράδειγµα; Ο
ΟΤΕ. Ήταν οι πρώτοι που πούλησαν το µεγαλύτερο µερίδιο του
ΟΤΕ και δεν υπάρχει µεγαλύτερος οικονοµικός λαϊκισµός από
αυτό που λένε ότι θα το πάρουν πίσω. Ε, είναι αδύνατον και δεν
µπορεί να εµφανίζει ένα κόµµα που θέλει να διοικήσει τη χώρα
προγραµµατικό λόγο αυτή την οικονοµική πολιτική του λαϊκι-
σµού. Βέβαια το πρόβληµά τους είναι ότι ποτέ δεν έχουν λύσεις
για το πρόβληµα. Το πλεονέκτηµα είναι πάντα ότι βρίσκουν έναν
ένοχο για οτιδήποτε. Αυτό εκλογικά είναι αποδοτικό, γιατί λει-
τουργεί ταχυδακτυλουργικά: δείχνοντας συνεχώς τον ένοχο που
είναι η κυβέρνηση, αποσπάς από τον ψηφοφόρο, από το θεατή,
από τον πολίτη, από το πρόβληµα και εµφανίζεσαι ότι έχεις µία

καθαρή λύση. Αλλά αυτό είναι το πλεονέκτηµα του λαϊκισµού,
γιατί έχουν πέσει προ πολλού στη σφαίρα του λαϊκισµού.

Ακούστηκαν πράγµατα, διαπιστώσεις προβληµάτων χωρίς
καµµία λύση. Πάλι καλά που δεν µας είπαν πάλι για την πράσινη
ανάπτυξη, διότι ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης έχει
την πράσινη ανάπτυξη ως πανάκεια για κάθε νόσο αγνοώντας τι
σηµαίνει πράσινη ανάπτυξη και τι πρόβληµα µπορεί να δηµιουρ-
γήσει. Βέβαια, κανείς µα κανείς δεν διαφωνεί ότι πρέπει να πάµε
σε µία ριζοσπαστική φορολογική µεταρρύθµιση. Έχουν γίνει βή-
µατα από το οικονοµικό επιτελείο, έχουν αλλάξει τα πράγµατα
όσον αφορά το φορολογικό σύστηµα, αλλά αυτή η κρίση µας
δίνει ένα momentum επανεκκίνησης, ριζοσπαστικής αλλαγής στη
φορολογία µε τρεις άξονες:

Πρώτον, αφορά την καταπολέµηση της φοροδιαφυγής, πα-
ρακολούθηση της εξέλιξης της περιουσίας του καθενός και µά-
λιστα µε έµφαση στην κινητή, απεξάρτηση του ποινικού
κολάσιµου της φοροδιαφυγής από την έκβαση της διοικητικής
επίλυσης της φορολογικής διαφοράς, υιοθέτηση γενικής διάτα-
ξης περί της φοροδιαφυγής και φοροαποφυγής και θέσπιση κα-
νόνων φορολόγησης για τις off shore.

Στον δεύτερο άξονα εγώ πιστεύω στην απλοποίηση και στη
διαφάνεια του συστήµατος µε µέτρα µέχρι και κατάργησης του
Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων.

Έγιναν πολλές αλλαγές, βελτιώσατε κατά πολύ το σύστηµα,
αλλά τώρα έχουν αλλάξει τα πράγµατα, κινούµαστε γρήγορα,
υπάρχει ασάφεια, δεν υπάρχουν προβλέψεις πλέον. Το υπαινί-
χθητε και το κατάλαβε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση διά του κ. Βε-
νιζέλου, αλλά βέβαια ήταν η µισή αλήθεια. Από τη µία στιγµή δεν
µπορούµε να προβλέψουµε και την άλλη στιγµή η Νέα ∆ηµο-
κρατία ως Κυβέρνηση έπρεπε να προβλέψει τι θα γίνει.

Επίσης, στην ηλεκτρονική παρακολούθηση που κάνει και δια-
σταύρωση των στοιχείων η Κυβέρνηση αλλά και στην επιτάχυνση
της απονοµής της δικαιοσύνης για φορολογικές υποθέσεις και
θέσπιση point system στο θέµα των εφοριακών οι οποίοι ελέγ-
χουν υποθέσεις. Και αυτό να είναι και ένα κριτήριο ανέλιξής τους.
Και οπωσδήποτε εκείνο στο οποίο πάσχει συνέχεια το δηµόσιο
είναι οι υπηρεσίες που θέλουν αναδιοργανώσεις συνέχεια και να
ανταποκρίνονται γρήγορα στα αιτήµατα, ερωτήµατα των φορο-
λογούµενων.

Είπαµε και από την αρχή ότι εµείς είµαστε εδώ και τολµούµε
τη σύγκριση σε όλα τα επίπεδα. Αλλά δεν πρέπει να ξεχνούµε
και να αδιαφορούµε τι γίνεται γύρω µας. Σήµερα ζούµε τις µε-
γαλύτερες, εντονότερες, περισσότερες επικίνδυνες περιπλοκές
που είχε ζήσει ποτέ ο πλανήτης. ∆εν υπάρχουν βέβαιες προβλέ-
ψεις, αλλάζουν όλα ταχύτατα, αλλάζουν βλέπετε και τα προ-
γράµµατα σταθερότητας και ανάπτυξης σε όλα τα κράτη.
Μπορεί η Ευρωπαϊκή Επιτροπή να πάει σε ένα πιο χαλαρό σύ-
στηµα για τα προγράµµατα. Και οπωσδήποτε εµείς διεκδικούµε
και πετυχαίνουµε, όπως πετύχαµε και για τα χρήµατα που θα έλ-
θουν στο ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, όπως πετύχαµε να βά-
ζουµε τα χρήµατα, η Ευρωπαϊκή Ένωσης, την εθνική συµµετοχή
και όπως πετύχαµε σε αυτήν τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία
να βάλουµε ισχυρά αναχώµατα ούτως ώστε να µη διαταραχθεί
το επίπεδο ζωής των πολιτών. Και βοηθήσαµε τους αγρότες,
τους συνταξιούχους, τους άνεργους, τους µικροεπαγγελµατίες,
τους άνεργους µε ενεργητικές πολιτικές τις οποίες ακολουθούµε
και προσπαθούµε να εναρµονιστούµε καθηµερινά στα δίκαια και
εφικτά «θέλω» των πολιτών. Καθηµερινά λαµβάνουµε το µήνυµα,
αποκωδικοποιούµε και προσπαθούµε να εφαρµόσουµε το
σωστό, το δίκαιο, το εφικτό, χωρίς µεγάλα λόγια, χωρίς πολιτικές
ψευδολογίες, χωρίς πολιτικές ρητορείες, µε την αλήθεια, γιατί
σύµµαχός µας είναι η αλήθεια, µόνο η αλήθεια και θα τη λέµε για
να µπορέσουµε να οχυρώσουµε την κοινωνία, να µπορέσουµε να
κάνουµε καλύτερο τον πολίτη αλλά να µπορέσουµε να κάνουµε
καλύτερη και την αντιπολίτευση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο εισηγητής του
ΠΑΣΟΚ κ. Μαγκριώτης έχει το λόγο. Να κάνω µία παράκληση, να
είστε όλοι σύντοµοι, γιατί υπάρχουν προγράµµατα που πρέπει
να πραγµατοποιήσει και ο Υπουργός και εσείς και εµείς όλοι οι
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άλλοι. Θερµή παράκληση!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Όλοι είµαστε κάτω από πίεση χρό-

νου, γι’ αυτό και ευχαριστώ το συνάδελφο του ΚΚΕ για την πα-
ραχώρηση της σειράς του.

Αγαπητέ κύριε Αγοραστέ, θα θέλατε πολύ ως Κυβέρνηση και
όχι προσωπικά εσείς να υπερβείτε την αλήθεια, αλλά δεν την
υπηρετείτε.

Προεκλογικά ο κύριος Πρωθυπουργός στις επανειληµµένες
ερωτήσεις αν µετά τις ευρωεκλογές θα επιβάλει νέους φόρους
είπε: «∆εν είναι στις σκέψεις µου να επιβάλω νέους φόρους». Σή-
µερα η Κυβερνητική Επιτροπή υπό την προεδρία του αποφασίζει
την επιβολή νέων έµµεσων, δυσβάσταχτων φόρων για τη µεγάλη
πλειοψηφία των πολιτών. Αν σας ρωτήσουµε τον Οκτώβριο στον
προϋπολογισµό του 2010 αν θα βάλετε νέους φόρους, πάλι θα
πείτε «δεν είναι στις προθέσεις µας», όπως µας είχατε πει και το
2005 και το 2006 και το 2007 και κάνατε ακριβώς το αντίθετο.
Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα.

Έχει δίκιο ο κύριος Υπουργός όταν λέει ότι σ’ αυτήν την πα-
γκόσµια κρίση όλοι αναθεωρούν τα µεγέθη. Η Ελλάδα δεν θα τα
αναθεωρήσει; Μόνο που, κύριε Υπουργέ, αναθεωρούνται τα µε-
γέθη ξέροντας όλοι ότι αυτά που προαναγγέλλουν δεν είναι τα
ακριβή. Είναι βέβαιο ότι το επόµενο τετράµηνο θα είναι διαφο-
ρετικά τα µεγέθη και δεν προαναγγέλλουν όλα µαζί τα αρνητικά
για ψυχολογικούς λόγους και για λόγους πολιτικής. Εσείς θαρ-
ρείτε ότι η Κοµισιόν ή το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο δεν γνώ-
ριζαν τη µεγάλη παγκόσµια ύφεση και πού θα οδηγούσε την
παγκόσµια ανάπτυξη αλλά και τα δηµοσιονοµικά της κάθε χώρας
µέσα στο 2009; Τη γνώριζαν απολύτως, όπως και η Κυβέρνησή
σας γνώριζε ποια ήταν η κατάσταση τα προηγούµενα χρόνια,
ποια κατάσταση παρέλαβε το 2004, ποια ήταν τα δυνατά σηµεία
της ελληνικής οικονοµίας και ποιες ήταν οι αδυναµίες της. Αντί
όµως να αξιοποιήσει τα δυνατά σηµεία για να ξεπεράσει τα αδύ-
νατα, υπονόµευσε τα δυνατά και έκανε «εκρηκτικά» τα αδύναµα
σηµεία σ’ αυτή την πραγµατικότητα µε µια συνειδητή, σχεδια-
σµένη πολιτική, προέκταση της νεοφιλελεύθερης ιδεολογίας και
αυτό το απέδειξε.

Κάνατε µία νεοφιλελεύθερη άσκηση επί χάρτου και µειώσατε
δραµατικά τις δηµόσιες δαπάνες -γιατί δεν πιστεύετε στις δηµό-
σιες πολιτικές- κατά 15.000.000.000 ευρώ και πλέον αθροιστικά
πιστεύοντας ότι αυτά θα τα αντικαταστήσετε µε ιδιωτικούς πό-
ρους, γι’ αυτό φτιάξατε τις συµβάσεις παραχώρησης των οδικών
αξόνων, γι’ αυτό πήγατε στο καθεστώς των Σ∆ΙΤ και γι’ αυτό µει-
ώσατε δραστικά µέσα σ’ ένα χρόνο κατά δέκα µονάδες τη φο-
ρολογία των µεγάλων επιχειρήσεων.

Στην εισηγητική έκθεση του νοµοσχεδίου γι’ αυτή τη φορολο-
γική σας αλλαγή αναφέρετε ότι κάθε χρόνο περίπου 700.000.000
µε 1.000.000.000 ευρώ κέρδη θα έχουν οι µεγάλοι επιχειρηµατι-
κοί όµιλοι γιατί αυτά τα κέρδη είναι των µεγάλων επιχειρηµατικών
οµίλων. Οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, είτε µε 35 φορολογούνται
είτε µε 25, τον ίδιο φόρο αποδίδουν και το ξέρετε πάρα πολύ
καλά. Οι µεγάλοι επιχειρηµατικοί όµιλοι, οι περισσότεροι µέτοχοι
των οποίων είναι ξένοι θεσµικοί επενδυτές, πήραν αυτά τα υπερ-
κέρδη στο εξωτερικό. Έτσι η «τρύπα» της υπεξαίρεσης των
15.000.000.000 και πλέον της δηµόσιας δαπάνης υπάρχει και
αυτή καθιστά ανοχύρωτη την οικονοµία απέναντι στη διεθνή
κρίση, από την άλλη πλευρά όµως δεν αντικαταστάθηκε από
τους ιδιωτικούς πόρους, γιατί οι συµβάσεις παραχώρησης, τα
10.000.000.000 περίπου, δεν έχουν ξεκινήσει ουσιαστικά, αλλά
και αυτά δεν είναι ανάπτυξη. Μπορεί να βοηθούν στα δηµοσιο-
νοµικά αλλά ούτε θέσεις απασχόλησης δηµιουργούν, ούτε είναι
άµεση ανάπτυξη. Έµµεσα στο µέλλον θα προσφέρουν στην ανά-
πτυξη, ασχέτως αν θα τα πληρώσουν πολλαπλάσια οι τοπικές και
οι περιφερειακές κοινωνίες µε τα διόδια που έχετε επιβάλει.

Τα Σ∆ΙΤ δεν έχουν ξεκινήσει και ευτυχώς δεν έχουν ξεκινήσει
γιατί θα καταχρέωναν ακόµα περισσότερο τον προϋπολογισµό
των επόµενων χρόνων για να διευκολυνθείτε δηµοσιονοµικά στην
τρέχουσα περίοδο. Φυσικά τα µεγάλα ιδιωτικά µονοπώλια, εγ-
χώρια και ξένα, δεν επανεπένδυσαν. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα, γι’ αυτό υπάρχει αυτό το µεγάλο αναπτυξιακό κενό, αυτό
το µεγάλο κοινωνικό ρήγµα.

Κάθε χώρα, λοιπόν, αντιµετωπίζει την κρίση µε βάση τα δικά

της δεδοµένα. Εµείς δεν είχαµε το πρωτογενές πρόβληµα των
«τοξικών» οµολόγων ούτε ήµασταν εξωστρεφής οικονοµία. Μπο-
ρούσαµε να ξεπεράσουµε την κρίση λιγότερο επώδυνα. Θα την
περάσουµε πολύ περισσότερο επώδυνα λόγω αυτών των πολιτι-
κών που ασκήσατε. Αυτή είναι η δική µας θέση, γι’ αυτό έχουµε
µία πρόταση ανάσχεσης της κρίσης µε τέσσερις συγκεκριµένες
τοµές, τέσσερις επιλογές ενίσχυσης βασικών τοµέων της οικο-
νοµίας που δηµιουργούν γρήγορα ανάπτυξη, εισοδήµατα και θέ-
σεις απασχόλησης. Είναι ο τουρισµός, η οικοδοµή και τα συναφή
επαγγέλµατα, τα µικρά και µεσαία δηµόσια έργα σ’ όλη τη χώρα
και φυσικά η ενίσχυση της αγοραστικής δύναµης της µεγάλης
πλειοψηφίας των πολιτών.

Έτσι στηρίζουµε την οικονοµία για να οικοδοµήσουµε ένα µε-
σοπρόθεσµο σχέδιο τετραετίας για την ανάταση της οικονοµίας
της χώρας.

Είπατε, κύριε Υπουργέ, ότι µε τη φορολογική σας πολιτική µει-
ώσατε τα φορολογικά βάρη και τη συνεισφορά των εργαζοµέ-
νων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Χθες δηµοσίευσε η Ευρωπαϊκή Ένωση τους επίσηµους πίνα-

κες και σας διαψεύδει. Κατά 4% αυξήθηκαν τα φορολογικά βάρη,
τα τελευταία χρόνια, των εργαζοµένων. Μάλιστα, θα σας πω
πάρα πολύ χαρακτηριστικά µία αύξηση που ούτως ή άλλως είναι
πάρα πολύ υψηλά. Η συνεισφορά των εργαζοµένων, πέρα από
τους έµµεσους φόρους, στα φορολογικά έσοδα του κράτους.
Αντίστοιχα, µειώθηκε η φορολογία του κεφαλαίου τα τελευταία
χρόνια, η οποία σε σχέση µε το µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης είναι πάρα πολύ χαµηλή. ∆ηλαδή, όσον αφορά τη φορολο-
γία των εργαζοµένων είµαστε έστω και οριακά πάνω από το µέσο
ευρωπαϊκό όρο. Όσο, όµως, αφορά τη φορολογία κεφαλαίου εί-
µαστε πολύ πιο χαµηλά απ’ ό,τι η Ευρωπαϊκή Ένωση και µειώ-
σατε ακόµη περισσότερο, κατά 4%. Η φορολογία του κεφαλαίου
το 2002, 2003 ήταν 19,5%, ενώ σήµερα είναι 15,5%. Και αντί-
στροφα, η φορολογία της εργασίας ήταν 34,5%, ενώ σήµερα
είναι 35,5%.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα όπως αποτυπώνεται όχι µόνο στα
επίσηµα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που τόσο θαυµάζετε,
αλλά και στην πραγµατικότητα. ∆ιότι αυτή την πραγµατικότητα
τη ζουν τα λαϊκά στρώµατα, τα µεσαία, οι εργαζόµενοι, οι συ-
νταξιούχοι και οι νέοι.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας πως ούτε αλήθεια είναι αυτό
που είπε ο κύριος Υπουργός, ότι τα διόδια των εθνικών οδών,
των συµβάσεων παραχώρησης, είναι ανταποδοτικά. Ανταποδο-
τικά είναι µόνο στις παλαιές εθνικές οδούς, που έχουν καταργη-
θεί γιατί έχουν παραχωρηθεί στους παραχωρησιούχους και
πιθανότατα της Εγνατίας. Περιµένουµε, όµως, να δούµε πώς θα
τα σχεδιάσετε και πώς θα τα επιβάλλετε.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κύριε Μαγκριώτη, παλιά…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Παλιά. Παλιά ήταν ανταποδοτικά. Ο
Υφυπουργός ΠΕΧΩ∆Ε έχει παραδεχθεί ότι το 70% -και σας το
έχουµε πει- των εσόδων από την εκµετάλλευση των συµβάσεων
παραχώρησης, που αναθέσατε εσείς, είναι κρυφοί φόροι για το
κράτος. ∆εν είναι η αποπληρωµή της επένδυσης του παραχω-
ρησιούχου και το εύλογο κέρδος από τη διαχείριση. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Γι’ αυτό εµείς ζητάµε την επαναδιαπραγµάτευση και την αφαί-
ρεση. Αυτή είναι µία δίκαιη πολιτική αναπτυξιακά και κοινωνικά.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο εισηγη-

τής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Καραθανασό-
πουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Οµολογουµένως έγινε µία ενδιαφέρουσα συζήτηση, η οποία,
αν βάζαµε έναν τίτλο, χαρακτηρίζεται από λογικοφανείς ακρο-
βατισµούς.

Πρώτον, η πρόταση του ΚΚΕ δεν προϋποθέτει την εγκαθί-
δρυση άλλου κοινωνικοοικονοµικού συστήµατος, του σοσιαλι-
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σµού όπως προβλέπει το ΚΚΕ. Η συγκεκριµένη πρόταση έχει να
κάνει µε το δοσµένο κοινωνικοοικονοµικό σύστηµα. ∆ιότι, βε-
βαίως, αν είχαµε σοσιαλιστικό µετασχηµατισµό, σοσιαλιστική
επανάσταση, τότε δεν θα ήταν στην ηµερήσια διάταξη ούτε το
ΦΠΑ ούτε τίποτα. Θα ήταν πολύ πιο σοβαρά ζητήµατα, γιατί πολύ
απλά το ΦΠΑ θα είχε καταργηθεί. Έτσι, λοιπόν, είναι για το σή-
µερα. Ένα το κρατούµενο.

∆εύτερο ζήτηµα: Θεωρήθηκε από εισηγητές και οµιλητές ως
αναχρονιστική και εξωπραγµατική η πρόταση του ΚΚΕ. Καλά,
ποιος καθορίζει τι είναι αναχρονιστικό και τι σύγχρονο; Εµείς
λέµε ότι σύγχρονο είναι αυτό το οποίο ικανοποιεί σήµερα τις ανά-
γκες του λαού. Οι άλλοι, που έχουν διαφορετικές προτεραιότη-
τες, λένε ότι σύγχρονο είναι αυτό που ικανοποιεί τις ανάγκες του
κεφαλαίου. Υπάρχουν δύο διαφορετικές λογικές. Η µία λογική,
λοιπόν, είναι αυτή που εξυπηρετεί τις ανάγκες των κεφαλαιο-
κρατών, η δική µας λογική είναι αυτή που εξυπηρετεί τις ανάγκες
των εργαζοµένων. Αυτές οι δύο λογικές δεν παντρεύονται. ∆εν
µπορείτε, όµως, να πείτε ότι δεν είναι λογική η πρόταση του ΚΚΕ.

Στο κάτω – κάτω της γραφής είναι µία αντικειµενική εξέλιξη
των πραγµάτων η κατάσταση να πηγαίνει έτσι; Έχουµε να κά-
νουµε µε κάποιο νόµο της φυσικής που τα ετερώνυµα έλκονται;
Εδώ έχουµε να κάνουµε µε ένα συγκεκριµένο νόµο, που ορίζει
πώς λειτουργεί ο ΦΠΑ. Αυτός ο νόµος εκφράζει δοσµένους συ-
σχετισµούς δύναµης. Αν αυτοί οι δοσµένοι συσχετισµοί δύναµης
ανατραπούν; Αν το κίνηµα επιβάλλει κάτι διαφορετικό, γιατί να
µην αλλάξει;

Άρα, λοιπόν, όπως εγκαθιδρύθηκε, έτσι µπορεί και να αλλάξει.
∆εν είναι άλλωστε οι νόµοι που διέπουν ζητήµατα της οικονοµίας
ή της κοινωνίας µας αέναοι. Ανατρέπονται, αλλάζουν. Κι εσείς οι
ίδιοι έχετε αναθεωρήσει δικά σας νοµοθετήµατα ουκ ολίγες
φορές µέσα σε πολύ µικρό χρονικό διάστηµα. Γιατί, λοιπόν, αυτό
δεν µπορεί να γίνει; Μπορεί να γίνει, όχι µε πρωτοβουλία δική
σας, αλλά µε λαϊκή πρωτοβουλία.

Τρίτο ζήτηµα: Αντιβαίνει, λέει, την κοινοτική νοµοθεσία. Ευχα-
ριστούµε πολύ. Εµείς λέµε το πολύ απλό: Από τη στιγµή που η
κοινοτική νοµοθεσία είναι σε βάρος των εργαζοµένων, πρέπει να
την αντιβούµε.

Στο κάτω-κάτω της γραφής, δεν µπορείτε να έχετε δύο φωνές,
άλλη φωνή στην Ευρώπη, όταν ψηφίζετε αυτές τις νοµοθεσίες,
και άλλη στην Ελλάδα, όταν λέτε ότι είµαστε υποχρεωµένοι να
τις εφαρµόσουµε, γιατί είναι ευρωπαϊκή πολιτική. Αποφασίστε:
ή το ένα ή το άλλο θα ισχύει.

Άρα, λοιπόν, από τη στιγµή που τις ψηφίζετε, τις αποδέχεστε
και πρέπει να τις υλοποιήσετε. Γι’ αυτό εµείς λέµε ότι θέλουµε να
σπάσουµε τις αλυσίδες. Είµαστε συνεπείς µε τις προτάσεις τις
οποίες κάνουµε για ρήξη, ανατροπή, αποδέσµευση από αυτήν
την πολιτική που φοράει θηλιά τον εργαζόµενο. Μέσα σε αυτά
τα πλαίσια, λοιπόν, λέµε ότι θα πρέπει να ανατραπεί το δοσµένο
κοινοτικό πλαίσιο που διέπει το ΦΠΑ.

Τρίτη λογικοφάνεια ως αιτίαση απέναντι στην πρόταση του
ΚΚΕ. Με τη δική σας πρόταση, λέει, που ζητάτε να φορολογη-
θούν οι επιχειρήσεις, αυτές θα κλείσουν. Με συµπαθάτε πάρα
πολύ, αλλά τα ντουβάρια, τα κτήρια, τα µηχανήµατα, που είναι η
επιχείρηση, δεν πληρώνουν φόρο. Φόρο πληρώνει ο ιδιοκτήτης
της επιχείρησης, ο κεφαλαιοκράτης, αυτός ο οποίος λειτουργεί
ως τρωκτικό, γιατί ακριβώς δεν προσφέρει απολύτως τίποτα.
Εµείς τα δικά του συµφέροντα θέλουµε να αντιπαλέψουµε και
αυτό λέµε, ότι ακριβώς επειδή είναι ένα τρωκτικό, είναι ένα πα-
ράσιτο και δεν προσφέρει τίποτα απολύτως, πρέπει να φύγει από
τη µέση.

Άρα, εµείς λέµε να φορολογηθεί το νοµικό πρόσωπο ως επι-
χείρηση που έχει συγκεκριµένη υφή και όχι τα ντουβάρια και τα
κτήρια. Είναι λογικό ότι δεν µπορούν να φορολογηθούν αυτά τα
πράγµατα. Εµείς βάζουµε καθαρά το θέµα. Στο κάτω-κάτω της
γραφής, η δική µας πρόταση εκεί εδράζεται. Τουλάχιστον, το συ-
γκεκριµένο Σύνταγµα, που εµείς δεν αποδεχθήκαµε, λέει ότι ο
καθένας πρέπει να πληρώνει µε βάση την εισοδηµατική του ικα-
νότητα. Και είναι σωστή η πρόταση που έκανε παλιότερα ο κ. Βο-
ρίδης -δεν ξέρω, εάν την κάνει και τώρα- ότι πρέπει να
καταργηθούν οι φόροι στο εισόδηµα και να έχουµε έµµεση φο-
ρολογία. Αντιβαίνει το Σύνταγµα, κύριε Βορίδη, που το υπερα-

σπίζεστε.
Τέλος, επιτρέψτε µου να κλείσω µε δύο παρατηρήσεις. Παρα-

τηρήσαµε το πολιτικό ξεγύµνωµα του ΣΥΡΙΖΑ σήµερα. Παλιό-
τερα λέγαµε ότι τραµπαλίζεται ανάµεσα στο φιλελευθερισµό και
τη σοσιαλδηµοκρατία. Σήµερα επέλεξε στρατόπεδο. Είναι µε τον
φιλελευθερισµό. Γιατί; Πέρα από το ότι αλλάζει οβιδιακά τις θέ-
σεις του για το ΦΠΑ, γιατί τη µία λέει να µειωθεί ο ΦΠΑ και σή-
µερα είπε ανάλογα µε την ικανότητα της κάθε οικογένειας ο
ΦΠΑ..

Το ίδιο και για τα διόδια. Παλιότερα έλεγε τα διόδια να είναι µε
χιλιοµετρικές αποστάσεις. Σήµερα λέει να εφαρµοστεί η ευρω-
παϊκή οδηγία µόνο για τους αυτοκινητόδροµους και τώρα λέει
τα διόδια να τα πληρώνουν µόνο οι πλούσιοι.

Στο κάτω-κάτω της γραφής, ας φορολογήσουµε µε ΦΠΑ όχι
µε 19%, αλλά µε 25% και 30% το χαβιάρι. ∆εν χάθηκε και ο κό-
σµος! Αυτή η λογική, όµως, ανάλογα µε την ικανότητά του ο κα-
θένας να πληρώνει έµµεσους φόρους τι είναι; Αποδέχεσαι τη
λογική ότι ο χρήστης πληρώνει, που είναι κατ’ εξοχήν νεοφιλε-
λεύθερη λογική. Εάν την επεκτείνουµε αυτή και στα ζητήµατα
της παιδείας, της υγείας, της πρόνοιας, θα πρέπει να πάµε µε τη
λογική της κατάργησης της δωρεάν παιδείας, υγείας, προστα-
σίας.

Άρα, λοιπόν, είναι µια επικίνδυνη λογική, η οποία δηµιουργεί τι;
Οξύνει ακόµα περισσότερο την ταξική ανισοµετρία, όπως κάνει
η λογική της ανταποδοτικότητας. Οξύνει ακόµα περισσότερο τις
κοινωνικές ανισότητες, γιατί αυτός που µπορεί να πληρώσει θα
έχει το σύγχρονο αυτοκινητόδροµο, νοσοκοµείο, πανεπιστήµιο
και αυτός που δεν µπορεί θα βολεύεται στη µιζέρια του. Εµείς
λέµε ότι πρέπει να ανατρέψουµε αυτήν τη λογική. Για εµάς, είναι
κατακριτέα η λογική της έµµεσης φορολογίας, αυτή πρέπει να
καταργηθεί, να τελειώσει.

Στο κάτω-κάτω της γραφής, εάν θέλουµε να πληρώσουν πε-
ρισσότερο αυτοί οι οποίοι σπαταλούν ρεύµα ή νερό, ας βάλουµε
διαφορετική τιµολογιακή πολιτική, που και σήµερα ισχύει, και ας
πληρώσουν πολύ πιο ακριβά το ρεύµα. ∆εν χρειάζεται να βά-
λουµε έµµεσο φόρο στο ρεύµα ή στο νερό, εάν θέλουµε να
έχουµε αυτήν τη λογική.

Τέλος, έρχοµαι στις ανάγκες του κράτους. Βεβαίως, υπάρχουν
ανάγκες, αλλά έχουµε διαφορετική ιεράρχηση. Γιατί οι δηµόσιες
επενδύσεις να κατευθύνονται εκεί που προκρίνει το κεφάλαιο και
όχι στα ζητήµατα που έχουν να κάνουν, για παράδειγµα, µε την
προστασία από τις πυρκαγιές, τους σεισµούς, τις πληµµύρες;
Ποιος θα τα κάνει αυτά τα πράγµατα; Εάν τα κάνουµε µέσα από
τις συµπράξεις, για να κερδίσει κάποιος, εµπορευµατοποιώντας
τις λαϊκές ανάγκες, είναι επικίνδυνο. Γιατί δεν µπορούν να έχουν
µία διαφορετική ιεράρχηση οι δηµόσιες δαπάνες; Εσείς παίρνετε
κόσµο, για παράδειγµα, στρατολογώντας υπηρεσίες οι οποίες
είναι άχρηστες, οι οποίες ενισχύουν την καταστολή. ∆εν χρεια-
ζόµαστε επαγγελµατίες στρατιώτες, δηµοτικές αστυνοµίες. Χρει-
αζόµαστε περισσότερους νοσηλευτές και νοσηλεύτριες,
δασκάλους και γιατρούς. Εκεί πρέπει να κατευθυνθούµε και όχι
σε άλλα πράγµατα.

Από αυτή λοιπόν, την άποψη, έχουµε συγκεκριµένες λογικές,
συγκεκριµένες προτάσεις. Εντάσσεται η πρόταση του ΚΚΕ σε
µια στρατηγική. Εµείς έχουµε στρατηγική, όπως και τα κόµµατα
του κεφαλαίου έχουν στρατηγική. Ήταν πολύ ενδιαφέρουσα η
προσέγγιση του κ. Μαγκριώτη, η εισηγητική, αλλά ξέχασε να πει
το εξής: Ότι ο κ. Μαγκριώτης και το κόµµα του έχει κάνει επι-
λογή. Παλαιότερα, πατούσαν σε δύο βάρκες. Σήµερα την επι-
λογή που έχουν κάνει είναι να εξυπηρετήσουν τις ανάγκες του
κεφαλαίου. ∆ιάλεξαν στρατόπεδο. Ας αφήσουµε τα περί σο-
σιαλδηµοκρατικής και φιλελεύθερης διαχείρισης, γιατί δεν είναι
σοσιαλδηµοκράτης αυτός που φοράει πράσινο κουστούµι και φι-
λελεύθερος αυτός που φοράει µπλε. Γιατί ο κ. Σαρκοζί γράφει
στα παλιά του τα παπούτσια το ζήτηµα της πειθαρχίας, όσον
αφορά τα ελλείµµατα και αυξάνει τις δηµόσιες επενδύσεις. Ενώ,
αντίθετα, ο κ. Θαπατέρο, που είναι σοσιαλδηµοκράτης, µειώνει
και περικόπτει τις δηµόσιες επενδύσεις και τις δηµόσιες δαπάνες
για να διατηρήσει το έλλειµµα. Άρα, λοιπόν, είναι δύο λογικές οι
οποίες εντάσσονται στην ίδια ακριβώς χαρακτηριστική ανάγκη:
την ανάγκη του κεφαλαίου.
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Εµείς έχουµε άλλη στρατηγική, επιλογή. Την ανάγκη των ερ-
γατών. Αυτή πρέπει να ικανοποιηθεί και γι’ αυτό σαλπίζουµε σή-
µερα τη λογική της αντεπίθεσης, τη λογική της χειραφέτησης
των πλατιών λαϊκών στρωµάτων από την πολιτική που εξυπηρε-
τεί το µεγάλο κεφάλαιο και τα κόµµατα του ευρωµονόδροµου.
Αυτή είναι η διέξοδος. Μακάρι να υπήρχε άλλος ενδιάµεσος τρό-
πος, δυστυχώς όµως δεν υπάρχει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής της πρό-
τασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών: «Για την προστασία του λαϊκού εισοδήµατος, την
κατάργηση της έµµεσης φορολογίας στο πετρέλαιο θέρµανσης

και στα είδη λαϊκής κατανάλωσης και την κατάργηση των διο-
δίων».

Η πρόταση νόµου δεν θα τεθεί σε ψηφοφορία διότι εµπίπτει
στις διατάξεις του άρθρου 73 παράγραφος 3 του Συντάγµατος.

Κύριοι Βουλευτές δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συ-
νεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 14.32’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Τρίτη 30 Ιουνίου 2009 και ώρα 18.00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.
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